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Uradni kandidati za župane 
Tokrat objavljamo uradne 

kandidature za župane na 
Celjskem. Največ - deset kan
didatov - je za bodočo mestno 
občino Celje, najmanj, samo 
ena kandidatka, pa za občino 
Ljubno. 

V Celju kandidirajo Janez 
Gril (SDSS), Žarko Prezelj 
(SNS), Gregor Uranič (Sloven
ska nacionalna desnica), 
Franc Knafelc ( Z L S D ) , Jože 
Zimšek (LDS) , Franc Lemut 
(SLS) , Janez Tasič (SKD) , Jo
žef Jarh (Stranka enakoprav
nih dežel), Matjaž Železnik 
(Zeleni Slovenije) in Anton 
Rejec (skupina občanov). 

Za župana bodoče občine 
Vojnik kandidirajo Peter 
Vrisk (SLS) , Benedikt Poder-
gajs (SKD) , Drago Čretnik 
(LDS) in Viljem Kveder (Zele
ni Slovenije). V Štorah kandi
dirajo Franc Jazbec (SDSS), 
Franc Godicelj (SKD, SLS) , 

Anton Franulič (ZLSD) in 
Ivan Štrlekar (LDS) . 

V novi občini Mozirje sta tu
di uradna kandidata za župa
na Jakob Presečnik (SLS) in 
Milan Cajner (LDS) . Na Ljub
nem bo kandidirala Ana Ra
kun (SDSS). V Lučah so kan
didati Mirko Zamemik 
(SDSS), Albin Zamemik (sa
mostojni kandidat) in Tomaž 
Marolt (samostojni kandidat). 
V Gornjem Gradu pa so med 
kandidati za župana Franc 
Miklavc (ZLSD) , Toni Rifelj 
(SDSS) in Edi Mavric (samo
stojni kandidat). V Nazarjah 
kandidirajo Jože Remšak 
(SDSS), Franc Hren (SKD) in 
Ivan Pumat (nestrankarski 
kandidat). 

V Laškem se za mesto župa
na potegujejo Janez Kranjc 
(SKD, SDSS, NDS) , Tone Ve-
likonja (DeSUS, Z L ) , Robert 
Štem (samostojni kandidat) 

Peter Hrastelj (SLS) in Franc 
Žohar (LDS) . V Radečah kan
didirata Janez Zahrastnik 
(zbiranje podpisov in Stranka 
za obnovo in razvoj Radeč) ter 
Valentin Medved (SKD, SLS, 
SDSS). 

V konjiški občini kandidira
jo Drago Karel Ratajc st. (De
SUS), Janez Jazbec (neodvisni 
kandidat), Janko Šibanc 
(SLS), Florjan Jančič (SDSS), 
Štefan Strašek (SKD) , Jože 
Hlačar (LDS) in Ivo Kacbek 
(SNS). 

V bodoči zreški občini kan
didirajo Jože Košir (neodvisni 
kandidat), Leopold Razboršek 
(SKD) in Vili Padežnik (neod
visni kandidat). V vitanjski pa 
se bodo za mesto župana pote
govali Franjo Marovšek 
(LDS) , Slavko Krajnc (SDSS), 
Slavko Vetrih (SLS) in Alojz 
Gorenjak (SKD) . 

V žalski občini se za mesto 

župana potegujejo Tone Delak 
(DeSUS), Gregor Vovk (LDS) , 
Franc Tratar (ZLSD) , Franjo 
Žolnir (SKD, SLS, SDSS) in 
Milan Dobnik (samostojni 
kandidat). 

V mestni občini Velenje so 
med kandidati Marjan Gaber-
šek (LDS) , Tone Lovrec 
(SKD), Srečko Meh (ZLSD) , 
Franc Sever (neodvisni kandi
dat), Igor Centrih (Zeleni), 
Adolf Storman (neodvisni). 
Tone De Costa (SDSS) in Bo
rut Korun (SLS). V Šmartnem 
ob Paki so kandidati Ivo Ra
kun (neodvisni kandidat), 
Alojz Podgoršek (neodvisni 
kandidat), Jože Robida (LDS) 
in Martin Hrastnik (SKD) . 
V Šoštanju pa kandidirajo 
Drago Kotnik (neodvisni kan
didat), Marjan Vrtačnik (ne
odvisni kandidat), Bogdan 
Menih (štiri stranke slovenske 
pomladi občine Šoštanj), Mat
jaž Natek (ZLSD) in Milan 
Kopušar (LDS) . 

V šentjurski občini sta žu
panska kandidata Ladislav 
Grdina (LDS) in Jurij Malovrh 
(SKD, SDSS). 

Kandidati za župane 
v Šmarju so: Jože Čakš (SKD), 
Stanko Javornik (SLS), Ivan 
Drofenik (LDS) in Jernej Pe-
terlin (DeSUS), v Kozjem pa 
Jože Pirš (LDS s podporo 
Z L S D in DS) in Božo Skok 
(SLS s podpror SKD) . V Pod
četrtku kanidirajo Marjan 
Drofenik (SKD) , Milena Hlad-
nik (SLS) in Srečko Gobec 
(LDS) . V Rogaški Slatini so 
kandidati Jože Uverdorben 
ml. (LDS) , Tone Napast 
(SDSS), Silvo Žgajner (SLS), 
Branko Kidrič (SKD) , Franc 
Škrabl (SND) in Miran Krklec 
(neodvisni kandidat s podporo 
volivcev). V Rogatcu pa so 
kandidati Jelko Pust (DeSUS), 
Martin Mikolič (SKD) , Anton 
Dimbek (LDS) , Leopold Štur-
bej (SDSS) in Zvonimir Bla-
žun (neodvisni kandidat). 

Sprejeii 
deldaracljo 

LJUBLJANA, 15. no. 
vembra (Delo) - Državni 
zbor je po celodnevni 
obravnavi sprejel deklara-
cijo o odnosih Slovenije 
z Italijo in Evropsko unijo. 
Tako se je končala prejšnji 
mesec začeta tema, ki je 
prišla na dnevni red na 
zahtevo poslancev ljudske 
stranke in ki je tudi v jav
nosti sprožila veliko zani-
manja zaradi dvobojev 
med Lojzetom Peterletom 
in dr. Janezom Drnovškom. 

Nadzorni svet 
DARS brez izjav 

LJUBLJANA, 15. no-
vembra (Delo) - Nadzorni 
svet Družbe za gradnjo av
tocest ni hotel razkriti svo
jih ugotovitev na osnovi 
poročila posebne komisije, 
ki je še enkrat pregledala 
celoten postopek oddaje 
del na avtocestnem odseku 
skozi Savinjsko dolino. Ta
ko še ni jasno ali bodo od
sek gradili Italijani ali pa 
bodo na pritožbe STC dela 
dobili slovenski izvajalci. 
Poročilo bo nadzorni odbor 
posredoval vladi, ki naj bi 
se dokončno odločila o od
daji del. Po neuradnih in-
formaciah pa naj bi bili po
stopki oddaje opravljeni 
korektno, in če se vlada ne 
bo odločila drugače, bodo, 
na trasi skozi Savinjsko 
dolino delali Italijani. 

Konec preverjanja j 
icandidatur 

LJUBLJANA, 15. no
vembra (Delo) - Iztekel se 
je rok za preverjanje zako
nitosti kandidatur za 147! 
županskih mest, za katere' 
se bo potegovalo okrog 6O0 
kandidatov in za skoraj 
2800 svetniških sedežev, za 
katere se bo na volitvah 4. 
decembra potegovalo več 
tisoč kandidatov. Večina 
teh bo nastopala na stran
karskih kandidatnih listah, 
saj bodo imeli v 131 obči
nah proporcionalni volilni 
sistem. 

IVIaritlor dobil 
poštno siužbo 

LJUBLJANA, 15. no; 
vembra (Večer) - Sedež 
družbe z omejeno odgovor
nostjo Pošta Slovenije bo 
v Mariboru. Tako je sklenil 
državni zbor, ko je po hi' 
trem postopku sprejel za
kon o Pošti Slovenije, s ka
terim se telekomunikacij
ska dejavnost ločuje od 
poštne. 

•NOVI TEDNIK-
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Kandidati se predstavljajo 
Na novinarskih konferencah predstavljajo stranke 

v Celju v teh dneh svoje kandidate za župane in občinske 
svetnike. 

Tako je Slovenska nacionalna desnica predstavila svo
jega kandidata za župana Gregorja Uraniča in program 
stranke z naslovom Za Celje, ki je nekoč že bilo v Evropi. 

Podobno je storila Celjska neodvisna lista, ki poudarja 
svoje nadstrankarstvo in ki za župana kandidira Antona 
Roj ca. 

TC 

Za interese upoicojencev 
Sivi panterji, seniorska or

ganizacija pri LDS, bodo imeli 
v torek, 22. novembra svoj 
kongres v celjskem Narodnem 
domu. Na novinarski konfe
renci je njihov generalni se
kretar Milan Podkrižnik pred
stavil aktualna vprašanja de
lovanja stranke. 

Nastala je leta 1990 v Mari
boru kot stranka v okviru De
mosa, ki naj ščiti interese upo
kojencev. Dve leti kasneje so 
se člani, ki jih je danes v Slo
veniji 4 tisoč, odločili, da se 

priključijo takratni Liberal-
no-demokratski stranki, ker 
niso želeli biti zgolj generacij
ska stranka. S koordinacijo 
upokojenskih strank in orga
nizacij, katere pobudniki so 
bili, želijo predvsem vplivati 
na pomembnejše odločitve, 
povezane s položajem upoko
jencev v državi. Poudarjajo, da 
imajo v svojih članih močan 
intelektualni potencial, zato se 
potegujejo tudi za mesta na lo
kalnih volitvah. 

TC 

Marijin steber v Lašicem 
Nasproti cerkve svetega Martina v Laškem od nedelje zopet i 

stoji Marijin neobaročni steber (na sliki), ki ga je po dotrajanem^ 
izvirniku izdelal Tone Podkrižnik iz Šentjurja, na Aškerčevem] 
trgu pa so Laščani odkrili tudi spominsko znamenje zgodovi-j 
narju in stolnemu proštu mariborske škofije Ignacu Orožnu.! 
Obe spominski obeležji je blagoslovil mariborski pomožni škof j 
dr. Jože Smej. Foto: SHERPA \ 

lla Franifolovem volitev ne hoi 
Navodila iz repubiiite govorijo drugače 

Krajani Frankolovega so že 
nekaj časa nezadovoljni, ker 
so jih kljub njihovi referen
dumski odločitvi, da želijo ži
veti v mestni občini Celje, 
vključili v občino Vojnik. Svo
je nezadovoljstvo so izrazili že 
pred časom na zboru krajanov, 
kjer so želeli od pristojnih iz 
republike pojasnilo, ki pa ga 
niso dobili. Takrat so tudi zah
tevali oblikovanje svoje volil
ne enote. 

Po odloku o določitvi volil
nih enot sestavlja Frankolovo 
skupaj z Vojnikom enoto, 
v kateri bodo volili 11 članov 

občinskega sveta. Frankolovo 
pa se s tem ni strinjalo in so 
zahtevah samostojno volilno 
enoto. Ker tej zahtevi niso 
ugodili, so se v krajevni skup
nosti odločili, da ne bodo izva
jali aktivnosti za izvedbo lo
kalnih volitev 4. decembra. 
Predsednik sveta K S Jože K o 
rošec je zato v dopisu volilni 
komisiji v Vojniku in Celju ob
vestil, da naj jim ne pošiljata 
materialov za volitve, ker ne 
bodo prevzeli nobenih zadol
žitev za njihovo izpeljavo. 

Nezadovoljstvo krajanov je 
sicer upravičeno, vendar pa 

metoda ni najprimernejša. Po 
navodilih republiške volilne 
komisije bodo namreč morali 
tudi na Frankolovem omogo
čiti udeležbo na volitvah ti
stim občanom, ki bodo to žele-
U. 

Zato bodo morali v Vojniku 
oblikovati volilni odbor, ki bo 
šel na Frankolovo in speljal 
volitve. Doslej se o tem proble
mu še niso dogovorili, verjetno 
pa se bodo z njim srečali še kje 
drugje, saj je o bojkotu volitev 
slišati tudi z drugih koncev 
Celjskega. 

TC 

Nujnost poicrajin 
Celjska Združena lista soci

alnih demokratov je pripravila 
predstavitev zbornika z naslo
vom Slovenija, država pokra
jin. V njem različni avtorji po
udarjajo nujnost ustanavlja
nja pokrajin iz novoustanov
ljenih občin in nasprotujejo 
kakršni koli centralistični ure
ditvi države. Na predstavitvi, 
ki jo je vodil Franček Knafelc, 
kandidat Z L S D za župana 
v Celju, so sodelovali avtorji 
prispevkov v zborniku Janez 
Kocijančič, Rina Klinar, dr-
. Ciril Ribičič, Feri Horvat in 
Sonja Lokar. 

TC 

Za slovensifo 
mrežo zdravih mest 
oa 21. novemitra do I. decemlira bodo 
v Ceilu Dnevi zdravja 

ž e maja 1992 so Maribor, 
Ljubljana in Celje sprejeli po
budo, da se slovenska mesta, 
kjer živi projekt svetovne 
zdravstvene organizacije 
»Zdrava mesta«, združijo 
v nacionalno mrežo. Gibanje 
se je od takrat razširilo še na 
Ptuj, Trebnje, Novo Gorico in 
Novo mesto, sporazum o usta

novitvi nacionalne mreže pa bi 
naj podpisali v Celju. 

Listino o ustanovitvi mreže 
bodo tako predvidoma podpi
sali 28. novembra v celjskem 
Narodnem domu, na sloves
nost pa so povabili tudi ugled
ne predstavnike države Slove
nije, goste iz evropskih ter slo
venskih zdravih mest. Pred
stavniki zdravih mest bodo na 
strokovnem srečanju tudi 
predstavili svoje programe. 
O pomenu ustanovitve sloven
ske mreže so v ponedeljek 
spregovorili tudi člani pro
jektnega sveta zdravega mesta 
Celje, ki so poudarjali pred
vsem pričakovane prednosti 
na strokovnem področju. Za 
člana Posvetovalne skupščine 
mreže iz Celja so predlagali 
predsednika projektnega sveta 
Antona Roj ca in koordinatorja 
gibanja mag. Ivana Eržena. 

Sicer pa se bodo v Celju že 
20. novembra pričeli Dnevi 
zdravja, ki jih je povezala pro
jektna pisarna Celja zdravega 
mesta. Že v ponedeljek, 21. no
vembra, bodo na 3. osnovni šo
li spregovorili o alkoholizmu, 
oskrbi Celja hrano, posledicah 
pretiranega sedenja..., na Os
novni šoli Fran Roš pa o polo
žaju otroka v dnižini. V torek 
bo v Domu upokojencev dr. 
Simona Renčel Rus predavala 
o zdravi prehrani starostni
kov, na 2. osnovni šoli pa bodo 
imeli naravoslovni dan ob 20. 
obletnici šole. Prireditve se 
bodo nadaljevale vse do 1. de
cembra, ko bo v Celju osrednja 
slovenska prireditev ob sve
tovnem dnevu AIDS-a. 

M B P 

Zdaj o rebalansu 
Poslanci šentjurske občin

ske skupščine so pretekli te
den sprejeli osnutek odloka 
o rebalansu letošnjega občin
skega proračuna, na prihod
njem zasedanju pa naj bi se 
odločili o dokončnem predlo
gu. Po osnutku rebalansa zna
šajo skupni proračunski pri
hodki 739 milijonov tolarjev, 
od tega je 10 milijonov od pro
daje stanovanj. 

Limitirani prihodki znašajo 
670 milijonov tolarjev, med 
njimi pa je skoraj polovica 
sredstev finančne izravnave. 
Med odhodki sta se v osnutku 
rebalansa pojavili novi po
stavki za stroške referendum
skega odločanja o novih obči
nah ter bližnjii občinskih vo
litev - za referendum dva mili
jona in pol ter za volitve tri 
miUjone tolarjev. Denar za 
stroške referendumskega od
ločanja so v celoti prejeli iz 
ministrstva za finance, za de
cembrske volitve pa ga morajo 
priskrbeti sami. 

Med tremi novimi postavka
mi šentjurskega proračuna je 
tudi denar za poračion plač 

v državnih organih ter izvajal
skih organizacijah, kar morajo 
opraviti do konca leta. Pri tem 
gre za zakonsko obveznost, 
v skladu z letos sprejetim za
konom o razmerju plač v jav
nih zavodih, državnih organih 
ter organih lokalne skupnosti 
ter s pravilnikom o napredo
vanju zaposlenih. Med obsto
ječimi postavkami pa name
njajo višje zneske predvsem za 
obrambo, kulturo, sofinanci
ranje medobčinske zdravstve
ne službe, mrUško ogledno 
službo ter različna javna dela. 

Med razpravo bistvenih po
slanskih pripomb ni bilo. Iz 
poslanskih vrst so posebej 
opozorili le na ponavljanje 
proračunske postavke za po
sodobitev ceste Kalobje-Ve-
zovje, kar pa, kot kaže, tudi 
letos ne bo uresničeno. 

Na zasedanju so po hitrem 
postopku sprejeli še odlok 
o začasnem financiranju ob
činskega proračuna za prvo 
trimesečje prihodnjega leta, 
kar je le formalna odločitev. 

BRANE JERANKO 



iružina v krizi? 
Q sedanjosti in prihodnosti družine 
govorili na o k r o g l i m i z i , ki jo je 

j l j s k i vrtec Anice Černejcve pripravil 
{Narodnem domu ob letu družine, 

^elovali so strokovnjaki, ki se z dru-
0 ukvarjajo z različnih vidikov: An-
ja Č r n a k - M e g l i č , ki je predsednica 

L v e n s k e g a odbora Unicefa, dr.Mate-
r}(ožuh-Novak, ginekologinja in po-
L k a državnega zbora, psihologinja 
Lrja Strojin iz Svetovalnega centra 

j u b l j a n a in Brane But, direktor celj-
l̂ ega Centra za socialno delo. 

Vračanje k starim oblikam, ko so 
|jle ženske doma, možje pa so skrbeli 
dohodek družine, ni več mogoče, saj 
jflzvoj povsod v svetu prinesel g l o 

balne spremembe, je menila Andreja 
Črnak-Meglič. Spremembe v proiz
vodnji so v 70. letih vplivale tudi na 
spremembe v družini. Ženske so se za
čele povsod v svetu vse bolj množično 
zaposlovati in to je pomenilo pritisk 
na državo, da zagotovi ustrezne servi
se, ki omogočajo nov način življenja 
družine ( v r t c i . . . ) . V Sloveniji sodimo 
po organizaciji teh servisov med mo
derno zasnovane družbe, bojazen pa 
je, da bodo prav nove občine prinesle 
precejšnje poslabšanje razmer na tem 
področju. Financiranje vrtcev je na 
primer povsem v pristojnosti občin, 
manjše in slabše razvite pa verjetno ne 
bodo sposobne zagotavljati zadosti de
narja za njihovo delovanje. 

O tem, kako država oziroma državni 
zbor s svojimi odločitvami skrbi za 
družino, je spregovorila poslanka M a 
teja Kožuh-Novak. » V Sloveniji ima
mo samo eno vrečo denarja, pa še ta je 
bolj majhna, žal pa se vse prevečkrat 
ne znamo odločiti, čemu dati pred
nost«, je menila. Tako je Slovenija po 
njenem zamudila priložnost, da bi se 
razglasila za državo brez orožja in 
s tem vsako leto prihranila precej de
narja, ki bi lahko šel v druge namene. 
Država mora po njenem zagotoviti 
takšne pogoje življenja, da se bodo 
mladi odločali za otroke in da jih bodo 
tudi sposobni preživeti. Okolje v Slo
veniji po njenem ni prijazno do mla
dih, saj se še vedno ukvarjamo s teža
vami preteklosti in jih ne znamo pre
seči. Vstop v Evropsko skupnost po
meni tudi svobodno izmenjavo delov
ne sile in upravičeno obstaja bojazen, 
da bo veliko mladih odšlo, če j im S lo 
venija ne bo omogočila preživetja. 

T C 

irezposelnost 
e izziv 
^vna tribuna Združene Usie 
velikopotezni preUvolilni obijubi 

Prejšnjo sredo je pripravila 
Iružena lista socialnih de-
okratov v Velenju javno tri-
IDO. iia kateri so njeni pred-
avniki razgrnili ciljne usme-
he stranke, pri tem pa po-
larili, da so predvolilno ob-
ibo o zagotovitvi 100 tisoč 
jvih delovnih mest držali, 
rdijo namreč, da so v zadnjih 
leh letih pripomogli k ohra-
tvi 35 tisoč delovnih mest, 50 
ioč pa so jih pomagali na no-
I odpreti. 
Veliko naj bi prispevali tudi 
lem, ko je lista prevzela naj-
htevnejša ministrstva, 
lavno boj proti brezposelno-
ije e n a temeljnih usmeritev 
cialdemokratskih progra-
) v sodobnih družb,« je menil 
ag. Janez Kocjančič, pred-
tiik Združene liste. Brezpo-
Inost naj bi reševali tudi 
prestrukturiranjem sloven-
ega gospodarstva, in sicer 
ij bi sistematično iskali mož-
i s t i , kjer imamo komparativ-
i prednosti pred drugimi, 
inister za gospodarstvo dr. 
laks Tajnikar pa je poudaril, 
i bi se morali bolj zavedati 
ocesov, ki so se v naši državi 
lodili po letu 1991: »Sloveni-
ne sme vrtati po preteklosti, 
ič pa si moramo prizadevati, 
! bi ustvarili pozitivno, opti-
istično vzdušje.« Menil je, da 
muja veliko odprtih možno-
i malo gospodarstvo, kjer je 
čas zaposlenih 22 odstotkov 
»<ii, medtem ko v razvitih 
'onomijah ta sektor zaposlu-
ponekod tudi do 60 odstot-
'̂ delavcev. Po njegovi oceni 
letos slovenska ekonomija 

'fde na rast med najuspešnej-
"li v Evropi. 

Ministrica za delo Rina Kli-
pa je podala »rentgensko« 

'1̂0 brezposelnosti v Sloveni-
kaže, da število brezpo-

'̂ ih upada. V septembru je 
0̂ 125.646 brezposelnih: od 
?a j e brez dela 45 odstotkov 
••»sk; slabih 25 odstotkov je i 
'̂'h, ki iščejo prvo zaposli

li kar 60 odstotkov pa je 
V t r a j n o brezposelnih. 

slednjim, je povedala 
r̂ fiarjeva, so namenjeni 
"̂ p̂i aktivne politike zapo-
''̂ ^nja. Zaskrbljujoča je izo-
l̂ b̂ena struktura brezposel-
'̂ saj jih ima kar 45 odstot-

^ končano le prvo ali drugo j 

stopnjo izobrazbe. Klinarjeva 
pa je tudi opozorila, da je 
stopnja brezposelnosti, ki zna
ša ta čas v Sloveniji 14,3 od
stotke, pod povprečjem 
Evropske unije. Zanimiv je 
podatek, da je najnižja stopnja 
brezposelnosti ravno v Vele
nju, le 11,7 odstotkov, najvišja 
pa v Mariboru, kjer je dosegla 
kar 22 odstotkov. 

Na temnejše plati zaposlo
vanja je opozoril Gregor Mi-
klič iz Zveze svobodnih sindi
katov Slovenije. Povedal je, da 
število zaposlenih upada že od 
leta 1988. Sploh pa je v zad
njih treh letih kar tri petine 
delavcev zaposlenih le za do
ločen čas, kar jim nudi slabšo 
socialno varnost. 

Zaključna beseda javne tri
bune, na kateri so aktivno so
delovali še državni sekretar za 
energetiko Boris Sovič, po
slanca Franc Avberšek in dr, 
Mateja Kožuh Novak ter pred
sednik velenjskega izvršnega 
sveta in obenem kandidat za 
župana velenjske občine Sreč
ko Meh, je pripadla ministrici 
Klinarjevi. Prisotne je pozva
la, da naj bi s skupnimi močmi 
poskusili prebroditi težave, saj 
vsi obeti za socialno varno pri
hodnost le niso tako črni. K L 

Venec nemškega veleposlanika 
Nemški veleposlanik v Sloveniji Giinter Seibert je v sprem-^ 

stvu celjskega župana Antona Rojca položil venca k spomeniku j 
Vojna in mir na GledaUškem trgu v Celju in h grobnici vojakov, 
iz prve in druge svetovne vojne na celjskem mestnem pokopa-; 
lišču. Foto: S H E R P A ; 

Dograditev čistilne naprave 
želijo razrešiti problematično kanalizaciio in čiščenje 
oijpatlnlb votla v Topolšici 

Velenjska vlada je na seji 
obravnavala možnosti za do
graditev biološkega dela či
stilne naprave ter pogoje za 
sanacijo čistilne naprave in 
kanalizacije v Topolšici. Odlo
čili so se za gradnjo, vendar 
morajo biti izpolnjeni nekateri 
pogoji. Za začetek bodo morali 
izdelati ustrezne tehnične pro
jekte za izdelavo čistilne na
prave. 

Že konec prejšnjega meseca 
so se sestali predstavniki K o 
munalnega podjetja Velenje, 
Bolnišnice Topolšica, Gorenja, 
Hotela Vesna in Zavoda za 
ekološke raziskave Erico ter se 
lotili vprašanja, kako reševati 
problematiko kanalizacije in 

čiščenja odpadnih voda v To
polšici. Odpadne vode bolniš
nice, hotela in dela naselja so 
namreč speljane v kanalizaci
jo, ki se končuje z greznico. 
Greznico ima tudi nova več-
stanovanjska hiša, v kateri sta 
poleg sedmih stanovanj tudi 
dve novi trgovini in gostinski 
lokal. Kanalizacija je v zelo 
slabem stanju, saj v Topolšici 
živi okoli 1200 prebivalcev, 
poleg tega ima bolnišnica 154 
postelj in 205 zaposlenih, hotel 
pa 278 postelj in 110 zaposle
nih. V kanalizacijo se izliva 
tudi klorirana voda iz plaval
nega bazena. 

V občinskem sanacijskem 
programu, namenjenemu vo

dam, je med ključnimi naloga
mi tudi gospodarjenje z od
padnimi vodami v Topolšici 
- zdraviliškem kraju, ki se mu 
v bližnji prihodnosti obeta tu
di sanacija zraka. Prav zaradi 
turističnega razvoja in ponud
be bi morali zagotoviti čišče
nje voda. Tako so na sestanku 
oblikovali predlog, da bi že 
v tem letu pristopili k izdelavi 
projekta kanalizacije in čišče
nja odpadnih voda. Naročnik 
teh dveh projektov naj bi bila 
Bolnišnica Topolšica, lastnica 
dosedanje čistilne naprave in 
upravljalka kanalizacije. Del 
denarja naj bi prispevala tudi 
Hotel Vesna in velenjski izvrš
ni svet. Predlagali so tudi, naj 
bi bodoče občine, ki bodo na
stale na območju sedanje ve
lenjske občine, ustanovile 
zdnaženje občin za gospodar
jenje z vodami in odpadki. Me
nili so, da je to prava rešitev, 
saj manjše občine ne bodo ka
drovsko in finančno dovolj 
močne za samostojno reševa
nje teh problemov. Reševanje 
te problematike pa lahko po
stane tudi temelj za sodelova
nje med tremi novimi občina
mi Šaleške doline. 

K L 

Taksa za okolje 
Velenjski i z v T Š n i svet je sprejel predlog o spremembi 

odloka, ki se navezuje na plačevanje takse za varstvo 
okolja v občini Velenje. 

Odlok je pomemben zato, ker na ta način občinska 
vlada že za naslednje leto ureja dotok denarja, potrebnega 
za varstvo okolja. Sprememba odloka se nanaša na nemo
teno izplačevanje delnih odškodnin zaradi obremenjeva
nja okolja, in sicer je možno takse za okolje uveljavljati 
toliko časa, kot je predvideno v pogodbah, in ne le do 
konca tega leta. 

K L 

Britanska podpora 
Sloveniji 

Slovenski premier dr. 
Janez Drnovšek je bil na 
prvem uradnem obisku 
v Veliki Britaniji, kjer se je 
sestal z najvišjim britan
skim političnim vodstvom. 
Osrednja tema pogovorov 
s premierjem Majorjem in 
zunanjim ministrom Hur-
dom so bili slovensko-itali-
janski odnosi oz. slovensko 
vključevanje v Evropsko 
unijo. Po Drnovškovih be
sedah sta sogovornika izra
zila precej jasno podporo 
Sloveniji in precej jasno 
stališče do približevanja 
Slovenije dvanajsterici. 
Britanski zunanji minister 
Hurd naj bi tako pred zase
danjem Unije 28. novem
bra, ko bo spet razpravljala 
o podelitvi mandata Slove
niji za pogajanja o pridru
ženem članstvu, imel pogo
vore z italijansko stranjo. 
Slovenska in britanska de
legacija pa sta v Londonu 
obravnavali tudi gospodar
ska vprašanja. Britanska 
stran je pri tem pokazala 
precej pozornosti za gospo
darski razvoj Slovenije. 
Drnovšek je obiskal tudi 
britansko kraljevo društvo. 

Poraz demokratov 
v ZDA 

v Z D A so bile volitve 
v oba domova ameriškega 
kongresa, senat in pred
stavniški dom, izbirali pa 
so tudi guvernerje. Kot je 
bilo pričakovati, je Demo
kratska stranka predsedni
ka Clintona utrpela naj
hujše izgube glasov v zad
njih nekaj desetletjih. Tako 
so republikanci prvič po 
osmih letih ponovno zavze
li senat, prvič po 40 letih pa 
so dobili večino tudi 
v predstavniškem domu. 
V obeh domovih kongresa 
pa so republikanci nazad
nje imeli večino leta 1954. 
Po volitvah bo v senatu se
delo 52 republikancev in 48 
demokratov, v predstavni
škem domu pa 230 republi
kancev in 204 d^imokrati. 
To se bo seveda izrazilo 
v ameriški politiki: med
tem ko so bile doslej pole
mične razprave o zdrav
stvenem zavarovanju in 
drugih socialnih vpraša
njih, se bo težišče gospo
darske politike prevesilo 
na politiko zmanjševanja 
davkov in uravnovešenega 
proračuna. Predsedniku 
Clintonu pa bo kljub odlo
čitvam kongresa ostala 
možnost predsedniškega 
veta. 

Zasedalo sodišče 
za vojne zločine 

v Haagu je prvič zaseda
lo sodišče za vojne zločine 
na območju nekdanje Ju
goslavije, ki ga je ustanovi
la OZN. Na svojem prvem 
zasedanju je sodišče od 
Nemčije zahtevalo izroči
tev bosanskega Srba Duša
na Tadiča, ki je zagrešil več 
kaznivih dejanj proti člo
veštvu oz. proti mednarod
nemu humanitarnemu pra
vu. Mednarodno sodišče 
namreč ne more izreči sodb 
v odsotnosti obdolženih, 
večina držav pa ima še ved
no zakonodajo, ki onemo
goča izročitev njihovih dr
žavljanov tujim sodiščem. 
Nemčija mora tako spre
meniti zakonodajo, če hoče 
Tadiča izročiti Haagu; kot 
je napovedal nek nemški 

predstavnik, naj bi dopol
nilo, ki bo to dovoljevalo, 
Nemčija sprejela do 25. no
vembra. Haaški sodni se
nat je izdal tiralico tudi za 
Draganom Nikoličem, paz
nikom taborišča Sušica. 
Varnostni svet O Z N pa je 
ustanovil tudi sodišče za 
genocid in vojne zločine 
v Ruandi. Proti ustanovitvi 
takega sodišča je glasoval 
le predstavnik Ruande. 

Irak priznal Kuvajt 
Iraški revolucionarni 

svet pod vodstvom pred
sednika države Sadama 
Huseina je tudi uradno 
priznal Kuvajt. Za to so se 
v Bagdadu odločili že pred 
nekaj tedni, ko je izgledalo, 
da bo v Zalivu spet izbruh
nila. Zdaj pa je to prizna
nje potrdila tudi večina po
slancev iraškega parla
menta. Tudi tokrat je v Ba
gdadu posredoval ruski zu
nanji minister Kozirjev, ki 
je pred tem v Moskvi gostil 
iraškega zunanjega mini
stra in podpredsednika 
vlade Tarika Azisa. Rusija 
je ob iraškem priznanju 
Kuvajta tudi zahtevala, da 
Združeni narodi ukinejo 
mednarodne sankcije, ki so 
jih proti Bagdadu uvedli 
pred štirimi leti. Z izjavo, 
ki jo je podpisal iraški dik
tator Husein in v kateri je 
zapisano, da Irak priznava 
neodvisno državo Kuvajt, 
njeno ozemeljsko celovitost 
in politično neodvisnost, je 
Irak končal 75-letno ob
dobje spora s Kuvajtom. 

ZDA proti embargu 
Z D A ne bodo več sodelo

vale pri nadzorovanju pre
povedi prodaje orožja Mu
slimanom. To je sporočil 
ameriški predsednik Clin
ton, ki je obenem ukazal, 
da ameriške ladje v Jadra
nu ne smejo več zaustavlja
ti in preusmerjati ladij, za 
katere sumijo, da tovorijo 
orožje. Združene države 
z drugimi zavezniki tudi ne 
bodo več sodelovale tako 
kot doslej - tu gre predvsem 
za blokado informacij 
o morebitnih pošiljkah 
orožja. Clinton se je za te 
ukrepe odločil zato, ker je 
kongres že poleti izglasoval 
sklep o odpravi vseh fi
nančnih pomoči Z D A pri 
izvajanju embarga, če bo
sanski Srbi do 15. novem
bra ne sprejmejo mirovne
ga načrta kontaktne skupi
ne. Ta teden je o resoluciji 
o odpravi embarga za uvoz 
orožja v BiH razpravljal 
tudi Varnostni svet, vendar 
v dvodnevnih razpravah ni 
dosegel nikakršnega kom
promisa. VS O Z N je sprejel 
le izjavo, od katere je od 
krajinskih Srbov zahteval, 
naj takoj prenehajo napa
dati bihaško enklavo. 

Švedi za vstop 
vEU 

Okoli šest milijonov in 
pol švedskih volilnih upra
vičencev se je na referen
dumu odločalo o vstopu dr
žave v Evropsko unijo. 
Kljub negativnim napove
dim, je za vstop Švedske 
v EU glasovalo dobrih 52 
odstotkov volivcev, 47 od
stotkov pa se jih je izreklo 
proti. Švedska bo tako 
imela v prihodnjem mini
strskem svetu unije 4 gla
sove od 90. Sedaj morajo 
referendum o vstopu v dva-
najsterico izvesti le še na 
Norveškem, to bo 28. no
vembra. Tudi Finci so že 
izglasovali vstop. Avstrija 
pa je edina od štirih novih 
članic unije, kjer so se vo
livci odločili za vstop in je 
to potrdil že tudi parla
ment. Vse štiri države naj 
bi polnopravne članice 
unije postale 1. januarja 
1995. 



Najvišja 
priznanja tudi 
našim 
inovatorjem 

Slovenska podjetniško 
inovacijska mreža SPIM je 
tudi letos pripravila pro
mocijo novorazvitih izdel
kov, tehnologij in storitev 
malega gospodarstva. 

Na desetih domačih sej
mih je 123 inovatorjev 
predstavilo 145 novosti. 
Štiriindvajset najboljših 
inovacij slovenskega male
ga gospodarstva je pred 
kratkim v družbi več kot 
600 inovacij iz 26 držav so
delovalo na veliki medna
rodni razstavi inovacij 
l E N A v nemškem Nvirn-
bergu, kjer so slovenski 
inovatorji osvojili 2 zlati, 
2 srebrni in 7 bronastih 
medalj. Med dobitniki so 
tudi inovatorji s celjskega 
območja. Zlati medalji so 
prejeli Karel Ferlež iz Ve
lenja za univerzalni mlin 
ter skupina inovatorjev 
Zvone Cencen, Stane Baša, 
Zvone Holobar, Vasja Bu-
tina, Janez Uplaznik, Bra
ne Koceli ter Igor Grabnar 
iz Žalca za prenosni termi
nal. Bronasto medaljo pa je 
dobil Jože Bider iz Rečice 
za rezalnik silaže. IB 

V Celju raste Interspar 
Velik prodajni center ob i^iariborski cesti 

v petek so v kompleksu nek
danjega Lik Savinje položili 
temeljni kamen za nov trgov
ski center Interspar v Celju. 
Objekt, ki ga velenjski Vegrad 
gradi za znanega kupca, je 
vreden 2 , 5 milijarde tolarjev 
in naj bi ga končali do prihod
njega poletja, otvoritev centra 
pa je predvidena za avgust 
1 9 9 5 . 

Trgovski center Interspar bo 
drugi tovrstni v Sloveniji in bo 
obsegal več kot 14 tisoč kva
dratnih metrov površin, na 
parkirnih prostorih ob centru 
pa bo prostora za več kot 700 
vozil. Center bo kupilo podjet
je ISC Shoping center, ki je 
v mešani avstrijski, švicarski 
in slovenski lasti, in bo prosto
re nato oddalo v najem. Naj
večji najemnik s 6 tisoč kva
dratnimi metri površine bo In
terspar, ostali najemniki pa 
bodo manjši. Računajo, da bo 
s tem okrog 200 trgovcev dobi
lo novo zaposlitev. 

Velenjski Vegrad je po ste
čaju Lik Savinje postal lastnik 
kompleksa z 22,8-odstotnim 
deležem. Želeli so se lotiti 
takšne naložbe, ki bo oživila 
področje okrog sejmišča. 
Gradbena dela so pričeli že 

aprila, kar pomeni, da je del 
objekta že pod streho. 

V občini so zadovoljni, da je 
prišlo v Celju do takšne grad
nje, in po besedah predsednika 
izvršnega sveta Jožeta Zimska 
naj bi mesto spet postalo tr
govski center, kakršen je ne
koč že bilo. V okvir urejanja 
območja sodi tudi prenova Be
žigrajske ceste, ki naj bi jo do
končali do konca leta. V drugi 
fazi urejanja območja pa je tu
di prestavitev bencinske čr
palke ob Mariborski cesti. 

T. CVIRN 
Foto: SHERPA 

Dolier obisic 
v Rogašifi 

v Zdravilišču Rogaška Sla
tina ugotavljajo, da se v tam
kajšnje zdravilišče vrača vse 
več tujcev, septembra jih je bi
lo za 16 odstotkov več kot lani, 
v prvih devetih mesecih pa so 
imeli za 5 odstotkov več gostov 
kot v enakem lanskem obdob
ju. V teh dneh je v zdravilišču 
65 odstotkov tujcev, največ je 
Italijanov, sledijo jim Avstrij
ci, Hrvati in Nemci. Dober 
obisk pričakujejo vse do konca 
letošnjega leta. 

GOSPO 
DARSKI 

i I 
u 

Ameriški 
veleposianilc 
v Gorenju 

Minuli teden je Gorenje 
obiskal ameriški veleposla-
nik v Sloveniji Allaj 
Wendt. S predsednikom 
poslovodnega odbora Go. 
renja Jožetom Staničem sta 
se pogovarjala o lastnin-
skem preoblikovanju Go-
renja in naložbeni politiki 
tega največjega slovenske-
ga izvoznika. Gorenje sicer 
že vrsto let izvaža na ame
riško tržišče hladilno za
mrzovalne aparate, letos 
jih bodo ameriškim ku
pcem prodali približno lOO 
tisoč. Poleg tega je Gorenje 
letos v Z D A ustanovilo 
lastno podjetje, ponudbo 
velikih gospodinjskih apa-
ratov pa bodo popestrili še 
s pralnimi stroji in vgrad-
nimi pečicami. V Gorenju 
bodo izdelke, ki jih izvaža
jo v ZDA, prodajali pod 
lastno blagovno znamko. 

Konec meseca še 
Zvon 

Krekov poslovni sistem 
sestavljajo danes tri gospo
darske družbe. To so Kre
kova banka, ki opravlja 
razne bančne storitve ii 
ima preko dve milijardi to
larjev lastniškega kapitala, 
Krekov sistem nadalje se
stavlja Krekova družba za 
upravljanje, ki v procesu 
lastninjenja prodaja delni
ce pooblaščenih investicij' 
skih družb za lastniške cer
tifikate, doslej je zbrala 
preko 25 tisoč certifikatov. 
Krekova družba za finan
ciranje opravlja finančn« 
posle kot so leasing posli, 
financiranje projektov ii 
posli z nepremičninami 
Konec novembra pa se bo 
tem trem družbam pridru
žila še Krekova pooblaščfr 
na investicijska družba 
Zvon, ki bo kupovala dele
že podjetij na dražbal 
sklada. 

Konus prepolovil 
izgubo 

Na nedavni seji u p r a V ' 
nih odborov vseh druži 
Konusa so analizirali 
slo vanje Konusovih druži 
v prvih devetih mesecih le
ta. Razmere se v primerjavi 
z enakim lanskim obdob
jem izboljšujejo v Koter-
mu, Netexu, Konexu, Kok« 
in Kofilu, še vedno pa s* 
pojavljajo problemi v Ko-
numu in Usnjarni Ljuto
mer. Za prodajo Kotern" 
je že potekel razpisni r"' 
za prodajo, vendar posebni 
komisija med ponudniki 
ni določila bodočega last
nika. Projekcija poslovanja 
do konca leta predvidevJ 
približno 5 milijonov mar' 
izgube, kar pa gre prei' 
vsem na račun stroškov f|' 
nanciranja zadolžitev ^ 
preteklosti. Sicer pa je i?' 
guba za polovico manjŝ  
kot lani. Po sedanjih oc^ 
nah naj bi se Konus že p^' 
hodnje leto rešil rdečih št̂ " 
vilk, v prihodnje pa ^ 
predvidene tudi naložb* 
v novo proizvodno linij" 
Netexa ter manjša vlagam 
v družbo Konum. . 

V 

Zadovoljstvo 
v Rogaških vrelcih 

v podjetju Rogaški vrelci, 
ki je v lasti Zdravilišča Ro
gaška, so z rezultati letošnje
ga devetmesečja zadovoljni. 
Prodali so za 1 3 odstotkov 
več pijač, kar je nekoliko 
več, kot so načrtovali, pri če
mer je bilo za proizvajalce 
pijač ugodno poletno vreme. 
Prav tako so zadovoljni 
z uveljavljanjem brezalko
holne pijače Deit. 

Na slovenskem tržišču je 
za proizvajalce brezalkohol
nih pijač vse težje, saj je 
konkurence vse več. V Roga
ških vrelcih so se odločili za 
nov izdelek, pijačo brez ka
lorij Deit, ki je zaradi svojih 
značilnosti nekaj posebnega. 

Nadomestila je njihovo 
prejšnjo nizkokalorično pi
jačo Trimvit , letos pa so pro
dali dvakrat toliko Deita kot 
prej Trimvita. Dobra proda
ja je presenetila celo Roga
ške vrelce, zato bodo prihod
nje leto dosedanjim petim 
različnim okusom omenjene 
pijače dodali še Deit multi-
vitamin. Letos so za celotno 
promocijo podjetja ter nje
govih izdelkov namenili kar 
osemsto tisoč D E M . 

V prvi polovici leta jih je 
presenetilo tudi vel iko pove
čanje izvoza na Hrvaško, saj 
so bili podatki o prodaji pri
merljivi z letom 1991. Po 1. 

juliju pa se je hrvaško tržiš
če, zaradi uvedbe trošarine 
ter s tem podražitev za tuje 
izdelke, skoraj povsem zapr
lo. Izdelki Rogaških vrelcev 
so v primerjavi z domačimi, 
hrvaškimi, postali kar za po
lovico dražji, ugotavljajo 
v slatinskem podjetju. Precej 
pa pričakujejo od napoveda
ne prodaje Donata M g na 
madžarskem tržišču ter od 
samostojnega nastopa na 
sejmu Foodapest 94 v Bu
dimpešti, ki se bo pričel 
v prihodnjih dneh. 

V vodstvu Rogaških vrel
cev so ponosni, da so zdravo 
podjetje in da imajo dobre 
finančne rezultate. Število 
zaposlenih sicer še zmanjšu
jejo, vendar zgolj na račun 
upokojevanja. Prav tako so 
letos svoj avtopark prepusti
li zasebni pobudi. 

B R A N E J E R A N K O 

P O N U D B A IN P O V P R A Š E V A N J E 
Ponudba: 

-Indijsko podjetje Eurotec 
ponuja bombažno prejo. Infor
macije: tel. 0091/22-204-1-408 
in fax 0091/22-204-4-139. 

-Indijsko podjetje Patodla 
Syntex Limited ponuja surovi 
bombaž, bombažno prejo, 
bombažne in sintetične tkani
ne, tkano blago, pletenine in 
oblačila. Informacije: tel. 
0091/22-231-368. 

-Amer i ško podjetje Rona-
man Inc. ponuja pšenico, pše-
nično moko, riž, sladkor in ko
ruzno moko. Informacije: tel. 
001/718-562-3160 in fax 001/ 

718-563-1580 (Joseph Wel-
lington). 

-Italijansko podjetje Che-
pro's ponuja kozmetične pro
izvode ter koncentrate parfu
mov svetovnih znamk. Infor
macije: tel. in fax 0039/35-
230-337 (Roberta Tlengo). 

- Francosko podjetje Euro-
Info-centre nudi plastične ste
klenice po 25 litrov z ročajem, 
litrske s sivim pokrovom in za
vojem, dvolitrske za petrolej 
(PVC). Informacije: tel. 0033/ 
62-74-20-00 in fax 0033/62-
74-20-20 (Jean Louis Falcou). 

- Češki proizvajalec lesenih 
igrač Top Toys ponuja svoje 
proizvode. Informacije: tel. in 
fax 0042/2-887-830 (J. 
Kurtik). 

- Češko podjetje Pane Spol. 
SRO nudi globoko zamrznjena 
živila (različne vrste pizz, 
sendvičev, obloženih kruhkov, 
otroške rolade ipd.). Informa
cije: tel. 0042/6-183-009 in fax 
0042/6-186-766 (Dušovsky 
Tomaš). 

- Italijanski proizvajalec or
topedskih pripomočkov in 
opreme ponuja svoje izdelke, 
polizdelke ter orodja za izde
lavo le-teh. Informacije: Me-
gena d.o.o. Tolmin, tel. 065/ 

82-303 in fax 065/81-983 (Ma
gdalena Zore). 

Povpraševanje: 
- Italijanski proizvajalec 

ženskega, moškega in otroške
ga spodnjega perila Associazi-
one Industriali della Provincia 
di Vicenza išče partnerja za 
skupno sodelovanje (proizvod
nja v Sloveniji). Informacije: 
tel. 0039/444-542-211 in fax 
0039/444-547-318 (Alessandro 
Dal Zotto). 

- Švicarski proizvajalec 
bombažnih, volnenih, viskoz
nih, sintetičnih ter mešanih 
tkanin A . Kaegl Textile Agen-
cy išče zastopnika. Informaci
je: tel. in fax 0041/1-937-41-
57 (Albert Kaegl). 

C e n t e r z a 
i n f o r m a c i j s k i 
s i s t e m 
G o s p o d a r s k e 
z b o r n i c e 
S t o v e n i j e 

Vse podrobnejše informacije 
dobite pri Centru za Informa
cijski sistem Gospodarske 
Zbornice Slovenije, telefon 
(061) 150-122 interno 290, 292, 
293 ali direktno 215-631. 

PO ČEM SO DEVIZE?, 

Tečaji deviznih valut na dan 1 6 . 1 1 . 1 9 9 4 
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Celjska PTT analizira svoje delo 
PTT Celje si je zastavila 

jačrt naložb za leto 1994 ze
lo ambiciozno. Raven teleko
munikacijskih storitev svo
jega območja želi približati 

evropsko raven. Seveda 
to ni tako preprosto, saj se 
(leljska PTT bori doseči re
publiško povprečje po števi
lu telefonov na 100 prebi
valcev. 

Ob koncu leta 1993 je bilo 
na območju PE P T T Celje 
20,7 priključkov na 100 pre
bivalcev, kar nas še vedno 
potiska ob bok manj razvitih 

evropskih držav. Po izdela
nih analizah za 9-mesečje le 
tošnjega leta ugotavljamo, 
da se je po intenzivni izgrad
nji v tem obdobju slika že 
nekoliko spremenila. Zmog
ljivost telefonskih central 
PE P T T Celje se je z lanskih 
63.197 priključkov povečala 
na 75.709 priključkov, kar 
povečuje skupno kapaciteto 
telefonskih central za 19,8 
odstotkov. Vključujejo še 
nove naročnike, ki jih je bilo 
do konca 9-mesečja vključe
nih skoraj 4300. 

Največja gostota telefon
skih naročnikov je na ob
močju občine Celje in že do
sega 30,4 naročnike na 100 
prebivalcev. 

Kljub temu je razvitost in 
gostota telefonskih priključ
kov celjske regije še neza
dostna in so uporabniki pri
pravljeni tudi z dodatnim 
kreditiranjem podpreti raz
voj telekomunikacij po svo
jih območjih. 

Tako je P T T v sodelovanju 
s krajevnimi skupnostmi 
pridobil dodatna porepo-

trebna sredstva, ki so bila 
namenjena zlasti izgradnji 
krajevnih omrežij in omogo
čila bistveno hitrejši razvoj 
kot v preteklih obdobjih. 
Dobršen del naročnikov je 
lahko letos dobil telefonske 
priključke prav s tovrstno 
pomočjo. Poleg tega so tudi 
v vseh občinah, razen v M o 
zirju, še dodatno podprli 
razvoj telekomunikacij. 

V prvih devetih mesecih 
letošnjega leta so izvedli na
slednje projekte: v občini 

Šentjur, v kateri so povečane 
zmogljivosti telefonskih cen
tral za skupno 980 priključ
kov (Grobelno, Ponikva, 
Dramlje); Žalec, kjer so po
večane zmogljivosti za 2.496 
priključkov (Šempeter, Ža
lec, Petrovče, Polzela, Pireši-
ca); Slovenske Konjice, kjer 
so povečane zmogljivosti te
lefonskih central za skupno 
1.136 priključkov (Vitanje, 
Loče ) in v kateri so v celoti 
pokrite potrebe; Celje, s po 
večanimi zmogljivostmi cen
tral za 7.116 priključkov 
(Krekov trg, Golovec, Lava, 
Frankolovo, Šmartno v R o ž 
ni dolini); Mozirje, kjer so 
povečane zmogljivosti tele
fonskih central za 408 prik
ljučkov (Gornji grad); v ob
čini Šmarje pri Jelšah je 
predvidena povečava kapa
citet še do konca leta, v obči
ni Velenje pa v prvi polovici 
prihodnjega leta. 

Do konca leta bodo kapa
citete telefonskih central po
večane za dobrih 16.000 
priključkov, število naročni
kov pa se bo povečalo za 
okrog 6.000. 

B R A N K A B I Z J A K 

Presenečeni 
nad Gorenjem 
in Slovenijo 

Po uspelem nastopu Go
renja na sejmu široke po
trošnje, turizma in propa
gande Dom Expo v Pozna
nju na Poljskem se je te dni 
mudila na obisku v Gore
nju in Sloveniji skupina 50 
poljskih kupcev Gorenje-
vih velikih gospodinjskih 
aparatov. 

Predstavniki teh podjetij 
so bili tokrat prvič v Slove
niji, pred tem so že obiskali 
tovarne za proizvodnjo be
le tehnike v Italiji, zato so 
bili še toliko bolj presene
čeni nad proizvodnjo, po
sodabljanjem tehnologij in 
osvajanjem novih izdelkov 
v Gorenju. Sicer pa od lani 
deluje na Poljskem lastno 
Gorenjevo podjetje. Na tr
žišču, katerega kupna moč 
znaša milijon velikih go
spodinjskih aparatov, po
nuja Gorenje kompleten iz
bor velikih gospodinjskih 
aparatov, od samostojnih 
do vgradnih, kar pomeni 
veliko prednost pred do
mačimi proizvajalci ter 
uvozniki izdelkov bele teh
nike. 

MARJAN LIPOVŠEK 

Od Pariza do Prage 
v Pragi se prav te dni 

predstavlja slovensko gospo
darstvo pod vodilom Slove
nija, ki nam je blizu. To pa je 
obenem tudi zadnji letošnji 
nastop Gorenja Gospodinj
ski aparati na sejmih bele 
tehnike, ki so se zvrstili 
v Evropi, Aziji in Afriki. 

V letu 1994 so razstavljali 
velike kuhalne, pralno pomi
valne in hladilno zamrzoval
ne aparate, v svetu že uve
ljavljene izdelke, kar na 15 
specializiranih sejmih široke 
porabe. Prav gotovo bodo 
tudi letošnje predstavitve 
prispevale k večji prodaji i z 
delkov bele tehnike. Po zad
njih ocenah je bila letošnja 
prodaja večja od lanske za 
dobre štiri odstotke. 

Najpomembnejši letošnji 
nastop Gorenja je bil v Pari
zu, na sejmu Comfortec. 
V tem letu pa so bili Gore-
njevi veliki gospodinjski 
aparati prvič predstavljeni 
na sejmih v Romuniji, Eg ip
tu, Ukrajini, Tajvanu, Repu
bliki Korej i in v L i tv i , kjer je 
bil sejem bele tehnike ravno 
prejšnji teden. 

Najpomembnejša predsta
vitev Gorenja G A v letu 1995 
pa bo v Kolnu od 21. do 24. 
februarja na Domotechnici, 
kjer se bodo predstavili tudi 
z novo generacijo velikih g o 
spodinjskih aparatov višjega 
kakovostnega in cenovnega 
razreda. 

M . L . 

Prva emisija obveznic Banke 
Celje 

Banka Celje bo 28. novembra začela z vpisom lastnih 
obveznic. Agencija za trg vrednostnih papirjev ji je 
namreč 9. novembra izdala dovoljenje za izdajo obveznic. 

Gre za obveznico na prinosnika, nominirano v 100 ali 
1000 DEM v tolarski protivrednosti po 10-odstotni letni 
obrestni meri. Obveznica zapade 5 let po dnevu izdaje, 
obresti bo banka izplačevala polletno, prvo izplačilo obre
sti pa bo že 1. aprila 1995. Imetniki obveznice bodo imeli 
prednost pri pridobitvi lombardnega kredita, poleg tega 
bodo obveznice prvovrstno zavarovanje katerekoli obvez
nosti imetnika obveznice do banke. Banka namerava 
takoj po zaključku javne prodaje obveznic vložiti zahte
vek za kotacijo obveznice na borzi. Začetek vpisa obvez
nice sovpada z datumom vnovčitve blagajniškega zapisa 
Banke Slovenije z nakupnim bonom, zato v Banki Celje 
pričakujejo, da bodo imetniki zapisov del sredstev usme-' 
rili v nakup njenih obveznic. V banki ocenjujejo, da je 
nakup njihovih obveznic zanimiv predvsem zato, ker bo 
trg vrednostnih papirjev pridobil nov finančni instru
ment, ki glede na izdajatelja pomeni varen vrednostni 
papir. 

m 

Gala na Mariborski zaprta 
Sugros že vzel v najem poslovne enote, naivenetnele botlo prevzeli tutll trgovino 
na Mariborski 128 — Otigovornib nI 

Blagovni center Celje je 
pred dnevi odpovedal na
jemno pogodbo podjetju G a 
la Trade in zasegel zaloge, 
vseh pet poslovnih enot pa so 
ponudili novemu najemniku, 
celjski družbi z omejeno od
govornostjo Sugros. 

Blagovni center Celje je 
družbeno podjetje, okoli ka
terega so se že pred dvema 
letoma spletale zgodbe 
o divjem lastninjenju, pa se 
je menda kasneje pokazalo 
in dokazovalo, da ni šlo za 
nikakršno sporno lastninje
nje. A to je že druga zgodba, 
dejstvo je, da se je takrat 
Ustanovilo več družb z ome
jeno odgovornostjo, med te
mi je bila tudi Gala Trade 
oziroma po novem menda 

Mene Gala, ker so od koncer-
na Merx za nekaj sto mark 
na mesec kupili blagovno 
znamko. K o t je slišati zato, 
da bi firmi povrnili imidž. 
Od Blagovnega centra je Ga
la Trade vzel v najem pet po
slovnih enoi oziroma trgovin 
v Celju na 'Mariborski 128, 
potem v Šempetru, Sloven
ski Bistrici, Mariboru in 
Metl iki . Predvsem so bile to 
trgovine, ki so se ukvarjale 
s prodajo na drobno, delno 
so poskušali tudi z grosistič-
no dejavnostjo. Družbeno 
podjetje Blagovni center Ce
lje in družba z omejeno od
govornostjo Merx Gala pa 
imata še danes istega direk
torja, to je Venčeslav Zale-
zina. 

Informacije o tem, kaj se 
pravzaprav dogaja, so silno 
skope. Se najbolj zgovoren je 
bil direktor Sugrosa Albin 
Sajnkar. Med drugim je v to
rek pojasnil naslednje: » K e r 
v podjetju Gala niso porav
navali obveznosti in plače
vali najemnine, je lastnik, to 
je Blagovni center Celje, 
pred dnevi Gali odpovedal 
najemno pogodbo in zasegel 
zaloge. Obenem je direktor 
Blagovnega centra Venče
slav Zalezina nam ponudil 
v najem prostore, ki jih je 
doslej imela Gala, in sicer 
z obrazložitvijo, da bo Gala 
prenehala z delom. Obenem 
nam je ponudil še prevzem 
vseh delavcev, to je približno 
83 ljudi. S podjetjem Gala 
smo sicer v preteklosti že so
delovali, vendar smo sodelo
vanje kmalu prekinili, ker 
niso pravočasno poravnavali 
svojih obveznosti .« 

Kot je povedal Sajnkar so 
se v Sugrosu že odločili, da 
sprejmejo 28 delavcev in 
vzamejo v najem poslovne 
enote v Šempetru, Mariboru, 
Slovenski Bistrici ter Met l i 
ki. V teh štirih enotah naj bi 
že včeraj, v sredo, spet začeli 
z normalnim delom, glede 
najema trgovine Gala na 
Mariborski pa se še dogovar
jajo. Sajnkar je dejal, da bo
do najverjetneje vzeli v na
jem tudi to trgovino, trenut
no še razmišljajo o ustreznih 
programih, odločitev pa bo 
znana v prihodnjih štirinaj
stih dneh. V Celju se poleg 
vsega pojavljajo še dodatni 
problemi, ker sta v trgovini 
Gala tudi dva podnajemnika 
in sicer trgovina Tripex ter 
mesarstvo Dolar. Ker je Bla
govni center odpovedal na
jemno pogodbo družbi Gala, 
se s tem prekinjajo tudi pod-
najemne pogodbe, zato se 

bodo o nadaljevanju teh 
podnajemnih pogodb v Tr i -
pexu in mesarstvu Dolar 
menda morali pogovarjati 
z Blagovnim centrom. 

Zaprto zaradi 
inventure 

Trgovina Gala na Maribor
ski 128 je bila v torek zaprta, 
na vratih pa napis, da je trgo
vina zaprta zaradi priprav na 
inventuro. Normalno odprta je 
samo trgovina Tripex. Pred 
vrati je stal varnostnik, direk
tor Blagovnega centra in obe
nem direktor Merx Gala Ven
česlav Zalezina je menda 
v bolnišnici, Albert Lebič, ki 

Družba z omejeno odgovor
nostjo Sugros ima 13 ustano
viteljev, leta 1992 so z Blagov
nim centrom sklenili pogodbo 
o najemu prostorov, kupili li
cenco, ukvarjajo pa se pred
vsem z grosistično dejavnost
jo. Kljub finančni nedisciplini, 
ki vlada v Sloveniji, po bese
dah Albina Sajnkarja vsa leta 
poslujejo pozitivno, redno po
ravnavajo tudi vse obveznosti 
do Blagovnega centra, v Su
grosu pa je bilo že doslej zapo
slenih 194 delavcev. 

trenutno vodi Blagovni center 
je povedal, da nima pooblastil 
za dajanje informacij tisku, 
prav tako v torek niti osebno 
niti po telefonu ni bilo mogoče 
stopiti v stik z računovodkinjo 
Nado Peperko. Pogovarjali 
smo se lahko le z Emilom Hed-
žetom, sicer pomočnikom di
rektorja za investicije, ki pa je 
v podjetje po nekaj mesečni 
bolniški prišel šele minuli pe
tek in o vsem skupaj ne ve ni
česar. Kaj je torej botrovalo 
očitnim težavam v družbi Ga
la, bo jasno šele v prihodnjih 
dneh, menda pa gre za finanč
ne probleme in zadolženost, ki 
ji v tej zasebni firmi niso več 
kos. IRENA BAŠA 

NOVO NA BORZI 

Umiritev tečajev 
Za razliko od prejšnjega 

tedna tokrat ne morem pisati 
o tako živahnem dogajanju na 
trgu vrednostnih papirjev. 
Pričakovanja o umiritvi teča
jev delnic so se uresničila. 

V zadnjem tednu se je začel 
nekoliko hitreje dvigovati te
čaj DEM in tudi USD se je 
nekoliko okrepil, njuno raz
merje je 1,54 DEM za USD. 
Posledica tega, ter dokončne 
ugotovitve, da druga emisija 
blagajniškega zapisa Banke 
Slovenije ni posebno tržno za
nimiva, so naraščajoči tečaji 

Celjska borzna hiša sporoča, 
da je vrednost enote vzajem
nega sklada Herman Celjski 
na dan 5. 11. 1994 1.136,58 
SIT. 

državnih obveznic. Na njihov 
tečaj verjetno že delno vpliva
jo razmišljanja o dohodnini. 
Tisti, ki so ob objavi » R « za 
november v višini 2 % prisegali 
le na tolarske naložbe lahko 
na podlagi naslednjih podat
kov ugotovijo efekt v DEM. 

Obe državni obveznici, ki 
sta nominirani v DEM sta od 
1. novembra dražji za 2,2%, 
srednji tečaj Banke Slovenija 
je v prvi polovici meseca pora
sel za 0,3%. Skupni efekt za 
tiste, ki so v začetku novembra 
kupili omejene obveznice je že 
2,5%. Donosnost obeh obvez
nic je padla nekoliko pod 10%, 
na 9,25%. Z ozirom na nekoli
ko hitrejši tempo naraščanja 
tečaja DEM in nadaljevanju 
trenda rasti tečaja RSOl in 
RS02 bomo lahko ugotovili, da 
se jim je nakup izplačal. Še 
posebej, ko bodo k temu pri
šteli prihranek pri dohodnini. 
Skratka trg kapitala se je sta
biliziral. 

Menim, da stabilizacija ve
lja tudi za delnice, saj nobena 
v preteklem tednu ni dosegla 
opaznejšega padca. Nihanja, 
ki so bila, so verjetno povzro
čili tisti, ki bi hoteli v dveh 
dneh zaslužiti tisto, kar so prej 
izgubili. Na osnovi razpolož
ljivih podatkov o poslovanju 
delniških družb, katerih delni
ce kotirajo na borzi, lahko pri
čakujemo precej stabilne cene, 
s trendi navzgor. Dilem, kaj se 
bo zgodilo 1. decembra, ko bo
mo vnovčevali blagajniške za
pise zdaj ni več. Tisti, ki se še 
niso odločili kam bodo z vnov-

čenimi B N B l se bodo imeli 
priložnost odločiti tudi za ob
veznice Banke Celje d.d. 

Obveznice so izdane v apo
enih po 100 in 1000 DEM in 
prinašajo 10% letno obrestno 
mero. Več o tej obveznici lah
ko preberete v prospektu in 
javnemu vabilu k nakupu. 

Takoj po volitvah, 7. 12. 94 
bomo lahko primerjali čemu 
bodo mediji namenili več po
zornosti, dražbi ali volilnim 
rezultatom. Takrat bo prva 
dražba delnic podjetij v lasti 
Sklada RS za razvoj. Registri
rani pooblaščeni investicijski 
skladi bodo lahko izbirali med 
61 paketi delnic različnih po
djetij. Za »plačilo« bodo skladi 
uporabili certifikate. Med nji
mi so tri podjetja iz Celja: N e 
ga Celje, N T & R C Celje in 
PUV Celje. Upamo, da bo naša 
osrednja medijska hiša 
N T & R C dobila dobrega so
lastnika, ki bo imel še kaj več 
kot samo certifikate. 

Na našem trgu plemenitih 
kovin je bilo včeraj prodanih 
250g zlata po ceni 1770 SIT/g. 
Posredniki so prijavili tudi za 
2400 g aplikacij po tečaju 1657 
SIT/g. Srebra je bilo prodane
ga po 21,5 SIT/g 98 lotov. Bli
žajoči konec leta bo najverjet
neje tudi malo vplival na dvig 
teh tečajev, če se ne bo kaj 
nepredvidenega zgodilo 
ZUSD.. : ...................... 



laško in Radeče 
Pri spreminjanju otHokov v Laškem že upoštevajo raztielltev na ilve občini 

Laški izvršni svet je na po
nedeljkovi seji ponovno 
obravnaval spremembe treh 
odlokov s področja urejanja 
gospodarskih javnih služb ter 
osnovnega šolstva in otroške
ga varstva, vendar je odločitev 
o tem ali naj spremembe sprej
me sedanja skupščina ali pa 
šele bodoča laški in radeški 
občinski svet, prepustil po
slancem. 

Gre za kar nekaj novosti, ki 
so na eni strani posledica spre
menjene republiške zakonoda
je, po drugi strani pa dejstva, 
da bosta na območju sedanje 
občine Laško že od 1. januarja 
prihodnjega leta dve novi ob
čini. Na področju komunalne
ga urejanja, kjer že delujeta 
dve komunalni podjetji, eno 
v Laškem in eno v Radečah, je 
novo predvsem to, da bodo ko
munalne zadeve poslej organi
zirali in urejali v samostojni 
upravni organizaciji, ki se bo 
imenovala Direkcija javnih 
služb. Komunalna dejavnost 
bo po novem razdeljena na ob
vezno, ki jo bo morala organi
zirati in zanjo tudi skrbeti ob
čina, ter na izbirno, ki jo bo 
lahko občina dala v koncesijo. 

Nov bo tudi način financiranja 
komunalnih služb, saj poleg 
proračunskega denarja in cene 
storitev predvideva oziroma 
dovoljuje še davke in takse. 

Se več sprememb pa se obe
ta na področju organiziranja 
šolstva in otroškega varstva, 
saj se bo šolski okoliš moral 
precej spremeniti. Podružnič
na šola v Zidanem Mostu naj 
bi se po novem priključila šoli 
Anton Aškerc v Rimskih To
plicah. V laškem sekretariatu 
za družbene dejavnosti meni
jo, da bi moralo prešolanje 
otrok potekati postopoma. 

Učenci z območja sedanje kra
jevne skupnosti Zidani Most, 
ki so že na predmetni stopnji 
na osnovni šoli v Radečah, naj 
bi po njihovem osnovno šola
nje tam tudi končali. Če pa 
bodo starši želeli drugače, bo 
treba šolarjem omogočiti pre
šolanje na osnovno šolo v Rim
skih Toplicah. Takšnim spre
membam bodo v občini prila
godili tudi šolske prevoze. 

Največ težav in razprav so 
imeli v laški občini pri pripra
vi tistih členov odloka, ki ure

jajo bodoči status glasbene šo
le. V sekretariatu za družbene 
dejavnosti so namreč predla
gali, naj se šola kot samostojni 
javni zavod ukine. V Radečah 
naj bi glasbeno šolstvo prik
ljučili osnovni šoli Marjan Je-
mec, v Laškem pa šoli Primož 
Trubar. Tako naj bi po njiho
vem vsaka občina po svoje 
razvijala osnovno glasbeno 
šolstvo, pač v skladu z interesi, 
ki jih ima na tem področju. 

Pri obravnavi tega vpraša
nja pa se je na seji izvršnega 
sveta pokazalo, da ne gre toli
ko za razdelitev laške v dve 
novi občina, ampak predvsem 
za izhod iz težav, ki jih imajo 
v Laškem z ravnateljevanjem 
na glasbeni šoli. Pedagoški in
špektorat pri ministrstvu za 
šolstvo je namreč kar dvakrat 
zavrnil kandidaturo Bosane 
Groznik, ki so jo v občinski 
vladi najprej predlagali za 
ravnateljico, nato pa za vršil
ko dolžnosti ravnateljice glas
bene šole. »Greh« Groznikove 
je predvsem ta, da uradno še 
nima prav nič delovnih izku
šenj. V občini so poskušali 
z novim razpisom za ravnate

lja šole, vendar se doslej ni še 
nihče prijavil. Zato so menili, 
da bodo kadrovske težave naj
bolj preprosto rešili tako, da 
bodo glasbeno šolo enostavno 
priključili k osnovni. Ker pa 
v izvršnem svetu ne podpirajo 
najbolj takšnega reševanja 
problemov, proti pa sta tudi 
ravnateljici obeh osnovnih šol, 
bodo do konca tega meseca 
poskusili poiskati novega, mi
nistrstvu ustreznega ravnate
lja. Če jim ne bo uspelo, bodo 
glasbeno šolo enostavno izpu
stili iz spremenjenega odloka, 
ki ureja organizacijo javnih 
zavodov, in ta problem reševa-
U z novim odlokom. 

J. I N T I H A R 

23 noviii stanovanl 
Na socialni listi še veHno več sto 
prosilcev 

v Ulici bratov Vošnjakov 1 2 
v celjski Novi vasi je predsed
nik izvršnega sveta Jože Zim
šek pred dnevi odprl prenov
ljen bivši samski dom Železni
škega gospodarstva, v katerem 
je stanovanjski sklad uredil 2 3 
socialnih stanovanj. 

Gre za objekt, ki ga je imelo 
Železniško gospodarstvo 
Ljubljana za samski dom in ki 
je bil do nedavnega precej za
nemarjen. Lani je po razgovo
rih z občino Celje prišlo do po
godbe o odkupu objekta s po
gojem, da naj Železniško go
spodarstvo kupnino nameni za 
prenovo železniške postaje 
v Celju. Ta je bila res prenov
ljena v rekordnem času, stano
vanjski sklad pa se je lotil pre
nove nekdanjega samskega 
doma. Na površini 1200 kva
dratnih metrov je tako uredil 
23 manjših stanovanj, od tega 
10 garsonjer in 13 dvosobnih 
stanovanj, kar pomeni, da bo
do s tem objektom rešili stano
vanjski problem manjših dru
žin s socialne liste. 

Prenova je veljala 47 milijo

nov tolarjev, skupaj z odku 
pom objekta pa 107 milijonovj 
kar pomeni, da je cena kva 
dratnega metra stanovanja 
v tem objektu za približno 2« 
odstotkov nižja kot v novoz 
grajenih stanovanjih. Poleg tej 
ga so objekt tudi priključili naj 
plin in uredili napeljavo za ks 
belsko televizijo. V pritličju i 
prizidku, ki ga načrtujejo, p 
bi v prihodnosti uredili še p< 
slovni del, kjer bosta svoje mi 
sto dobili pošta in lekarna i 
s tem bo ponudba v Novi va 
zaokrožena. 

Z novim objektom so tak 
v Celju rešili 23 prosilcev sfc 
novanj s socialne liste, kar p 
je le majhen del tistih, ki i 
takšno rešitev še čakajo. Pi 
listi iz lanskega septembra 
bilo namreč kar 369 uprav 
čencev do socialnih stanoval 
in do konca leta jih bodo reši 
100. Kako bodo te problen 
reševali v prihodnje, pa še i 
povsem jasno, saj sistemskej 
denarja v ta namen ni. 

T. CVIB 
Foto: SHERI 

Nova imena ulic 
Medtem ko so se v mnogih 

slovenskih mestih že privadili 
na nova imena nekaterih ulic, 
Laščane takšne in drugačne 
težave še čakajo. Že kmalu naj 
bi spremenili imena šestih 
ulic, dve ulici pa bodo imeno
vali na novo. 

Po odloku, ki je šele nedav
no dobil dokončno vsebino, se 
bo sedanja Titova ulica od hiš
ne številke 1 do 51 preimeno
vala v Trubarjevo ulico, od 
hišne številke 53 do 61 pa bo 
Marijagraška cesta. Ime Mari-
jagraška cesta bo dobilo tudi 

Trubarjevo nabrežje ob Savi' 
nji. Ulica Borisa Kraigherji 
kot ena glavnih ulic mesta U 
ško se bo po novem imenoval 
Mestna ulica, Trsteniška ulic 
bo Podhumska, Trg 2. julija p 
bo preimenovan v Trg sv« 
bode. 

V Laškem bodo dobili še dv 
povsem novi ulici. Poštna W 
povezovala Marijagraško ce
sto s Trubarjevo ulico pri p * ' ' 
šti, Na rebri pa bo ulica, ki^ 
od Ceste na Lahomšek pri 
ni številki 15 odcepi proti se 
verovzhodu. . 

Ji 

Stečali ukinili gasilce 
v Celju se zavedajo pomena dobro organizirane dejavnosti 

o problemih poklicnih in 
prostovoljnih gasilcev v ob
čini Celje je razpravljal celj
ski izvršni svet na zadnji seji 
in ugotovil, da je bilo njiho
vo delovanje doslej zelo 
uspešno, v prihodnje pa bo 
takšno ostalo le, če bo ta de
javnost imela na voljo dovolj 
denarja, temeljila naj bi na 
dobro organiziranem poklic
nem gasilstvu ob številnih 
prostovoljnih društvih. 

V občini deluje Javni za
vod za požarno varnost s 36 
zaposlenimi, poleg njega pa 

še 20 gasilskih društev, 
združenih v občinski gasilski 
zvezi . Še pred nekaj leti je 
bilo aktivnih tudi pet indu
strijskih društev, ki pa so za
radi težav v podjetjih veči 
noma prenehala delovati. 
Tako so aktivni le še gasilci 
v Cinkarni in Železarni Što
re, drugod pa so s stečaji raz
padla tudi gasilska društva. 
V Emu so, na primer, komaj 
rešili gasilsko opremo, ki bi 
sicer šla v stečajno maso. 

Na seji izvršnega sveta so 
predstavniki gasilcev opo

zarjali zlasti na probleme f i 
nanciranja, saj naj bi po kri
terijih iz republike letos iz 
občinskega proračuna preje
li 94 milijonov tolarjev, od 
tega 34 milijonov prostovolj
na društva. V občini ugotav
ljajo, da bodo gasilci dobili 
večino denarja, ki ga zahte
vajo, saj so že doslej prejeli 
70 milijonov tolarjev iz na
slova varstva pred požari, 
več kot 9 milijonov naj bi šlo 
za negospodarske investici
je, 6 milijonov pa iz stano
vanjskega sklada. 

T C 

Nov most 
v Laškem 

Laški izvršni svet je 
s celjskim podjetjem Gra
diš že pripravil pogodbo 
za izgradnjo mosta v Ja-
gočah. Naložba je vredna 
192 milijona tolarjev in 
pomeni začetek gradnje 
novega turistično rekre
acijskega centra na levem 
bregu Savinje v Laškem. 

V pogodbi je predvide
no, da bo most zgrajen 
v devetih mesecih. Grad
nja bo zelo zahtevna, saj 
bo poleg priključnih cest 
in spremljajočih objektov 
treba preko mosta spelja
ti še vso komunalno na
peljavo za bodoči center. 
Zato je tudi cena precej 
visoka in v laškem prora
čunu vsega potrebnega 
denarja še zdaleč ne bodo 
mogli zagotoviti . K po
godbi bodo zato še skle
pali mesečne anekse 
o plačilu, za finančno po
moč pa so že zaprosili mi 
nistrstvo za promet in 
zveze. Računajo tudi na 
denarno podporo Petrola, 
Pivovarne in Zdravilišča, 
torej tistih podjetij, ki 
bodo od mosta imela tudi 
svoje koristi. 

JI 

Jezero končno urejeno? 
Programske osnove kot začetek urejanja Šmartinskega jezera 

Celjski izvršni svet je na 
zadnji seji potrdil predlog 
o pričetku izdelave program
skih osnov za območje Šmar
tinskega jezera, ki naj bi po
stale sestavni del dolgoročne
ga načrta občine Celje. S tem 
bi končno začeli načrtno ure
jati območje jezera, ki je dol
goletna celjska črna točka. 

Doslej je bil ureditveni na
črt izdelan le za območje ribi
škega kota na polotoku Brezo

va, ki je tudi edino urejeno ob
močje ob jezeru. Zato ne pre
senečajo pritožbe ribičev, češ 
da na njihov del prihajajo šte
vilni obiskovalci, ki motijo ri
biče pri njihovi dejavnosti. 
S programskimi zasnovami za 
jezero bi izdelali analizo ob
stoječe dokumentacije, opre
delili naj bi povezavo med me
stom in jezerom za vse letne 
čase in njegov vpliv na območ
je z vodnogospodarskega, eko
loškega, krajinskega in soci

ološkega vidika. Opredelili naj 
bi tudi območja za posamezne 
dejavnosti. Vse to bo usklaje
vala posebna komisija, ki jo je 
imenoval izvršni svet in jo vo
di njen član mag. Ivan Eržen. 
Tako naj bi Šmartinsko jezero, 
ki ga Celjani doslej niso znali 
izkoristiti, vendarle postalo 
bolj urejeno in še privlačnejše 
za številne obiskovalce, ki so 
že doslej radi zahajali na nje
gove obale, čeprav neurejene. 

TC 

Plin v hišo 
V nedeljo je velenjska Rdeča dvorana odprla vrata prve

ga sejma Plin v hišo, katerega pobudnika in organizatorja 
sta Izvršni svet občine Velenje in sekretariat za javne 
gospodarske dejavnosti. Sejem so pripravili z namenom, 
da bi spodbudili prebivalce k odločanju za cenejšo in 
čistejšo energijo. 

Tako kot v vsej Sloveniji tudi na področju Velenja 
izvajajo plinifikacijo objektov široke potrošnje. Letos so 
pričeli plinifikacijo v naselju Škale-Hrastovec, na plino
vod so priključili prvih 300 objektov. V naslednjih treh 
letih nameravajo nadaljevati plinifikacijo severne veje, ki 
bo zajela še okoli 1100 objektov. Do leta 2000 načrtujejo 
plinifikacijo južne veje, kjer bo priključenih na plin pri
bližno 3000 objektov široke potrošnje. Ravno na osnovi 
omenjenih načrtov, pravijo organizatorji, je ta sejem kori
sten in upravičen, saj odpira zanimivo tržišče. V šestih 
dneh, od 13. do 18. novembra, si bodo obiskovalci lahko 
ogledali raznovrstno opremo za plinske kotlovnice in 
instalacije. Na prvem sejmu Plin v hišo se z izdelki in 
storitvami s tega področja predstavlja 14 razstavljalcev. 

K L 

Nove gradbene parcele 
v šentjurski občinski skupščini so po skrajšanem postopku 

sprejeli dopolnitev občinskega odloka o prostorskih ureditvenih 
pogojih za dele naselij Šentjur, Planina, Gorica pri Slivnici, 
Dramlje, Proseniško, Ponikva ter Loka pri Žusmu. Odlok so 
sprejeli februarja 1991, sedanjo dopolnitev pa so predlagali 
v obeh šentjurskih krajevnih skupnostih. Odslej bodo občani 
smeli graditi tudi na posameznih kmetijskih parcelah ob robu 
mestne soseske Hruševec. Javno razgrnitev dopolnil so že opra
vili. 

BJ 

Določena cena vode 
Na tokratnem zasedanju so člani celjske vlade potrdili pred

log o določitvi cene vode, ki jo JP Komunala Celje dobavlja 
občini Šentjur. Na enem prejšnjih zasedanj so namreč o tej temi 
že razpravljali, vendar vsem članom vlade očitno ni bilo povsem 
jasno, za kakšno ceno vode gre. Zato so o tem sklepali še enkrat 
in sklenili, da Komunala do nadaljnjega obračunava Šentjurju 
vodarino v višini 59,2 odstotka od vsakokratne skupne cene 
v občini Celje, v kateri je vključena enostavna in razširjena 
reprodukcija. 

T C . 

Selitev Barfivja? 
Celjski Barf ly, ki že nekaj časa buri duhove bližnjih stanov« 

cev, je bil pred časom tudi tema pogovora na seji koordinacijs' 
komisije celjskega izvršnega sveta. Ta je ugotovila, da je deja 
nost kluba v mestu uveljavljena in potrebna, zato je tre' 
razmišljati o preselitvi na primernejšo lokacijo. 

Zaenkrat še ni znano, kam naj bi se Barfly v prihodnosti sel 
saj obstaja upravičena bojazen, da se bodo tudi drugje ogla* 
nezadovoljni sostanovalci, ki želijo ponoči spati. Sicer pa " 
konec leta poteče najemna pogodba, stavba, v kateri deluje-1 
je dolgoročno predvidena za rušenje. Po besedah predsedni''' 
izvršnega sveta Jožeta Zimska bi morali v Barflyju do re.̂ i' 
problema spoštovati obratovalni čas do 23. ure, vse priredi 
nad tem časom pa posebej prijaviti. Zaradi nespoštovanja t<-
sklepa so pred časom policisti žeprejgo^vedalienood priredi j 



Birokratsko odločanje 
,VsiUuwio nam rešitve, ki smo Hit zavrnili že pred Uvema letoma, se jezijo ljudje v starem delu Žalca 
»Ogročeno zavračamo raz-

^jcni osnutek sprememb in 
Izpolnitev prostorskih sesta-

srednjeročnega družbene-
^ plana občine Žalec, ki se 
Jjinaša na prenovo starega 
^$tnega jedra v Žalcu in os-
jptek ureditvenega načrta za 
l̂ novo starega mestnega je-
^a, ki ju je izdelala Fakulteta 
jj, arhitekturo, gradbeništvo 
ju geodezijo, šola za arhitektu-
j,iz Ljubljane.« 
Takšno je stališče krajanov 
•ebivalcev soseske VI oziro-
a stanovalcev v starem delu 

I j i e s t a . 

>Naše pripombe so 
D o b ob steno« 

Na prenovi starega mestne
ga jedra in zlasti prometni 
ureditvi so se kopja lomila že 
pred približno dvema letoma, 
ponovno p a so ponujene reši
tve razburkale ljudi v zadnjih 
lednih. Že o b prvih obravna-
jvah s o ljudje jasno povedali, 
da se ne strinjajo s spremembo 
namembnosti Stritarjeve ulice 
in soseske VI, še zlasti, ker gre 
a mlado, z veljavnim zazidal
nim načrtom urejeno stano
vanjsko sosesko. Zato ne vidi
jo razlogov, zakaj bi bilo p o 
trebno spreminjati meje s o 
sesk in v staro trško jedro 
[vključevati industrijske dele. 
pied drugim zahtevajo, d a se 
industrijski del starega Ferra-
lita preseli iz starega mestnega 

jedra in njihove soseske na 
obrobje mesta. Površina ob 
pokopališču je po novem os
nutku namenjena za izgradnjo 
parkirnih prostorov in garaž
ne hiše oziroma razvoj stori
tvenih dejavnosti, povezanih 
s pokopalLškim kompleksom. 
Na javni razgrnitvi pa so lju
dje izvedeli, da je ta kompleks 
že prodan in namenjen izgrad
nji avtomehanične delavnice. 
Stanovalci soseske VI so pre
pričani, da to nikakor ni 
skladno z osnutkom ureditve
nega načrta. Namesto predvi
dene novogradnje naj bi se na 
tistem delu zemljišča po mne
nju krajanov zgradile že prej 
načrtovane vrstne hiše in juž
no od njih parkirni prostori ter 
zelena pregraja, ki bi hiše loči
la od bližnjega pokopališča. 
Krajani nadalje menijo, da 
imajo v starem mestnem jedru 
že dovolj cest, zato nasprotu
jejo gradnji novih in širitvi 
starih cest, morebitni preboj 
Stritarjeve in Hausenbichler-
jeve ceste pa bi med drugim 
povečal promet mimo šole, kar 
je nerazumljivo in nesprejem
ljivo. Namesto tega naj bi pri 
izgradnji avtoceste na obvoz
nico uredili nekaj prebojev lo
kalnih cest. 

V svojem protestu pa stano
valci soseske odločno naspro
tujejo tudi postopku razgrni
tve, ta je po njihovih trditvah 
potekala le tri ure na dan 
v prostorih mestne skupnosti,^ 

pisnega osnutka pa ni bilo mo
goče dobiti na vpogled niti na 
sekretariatu za urejanje pro
stora. »Ker predvideni osnu
tek bistveno spreminja podobo 
Žalca in posega v življenje 
meščanov, bi pričakovali de
mokratičen odnos mestnih in 
oblastnih organov do prebi
valcev Žalca, birokratsko od
ločanje v ozkem krogu ljudi pa 
je nesprejemljivo,« se jezijo 
ljudje. 

Krajane podprta tudi 
politilia 

Na stran krajanov starega 
mestnega jedra sta se z izjava
mi za javnost postavila tudi 
občinski odbor LDS Žalec ter 
območna organizacija Z L S D 
Žalec. L D S zavrača razgrnjeni 
osnutek, ker niso bile upošte
vane pripombe krajanov, če
prav je bila obljuba dana pred 

skupščinskim avditorijem, se
danji osnutek pa po njihovem 
vsiljuje nekatere prostorske 
rešitve ter neustrezne promet
ne rešitve na Hausenbichlerje-
vi, Stritarjevi, Župančičevi in 
Cankarjevi ulici. Obenem pa 
LDS obljublja, da bodo njiho
vi poslanci v občinskem parla
mentu predlagali umik te toč
ke z dnevnega reda zadnjega 
zasedanja parlamenta v seda
nji sestavi oziroma bodo gla
sovali proti sprejetju predloga. 
Da je treba upoštevati voljo 
ljudi, trdijo tudi v ZLSD, za
tem pa naj se izvedejo ponovne 
in korektne javne razprave. 
Zato v Z L S D tudi menijo, da 
o tem problemu ne bo mogel 
razpravljati obstoječi sestav 
občinske skupščine. 

Na začeticu poti 
Za mnenje smo povprašali 

še funkcionarje mestne skup

nosti Žalec. Revolt ljudi očitno 
ni bil zaman. Poleg krajanov 
soseske VI imajo vrsto pri
pomb še v žalski osnovni šoli, 
kjer se bojijo, da bi zlasti spre
menjena prometna ureditev še 
dodatno zmanjšala prometno 
varnost, s predlaganimi pro
metnimi rešitvami pa niso za
dovoljni tudi v nekaterih po
djetjih, na primer v Agrini in 
Export Importu. Zato so v sve
tu mestne skupnosti izdeloval
cu naročili, da naj upošteva 
pripombe krajanov in pripravi 
novo dokumentacijo, o tej pa 
bodo Žalčani razpravljali 
predvidoma še letos. Že zdaj 
pa je jasno, da se bodo sedanji 
poslanci izognili obravnava
nju spornega predloga, saj do 
24. novembra, ko bodo žalski 
poslanci zadnjič sedli v po
slanske klopi, tega problema 
še zdaleč ne bodo rešili. 

IRENA BAŠA 

Nova vrednost 
stanovanjsice 
točice 

LJUBLJANA, 15. no
vembra (Dnevnik) - Nova 
vrednost stanovanjske toč
ke znaša 138,54 tolarja, kar 
pomeni, da je za 0,76 tolar
ja višja od oktobrske. Tako 
si zračunali na ministrstvu 
za okolje in prostor. 

Več bralcev 
dnevnilcov 

LJUBLJANA, 14. no
vembra (Delo) - Podatki 
najnovejše Mediane, anali
ze branosti, gledanosti in 
poslušanosti slovenskih 
medijev, ki jo je izdal Inšti
tut za raziskovanje medi
jev, kažejo, da se povečalo 
povprečno število bralcev 
slovenskih dnevnikov. 
Prednjačijo Slovenske no
vice s 404 tisoč bralci, sle
dijo pa Delo, Večer in 
Dnevnik. Absolutni prvak 
po številu bralcev ostaja 
Nedeljski dnevnik, ki ga 
tedensko prebere 612 tisoč 
bralcev. 

PTT naj bi šei na 
dvoje 

LJUBLJANA, 14. no
vembra (Delo) — Poslanci 
naj bi po hitrem postopku 
v teh dneh sprejeli tudi za
kon o pošti Slovenije. 
S tem bi izpeljali že več kot 
leto dni napovedano loči
tev poštne in telekomuni
kacijske dejavnosti. Ta je 
namreč nujna tudi ?aradi 
vključevanja v Evropsko 
unijo. 

Zaicijučen festival 
znanosti 

LJUBLJANA, 13. no
vembra (Delo) - Zaključil se 
je festival slovenske znano
sti. Slovenski učitelji in 
mentorji mladih razisko
valcev so na okrogli mizi 
opozorili, da šole učence 
obremenjujejo s faktograf-
skim znanjem, zaostajajo 
pa pri ustvarjalnem reše
vanju problemov. To nes
kladje premoščajo z razi
skovalnim delom, zanj pa 
učitelji potrebujejo širšo 
podporo. 

Elana niso prodali 
BEGUNJE, 13. novem

bra (Delo) - Ameriški Alba
nec Frank Kadria očitno ne 
bo dobil Elana, saj v dogo
vorjenem roku ni nakazal 
70 milijonov mark kupni
ne. Privredna banka Za
greb je zavrnila njegovo 
prošnjo za 14-dnevno po
daljšanje roka in prekinila 
sodelovanje z njim. 

Preložili protest 
MARIBOR, 13. novem-

bra(Republika) - Zdravniki 
ne odklanjajo 24-urne 
oskrbe bolnikov, zahtevajo 
le, da tudi zanje kot za 
ostale poklice velja 40-urni 
delovni teden, kar določa 
zakon o delovnih razmer
jih. Vendar v mariborski 
bolnišnici v ponedeljek ni
so pričeli z napovedano 
prekinitvijo dežurstev, ker 
jih je direktor prehitel 
z odredbo, da ostaja v ve
ljavi sedanja organizacija 
dela. V Fides zahtevajo or
ganizacijo dela v skladu 
z njihovimi zahtevami, si
cer bodo po 21. novembru 
razglasili stavko. 

Zavarovalnica 
in ošifodovanci 
na dveii liregoviii 
Po požaru v Glinfah — Krajani nezadovoljni z zavarovalnico, 
v Triglavu so prepričani, da so ravnali povsem korektno 

Pred dnevi so člani inici
ativnega odbora za odpravo 
škode po požaru v Glinjah 
sklicali tiskovno konferenco. 
Ljudje so prepričani, da člove
ška solidarnost ni zatajila, na 
duši pa jim leži predvsem ne
razrešena odškodnina, ki bi jo 
morala oškodovanka Fanika ~ 
Čulk dobiti od Zavarovalnice 
Triglav Območne enote Celje. 

Pogodbeni stranki Fanika 
Čulk iz Glinja v žalski občini 
ter Zavarovalnica Triglav Ob
močna enota Celje sta februar
ja letos obnovili dolgoročno 
pogodbo o požarnem zavaro
vanju za gospodarsko poslopje 
v znesku 8.600.000 SIT, med
tem ko sin Ivan zavarovalne 
pogodbe za svojo hišo ni po
daljšal. Konec aprila je prišlo 
do požara, ki ga je po raziska
vah policistov povzročila otro-' 
ška igra. Dotalno so, kot so 
zapisali člani iniciativnega 
odbora, pogorela vsa gospo
darska poslopja ter Ivanova 
stanovanjska hiša, ki ni bila 
zavarovana. Pogorišče si je še 
istega dne ogledal predstavnik 
zavarovalnice in dal tudi do
voljenje, da se pogorišče lahko 
očisti. Že naslednji dan so na 
pomoč priskočili krajani, v so
lidarnostno akcijo za obnovo 
Ivanove hiše sta se vključili 
tudi podjetje Inntal z Gomil-
skega, kjer je zaposlen Ivan ter 
polzelski Garant, kjer je zapo
slena njegova žena Olga. 

Sredi maja je potem zavaro
valnica oškodovanki Faniki 
Čulk izplačala 2.009.300 SIT 
za škodo na gospodarskih ob
jektih, za vse gospodarske pre
mičnine, domače živali in 
kmetijske pridelke. Iniciativni 
odbor je prepričan, da je bil 
znesek bistveno prenizek. Ob
nove so se lotili in gradili na 
denarju, ki naj bi ga izplačala 
zavarovalnica, prepričali so 
Čulkovo, da bo del denarja od
stopila svojemu sinu za obno
vo hiše. A ker z nakazano od
škodnino, tako trdijo člani ini
ciativnega odbora, niso mogli 
zgraditi niti drvarnice, so se 
odločili, da solidarnostno ak
cijo namenijo predvsem za do
graditev Ivanove hiše, za na
domestno gradnjo objektov 
Fanike Čulk pa so nameravali 
priti do po njihovem mnenju 

ustreznejšega zneska z razgo
vori na zavarovalnici. 

»Na Zavarovalnici Triglav 
smo večkrat poskušali, vendar 
so nas vedno odbili, rekoč, da 
so odškodnino pošteno izraču
nali in se sklicevali na aprok-
simativno cenitev sodnega iz
vedenca. Mi pa težko verjame
mo, da bi kdorkoli iz kupa pe
pela lahko ocenil, kakšno je 
bilo poslopje pred požarom, še 
manj pa, koliko je bilo v resni
ci vredno.« 

Kljub vsemu so ljudje tam 
naokoli s solidarnostno akcijo 
v kratkem času obnovili hišo, 
do sredine septembra pa je bil 
zgrajen tudi najnujnejši ob
jekt, ki naj bi Faniki Čulk slu
žil za drvarnico, hlev in stra
nišče. 

Dogovor namesto 
sodišča 

Na pogovoru z novinarji so 
člani iniciativnega odbora me
nili, da bi morala Fanika Čulk 
dobiti še približno 2,5 milijona 
tolarjev. Franc Soline, najbliž
ji sosed Čulkovih, ki mu je po
žar prav tako povzročil nekaj 
škode, pred tem pa je že sam 
doživel velik požar, je dejal, da 
prizadevanja njihovega odbo
ra niso namenjena temu, da bi 
očrnili zavarovalnico. Želijo 
le, da se spor pravično reši in 
da se Čulkovi uredi ustrezen 
objekt. Ljudje pa so pričako
vali, da bo zavarovalnica reše
vala primer bolj s srcem, saj 
gre za revno družino, ki bi sa
ma težko zmogla odpraviti po
sledice ognjene ujme. Primer 
bo v začetku decembra začelo 
reševati žalsko sodišče, vašča-
ni pa seveda vedo, da sodni 
mlini meljejo počasi, zato bi 
radi spor rešili brez sodišča 
oziroma na osnovi dogovora 
z zavarovalnico. 

Zavarovalnica: 
»Ravnali smo 
Icorektno« 

Predstavniki zavarovalnice 
sicer menijo, da razčiščevanje 
preko medijev ne more prispe
vati k pospešitvi zadeve oziro
ma ugodnejši rešitvi z zavaro
vanko, takšne in drugačne ti
skovne konference pa lahko 
vplivajo na nadaljnje neodvis

no delo sodišča. Kljub temu se 
je tiskovne konference v Gli
njah udeležil vodja oddelka za 
premoženjsko zavarovanje 
Ivan Ferme. Menil je, da je ti
skovna konferenca preuranje-
na, saj je za 8. december letos 
razpisana obravnava pred Te
meljnim sodiščem Celje enota 
v Žalcu in da se bo zadeva na 
sodišču zagotovo uredila. Lah
ko pa se z njihovim pravnim 
zastopnikom izvensodno po
ravnajo. V Zavarovalnici Tri
glav Območni enoti Celje tudi 
zatrjujejo, da so primer še en
krat temeljito proučili in prišli 
do povsem enakih zaključkov. 
Zavarovanka Fanika Culk je 
od zavarovalnice prejela pri
padajočo zavarovalnino v viši
ni 2.009.030,00 SIT, ki jo je 
bilo mogoče izračunati na os
novi cenitve stalnega sodnega 
izvedenca ing. Draga Skubica. 
Ker pa zavarovanka ni bila za
dovoljna z višino ocenjene in 
izplačane zavarovalnine je 
Ivan Ferme članoma iniciativ
nega odbora Ivanu Rojniku in 
Francu Šolincu predlagal, da 
angažirajo svojega sodnega iz
vedenca, lahko tudi ing. Sketa, 
ki je tudi član odbora za od
pravo škode in ki je tudi zapri
sežen sodni izvedenec. Do us
kladitve ocene škode po poža
ru pa ni prišlo, ker je ing. Ške-
ta to odklonil, čeprav je krajan 
Glinja in je dobro poznal go
spodarska objekta in bi tudi 
lažje ocenil dejansko vrednost 
objektov pred požarom in oce
nil dejansko škodo. Ivan Fer
me je v Glinju še ocenil, da je 
ves dosedanji postopek bil 
pravilen in skladen z veljavni
mi predpisi. Obenem pa v za
varovalnici pravijo, da so se 
z malokaterim primerom toli
ko ukvarjali kot s tem v Gli
nju. Na kraju požara so bili 
vsaj desetkrat, enkrat tudi di
rektor Območne enote Triglav 
Janko Mimik, zato tudi meni
jo, da je bilo njihovo ravnanje 
vseskozi korektno. 

V Glinjah še vedno mislijo 
drugače. Prepričani so, da bi 
v zavarovalnici morali pri
sluhniti konkretnim razme
ram in še vedno upajo, da bodo 
dogovor z zavarovalnico dose
gli prej, preden se bodo zavr
teli sodni mlini. 

IRENA BAŠA 



Tri moskovske 
jesenske slike 
Ruska prestolnica privablja kapital In zabodnjaško kulturo, obenem pa obrania 
svol večni šarm 

Štirje viri energije 
v enem najbolj mrzlih vele

mest na svetu, Moskvi, je lju
dem neprestano toplo. Greje 
jih mnogo stvari. Že ko smo 
prejšnji teden po pristanku na 
letališču vstopili v dobro ogre
to notranjost avtobusa, smo 
začudeno pogledovali voznika, 
odetega v debelo bundo 
z ovratnikom iz umetnega krz
na, šalom okoli vratu in kučmo 
na glavi. Moskovčani so ob 
pregovornem ruskem mrazu 
vajeni tudi razkošne toplote in 
o tem smo se lahko prepričali 
med vožnjo, ko smo opazovali 
nize dimnikov in hladilnikov 
vode številnih termoelektrarn, 
ki obkrožajo mesto. Moskov
čani dobivajo elektriko le iz 
njih in človek si kar ne more 
predstavljati, koliko energije 
morajo vsak dan odposlati 
v omrežje, ki ga poleg indu
strije uporablja še desetkrat 
toliko ljudi, kot je vseh Slo
vencev skupaj. Ljudem pa 
s tokom ni treba tako varčeva
ti kot v naših logih, saj je elek
trični tok iz z zemeljskim pli
nom poganjanih elektrarn zelo 
poceni, ogrevanje stanovanj 
s toplovodom pa je praktično 
zastonj. Gostitelji, celjska K o -
vinotehna in ljubljanska Mer-
cator ter IBN JT, so nas, dva 
avtobusa poslovnih partnerjev 
ter novinarjev, najprej odpe
ljali v center Izmailovo, leta 
1980 zgrajeno središče za bi
vanje in prehranjevanje udele
žencev olimpijskih iger. 
V njem je danes ogromen - ve
činoma prazen - hotel z nekaj 
tisoč posteljami, v spodnjih 
nadstropjih pa je razvrščenih 
več ducatov restavracij. Ob 
zgodnjem kosilu smo lahko 
vnovič ugotavljali, da Mo-
skovčane res ne more zebsti. 
Boršč, ki so nam ga v restavra
ciji postregli, ni bil le vroč, 
ampak tudi izdatno energet
sko okrepljen s sladkorjem. 

Tretji pomemben vir toplo
te, s katero se prav tako »ogre

v a « mnogo prebivalcev Mosk
ve in o katerem smo obisko
valci še največ vedeli, smo 
spoznali po otvoritvi preskr-
bovalno-distribucijskega cen
tra Triglav, zaradi česar smo 
v Moskvo pravzaprav prišli. 

'Ob izhodu iz Triglava so nas 
namreč za pogrnjeno mizo pri
čakali ruski mladeniči in rnla-
denka, ki so nam ponudili šilč-
ke z vodko. Pogrelo nas je, ob 
tem pa smo izvedeli, da M o 
skovčani največ kupujejo vod
ko znamke Absolutnaja, žen
ske pa se zadnje čase bolj nav
dušujejo nad različnimi liker
ji. Kakor koli, pogreje jih. 

Prejšnjo sredo pa je voznike 
desettisočev razmajanih to
vornjakov, ki križarijo po mo
skovskih ulicah, ogrela tudi 
jeza nad pomanjkanjem nafte. 

Slovenski prodajno-distribucijski center Triglav v MoskviJ 
Po vsej Moskvi so stali v dol
gih kolonah, pod mostovi rek 
Moskve in Jauze pa so čmo-
borzijanci iz cistern točili naf
to po 70 ameriških centov (se
veda preračunano v rublje) za 
liter. Policisti, ki so marsikje 
le nekaj metrov vstran nadzo
rovali promet, se zanje niso 
zmenili. 

Trgovci z novci 
v zadnjih dveh letih so mo

skovske ulice in avenije dobile 
novo podobo. Na tisoče zaseb
nikov je odprlo male trgovini
ce, skoraj trafike, v katerih je 
mogoče dobiti dobesedno vse. 
Odprte so pozno v noč, s svo
jim steklom, aluminijem in ne
onom pa močno kazijo podobo 
starodavnega mesta. Zanimivo 
je, da jih ponoči sicer ogrnejo 
v rešetke, toda vanje tako ali 
tako nihče ne vlamlja. Lastni
ki plačujejo zaščito lokalnim 
združbam, ki se ukvarjajo le 
s takšnimi pollegalnimi izsi
ljevanji. Takoimenovane dr
žavne samopostrežbe pa je ze
lo težko najti. Ne, da jih ne bi 
bilo, le izložb nimajo, če pa že, 
v njih piše nekaj takega, kot 
»tukaj se prodaja hrana. . .« 
Seveda, država mafijcem ne 
plačuje zaščite in izložbe bi ta
koj izropali, če bi kaj razstavi
li v njih. 

Sicer pa imajo že sedaj 
v mestu z dvajset milijoni pre
bivalcev svoja predstavništva 
mnoge največje svetovne kor-
poracije, med njimi recimo tu
di nizozemski koncem za izde
lovanje okusnih čokolad. F*rav 

nenavadni so videti reklamni 
panoji ob tudi po sto metrov 
širokih moskovskih avenijah 
z napisi za ta ali oni pralni 

prašek, to ali ono juho iz 
vrečke. . . 

Nekatera podjetja iz tujine 
so torej že navezala dobre od
nose z ruskimi podjetniki. 
Pravijo, da se v Rusiji ni mo
goče uveljaviti, če se ne pove-
žeš z domačimi podjetji, če ne 
zaradi česa drugega, pa zato, 
ker se v Rusiji gospodarski 
predpisi spreminjajo skoraj iz 
ure v uro in le domače podjetje 
je temu sposobno sproti sledi
ti. Sicer pa si Rusi želijo še več 
tujih vlaganj - kje na Vzhodu 
pa si jih ne! - toda za kaj take
ga bodo morali počakati. Na 
čase, ko se bodo tujcem zdele 
naložbe v Rusiji dovolj vame. 

Povsem svobodna trgovina, 
pri kateri večinoma niti drža
va ne uspe pobrati davkov, pa 
se ljudem v Moskvi že pozna. 
Skoraj vsi uslužbenci in delav
ci imajo mizemo nizke plače, 
toda večina se jih ob delu uk
varja še s čim, s čimer poprav
ljajo dmžinske proračune. Ta
ko pravega pomanjkanja sko
raj ni in kar koli bi imel obi
skovalec z Zahoda slabega po
vedati o splošnem standardu 
prebivalcev Moskve, bi moral 
v isti sapi tudi priznati, da 
v Moskvi ni videti beračev. 
Dobro služijo tudi trgovci 
z avtomobili. Povsod je kar na 
prostem videti ograjene pro-

- store z novimi avtomobili, ve

činoma ruskimi, vse več pa je 
v Moskvi tudi iz Evrope uvo
ženih ali morda tam ukrade
nih in ilegalno pripeljanih 
vozil. 

Se najslabše se godi avto-
prevoznikom z zahoda. Na šir-
javah pred Moskvo jih večkrat 
ustavljajo samozvane ali dr
žavne policije in če zahtevajo 
le del tovora ali plačilo zaščite, 
je lahko voznik še srečen. 

Kuitura in prosveta 
Moskovčani se pritožujejo, 

da mladina vse manj hodi 
v znane, številne in bogato za
ložene moskovske knjižnice. 
Mladi jih zavračajo, češ da so 
knjižnice le za znanstvenike, 
ki proučujejo stare zapise, me
dij nove generacije pa so raču
nalniki. Da je nekaj močno 
drugače kot pred petimi leti, 
opazi obiskovalec že po tem, 
da na vseh mogočih in nemo
gočih mestih ljudje navijajo 
mestne radijske postaje, kjer 
se največkrat vrti ameriški 
pop-rock iz sedemdesetih let. 
Tako znamenita mednarodna 
znanstvena Leninova bibliote
ka — tudi zaradi svojega načina 

•poslovanja, ko si moraš sedež 
v njej vnaprej rezervirati, nato 
pa na izbrano knjigo čakati 
debelo uro - in vse dsruge 
knjižnice postajajo vse bolj 
zgodovinske in kulturne zna
menitosti, ne pa skladišča zna
nja. Impozantna zgradba nad 
reko Jauze, v kateri prebivajo 
mski umetniki, od balerin do 
slikarjev, režiserjev in pisate
ljev, je iz dneva v dan bolj 
prazna. Največji artisti Rusije 
odhajajo za boljšim kmhom 
v tujino. 

Obenem so plače v znanosti 
pa tudi med pedagoškim ka
drom na imiverzah med naj
slabšimi v državi. Kljub temu 
se z znanstvenim delom in 
s profesuro, še vedno spošto
vanimi, pa čeprav bomo pla
čanimi poklici, ukvarja dovolj 
Moskovčanov. Mnogi vendarle 
ne živijo tako slabo, saj znajo 
k plačam primakniti še kakšno 
dobrino. Največkrat tako, da 
se je treba pred pomembnim 
izpitom pri kakšnem profesor
ju pozanimati, kdo ga osebno 
pozna, ta pa že ve, kaj dotični 
akademik nujno potrebuje. 
Recimo pet kvadratov italijan
skih ploščic za domačo kopal
nico ali pol ducata lesenih sto
lov s Finske. Kljub vsemu 
Moskva ostaja mesto ljudi iz
jemnega kulturnega potrošni
štva. Gledališča v Moskvi še 
vedno uprizarjajo kopico 
predstav, Moskovčani jih še 
vedno obiskujejo, dnevniki in 
revije, stare in nove, se proda
jajo v ogromnih nakladah, na 
podzemni železnici se tudi 
v novih časih ljudje vozijo sede 
in z odprtimi knjigami na ko
lenih. In če kje v mestu iznajd
ljivi trgovci na ulici postavijo 
mize in nanje razložijo knjige, 
se jim za dober izkupiček ni 
bati. 

BRANE P I A N O 

Siovenci v D/losicvi 
Slovenska podjetja Kovinotehna iz Celja, Poslovni si-

sem Mercator iz Ljubljane ter IBN JT iz Ljubljane so nas 
prejšnji teden povabila v Moskvo na otvoritev prodajno-
distribucijskega centra Triglav. Triglav je v lasti isto
imenske v Moskvi registrirane delničarske družbe, katere 
solastnika sta ob omenjenih treh slovenskih podjetjih še 
msko podjetje Sotross in nemški Unimercat. 

Kovinotehna in Mercator sta v Rusiji prisotna že vrsto 
let, zato imata s tamkajšnjimi poslovneži navezanih precej 
stikov, nabrala pa sta si že tudi mnogo izkušenj na tem 
mladem in hitro rastočem tržišču. Triglav ponuja veči
noma slovensko blago, od sadnih sokov do pralnih strojev, 
namenjen pa je tako individualnim kupcem kot malim in 
srednjim trgovcem, ki se jim ne izplača potrebnega blaga 
uvažati. V centru pa investitorji, ki so vložili vanj dva 
milijona mark, pričakujejo tudi večje kupce, predvsem 
velike trgovske mreže. Triglav bo obenem služil tudi kot 
kraj navezovanja stikov med slovenskimi in mskimi 
poslovneži. Po otvoritvi centra v Moskvi so se slovenska 
podjetja že lotila načrtovanja novih, enakih centrov v dru
gih ruskih mestih. Najprej naj bi jih zgradili v Kazanu, 
Samari, Nižjem Novgoorodu, Nefte Jugansku, Kijevu, 
Rigi in Dnepropetrovsku. 

Ko je v Moskvi mrzlo, se je treba ogreti. 

Vrnitev dveli 
mornarjev 

PIRAN, 13. novembra 
(Večer) - Dva od šestih mor
narjev Splošne plovbe iz 
Pirana sta se vmila iz bra
zilskega zapora, kjer sta 
morala prestati dva meseca 
kazni zaradi domnevnega 
mučenja dveh slepih potni
kov. Ostalim štirim mor
narjem poteče zaporna ka
zen 22. novembra. 

0 rebalansu 
proračuna 

LJUBLJANA, 11. no
vembra (Delo) - Poslanci 
državnega zbora so na 
izredni seji odločali o reba
lansu proračuna in ga spre
jeli. Vlada je za rebalans 
predlagala 12,8 milijard 
tolarjev povečanja izdat
kov, kar bi zagotovilo, da 
kljub nepredvidenim pro
računskim stroškom ne bi 
bila pomšena razmerja 
v maja sprejetem proraču
nu. Poslanci so pri tem kle
stili pri državnih avtomo
bilih, več naj bi šlo za vr
hunski šport in za zmanj
šanje proračunskega pri
manjkljaja. Iztržili so tudi 
dodatni denar za Koroški 
most v Mariboru, za kul
turo . . . 

Martinez 
v državnem zboru 

LJUBLJANA, 11. no
vembra (Delo) - Poslanci 
državnega zbora niso do
končali splošne razprave 
o deklaraciji o odnosih Slo
venije z Italijo in Evropska 
unijo in jo bodo nadaljevali 
v prihodnjih dneh. O poH 
menu evropskih zdmževal-
nih procesov pa je poslan
cem govoril predsednik 
parlamentame skupščine 
Sveta Evrope Miguel Angel 
Martinez. 

Devet let 
v osnovni šoli 

LJUBLJANA, 10. no
vembra (Večer) - Vlada je 
potrdila šest šolskih zako
nov, ki so jih nato predsta
vili na novinarski konfe
renci. Gre za zakone o vrt
cih, osnovni šoli, gimnazi
jah, poklicnem izobraževa
nju in izobraževanju odra
slih ter o zakonu o organi
zaciji in financiranju vzgo
je in izobraževanja. Med 
novostmi velja zlasti ome
niti devetletno izobraževa 
nje v osnovni šoli. 

Ljudje, ki jih 
uradno ni 

LJUBLJANA, 10.no; 
vembra (Delo) - Helsinški 
monitor Slovenije je na se
stanku Konferenc" 
o evropski vamosti in sO' 
delovanju poročal o krši
tvah človekovih pravi'' 
v Sloveniji. Številni prime' 
ri dokazujejo, da je država 
namenoma izbrisala velik" 
število ljudi s seznam^ 
stalnih prebivalcev, ki tak" 
nimajo več nobenih pravi'' 
Do zdaj so obravnavali 11" 
primerov in jim skušaj" 
pomagati prek odvetnika 
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I 
I podvozu ter planinski telefoniji 
ffgilseilnik Grtlina Je odgovarjal na dvome 

zasedanju šentjurske ob-
.p\ie skupščine so pretekli 
^gji največ pozornosti name-
jlj pojasnilom v zvezi z neza-
pvoljstvom občanov zaradi 
jčrtovane gradnje železni-
jjga nadhoda v Hruševec ter 
jjaupanjem na Planini, kjer 
jjčakujejo posodobitev tele-
iiiije-
predsednik Grdina je znova 
edal, da bi za gradnjo teh-

jjno zahtevnega podvoza 
gruševec potrebovali kar 

iO milijonov tolarjev. Gre za 
iltalno cesto, tolikšnega fi-
jnčnega bremena pa občin-
j proračun ne zmore, saj bi 
za vrsto let morali odpove

dati vsem drugim naložbam. 
Dodal je še, da se s problemom 
ukvarjajo strokovnjaki, ko bo
do njihove ugotovitve dokonč
ne, pa bodo občanom predsta
vili možnosti za podvoz oziro
ma nadhod. Prav tako je dejal, 
da je projekt za most pri N o 
vaku v Vrbnem končan ter da 
pripravljajo javni razpis za 
oddajo dela. 

Zaradi nezaupanja občanov 
južnega dela občine pa so veli
ko govorili tudi o načrtovanih 
naložbah v telefonijo. Pred 
dnevi so sicer priključili šent
jurski razdelilni centrali še 
Kalobje, kljub temu pa so na 
Planini glede posodobitve te

lefonije zaskrbljeni. Zaradi 
nezadovoljstva na Planini so 
se predstavniki lokalnih poli
tičnih strank celo odločili, da 
bodo bojkotirali občinske vo
litve. 

Po reorganizaciji PTT in za
menjavi vodstva je prišlo do 
centralizacije. Po novem pod
pisujejo vse pogodbe v Ljub
ljani, zato morajo znova pojas
njevati vse občinske težave. 
Predsednik Grdina je zato po
udaril, da si občina zelo priza
deva za nadaljevanje posodab
ljanja telefonije na območjih 
Slivnice, Dobja, Planine, Loke 
pri Žusmu ter Prevorja. Pre
pričan je, da bodo prihodnje 

leto nadaljevali delo v doseda
njem tempu, za kar ima zago
tovila poštne investicijske 
službe. 

Grdina pa je spregovoril še 
o drugih načrtovanih nalož
bah. Za novo šolo na Prevorju 
so geologi ugotovili, da bi iz
brana lokacija gradnjo bistve
no podražila, zato naj bi novo 
stavbo postavili na sedanjem 
šolskem vrtu, obstoječo pa po
rušili. V občini so tudi odkrili 
bogate zaloge pitne vode, pri
hodnje leto pa nameravajo ra
ziskati še morebitne izvire ter
malne vode v Dobrini pri Loki. 

BRANE JERANKO 

Alojz Hriberšek ob objektu v Belih Vodah, predvidenem za 
rušenje. 

Črna gradnja za bele ovce 
Delavci PUP Velenja oziro

ma Komunalnega podjetja naj 
bi prejšnji torek, 8. novembra, 
porušili objekt v Belih Vodah, 
ki je zgrajen brez ustreznih 
dovoljenj. Ta namera je vzne
mirila krajane, saj so se odlo
čili rušitelje zavrniti. 

Na dostopu do objekta, ka
terega lastnik je Alojz Hriber
šek, se je na dan, določen za 
rušenje, ob sedmih zbralo več 
kot deset krajanov. Čez dobro 
uro so izvedeli, da je rušenje 
odloženo. Ni pa preklicano. 
Hriberšek se zaveda, da je gra
dil na črno, vendar vztraja pri 
zahtevi, da mu omogočijo le
galizacijo. Enakega mnenja je 
tudi predsednik sveta krajev

ne skupnosti Bele Vode, ki se 
je protestnemu shodu pridru
žil. Po Hriberškovih besedah 
je zgrajeni objekt »staja za ov
ce«, po besedah urbanistične 
inšpektorice SO Velenje pa nič 
drugega kot »nedovoljena 
gradnja«. Čmograditelj jo je 
postavil na zemljišču svojih 
staršev, na območju domače 
kmetije, kjer tudi dela. Alojz 
Hriberšek kot tudi nekateri 
krajani Belih Vod ne zanikajo 
kršitve, hkrati pa imajo precej 
zahtev o zagotavljanju možno
sti za rekonstrukcije in nujne 
gradnje. Naj se mladi rod, pra
vijo krajani, obdrži v tem le
pem kotu Šaleške doline. 

J. M. 

O navadah osmošolcev 
v Zdravstvenem domu Celje bodo danes, v četrtek 17. 

novembra ob 11. uri predstavili raziskovalno nalogo Živ
ljenjske navade celjskih osmošolcev. Raziskovalno nalogo 
je ob pomoči celjskega sekretariata za družbene dejavno
sti izdelala asist. dr. Damjana Podkrajšek, zdravnica na 
Dispanzerju za šolsko medicino ZD Celje. 

Dnevi medicine športa 
Prihodnji petek, 25. novembra, se bodo v prostorih 

Celjanke na Celjskem sejmu pričeli Dnevi medicine športa 
Slovenije. 

Na 3-dnevnem srečanju bo osnovni seminar medicine 
športa za zdravnike in zdravstvene delavce, udeleženci bodo 
spoznavali novosti v strokovni doktrini, pripravili pa bodo 
tudi razne delavnice (antropometrija, ergometrija, prehrana 
in rehidracija, bandaže, manualna terapija, nujna medicin
ska pomoč, doping kont ro la . . . ) . 

Dneve medicine športa letos pripravljajo Slovensko 
zdravniško društvo. Združenje medicine športa Slovenije, 
Institut za medicino dela, prometa in športa. Univerza 
v Ljubljani, Visoka šola za zdravstvo, Olimpijski komite 
Slovenije, Zdravniška zbornica Slovenije in Zdravstveni 
dom Celje. Prijave do 22. novembra sprejema R. Čajavec, 
Gregorčičeva 5, Celje, tel. in fax 063 29-277. 

DŠ Vojnik na festivalu znanosti 
Na pravkar minulem festivalu znanosti v Ljubljani se je kot 

^na osnovna šola predstavila OŠ Vojnik. 
Šola, ki je med najbolje računalniško opremljenimi šolami 

,Sloveniji in je vključena tudi v projekt PETRA, je na festivalu 
redstavila svojo raziskovalno dejavnost. Gre za načrtno razi-
kovanje okolij, iz katerih prihaja okrog 800 učencev, ki obisku
jejo osrednjo in tri podružnične šole. Mladi raziskovalci pa 
inajo očitno tudi žilico za odrske nastope, saj so tudi člani 
jramskega krožka. S predstavitvijo vse te dejavnosti so pope-
jtrili festival znanosti v ljubljanskem World Trade Centru. 

O b 5 0 . o b l e t n i c i 
o s v o b o d i t v e » S t a r e g a p i s k r a « 

bo sredi decembra spominska prireditev, na ka
teri bo govoril minister za kulturo Sergij Pelhan. 
Vabimo politične zapornike, ki so med 2. svetov
no vojno šli skozi zapore »Starega piskra« in se 
želijo prireditve udeležiti, naj se čim prej prijavijo 
pisno ali po telefonu na Združenje borcev in 
udeležencev NOB občine Celje, Gledališka 2, 
tel.: 24-347. 

som p̂ ocm pmi cimmm sod išč i 

v CELJU v LETIH 1945 -1951 0̂  
odni procesi proti trgovcem 
Zasebni trgovski sektor na Celjskem je bil že od vsega 

iačetka postavljen pod strog nadzor poverjeništev za trgo-
fco in preskrbo, ki so obstojala pri okrožnem odboru OF 
Celje in pri posameznih okrajnih ljudskih odborih. Trgovci , 
^ so bili utemeljeno ali neutemeljeno osumljeni, da izrab
l j a j o pomanjkanje blaga za ustvarjanje dobička, so bili 
predani sodiščem, ki so j im običajno izrekla daljše zaporne 
^zni s prisilnim delom, odvzem državljanskih pravic za 
Ipločeno dobo, zaplembo podjetja ali celotnega premože-
•ia, v nekaj primerih pa celo smrtno kazen. Sodišča so 
'fgovcem sodila na osnovi že omenjanega Zakona o pobija
nju nedopustne špekulacije in gospodarske sabotaže z dne 
'3.4.1945, ki je bil leta 1946 deloma spremenjen in dopol
njen in se je imenoval: Zakon o zatiranju nedovoljene 
'fgovine, nedovoljene špekulacije in gospodarske sabotaže. 
Kakšen obseg so zajeli sodni procesi proti trgovcem 
prvih povojnih letih v vsej Sloveniji, in kako ostre kazni 

H i l e izrečene, dokazuje tudi izjava Staneta Kavčiča, ki jo 
leta 1969 dal članom t . i . Janžekovičeve komisije (ta 

komisija je imela nalogo proučiti dachauske procese): » T e r -
>dachauski proces< poudarjam, da bi ne povzročil plazu 

[^izij in pritiskov na celotno revolucionarno sodstvo 
^ega časa. . . Bilo je ustreljenih nekoliko trgovcev, ki so 
Vrivali moko, da sedaj ne bi prišli njihovi svojci in vpra-

zakaj ste jih ustrelili, namesto da bi jih izročili sodniku 
prekrške in obsodili na tristo dinarjev k a z n i . . . « 
Prvi val sodnih procesov proti trgovcem, ne le na Cel j -

l̂ t̂ti ampak v celotni Sloveniji, s e je sprožil decembra 
^^5. Pod udar so prišli izključno lastniki večjih trgovskih 
M e t i j z manufaktumim blagom. T o nikakor ni bilo nak-
lUčje. Tedaj se je namreč v Jugoslaviji ustanavljalo veliko 

/••žavno trgovsko podjetje Narodni magazin ( N a - M a ) , 
.sklop katerega naj bi prešla tudi vsa tedaj še zasebna 
Sovska podjetja z manufaktumim blagom. T o je bilo 

^enostavneje izvesti z zaplembami teh podjetij. V teh 
/^nih procesih pa nekaterim trgovcem ni bila izrečena 
^0 zaplemba njihovega trgovskega podjetja, ampak tudi 
L ^ ^ ^ n a kazen. Med temi, k i j im je bila izrečena smrtna 
• ^^n, sta bila tudi dva celjska trgovca. 
S'^ sodni procesi so bili v vel iki meri posledica interven-

S a m e g a zveznega politbiroja C K K P J in zveznega mini-
j. ^ t v a z a pravosodje. Politbiro C K KPJ j e namreč n a svoji 

26.12.1945 sklenil, d a so potrebni ostrejši ukrepi proti 
^^kulantom i n čmoborzijancem, saboterjem itd. Od 
jj^zne vlade j e zahteval, d a ustanovi z a sojenje posebna 

^ š č a , k i bodo obravnavala pomembnejše primere kazni

vih dejanj špekulacij, kraje in sabotaže. Rezultat tega je bil 
ta, da je Vlada DFJ 29.12.1945 izdala uredbo, s katero so 
bili pri vrhovnih sodiščih vseh federalnih enot za sojenje 
kaznivih dejanj špekulacije in gospodarske sabotaže usta
novljeni posebni sodni senati. Tak sodni senat je bil usta
novljen tudi pri Vrhovnem sodišču federalne Slovenije 
v Ljubljani, sestavljali pa so ga: dr. Helij Modic kot pred
sednik dr. Ivan Novak in Anton Dolinšek kot sosodnika ter 
Jernej Stante kot tožilec. 

Na konferenci, ki jo je 11. in 12.1.1946 sklicalo zvezno 
ministrstvo za pravosodje, so bile sodnikom dane smernice, 
kako morajo soditi in jih med drugim opozorili , kako se 
morajo zavedati, da mora sodstvo služiti predvsem zaščiti 
demokratičnih pridobitev N O B , in da morajo biti sodišča 
bič v rokah ljudstva. S temi ukrepi so bili odpravljeni vsi 
zadržki za obračun s posameznimi trgovci, katerih trgovska 
podjetja so bila predvidena za podržavljenje. Nalogo to 
izvesti so dobila sodišča, ki so jo ne le ubogljivo sprejela, 
ampak tudi dosledno izvršila. 

Prvi in hkrati največji sodni proces proti trgovcem s šir
šega celjskega območja je bil decembra 1945 pred okrožnim 
sodiščem v Celju. V tem sodnem procesu so bili zaradi 
domnevne špekulacije obsojeni naslednji celjski trgovci: 
Rudolf Stermecki, Miloš Pšeničnik, Franc Dobovičnik in 
Drago Hladin. Razen njih pa sta bila v tem procesu obso
jena še: Rudolf Rojnik, trgovski pomočnik in začasni 
upravnik Dobovičnikove trgovine, in Franc Fišer, poslovo
dja Hladinove trgovine. Akcija proti navedenim je bila 
skrbno pripravljena. Najprej sta odseka za trgovino in 
preskrbo pri Okrožnem odboru OF Celje in pri Okrajnem 
narodnem odboru Celje-mesto, ki sta jima načelovala Nestl 
Žgank oziroma Marica Šparhakel, v začetku decembra 
1945 poslala v trgovine navedenih trgovcev posebno komi
sijo, ki je opravila pregled zalog. Ti pregledi naj bi se 
izvršili, ker so » i z vrst prebivalstva prišle pritožbe, da se 
nahaja v celjskih trgovinah večja količina blaga, posebno 
manufakture, katere razdeljevanje ne odgovarja potrebam 
prebivalstva.« Tem pregledom trgovin so 12.12.1945 sledile 
aretacije trgovcev. V akcijo je stopil tudi Mestni komite 
K P S Celje pod vodstvom sekretarja Drakslerja. Ta je tudi 
sicer bil dejansko tisti, ki je celotno akcijo proti celjskim 
trgovcem osebno vodil . 

Dan po aretaciji celjskih trgovcev, to je 13.12.1945, je 
Draksler sklical sestanek sekretarjev vseh celic z območja 
Mestnega komiteja K P S Celje. O čem so na sestanku raz
pravljali in kaj so sklenili, je razvidno iz ohranjenega zapis
nika: »Sekretar Draksler je pozval vse sekretarje celic za 

pritegnitev vseh partijcev, delavcev in drugih v demonstra
cijo, ki bo 14. t.m. ob 5. uri popoldan, proti špekulantom, 
čmoborzijancem in kulturbundovcem. Člani partije morajo 
demonstracijo organizirati ter pritegniti ljudstvo za sabo, 
da bo demonstracija čisto spontana. Prikazati je treba lju
dem, kako so delali nepošteni trgovci Stermecki, Pšeničnik, 
Dobovičnik i t d . . . Vse to mora ostati v konspiraciji v toliko, 
da ne bo nihče slutil, da to pripravljajo člani K P . Hkrati je 
pri demonstraciji treba zahtevati razlastitev vseh nepošte
nih trgovcev. 

Zoper zaprte trgovce je dr. Jože Žabkar, javni tožilec za 
celjsko okrožje, sestavil obtožnico 22.12.1945. Ta je teme
ljila predvsem na izjavah, ki so jih zoper njih podale priče. 
Teh je bilo zaslišanih skupaj kar 22, to so bili : Nestl Žgank, 
Marica Šparhakl, Franc Dolenc, Helena Fuka, Sabina Les 
nik, Franc Hribar, Terezija Slemenšek, Ivan Šepec, Jože 
Semi, Zora Ukmar, Rika Prelovec, Slavko Prelovec, Zora 
Kranjc, Ljubo Kobal , Majda Podrenik, Silva Ribič, Marija 
Zaje, Stana Rupreht, Kristijan Bukovnik, Olga Černetič in 
Leopold Travner. Nedvomno je imelo posebno težo zlasti 
pričevanje Nestla Žganka, referenta odseka za trgovino in 
preskrbo pri Okrožnem odboru OF Celje, ter Marice Špar-
hakel, referentke odseka za trgovino in preskrbo pri Okraj
nem narodnem odboru Celje-mesto. 

V obtožnici je javni tožilec dr. Jože Žabkar Rudolfa Ster-
meckega, Miloša Pšeničnika, Rudolfa Rojnika, Franca 
Dobovičnika, Draga Hladina in Franca Fišerja obtožil, da 
so storili naslednja kazniva dejanja: 
» I . da so obtoženci od 1 do 6 v nameri kopičenja in prodaja
nja blaga po črni borzi, blago prikrivali in ga zadrževali od 
prodaje, ter ga na ta način odtegnili iz prometa, izmed 
navedenih predvsem obtoženec Pšeničnik, ki je prikrival in 
zadrževal od prodaje najbolj povpraševano blago t.j. v o l 
neno, ki ga je imel na zalogi ca. 3000 metrov in flanele, ki jo 
je imel na zalogi ca. 4000 metrov; 
n. da so obtoženci od 1, 3 in 4 opustili obvezno prijavo 
zalog, zlasti obtoženec pod 1, ki ni prijavil niti metra 
starega blaga, dasi ga je imel na zalogi v vrednosti 1 milijon 
dinarjev, z namero da bi radi kopičenja in prikrivanja 
blaga, blago odtegnili splošnemu prometu in mu s tem 
zvišali ceno; 
ni. da je prvoobtoženec v nameri, doseči višjo ceno in 
kopičenja svojevoljno ustavil prodajo blaga s tem, da svoje 
trgovine za širšo javnost vobče ni odprl .« 

Javna obravnava pred senatom okrožnega sodišča 
v Celju, ki mu je predsedoval njegov predsednik dr. Ivan 
Šketa, je bila 24.12.1945. Obravnava je potekala po scena
riju, ki je bil nasploh značilen za vse zrežirane procese. Vsi 
obtoženi so bili spoznani za krive, da so storili kazniva 
dejanja po Zakonu o pobijanju nedopustne špekulacije in 
gospodarske sabotaže, in so bili obsojeni na naslednje 
kazni: 
»1 . Rudolf Stermecki, na 10 mesecev odvzema prostosti 
s prisilnim delom, na izgubo političnih in posebej držav
ljanskih pravic za dobo 5 let, na prepoved izvrševati t rgov
sko obrt ter na zaplembo trgovskega podjetja z inventarjem 
in vsem blagom, ki je predmet podjetja ter nepremičnine, 
v kateri se podjetje izvršuje. 



Celjani med 
goriškimi 
Slovenci 

v nedeljo, 7. novembra, 
je v Štandrežu, nekdanji 
vasi, zdaj južnem pred
mestju Gorice, gostovalo 
Amatersko gledališče Te
harje. Vezi med Celjani in 
goriškimi Slovenci so se 
stkale poleti, ko je bil na 
Celjskem mirenski pevski 
zbor, katerega predsednik 
g. Pavle Budin je tudi pe
vec v slovenskem goriškem 
zboru Mirko Filej. 

V župnijski cerkvi sv. 
Andreja v Standrežu je na
stopila Sonja Mlejnik s so
netnim vencem lani umrle 

§oriške pesnice Ljubke 
orli Venec spominčic mo

žu na grob. Prvič je bila ta 
prireditev (v režiji in ob so
delovanju Petra Simoniti-
ja) že lani v celjski kapu
cinski cerkvi. Takrat je 
pesnica še živela. Sledili so 
nastopi v Vojniku, Šošta
nju in Medani. 

Nastop v Gorici je bil ob 
letu družine. Med posa
meznimi soneti - izpovedmi 
sreče, trpljenja, upornosti 
in vdanosti - je na orgle 
igral prof. Hubert Bergant. 
Pel pa je moški zbor Mirko 
Filej iz Gorice (pravzaprav 
so pevci večinoma iz okoli
ških vasi), ki prepeva že 
skoraj trideset let in ga vo 
di Zdravko Klajnšček. Med 
pesmimi se je oglasila tudi 
Monotono pojo kraguljč-
k i . . . To je bila posebno 
ljuba pesem glasbenika 
Lojzeta Bratuža, moža 
Ljubke Šorli. Italijanski 
fašisti so ga zaradi gojenja 
slovenskega petja prisilili, 
da je izpil strojno olje in po 
hudem trpljenju umrl. Ne
kaj njegovih pevcev se je 
skrivaj priplazilo pod okno 
bolnišnice in umirajočemu 
zapelo to pesem. 

Usoda slovenskega do
moljuba je goriškim Slo
vencem dobro znana, pes
nico pa so osebno poznali, 
zato so njene besede v iz
vedbi Sonje Mlejnik toliko 
močneje pretresle poslušal
ce. Najbolj nemara pesnič-
no hčerko in sina, ki sta 
bila ob očetovi smrti stara 
dve leti oz. dva meseca. 

Upamo, da se bodo tako 
stkani kulturni stiki med 
Slovenci še krepili. 

B.O. 

50 let Celjskega 
godalnega orkestra 

Minuli torek se je s prvim 
abonmajskim koncertom za
čela sezona 1994/95 Celjske
ga godalnega orkestra, ki le
tos slavi pet desetletij obsto
ja. Zadnjih sedem let ga vodi 
prof. Nenad Firšt in v tem 
času je orkester dosegel vid
ne uspehe tudi v širšem kul
turnem okolju, predvsem pa 
pritegnil k sodelovanju mno
ge ugledne glasbenike. 

Izvedli so Pachelbelov K a -
non, Handlov Concerto gros-
so v g-molu in Hofmannovo 
Serenado za godala v d-
duru. i_ 

Jubilejna sezona zajema 
pet koncertov. Drugi bo na 
vrsti 26. decembra kot novo
letni koncert v Narodnem 
domu. Izvajali bodo dela 
Suppeja, Straussa in Stolza, 
kot solistka bo nastopila so-
pranistka Andreja Za-
konjšek. 

Tretji koncert bo tudi 
slavnostni, in sicer v torek, 
21. marca v Narodnem do
mu. Slišali bomo skladbe Pe -
triča, Haydna in Janačka 
s solistoma violinistom T o 
mažem Lorenzem in pianist
ko Alenko Šček Lorenz. ^ 

Četrti abonmajski kon
cert, ki bo v torek, 25. aprila 
1995 v Narodnem domu, bo 
dirigiral Borut Smrekar. 
Celjski godalni orkester bo 
izvajal dela Bacha, Mozarta 
in Haydna. Ko t solista bosta 
nastopila z violo Valentina 
Ocvirk in violinist Marko 
Zupan. 

Zaključni koncert jubilej
ne sezone bo v torek, 23. ma
ja v Pokrajinskem muzeju 
s programom Parta, Kreka 
in Brahmsa. Solisti bodo v i 
olinista Črtomir Šiškovič in 
Vera Belič ter pianist Vladi 
mir M l i n a r i c . -p 

Černigoj v Rogaški Slatini 
v Muzeju grafične umet

nosti v Rogaški Slatini so 
prejšnji teden odprli razsta
vo enega najvidnejših pred
stavnikov starejše generacije 
umetnikov dvajsetega stolet
ja pri nas, Avgusta Černi-
goja. 

Umetnik se je rodil leta 
1898 v Trstu. Slikarstvo je 
študiral na akademiji v B o -
logni in kasneje v Miinchnu. 
Pomemben vpl iv na njegov 
nadaljnji umetniški razvoj je 
imelo šolanje na takrat 
izredno napredni in znani 
weimarski akademiji Ba-
uhaus leta 1924. Tu se je pr
vič navdušil nad abstraktno 
umetnostjo in konstruktiviz-
mom, nakar je s tem znanjem 
ter izkušnjami prišel v S lo 
venijo, a tu v tistem času ni 
bil ustrezno sprejet, zaradi 
česar se je odselil v Trst. Šele 
v poznejšem času so mu po
stali naklonjeni tudi v našem 
prostoru, saj nas je med dru
gim zastopal tudi na bienalu 
v Benetkah, leta 1976 pa je 
prejel Prešernovo nagrado 
za življenjsko delo. Umrl je 
leta 1985. 

V svoji izjemno bogati 
umetnosti, katere del si lah
ko ogledamo v Rogaški Sla
tini, je Avgust Černigoj 

ustvaril dela, ki sodijo v ne
posredno bližino takratne 
evropske avantgarde. Izhajal 
je predvsem iz načel kon-
struktivizma, od katerega se 
je v posameznih obdobjih 
oddaljeval, nakar ga je zopet 
ponovno vključeval v svoj 
ustvarjalni koncept. Svoje
mu slogu je ostajal zvest, ne 
glede na različno tematiko, 
bodisi, da je delal portrete, 
krajine, socialno angažirane 
slike ali kakšne druge ate-
Ijejske prizore. Rad je tudi 
eksperimentiral v različnih 
tehnikah. Poleg olj je ustva
ril mnogo risb in kolažev, pri 
čemer je upošteval posebno
sti materiala ter ob tem iz 
njega poskušal dobiti kar 

n a j v e č j o l i k o v n o s u g e s t i v -
n o s t . R a z s t a v a s i c e r n e p r i 
k a z u j e n a j b o l j z n a n i h i n k a 
k o v o s t n i h Č e r n i g o j e v i h d e l , 
v e n d a r j e u m e t n i k s t a k š n o 

u s t v a r j a l n o m o č j o n a r e d i l 
š t e v i l n e t u d i m a n j z n a n e 
u m e t n i n e , z a k a t e r e j e p r a v 
t a k o z n a č i l n a n e s p o r n a k r e 
a t i v n o s t i n i z j e m n a l i k o v n a 
š i r i n a . 

B O R I S G O R U P i C . 

Lebanova 
v Avstriji 

v petek, 18. novembra se 
bo Jagljenka Leban Mar-
kulj s svojimi deli predsta
vila tudi avstrijskim ljubi
teljem umetnosti. Takrat 
bodo namreč v Barnbachu 
pri Grazu odprli razstavo 
njenih del. Razstava bo na 
ogled do 25. decembra. 

Leposlovje domačili avtorjev 
Založba Mladinska knjiga je 

predstavila v zbirkah Prvenci, 
Zamet in Nova slovenska knji
ga več novosti domačih lite-
ratov. 

Roman Simona Magusa Va-
mos, ki je tudi njegovo prvo 
objavljeno delo, je splet različ
nih, med sabo ohlapno pove
zanih pripovedi ter doživljaj
skih utrinkov, v katerih se 
glavni junak nahaja tako 
v svetu običajnega kot nadre
alnega. 

Pisateljica Nada Matičič je 
napisala novo prozno delo 
Pozni čas ljubezni v katerem 
se je lotila občutljive teme 
o ljubezni v zrelih letih. Moški 
in ženska, ujeta v trdna pravi
la meščanske družbe, posku
šata zaživeti po svoje, a pritisk 
okolja je premočan in njuna 
zveza je obsojena na neuspeh. 

Vse bolj uveljavljenemu av
torju kriminalnih romanov 
Igorju Karlovšku iz Radeč so 
izdali pripoved Navzdol in na
prej. Opisana je težka življenj
ska pot mladega kriminalca, 
katerega po obdobju raznih 
delikventnih dejanj v roke 
vzamejo razne prevzgojne in
stitucije, sčasoma pa se tudi 
sam odloči, da bo prekinil 
s svojo sporno preteklostjo. 

Igralec, režiser in pisatelj 
Metod Pevec je svojo zbirko 
kratkih zgodb naslovil Luna, 
violine. V njih so opisani do
godki s kakršnimi se mnogo
krat srečujemo, Pevec pa med
človeške odnose pogosto po
stavi v razmerje do ljubezni, 
vsaka zgodba pa se tudi izteče 
v svojevrsten, nepredvidljiv 
zaključek. 

Andrej Medved, ki je znan 
tudi kot eden naših vidnejših 
poznavalcev sodobne umetno

sti je v zbirki Videnja zbral 
svoje novejši pesmi. Njegove 
intimne impresije se odvijajo 
med poljem čutnega in minlji
vega z živahno ter ritmično 
grajeno poetično strukturo. 

Roman Pogrezanje je napi
sal Aaron Kronski in z njim 

nadaljuje serijo predhodnih 
del, v katerih opisuje svoje do
življanje sodobnega sveta. Do 
tega ima distanciran in ironi
čen odnos, zato se odloči, da ga 
bo opazoval z očmi družbene
ga obrobja. 

BORIS GORUPIČ 

Zaključen II. letnik 
zbirke XX. stoletje 

Pri Cankarjevi založbi so iz
dali novih pet naslovov iz 
zbirke XX. stoletje, s čemer so 
zaključili drugi letnik; v celot
ni zbirki pa je do sedaj izšlo že 
dvajset romanov, ki se uvršča
jo v vrh sodobne svetovne lite
rature. 

Angleški pisatelj Joseph 
Conrad je roman Z očmi zaho
da napisal v začetku stoletja, 
v njem pa opisuje posamezni
ke, ki so bili vpleteni v revolu
cionarne dogodke, ki so se od
vijali v takratni Rusiji, državi 
z močno diktaturo, kjer člove
ško življenje ni imelo visoke 
cene. 

Dramatik, romanopisec, f i
lozof in slikar Stanislaw Wit-
kiewitz sodi med najvidnejše 
ustvarjalce poljske avantgar
de. Slovo od jeseni je pripoved 
o razmerju med študentom in 
prostitutko, napisana provo-
kativno ter duhovito in razkri
va pisateljeve nekonvenci-
onalne poglede na družbene 
norme. 

Avstralski Nobelov nagraje
nec Patric White je roman 
Voss napisal ob koncu petde

setih let. V njem se je lotil po
membne nacionalne teme, 
o naseljevanju kontinenta, 
osrednja figura pa je nemški 
priseljenec, mnogokrat prika
zan v mejnih eksistenčnih si
tuacijah, delo pa tudi zazna
muje poglobljena psihološka 
karakterizacija in epska ši
rina. 

Anarhijo, ki nastaja ob 
spremembi družbeno politič
nih razmer je v romanu Vlak 
v Pakistan popisal indijski pi
satelj KhsvJiwant Singh. Do
godki so postavljeni v čas po 
nastanku neodvisnosti Indije, 
ko je izbruhnilo silovito mede-
tično nasilje med muslimani 
ter sikhi, spodbujano od novih 
vladajočih elit. 

Poljub ženske pajka je delo 
argentinskega pisatelja Manu-
ela Puiga. V ospredju je odnos 
med dvema zapornikoma, po
litičnim nasprotnikom režima 
ter homoseksualcem, med ka
terima se razvije svojevrstno 
prijateljstvo. Na osnovi te pri
povedi je bil pred leti tudi pos
net zelo odmeven film. 

BORIS GORUPIČ 

ZAPISOVANJA 

Kot gobe po dežju 
Ja, točno to. Kot gobe po 

dežju na slovenskih tleh raste
jo in se rojevajo nova gledališ
ča. V enem dnevu je Slovenija 
postala takorekoč bogatejša za 
dva nova kulturna prostora, za 
dve gledališči, ki vsaka na svoj 
način posegata v slovensko 
kulturno stvarnost. V ljubljani 
se je končno udejanila ideja 
o ustanovitvi neke vrste kaba
ret teatra, ki v tukajšnjo gle
dališko ponudbo ne namerava 
bogve kako kruto posegati, ki 
se pripravlja svoje obiskovalce 
predvsem zabavati. Tako ali 
drugače. Bodisi z manjšimi in 
manj zahtevnimi gledališkimi 
projekti (monodrama, ples za 
največ dva plesalca, pantomi-
ma, skeči...) bodisi s posa
meznimi glasbenimi nastopi, 
ki bodo po uvodnem srečanju, 
ko so tam nastopili Lado Le-
skovar, Branka Kraner in Mia 
Žnidarič, bržkone največkrat 
rezervirani za šansone ali jazz 
večere. Gledališče, ki to je in 
hkrati ni, ki je pravzaprav bolj 
kavarna, kakor teater, kakrš
nega v resnici poznamo in ka
kršnega priznavamo. Pa ven
dar. Gledališče je končno gle
dališče. Enako velja za Mari
bor, za tamkajšnjo Dramo, ki 
je dobila nove prostore, ki je 
pravzaprav s slovensko premi-
ero Ruske misije dramatika 
Nenada Prokiča in režiserja 
Tomaža Pandurja po nekaj le
tih končno udejanila zamisel 
o novem odru: večjem, boljšem 
in lepšem. In kakor se za to 
spodobi, je podobno kot 
v Ljubljani škarje v rokah dr
žal predsednik Milan Kučan, 
Štefka pa je vnovič postala bo
tra. Ja, naporno je predsedni
ško življenje. Vsi te nekaj pro
sijo in moledujejo, z vsakim je 
treba biti prijazen in sploh. 
Ampak v redu. Slovenija je 
postala bogatejša za dve novi 
gledališči. In samo to je po

membno. In to, da bolj, ko ti 
namo in sitnarimo, se pritoi 
jemo, več je kulturnih pros\ 
rov. Rastejo dobesedno kot^ 
be po dežju, čeprav kar zadt 
samo ponudbo, se kaj pri 
dosti ni spremenilo. Se n\i 
kar zadeva vsebino te ponu 
be. Ampak gledališče je ve 
darle gledališče. In gledala 
je tisto, ki operira z jezikoi 
jezik pa je takorekoč naciom 
na substanca. Gledališče 
preprosto preveč prepredd 
z nacionalnim, da bi se nai 
kdo in dejal, ja, saj teh glei 
lišč pa je v Sloveniji že j a to. 
ko, da ni potrebno kar nap 
ustanavljati vedno novih 
novih. Prostori že, kdo ho ^ 
delal predstave? Seveda 
takšna skrb povsem razumi 
va, nenazadnje se slovens 
gledališče nahaja v eni 
mnogih kriz, ki jih je vse ^ 
vrsti preživelo, toda vsaj i 
zadeva slovensko gledali^ 
produkcijo, ni treba biti vi 
benih skrbeh. Končno gre 
cikle. Za izpraznjenost m 
generacije in za počasno p 
ha Janje spet neke druge, ki i 
vsaka prihajajoča nima n 
ustreznih sredstev niti ustn 
nih prostorov. In, ki jim jih 
moreta ponuditi niti maribi 
ska Drama niti novoustano 
Ijeno kavarniško gledališ 
v Ljubljani. Slovensko gled 
lišče, če že kaj, potrebi 
predvsem svojo literaturo, Jt 
je že druga zgodba, in svi 
zaresne prostore. Teh pa i 
prejšnji teden ni dobil. Res 
se je odprla nova možni 
ustvarjanja v Mariboru, ^ 
lahko na starih deskah nasi 
ne marsikatera zanimiva 
kakovostna produkcija, ta 
vendarle gre za uradno in p 
klicno gledališče, če že kaj, p 
trebuje predvsem svojo litei 
turo, kar je že druga zgodi 
in svoje zaresne prostore. T' 
pa žal prejšnji teden ni dolt 
Resda se je odprla nova 
nost ustvarjanja v MariM 
Kjer lahko na starih desH 
nastane marsikatera zani0 
in kakovostna produkcija,' 
da vendarle gre za uradno 
poklicno gledališče, ki j^' 
kot tako odbijajoče za sleht 
nega neinstitucionaM 
ustvarjalca. Ti pa so tisti' 
slovensko gledališče vlečejo 
krize. Naj bo Tomaiž Pandor' 
tako odličen in imenih 
ustvarjalec, končno je ^ 
v institucionalne spone in * 
tak seveda napačen naslo^, 
večino izmed slovensi 
ustvarjalcev. Kavarniško § 
dališče pa je le krinka za 
nike prostorov, ki so si s " 
zagotovili neke vrste kuU'^ 
background. Slovenska gl^ 
liška produkcija, tista, 
predstavlja v svetu in ki M 
čas najuspešnejša, pa bo še j 
prej nastajala v raznot^A 
kleteh in bila vezana na di^ 
ne drobtinice, ki ji bodo P^^ 
kale kot ostanki od obroh'^. 
gatejših. In manj lačnih. P^.. 
prav raste kot gobe po de^ 
Žal. 
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Dve razstavi 
inge Boilč 

v razstavnem prostoru 
poslovne stavbe Vegrad in 
v galeriji Gorenje Servis 
v Velenju so ta teden odprli 
Jve likovni razstavi, na ka
terih se s svojimi akvarel-
pimi in pastelnimi deli 
predstavlja domačinka In-

( 6 Bolič. 
S slikarstvom se je Boli-

5eva začela ukvarjati pred 
)ribližno tremi leti in od 
akrat je ustvarila večje 
jtevilo del. Temeljijo pred-
csem na tradiciji realistič-
le umetnosti, avtorica pa 

posameznim slikam dodaja 
tudi značilno romantično 
razpoloženje. Po formalni 
izobrazbi je Boličeva arhi
tekt, zato tudi pri slikar
stvu ostaja navezana na ra
zlične zgradbe, bodisi so
dobne, iz urbanih središč, 
ali starejše, npr. grajske 
stavbe, posega pa tudi po 
tradicionalnih slovenskih 
motivih, kot so kmečki ko
zolci. V teh prizorih priha
ja do polnega izraza njeno 
poznavanje perspektive, 
omenjene motive pa obi
čajno prikaže kot del na
ravne krajine ter jih zato 
dopolnjuje z različnimi 
izrezi flore iz konkretnega 
ambienta. Posebno poglav
je njene ustvarjalnosti 
predstavljajo tihožitja, 
z različnimi rastlinskimi 
motivi, predvsem gre za 
cvetje, med katerimi so po
gosteje pojavljajo sončnice, 
slogovno pa tudi v teh 
kompozicijah ostaja zvesta 
realizmu. 

BORIS GORUPIČ 

III. ljubiteljski aftonma 
Zveza kulturnih organizacij 

Celje je tudi za sezoni 1994/95 
razpisala ljubiteljski kulturni 
abonma, ki beleži tretjo sezo
no obstoja. 

Ponudba III . ljubiteljskega 
kulturnega abonmaja za letoš
njo sezono obsega šest različ
nih kulturnih dogodkov. 
Abonma bodo pričeli mladi 
člani uglednega celjskega Or
kestra »Akord« pod taktirko 
Matjaža Breznika v petek, 18. 
novembra 94, ob 19,30 uri 
v cerkvi Sv. duha v Novi vasi 
v Celju. Za tem se bodo prire
ditve odvijala vsak mesec, vse 
tja do aprila 1995. V decembru 
bodo 22., prav tako ob 19.30 
uri v celjskem Narodnem do

mu pripravili novoletni kon
cert popularnih melodij god
beniki Pihalnega orkestra 
štorskih železarjev iz Štor, ki 
jih vodi dirigent prof. Franc 
Zupane. 26.januarja bo ob isti 
uri v S L G Celje plesno gledali
ška predstava »Plesni dogodek 
7 + 5« Plesnega foruma Celje, 
v koreografiji Save Malenšek 
in Gordane Stefanovič-Erja-
vec. V četrtek, 16. februarja, 
bo v koncertni dvorani celjske 
Glasbene šole, koncert K o 
mornega moškega zbora iz Ce
lja, pod vodstvom prof. Cirila 
Vertačnika. Celjska folklorna 
skupina pod vodstvom Miha
ela Gubenška bo nastopila 
v soboto, 4. marca 95 na odru 

Slovenskega ljudskega gleda
lišča Celje. Tedaj bomo videli 
tudi gostujočo folklorno sku
pino »Moreška« iz Otoka Kor-
čula na Hrvaškem. Abonma bo 
v aprilu zaključil amaterski 
gledališki ansambel K U D 
»Zarja« Tmovlje-Celje, z zgo
dovinsko igro Jeana Anouilha 
»Škrjanček«, ki so jo, po moti
vu device Orleanske pripravili 
pod režijskim vodstvom Štefa
na Žvižeja. 

Abonma vpisujejo vsak do
poldan pri Zvezi kulturnih or
ganizacij Celje, Gregorčičeva 
6. Cena za vseh šest prireditev 
je samo 2.000 tolarjev. 

Ž r V K O BEŠKOVNIK 

Ob icuiturnem večeru o Ašicercui 
V petek, 4. novembra, se je 

v prostorih Osnovne šole An
ton Aškerc v Rimskih Toplicah 
odvil prijeten kulturni večer, 
ki je bil posvečen spominu na 
velikega pesnika balad in ro
manc, namenjen pa predstavi
tvi dveh novih publikacij s po
dročja očitno vse bolj popular
ne »aškerciologije.« 

Večer je organizacijsko pri
pravila knjižnica Laško, vse
binsko pa sva ga zapolnila 
prof. Božena Orožen in pisec 
teh vrstic. Seveda pa ne gre 
pozabiti tudi mladega citrarja 
Petra Napreta, ki je s svojimi 
čarovnijami na tem skorajda 
pozabljenem glasbilu pričaral 
toplo in prav veličastno 
vzdušje. 

Najprej je bilo na programu 
predavanje oziroma ekskurz 
v literarno in politično zgodo
vino, ki je skušal dogajanje 
okoli pesnikovih domačij 
- rojstne hiše na Globokem, ki 
je danes žal ni več in domačije 
na Senožetah — umestiti 
v Aškerčev prostor in čas. Po
lemična problematika je bila 
hkrati kar predstavitev razi
skovalne naloge »Glej tam 
med drevjem hišo be lo . . . Po 
sledeh Aškerčevih domačij,« 
ki je letos v konkurenci vseslo
venskih etnoloških raziskoval
nih projektov zmagala na na
tečaju mladih raziskovalcev 

Znanost mladini. Zatem je sle
dila še predstavitev nove pu
blikacije prof. Božene Orožen 
- Anton Aškerc in domači kraj 
- knjižice, ki je zanimiv vodnik 
po okolju pesnikovega otro
štva. Zaradi obilice slikovnega 
gradiva, pregledno in poljud
no podane snovi si bo knjižica 
nedvomno kmalu in z lahkoto 
utrla pot v marsikateri dom 
v teh krajih, ki se prav s spo
minom na pesnika in njegovo 
bogato literarno zapuščino 
lahko brez sramu postavlja 
pred svetom. Prof. Orožnova 
pa ni samo predstavila svoje 
knjižice, temveč je svoje pre
davanje zaključila z dvema za
nimivima idejama. Prva, ki jo 
kot vročo željo vaščani iz Glo
bokega pravzaprav gojijo že 
zelo dolgo, in Id jo je v ospre
dje postavila tudi prej omenje
na raziskovalna naloga, je, da 
bi na mestu, kjer ne nekoč sta
la pesnikova rojstna hiša, po
stavili kakšno obeležje. Še več, 
obeležje naj ne bi bilo samemu 
sebi namen, ampak bi, po be
sedah drugega predloga prof. 
Orožnove, lahko predstavljalo 
samo eno od »postajališč.« Pa 
ne takih za avtobus ali taksi! 
Po zgledu na primer Jurčičeve 
poti po Muljavi bi se namreč 
lahko pripravila in označila 
pešpot po krajih kjer je nekoč 
»knezoval« naš Gorazd - seve
da s postanki, kot je recimo 

tudi mesto, kjer je stala pesni
kova rojstna hiša. V malce 
drugačni preobleki pa smo tu
di to idejo že poznali, kajti že 
pred časom je o podobnem 
razmišljal nestor telesne vzgo
je na Slovenskem in Aškerčev 
»rojak,« Drago Ulaga, ki pa 
smo ga na tokratni prireditvi 
pogrešali... 

Običajno je v navadi, da ka
kršnokoli kulturno manifesta
cijo vežemo na določen jubilej, 
obletnico dogodka, daven izid 
knjige, na karkoU, da je le sli
šati lepo zvenečo številko ob 
dogajanju. Tokrat temu ni bilo 
tako, pa čeprav letos mineva 
natančno 125 let, kar je pesni
kov oče prevzel Knezov gnmt 
na Globokem, na katerem se je 
rodil tudi pesnik Anton, pa če
prav se je ravno na ta dan, 4. 
novembra, pred štirimi deset
letji na Hrušovarjevem sestal 
obnovitveni odbor, ki je spre
jel načrt za temeljito obnovo 
pesnikove domačije. Kot soo
blikovalec tega Kulturnega 
večera bi ga zato rad posvetil 
v spomin g. Vladu Novaku, 
vestnemu zbiralcu Aškerčeve 
literarne zapuščine in gotovo 
najboljšemu poznavalcu pes
nikovega življenja in dela, ki 
je nedavno prav potiho zapu
stil vse nas, ki smo se tudi za
pisali pesnikovemu imenu... 

ANDREJ PINTER 

NACEUSKIH PlATNiH 

Ljubim težave, ZDA 
Romantični thriller 

Režija: Charles Shyer, scenarij: Nancy Meyers, C. Shyer, 

vloge: Nick Nolte, Julia Roberts, Saul Rubinek, James 
Rebhorn, Robert Loggia. 

V romantičnem thriller-
ju igrata glavni vlogi Julia 
Roberts in Nick Nolte kot 
novinarja za konkurenčna 
čikaška časopisa. Robert-
sova igra Sabrino Pater-
son, začetnico, katere iz
najdljivost in ostroumnost 
sta enaka njenemu tekmo
valnemu duhu, ta pa pov
zroča težave prekaljenemu 
novinarju Petru Brackettu, 
ki je postal romanopisec. 
Iskre se krešejo, ko skušata 
pretentati in prehiteti drug 
drugega in skoraj plačata 
z življenjem zgodbo z na
slovne strani. 

Sodoben film, ki obrav
nava besnilo vsakodnevne
ga časopisnega življenja 
v Chicagu. Prevzeta s sle
djo v zgodbi, ki lahko spre-
nieni kariero, se novinarja 
Sabrina Peterson in Peter 
Brackett spustita v zaple
teno odisejado in se za las 
izogneta vsem nevarno
stim, na katere naletita 

- razen drug drugemu. 
Srečata se, ko ju pokliče

jo na prizorišče železniške 
nesreče. Brackett, legen
darni novinar časopisa 
Chicago Chronicle, dejan
sko že leta ni delal v svoji 
stroki. Petersonova pa je 
nadvse navdušena novi
narska začetnica, ki ji teče 
drugi dan novinarske služ
be v velikem mestu. In če
prav tega ne bo nikoli priz
nala, ji nadvse ustreza, da 
se znajde na prizorišču 
skupaj s takim, kot je Brac
kett. Petersonova v svojem 
zanosu prehiti Bracketta 
z novico dneva in Bracket
tu se spet prebudijo njegovi 
novinarski nagoni - udari 
nazaj in pobere smetano na 
njen račun. K o odkrivata 
dokaze o podkupovanju in 
umoru, se začneta zavedati 
čustev, ki jih gojita dmg do 
drugega, a šele ko postane 
igra smrtonosna, združita 
svoje moči. 

Lepote sveta 
Knjiga planinskih fotografij 

in tiho se zatopi v po
krajino pred seboj in pod se
boj« - te besede Pavla Kuna-
verja so nam lahko spremlje
valke ob fotografski monogra
fiji Jožeta Kovačiča Prek po
horskih frat do savinjskih vr
hov (Planinsko društvo Mari
bor matica 1994). 

Srečanje z danes 82-letnim 
avtorjem - planincem je v uvo
du ubesedil Srečko Pvmgart-
nik, mojstrovo fotografsko 
kronologijo pa je sestavil 
Slavko Topolovec. Alenka 
Glazer je izbrala besedila 
- verze ali prozo, ki se ujemajo 
z razpoloženjem motiva. Tako 
besede dopolnjujejo slike, sli
ke pa oživljajo besede. Med 
avtorji naletimo na Janka Gla-
zerja in ljudskega pevca Jurija 
Vodovnika, na Slomška in Jo
žeta Vršnika-Robanovega, na 
Pavla Kunaverja in Matjaža 
Kmecla in še več drugih. 

Jedro knjige pa so seveda 
planinske fotografije - 131 jih 
je, ki so nastajale pol stoletja, 
že od let pred drugo vojno. Za
jemajo svet od Mariborskega 
Pohorja prek Uršlje in Smre-
kovca do Olševe in Ojstrice. 
Na njih so pogledi na vrhove 
pa razgledi z vrhov, prostrana 
pobočja (posebno očarljivi so 
zimski motivi), vasice sredi 
hribov in osamljene domačije 

s primeri starodavne arhitek
ture. VeUko je drobnih izrezov 
iz gorskega sveta: znamenje ob 
poti, vihamik, korenine, pla
ninske rože. Tu so tudi Ijudje-
hribovci: pastir s čredo, oglar, 
orač, čebelar, predica, oskrb
nik. Te govore o načinu življe
nja, ki je dandanes že skoraj 
preteklost. Milena Kovačič je 
vsak posnetek opremila z zgo
vornim podnapisom. 

Posnetki so čmo-beli, ra
zumljivo - nastali so pred de
setletji. Motili pa bi se, če bi ob 
mislih na številne barvne foto-
monografije sklepali, da je to 
pomanjkljivost ali da imajo le 
zgodovinsko pričevalno vred
nost. Seveda tudi to: ob pogle
du na ljudi in njih delo. A rekli 
bi, da imajo črno-beli posnetki 
celo prednost: prepuščajo člo
vekovi domišljiji, da motiv 
v sebi obarva po svoje. 

Ob estetskem ugodju, ki ga 
ustvarjajo slike in besedilo, 
opravlja knjiga še eno funkci
jo: mlajšim, v nogah krepkim 
ljubiteljem narave stopnjuje 
hrepenenje po novih in novih 
poteh v planine, starejšim in 
že šibkejšim nekdanjim pla
nincem pa pomeni obujanje 
preteklega časa, preživetega 
sredi gorskih samot. Pomeni 
torej vizualno in duhovno obo
gatitev v vsakem primeru. 

BOŽENA OROŽEN 

PRIREDITVE 
L E D A L I Š Č E 

V Slovenskem ljudskem gledališču v Celju bodo jutri, v petek, i 
ob 20.30 za abonma Oderpododrom 4, v soboto ob 20.30 pa za i 
abonma Oderpododrom 2 uprizorili predstavo Na odprtem j 
morju. j 
V Domu kulture v Velenju bodo člani domačega Amaterskega; 
gledališča jutri ob 19.30 za izven uprizorili delo Ogledalce Petra \ 
Rezmana v režiji in priredbi Karlija Čretnika. V sredo ob 19.30 ] 
pa bodo za beli gledališki abonma gostovali člani M G L iz! 
Ljubljane s predstavo Arthurja Millerja Smrt trgovskega pot-" 
nika. ; 
V dvorani Doma n. slovenskega tabora v Žalcu si lahko v pone- ' 
deljek ob 19.30 ogledate dramolet Bregarca in ljudska oblast ali; 
krompir za abonma in izven. 
Na gostovanju v Šentjurju bodo v nedeljo ob 18. uri člani Slo-i 
venskega ljudskega gledališča Celje uprizorili Slugo dveh go- j 
spodov. ' 

O N C E R T I 
V Cerkvi Sv. duha v Novi vasi pri Celju bo jutri, v petek, ob ^ 
19.30 koncert orkestra Akord, ki ga vodi Matjaž Breznik. 
V kinu Union v Celju bo v sredo ob 19.30 gostovala slovenska j 
filharmonija pod vodstvom Marka Letonje in s solistoma i 
Andrejem Petračem na violončelu in Justinom Felicijanom na;; 
rogu. 
V župnijski cerkvi na Ponikvi bo v nedeljo ob 11. uri koncert: 
komornega Mešanega pevskega zbora iz Celja, ki ga vodi Pavle \ 
Bukovac. i 
V dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo drevi ob 19.30] 
koncert Moškega pevskega zbora Podjetja PTT Celje in Žen-] 
skega pevskega zbora K U D Ljubečna, ki ju vodita Vida in Pavle; 
Bukovac. ; 
V Glasbeni šoli v Velenju bo danes ob 19.30 koncert Ljubljan
skih madrigalistov z dirigentom Matjažem Ščekom. j 
V Razstavnem salonu Zdravilišča Rogaška Slatina bo drevi ob i 
20. uri koncert harmonikarja Igorja Zavadskega in bandurista,; 
to je ukrajinski ljudski instrument, Igorja G. Novickega. Jutri, ] 
v petek, ob 20. uri pa bo koncert Mešanega pevskega zbora Proj 
musica iz Maribora z zborovodjo Ivanom Vrbančičem. j 

A . Z S T A . V E 
V Savinovem likovnem salonu v Žalcu bodo jutri, v petek, ob 18. 
uri odprli razstavo akvarelov Jureta Godca. Spremno besedo ob 
otvoritvi bo imela Marlen Premšak, v kulturnem programu 
bosta sodelovala sopranistka Nika Vipotnik in kitarist Srečko 
Lavbič, razstava pa bo na ogled do 2. decembra. 
V knjižnici in galeriji v Velenju si lahko ogledate retrospektivno 
slikarsko razstavo Jožeta Svetine. Razstava bo na ogled do 
začetka decembra. 
V galeriji sodobne umetnosti v Celju je na ogled pregledna 
razstava slikarskih del Emerika Bernarda. 
V zdravilišču Dobrna se z olji predstavlja Vlado Renči-Ver. 
Razstava bo na ogled do nedelje. 
V hotelu Merx v Celju bo do 30. novembra na ogled razstava slik 
na steklu Petre Žmajde. 
V Zdravstvenem domu v Celju v mesecu novembru razstavlja 
svoja dela v mešani tehniki Stjepan Vrbanič. 
V restavraciji Lene v Levcu razstavlja svoja dela v mešani 
tehniki Alica Javšriik. 
V celjskem KLjUBu razstavlja plakate na temo otrokovih pra
vic Amnesty International. Plakati bodo na ogled do pone
deljka. 
V butiku Steklar v Ozki ulici v Celju si lahko ogledate razstavo 
olj Vlada Geršaka. 
V Muzeju grafičnih umetnosti v Rogaški Slatini si lahko ogle
date razstavo Avgusta Čemigoja. 
V knjižnici v Šentjurju bo drevi ob 18. uri, otvoritev razstave 
likovnih del Aleksandre-Sandre Vrhovec iz Ljubljane. 
V Cafe galeriji v Celju si lahko do ponedeljka ogledate razstavo 
ilustracij Marka Derganca-Dergija. 
V I. nadstropju Osrednje knjižnice v Celju je odprta razstava Ex 
libris, ki jo je pripravila II . osnovna šola Celje, v II . nadstropju 
pa bo do konca januarja na ogled razstava Spomini še živijo. 
V otroškem oddelku razstavlja originalne risbe iz serije Zdolo-
gica Lilijana Praprotnik-Zupančič. 

I M O 
Union od 17. do 23.11. ob 16., 18.15 in 20.30, ameriški film 
Ljubim težave; Mali Union od 17. do 23.11. ob 20. uri ameriški 
film Kratke zgodbe; Metropol od 17. do 23.11. ob 16.30 in 18.30 
ameriški film Vikend pri Bemiju 2, ob 20.30 pa ameriški film 
Klient; Dom od 17. do 23.11. ob 18. in 20.30 ameriški film 
Forrest gump. 
Kino Rogaška Slatina 19. in 20.11. ob 17. in 19.30, ameriški film 
Maverick. 
Kino Dobrna 20.11. ob 17. uri, ameriški film Volk. 
Kino Žalec 17.11. ob 18. uri in 18.11. ob 20. uri ameriški film 
Vikend z Bernijem 2, 19. in 20.11. ob 18. in 20. uri ameriški film 
Štiri poroke in pogreb. 

T A L C 
V prostorih Vrtnarstva Celje bo v torek ob 18. uri, predavanje 
Marka Babnika z naslovom Obrezovanje sadnega drevja. 
V dvorani Krščanske adventistične cerkve v Celju lahko od 
sobote dalje vsak dan, razen srede, ob 18. uri, prisluhnete 
predavanjem iz svetopisemske perspektive. Predaval bo evan
gelist J. Didara. 



Spretni prsti so dar narave 
Martin Volavšeli, modelni mizar Iz Žalca, spreminja leklo, železo, aluminll In bron 
¥ funkcionalne oblike 

v vsakem poklicu je mogoče 
najti dobre in slabe delavce. 
Enim je delo v užitek, drugi 
v poklicu trpijo. Srečna kom
binacija se pripeti takrat, ko 
lahko človek združi hotenja 
s poklicnim delom. Če si s tem, 
kar želi v življenju početi, lah
ko služi kruh. Eden takih, ki 
zna streči poklicu in željam 
obenem, je Martin Volavšek, 
modelni mizar. 

Pred dobrim mesecem je po
stal samostojni podjetnik. To 
pa si je lahko privoščil zavoljo 
bogatih delovnih izkušenj, ki 
jih je dvajset let nabiral v žal
skem Feralitu. »Raje sem sam 
svoj gospodar,« meni Martin 
Volavšek. »Na svoje sem šel 
zato, ker bi rad bolje zaslužil. 
Čutil sem se dovolj sposobne
ga, da lahko naredim kaj več 

v tem poklicu.« Začetek ne bo 
lahak, to Martin dobro ve: »Za 
vse skrbim sam, za nabavo 
materialov, urejanje računov, 
tudi pometam. A upam, da bo 
posel lepo stekel, kaže že tako. 
Potem pa nameravam zaposli
ti še vsaj štiri mizarje.« Vendar 
so dobri modelni mizarji prava 
redkost: »Primanjkuje jih, to 
je prva slaba stran. Druga pa 
je ta, da narava pač ni vsako
gar enako obdarila. Eden ima 
roko za mizarstvo, drugi je ni
ma.« Kot pravi Martin, vsakdo 
za to delo, ki terja občutek za 
točnost in risarsko spretnost, 
ni sposoben: »Dober modelni 
mizar je pol umetnika. Umet
nina je na primer tudi blok 
motorja na avtu, ne le kakšen 
umetniški k ipec« 

Martin ie že kot osnovnošo

lec kazal tehnične spretnosti, 
pa tudi risal je boljše kot ostali 
vrstniki. Oče ga je usmeril 
v poklicno lesno šolo, kar je 
bilo, pravi Martin, zanj srečno 
naključje: »Šolal sem se v Fe
ralitu. Štiri mesece letno smo 
imeli pouk, ostalo je bila prak
sa. Ravno praktičnega dela in 
izkušenj manjka današnji le
sarski šoli.« Po treh letih učne 
dobe se je zaposlil na prvem 
delovnem mestu v Feralitu, 
kjer je na začetku okusil pre
cej boljše čase, kot jih delavci 
živijo danes: »Res sem delal 
cele dneve, vendar sem dobro 
zaslužil. Kmalu sem zbral do
volj za avto in stanovanje, me
ni v Nemčijo ni bilo treba.« Pa 
vendar si je po kriznem času 
v podjetju zaželel oditi na svo
je. Prostore je najel v Štorah, 

v železarni. Če bo le mogoče, 
jih bo odkupil. Čeprav je na 
začetku podjetniške poti, te
žav z naročniki nima. Kaže, da 
si je uspel ustvariti dober glas. 
»Edino s kakovostno opravlje
nim delom,« meni Volavšek, 
»je mogoče pridobivati nove 
stranke.« Da je pri delu vedno 
zbran in pazljiv, pričajo tudi 
njegove roke: »Večini mizarjev 
manjka kakšen prst, jaz imam 
še vse. Nepazljivost pri stroju 
te lahko kaj hitro kaznuje.« 
Drugo, prav tako pomembno 
vodilo Martinovega poklica pa 
je natančnost: »Pri izdelavi 
modelov je narobe izmerjen 
milimeter že odločilna napa
ka. Delamo namreč do dese-
tinke milimetra natančno.« 
Modeli, ki jih izdeluje, so iz
delki za sivo in barvno livar
stvo, to so izdelki iz jekla, si
vega železa, aluminija in bro
na. Uporabljajo pa jih lahko 
na zelo različnih področjih, re
cimo v strojegradnji. »Za vsak 
odlitek iz železa,« pojasnjuje 
Martin, »je treba najprej izde
lati leseni model. Včasih to na
redim po načrtu, ko pa to ni 
mogoče, si dostikrat pomagam 
kar z občutkom za obliko. De
lo je zahtevno zato, ker morajo 
biti zadovoljni vsi, od livarjev 
do uporabnikov.« Če verjame
mo Volavšku, ponuja poklic 
modelnega mizarja prav pose
ben čar: »Vsak model, ki ga 
želim izdelati, je zame popol
noma nov. Dveh enakih v več 
kot dvajsetih letih nisem izde
lal. Sicer pa je v vsakem izdel
ku, ne glede na to, ali je eno
staven ali zapleten, ujeto moje 
znanje.« 

"KSENIJA L E K I Č 

»Vsak izdelek, ki ga naredim, mi je pri srcu,« pravi mo(^ 
mizar Martin Volavšek. 

Smučarski selem v Žalcu 
Smučarski klub Goznik Žalec bo tudi letos in sicer 

od 25. do 27. tega meseca pripravil v dvorani Hmezada 
v Žalcu sejem rabljene in nove smučarske opreme. 

Razen komisijske prodaje rabljenih smuči, smučar
skih čevljev, drsalk, oblačil in druge opreme, bodo 
razni obrtniki ter Nama Žalec in Lena Leveč , ki je tudi 
pokrovitelj sejma, prodajali tudi novo opremo za zim-, 
ske športe. 

Odprto pismo srečno prispelo 
Marjan Perkljič, doma iz 

Vešenika pri Slovenskih K o 
njicah, je dobil po pošti pismo, 
ki je bilo na dveh straneh od
prto, a se vsebina pisma na 
svoji dolgi poti ni izgubila. 
V pričakovani pisemski pošilj
ki, ki je bila poslana iz Nemči
je, sta potovali dve sliki, banč
ni izpis, sto nemških mark in 
napisano pismo, seveda. Ko je 
Marjan prejel obvestilo o pri
speli poškodovani pošiljki, se 
je seveda začudil, še zlasti, ker 
je bilo pismo poslano priporo
čeno. 

Kje je bilo pismo 
odprto? 

To je bilo glavno vprašanje, 
ki si ga je Marjan zastavljal. 
Kako, da vsebina pisma ni iz
padla na tako dolgi poti, ko pa 
dve sliki za majhno pisemsko 
ovojnico že predstavljata neko 
težo? Mira Janžič, upravnica 
pošte v Slovenskih Konjicah 
pravi, da je pismo že prispelo 
odprto, zato ga tudi niso izro
čili naslovniku, temveč so ga 
zadržali na pošti, kasneje pa 
naredili zapisnik o poškodo
vani pošiljki. 

Pismo je na pošto prispelo 
v soboto, 22. oktobra, naslov
nik pa je bil o pismu obveščen 
šele v torek, 25. oktobra. Za
kasnitev Janžičeva pojasnjuje 
s tem, da poštar v širšo okolico 
Konjic ob sobotah ne raznaša 
pošte, zato Marjan ni že isti 
dan prejel obvestila. V pone
deljek pa obvestila zaradi obi
lice dela ni utegnila napisati 
zjutraj, potem pa je poštar že 
odšel. To je naredila šele na
slednji dan, v torek. Marjan je 
prišel na pošto in napisala sta 
zapisnik. Poškodovano pošilj
ko je opazil kontrolor, pismo 
je bilo odprto z dveh strani, 
vendar je bila vsa vsebina na 
svojem mestu. Kdo je pismo 
odprl, oziroma kje je prišlo do 
poškodbe, ni znano. Zakaj od
prtega pisma niso opazili že na 
pošti v Celju, ko delijo pošto 
za posamezne kraje? Mar to 
pomeni, da takrat pismo še ni 
bilo odprto? »Vsekakor je lah
ko pismo prispelo k nam že 
poškodovano, vendar pristojni 
uslužbenci tega niso opazili. 
Pošto deUjo ponoči, ker zjutraj 
potuje že naprej. Delo mora 
biti hitro opravljeno, saj dobi
mo dnevno tudi deset ton pi
semskih pošiljk in paketov.. 

Pošta se ureja do tretje ure po
noči, da je zjutraj že priprav
ljena za 66 posameznih pošt 
v okolici,« pojasnjuje vodja 
delovne enote pošta na PTT 
Celje Štefan Zidanšek. S tem 
dejanja ne opravičuje, saj pra
vi, da mora biti kontrolor pri 
delu pazljiv in natančen, kar 
pa tokrat očitno ni bil, saj ni 
bil v Celju narejen zapisnik 
o tem poškodovanem pismu. 
Takšno so očitno poslali na
prej, ne glede na to, da je bil 
poslano priporočeno. Seveda 
pa obstaja možnost, da je bilo 
pismo odprto že v tujini. Nekje 
je vendar moralo biti, opažih 
pa so šele na »končni postaji« 
v Konjicah. Nenavadno. 

Je kdo pregledal 
pošiljko? 

Marjan Perkljič ima na do
godek svoje poglede in najbrž 
tudi osebne razloge zanje. Če 
bi mu hoteli kaj vzeti, ne bi 
dobil v roke popolno pošiljko, 
ko pa je bil v pismu vendar 
denar. Nič ni manjkalo. 
O kontroli pošte Štefan Zidan
šek pravi: »Pošta nad kontrolo 
pošiljk nima interesa, pregled 
pošiljke se lahko izvede le na 
podlagi zahteve preiskovalne
ga sodnika. Cenzura ne obsta
ja, vpogled v pošiljke je prepo
vedan, ustava pa ščiti pošilja
telja. Pri delu smo poostrili 
nadzor. Veseli bomo, če bo 
Marjan prišel k nam, da mu 
predstavimo delovne postopke 
v naši organizaciji.« Upravnik 
poštnega centra Franc Polut-
nik je dodal, da vsaka more
bitna kršitev poštnih delavcev 
pri opravljanju dela pomeni 
njihovo odpustitev. 

Torej, kdo ve odgovor? Nih
če. Pismo je bilo nekje odprto, 
čeprav je bilo poslano priporo
čeno, tega pa do Konjic niso 
opazili. Naslovnik pa se lahko 
upravičeno razburja in si misli 
svoje. 

D A M J A N A SEME 

Osebnost meseca 
Največ glasov Mirku-Fricu Kranicu 

Ta teden je največ glasov, 
kar 26 prejel Mirko-Fric 
Krajnc, 18 jih je prejel Vinko 
Lavrinc, 12 Anton Ratej, 10 
Vinko Skale, po 9 pa so jih 
prejeli Jože Šantl, Stevan 
Dordevič, Jože Hrastnik in 
Marko Lamovšek. Šest glasov 
je prejel Zvone Štorman, 
5 Boštjan Strašek, 4 interventi 
Prosignala, 3 Anton Domik, 
po 2 Rolando Pušnik, Ivan Jas-
nič, Silva Mikuž in Milena 
Močivnik, po enega pa dr. Bo

ris Kramžar, Gregor Cankar, 
Iztok Puc, Rolando Kresnik, 
Vida Zupane, Luka Simšič, 
Rudi Rutar in Izidor Pečovnik. 

Prihodnji teden bo objavljen 
zadnji kupon za mesec novem
ber, v sredo 30. novembra pa 
boste lahko glasovali tudi pre
ko radijskih valov. Pohitite 
z glasovi in sodelujte v akciji, 
ki se z nezadržno hitrostjo, 
hkrati z letošnjim letom, bliža 
koncu. 

SLS - SLOVENSKA UUDSKA STRANKA 

NDS - NARODNA DEMOKRATSKA STRANKA 

V NOVE OBČINE Z NOVIMI LJUDMI! 

Franc Lemut, dr. vet. med., 
kandidat za župana Mestne ob
čine Celje, načelnil( inšpelito-
rata občine Celje, roj. 9. 1. 1937 
iz Celja, Košnica 2. 

Franc Godicelj, podjetnik, kan
didat za župana Občine Štore, 
roj. 12. 5. 1943 iz Štor, Šentjanž 
10 b. 

Peter Vrisk, dipl. ing. agr., kan
didat za župana Občine Vojnik, 
direktor Kmetijske zadruge Ce
lje, roj. 15. 8. 1961 iz Vojnika, 
Ivenca 16. 

Slovenska ljudska stranka in Narodna demokratska stran
ka sta se zaradi podobnih ali celo enakih programov edini 
odločili za skupni nastop na občinskih volitvah. Njuni kan
didati za župane in občinske svetnike bodo zato uresniče
vali programa obeh strank, ki sta v največji možni meri 
približana potrebam novih občin in ljudem, ki živijo v njih. 
V vrednostnem smislu bodo svoj program snovali na po
štenju in na medčloveški solidarnosti. Svoje delo bodo tudi 
podrejali tradicionalnim slovenskim vrednotam, kot so od
nos do zemlje, do dela in odnos do družine. Sploh pa ne 
bodo obljubljali ničesar, kar ne bodo mogli uresničiti. 

Kandidati Slovenske ljudske stranke in Narodne demokrat-' 
ske stranke za občinske župane in svetnike napovedujejo: 

- preglednost občinskih financ in odgovorno gospodarje
nje z občinskim premoženjem, 

- javno kontrolo porabe občinskega denarja, 
- ekonomičnost in racionalnost pri zaposlovanju v novih 

občinah, 
- premišljenost pri odločitvah županov in občinskih 

svetov, 

- trd boj za ohranjanje starih In odpiranje novih delovnili 
mest, 

- posebno pozornost razvoju obrtništva in podjetništva, 
- skladen razvoj komunalne in lokalne cestne infrastrukti' 

re s posebnim poudarkom, da bo treba položiti asfalt dc 
sleherne vasi in napeljati vodo, telefon in druge komuni 
lije do zadnje hiše, ki jih še nimajo, 

- reševanje problemov demografsko ogroženih in e k o l O ' 
ško degradiranih območij, 

- pozornost do upokojencev in njihovih društev in * 
njihovega vključevanja v aktivno življenje v občinah, 

- razreševanje problematike mladih, kot so šolanje, zap*'' 
slovanje, prostočasne dejavnosti in podobno, 

- vzpodbujanje dela društev, ki so pomembna za ut̂ f 
življenja v občinah, kot so gasilci, planinci, taborniH'' 
skavti in drugi, i 

- razvijanje kmetijskih zadrug ter drugih oblik povezoV 
nja kmetov in 

- oblikovanje sistema, preko katerega bodo občani n^f^ 
sredno vplivali na oblikovanje in izvajanje občinske p*'"' 
tike. 

NIČESAR NE OBLJUBLJAMO NA PAMET. 
IMAMO PRAVE LJUDI ZA PRAVA MESTA! 
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počastitev 100-ietnice 
IVlalgalevega rojstva 
v Šentjurju, rojstnem kraju 
ĝroškega junaka Franja Mal-

2jja, so pretekli četrtek slo-
fjsno počastili 100-letnico 
njegovega rojstva. Pripravili 
^ slovesnost in zanimivo raz-
jjavo, na kateri so poudarili 
^Iturno plat Malgajevega de
lovanja. 
Osrednja prireditev je pote

kala v prostorih šentjurske os-
jovne šole, ki nosi Malgajevo 
j0ie. Zbrane je najprej pozdra-
^ ravnatelj Marjan Gradišnik 
!ji predlagal, da bi prireditev 
postala vsakoletna, predsed-
jilc šentjurske vlade Ladislav 
grdina pa je spregovoril o po-
jienu obletnice ter pomemb-
jih naložbah v krajevno šol-

0. 

Učenci so pripravili recital 

o življenju in delu pomembne
ga rojaka, pri tem pa opozorili 
na njegovo zanimivo kulturno 
delovanje, manj znano od vo
jaškega. Fran j o Malgaj je 
zbral veliko ljudskih pesmi iz 
domače okolice, objavljene so 
v znameniti Štrekljevi zbirki, 
pisal je o ljudskem bogastvu 
Svetine nad Celjem, bil med 
raziskovalci Rifnika, s Sreč-
kom Puncerjem je sodeloval že 
v dijaškem listu, pozneje v Ve-
likovcu v glasilu Korotan. . . 

Veliko zanimivega iz življe
nja in dela je mogoče videti na 
šolski razstavi Koroška, moja 
bolečina, s katero so opozorili 
na Malgajevo navezanost na 
koroški svet. Razstavljene so 
različne listine in fotografije 
ter precej zanimivega gradiva. 

ki ga hrani Malgajev nečak 
Kazimir Virant iz Laškega. 
Kako je razstava nastajala, je 
povedala njena avtorica Slavi-
ca Čoklc iz šentjurske osnovne 
šole. Ogledati si jo je mogoče 
še do konca tedna. 

Po prireditvi so pripravili 
družabno srečanje, ki so se ga 
udeležili tudi Malgajevi sorod
niki, med njimi njegova prane-
čakinja, filmska igralka Špela 
Rozin. Povedala je, da se je 
s TV Slovenija dogovorila za 
snemanje polurnega doku
mentarnega filma o Malgaju. 
Na šentjurski pošti pa je bil za 
filateliste na razpolago Malga
jev spominski poštni žig ter pi
semski ovitek. 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

Obnovljene ceste 
v soboto je bil za KS Vran

sko velik praznik. Zaključili 
so namreč obsežno akcijo ob
nove krajevnih cest in javnih 
poti v skupni dolžini 12,8 km. 
Obnovili so tudi tri mostove in 
zgradili dva vodovodna rezer
voarja. 

Predsednik KS Vransko 
Franc Sušnik nam je ob teh 
pridobitvah povedal, da so as
faltirali odsek ceste na Čreto 
v dolžini 3,5 km, odseke 

v Zgornjo Zaplanino v dolžini 
2,7 km, Vransko-Briše 1 km, 
Brode-Tržca 1,2 km, Zahom-
ce-Ravne 3,6 km in Čeplje-
Pondor 800 m. Manjka še od
sek Vologa-Lipa, ki je načrto
van za prihodnje leto. Vsi od
seki so bili obnovljeni in asfal
tirani v kratkem času, od av
gusta dalje. » V tem času smo 
obnovili tudi tri mostove, most 
v Brodeh čez potok Bolsko, 
most na Podgrajščici pri vete
rinarski postaji Vransko in 

most na Kisovem grabnu 
v Prekopi. Za boljšo vodooskr-
bo smo zgradili dva rezervoar
ja, v Zahomcu z zmogljivostjo 
20 m^ in v Limovcih 90 m'' ,« je 
povedal Sušnik. 

V soboto dopoldne so odprli 
dva odseka cest, oba pa je bla
goslovil župnik Jože Turinek. 
V Zahomcah se je v imenu kra
janov zahvalil Rado Jerman. 

15. novembra pa naj bi se 
pričela gradnja štirih mostov, 
ki jih je prizadelo letošnje ne
urje, in sanacija treh plazov, 
dveh v Zahomcih in enega 
v Limovcih. Na sliki: Cesto je 
odprl Ivan Jerman. 

. ^ . . . _ . T . TAVČAR 

Prizidek 
v Kozjem 

v Kozjem bodo v soboto, 19. 
novembra, ob 15. uri odprli 
nov prizidek k šoli. Slavnostni 
govornik bo minister za šol
stvo dr. Slavko Gaber. Ob tej 
priložnosti bodo osnovnošolci 
v kinodvorani pripravili pri
ložnostni kulturni program, 
nato si bodo gostje ogledali 
nove šolske prostore in razsta
vo Dežela Pike Nogavičke, ki 
jim jo je pomagal postaviti 
Marjan Marinšek. 

»Od srca do 
srca« 

Sožitje, društvo za pomoč 
duševno prizadetim Slovenske 
Konjice, prireja dobrodelni 
koncert pod imenom »Od srca 
do srca«. Na njem bo brezplač
no nastopilo deset glasbenih 
skupin ali posameznikov, in 
sicer Bratje iz Oplotnice, K U D 
Dobje pri Planini, Celjski in
strumentalni kvintet, Pod-
krajski fantje iz Velenja, Fant
je izpod Rogle, skupina Comet 
Zreče, ansambel Dust, humo-
ristična show skupina Alko
test, harmonikar Domen Jev-
šenak in Katja Lesjak. Prire
ditev bo v petek, 25. novem
bra, v Domu kulture v Sloven
skih Konjicah, B. Z. 

Podelili plakete in priznanja 
v soboto so v KS Vrbje 

s slavnostno sejo in martino-
vanjem zaključili enotedensko 
praznovanje krajevnega praz
nika. 

Na seji je o pomenu prazno
vanja govoril Dušan Pungart-
nik, o delu in načrtih pa pred
sednik K S Vrbje Jože Meh. Po
udaril je, da so glavne pridobi
tve novi telefonski priključki, 
kabelska televizija, 1,5 km as
faltirane ceste in načrti za ka
nalizacijo. 

Podelili so tudi priznanja in 

plakete KS. Priznanja so pre
jeli: Milka Selišnik, Mile Be-
govič, Jani Ferme, Anton K o 
lobar in Jože Cokan, plakete 
pa: Zdravko Tekavc, Pavlina 
Glušič, Janez Uplaznik in 
Kulturno društvo Vrbje. 
V imenu občine Žalec je na 
slavnostni seji govoril pred
sednik občine prof. Milan 
Dobnik, v kulturnem progra
mu je nastopil Savinjski oktet. 
Na sliki: Predsednik KS Vrbje 
Jože Meh podeljuje plaketo 
KS Janezu Uplazniku. 

T. TAVČAR 

Voda vedno grozi 
v Zgornji Savinjski dolini v teh dneh po tihem »slavijo« četrto obletnico poplave, ki je med 

ljudmi in na infrastruktumih objektih pustila hude brazgotine. 
Še vedno je slišati, da ponekod ob vsakem dežju ne morejo zaspati, saj se bojijo nočnih mor 

izpred štirih let. Pretekli petek so se precej prestrašili v Savinjskem gaju, saj je voda iz ribnika 
poplavila kar precej gredic in nasadov. S hitro intervencijo so park slovenskih vrtnarjev uspeli 
rešiti pred najhujšim. Foto: CIRIL SEM 



Vse manj ljudi za pogovor 
Da je vse manj ljudi za pogovor, 

meni sivolasa gospa Matilda Radeič iz 
Prebolda, ki je 3. novembra dopolnila 
častitljivih 90 let. Gospa je kljub viso
kim letom bistra in umna, saj jo zani
ma vse, kar se okoli nje dogaja. 

Ima živahen spomin. N e samo na 
mladostne in kasnejše dni, ampak tudi 
na včeraj, kar ni običaj za ljudi njene 
starosti. Veliko gleda televizijo, poslu
ša radio in bere časopise, tako da je 
z vsem na tekočem, kot radi rečemo. 
Žal so se ji v zadnjih letih utrudile 
noge in tako je pot iz drugega nad
stropja stanovanjskega bloka otežena. 
S tem pa je Matilda izgubila tudi tisto, 
kar je imela najraje: 

» Sedeli smo na klopi in govori l i , 
g o v o r i l i . . . Veste, pa tudi ljudi moje 
starosti ni več veliko, tako da si poma
gam z mlajšimi,« nam pripoveduje 
v dnevni sobi sina Milana, pri katerem 
živi . »Vs i lepo skrbijo zame in razen 
zdravja nimam drugih težav ,« se poh
vali čvrsta devetdesetletnica, ki so jo 
ob rojstnem dnevu dobesedno zasuli 
z rožami in iskrenimi čestitkami. 

Matilda Radeič je bila poročena kar 
56 let, pa zlate poroke ni praznovala, 
saj so kar nekako pozabili nanjo. R o 
dila je pet otrok, Stojana, Bogovita in 
Miloša ter za zaključek še dvojčka M i -
lana in Vero. Ob sinovih in hčeri je 
ponosna tudi na šest vnukov in enajst 
pravnukov ter žene in moža svojih 
)trok. 

Matilda se je kot dekle pisala K i so -
var in je bila rojena v Šmarju pri Jel
šah očetu Antonu iz Matk in mami 
Matildi iz Zreč. V družini je bilo sedem 
otrok, med njimi pa deset let razlike. 

Danes živita še dve Matildini sestri, 
84-letna Pavla in 80-letna Slavka. 
Pred 2. svetovno vojno, ko je bilo težko 
za delo in kruh, jo je mahnila v Beo 
grad, kjer je že živela njena sestra. 
Poročila se je in v zakonu preživela 56 
let. Leta 1958 je mož umrl in Matilda 
se je v m i l a v Slovenijo ter tu ostala. 
» T u so moje korenine, tu je moj pravi 

dom,« rada pove Tilčka, kot jo sicer vsi 
kličejo, mnogi pa dodajo tudi še bese
do gospa. Tilčka je živela preprosto, 
trdo življenje. Ob svojih je nudila lju
bezen tudi drugim otrokom. Med kraj
šimi zaposlitvami se spominja zlasti 
tiste v tekstilni tovarni: 

»Bi lo je obdobje pred drugo svetov
no vojno, ko smo prišli v Latkovo vas. 
Oče je delal v tekstilni, mama je g o 
spodinjila doma. Ob očetu smo v tek
stilni delali tudi vsi otroci, vseh pet 
sester in oba brata.« 

Tilčkino delo je bilo bolj gospodinj
sko, varovanje otrok, kuhanje in ob 
časne zaposlitve. Vse to pa ji je pustilo 
bogate spomine. Danes jih rada pripo
veduje vsem, ki jo želijo poslušati. 
Omenili smo že, da rada bere: » C e l j 
skega berem že desetletja, vse od Jago
dica in njegovih zdravilnih zelišč do 
življenja ljudi na Kozjanskem, in to 
primerjam s svojim življenjem.« V ra
dijskem programu ji je najbolj všeč 
domača glasba, na televiziji dnevniki, 
da izve, kaj se novega dogaja v krajih, 
ki jih je v svojem dolgem življenju sa
ma obiskala. Tilčka Radeič nima več 
svojih vrstnikov za sogovornike, ima 
pa srečo, da ima vel iko mlajših. Pa saj 
je tudi sama videti vel iko mlajša, kot 
v resnici je. Srečno, gospa Matilda, do 
stotega rojstnega dne! 

T V 
Foto: T O N E T A V Č A R 

Več tisoč sadik v izvoz 
V Sadjarstvu Mirosan so za 

letošnjo jesen pripravili okoli 
120 tisoč kvalitetnih sadnih 
sadik. Sestav vrst je zelo pe
ster, na voljo pa so sadike za 
vrtove in plantažne nasade. 

Za sadjarje, ki pridelujejo 
sadje za trg, so pripravili sadi
ke tržnih vrst jablan v različ
nih kakovostnih razredih, sa
dike so natančno sortirane 
glede na kvaliteto, kar sadjar
ju olajša delo pri ureditvi no
vega sadovnjaka. Ponujajo tri

deset različnih vrst jablan, sa 
dike hrušk, sliv, češenj, visenj 
marelic, leske, ribeza in joste 
Ta teden pa bodo izbiro pope 
strili še s sadikami breskev 
nektarin in marelic. Sadike; 
mogoče kupiti vsak dan, v U 
rek in petek tudi popoldne. 

Posebno pozornost posveča 
jo izvozu. V Belgijo in Nemčiji 
bodo izvozili več tisoč sadil 
jablan, dogovarjajo se tuj 
s kupci iz Italije. Na sliki: Ku 
pci lahko dobijo pri nakupi 
sadik tudi strokovne nasvete 
prvi z leve je vodja proizvod 
nje Vlado Korber. 

T. TAVČA 

Turistična 
priznanja 

v Celjski turistični zvezi ba 
do danes, 17. novembra, podi 
lili priznanja za najzaslužnej 
še šole ter učence, turistični 
delavce in turistična društva 
Prireditev se bo začela ob II; 
uri v osnovni šoli Šmarje pii 
Jelšah, kulturni program pi 
pripravljajo učenci te šole ii 
njihovi mentorji. 

Pri treh maiili biserih 
Gobčevi iz iašlie občine izražalo zabvaio za pomoč 

žarki jesenskega sonca so 
se sredi opoldneva komaj še 
dotikali globače, ko sva se 
z Marino iz laškega Centra 
za socialno delo od zaselka 
Konjice v šentruperski fari 
strmo spuščala navzdol po 
mokri in z listjem posejani 
slabi makadamski cesti. Šla 
sva obiskat trenutni biser la
ške občine - Gobčeve trojčke. 

A v t o sva pustila sredi 
travnika, kajti do Gobcevih 
s te strani z njim ne prideš. 
K njim je treba še kakšnih 
500 metrov peš. Že od daleč 
se kaže prijetna domačija, 
kljub tolikšni samoti pa č lo
veka preveva prijeten obču
tek domačnosti. Prvi sosed je 
odmaknjen od njih najmanj 
deset minut hoda. Od daleč 
so pri njih še vedno vidni sle
dovi strašnega neurja iz leta 
1989, ki j im je povzroči lo v e 
liko škodo, vidi pa se tudi, da 
so tod potrebne pridne roke, 
saj je večinoma vse v »hr ib 
prislonjeno«. » A m p a k , ne 
damo se«, nama je kasneje 
rekla mama Alojzi ja . 

Pri hiši naju je s prijaznim 
nasmehom sprejela stara 
mama Alojzija. Skozi lopo, 
okrašeno z lončnicami, ki so 
jih umaknili pred prvim 
mrazom, naju je popeljala 
v kuhinjo. Tu pa je že bilo 
kaj videti. Mamica Durda je 
imela v naročju Dejana, bila 
sta ravno pri obedu. Medtem 
je Katja, ki je najbolj potr
pežljiva, kot pravi mama, in 
tudi teka nima takšnega kot 
fanta, čakala, da pride na v r 
sto. Očeta Dani j a ni bilo do
ma, saj se je že zgodaj do 
poldne po nočni službi od
pravil v gozd pripravljat dr
va. Šele kasneje so ga uspeli 
priklicati. Žal sva izvedela, 
da je mali Dani zaradi tre
nutnih zdravstvenih težav 
v bolnišnici. Zato ga tokrat 
ni na fotografiji. 

Odkar imajo pri Gobčevih 
trojčke, se je življenje pri 
njih bistveno spremenilo, 
v hiši je kljub obilici dela 
pravo veselje, ki ga napolni 
radoživost treh razigrancev. 
Otroci, sedaj so stari deset 
mesecev, pridno rastejo, vsi 
so že težki preko osem k i lo 
gramov, Dejan, ki je tudi 
najbolj ješč, pa se že stavi 
tudi na noge in ima skoraj 
deset kilogramov. Pravi ko
renjaki so. 

Od rojstva do danes se je 
pri njih zvrstilo tudi vel iko 
ljudi, ki so začutili njihovo 
stisko, pokazaU so veliko 
mero razumevanja, vsak j im 
je po svojih močeh skušal 
pomagati. Gobčevi so že sa
mi nameravali napisati jav
no zahvalo vsem, ki so j im 
priskočili na pomoč, midva 

z gospo Marino pa sva jih 
tokrat obiskala ravno s tem 
namenom. 

Vsakega artikla, ki je pri-
romal na njihov naslov, so 
bili veseli, saj s sredstvi, ki 
jih zaslužita Durda in Dani, 
shajajo komaj iz meseca 
v mesec. Vse je namreč sedaj 
v prvi vrsti namenjeno za ne
go in vzgojo otrok. Ker so 
nedonošenčki, morajo vsake 
tri mesece na kontrolo v Ce
lje in v Ljubljano. Nujno po
trebujejo avto. Na kredit so 
kupili najprimernejši avto za 
njihovo pot — ladonivo - in na 
ta način razbremenili strica 
Stanka Zavška, ki je bil nji
hov prevoznik, kadar koli je 
bilo potrebno, in je tudi sicer 
pokazal vel iko razumevanje 
in pomoč. 

Tako kot večina v Krajev

ni skupnosti Breze so se tudi 
Gobčevi odločili za napelja
vo telefona, saj je ta v tako 
odmaknjeni dolini zanje ž iv 

ljenjskega pomena. Vsi ti 
stroški še dodatno vsak me
sec bremenijo njihov družin
ski proračun. 

Ata Dani je potožil, da ž i 
vijo sicer v laški občini, so pa 
menda kar edini, ki z njo ni

majo cestne povezave. Na 
celjski občini - z županom na 
čelu - so menda pokazali več
je razumevanje, pomagali so 

zgraditi cesto z druge strani. 
Hvaležni so jim, vendar pa 
so lokalno le povezani s Šen-
trupertom in Laškim. 

»Morda pa bomo kdaj pri
šli tudi mi na vrsto,« je še 
dodal Dani. Upa, da se bo 
nanje in predvsem na otroke 
vendarle še kdo spomnil tu
di, ko bodo rasli, saj bo zanje 
potrebno vedno več. 

Pri Gobčevih življenje teče 
dalje. Mama Durda se je na
vadila dela s tremi otroki. 
Ob sebi ima skrbnega moža 
in očeta in njegove starše, iz 
vseh žarita sreča in zado
voljstvo. Če je potrebno, po-
primejo vsi, vsak pa si ob 
tem veselju vzame delček 
svojega, ko mu to čas dopuš
ča, kar se lepo vidi ob slad
kem nasmehu treh malih bi
serov laške občine. 

V L A D O M A R O T 

Gobčevi izražajo zahvalo za pomoč stricu Stanku Zavšku, 
občini Laško in civilnemu botru županu Milošu Veršcu, krst
nemu botru Slavku Krajncu, ostalim sorodnikom in sosedom, še 
zlasti Vikici Knez, dr. Goranu Cvitanu in sestram z ginekolo
škega oddelka 3 celjske bolnišnice, delavkam na javnih delih 
Anici in Ireni, patronažnima sestrama Z D Laško Hedviki in 
Tomici, Oddelku za družbene dejavnosti občine Laško, Centru 
za socialno delo Laško, Občinski organizaciji R K Laško, Agen
ciji Jelka Vidmarja Dejvid iz Celja, Tosami Domžale, TIM-u 
Laško, Sopoti Radeče, Trgovskemu podjetju Izbira Laško, Pivo
varni Laško in Celjskim lekarnam. Posebej dobrodošla je bila 
tudi pomoč, ki so jim jo nudili sodelavci in kolektiv Zaporov 
Celje, kjer sta oba zaposlena. 

P o p r a v e k J 
V reportaži z naslovom Grozljivka stotine pasjih življenj iZ 
prejšnje št. NT je bila objavljena napačna številka žiro računa 
Milene Močivnik. Pravilna številka ŽR Milene Močivnik pf* 
Ljudski banki v Celju, na katerem se zbira denar za pse i2 

zavetišča v Bukovžiaku, je 
5 0 7 0 0 - 6 2 0 - 3 7 - 8 2 7 1 0 0 - 0 0 8 8 2 2 . 

v Ljudski banki so o tem obveščeni, tako da bodo ves denar, k' 
bo za pse nakazan na napačno številko, prenesli na pravo. Stara mama Alojzija, mama Durda z Dejanom in ata Dani s Katjo v naročju. Tretji otrok - Danijel 

— je bil v času našega obiska aa zdravUenju v bolnišaicL 
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Ifino je zdravo 
vino je, če ga uživamo zmerno in^ 

^gi(ladu z ostalimi vsebinami dobrega! 
ijla življenja lahko tudi zdravilo oziro-: 
^ deluje zaščitno proti boleznim sodob- ' 
yga človeka: stresu in infarktu. To je bili 
l^eljni poudarek dvodnevnega medna-j 
jgdnega simpozija, ki je bil v Ljubljani 
^jšnji teden. \ 
' V Cankarjevem domu se je zvrstilo ne-j 
âj najuglednejših medicinskih strokov- ! 

jjakov, ki preučujejo vlogo vina v člove-j 
j j v e m zdravju pa tudi s širših sociolo-| 
^ vidikov. i 

O vinu in zdravju v Sloveniji je govoril j 
jf, Dražigost Pokom, o blagodejnih 
jČinkih vina z vidika ekološke epidemi-. 
jlogije dr. Selwyn St. Leger iz Manche- i 
^a, dr. Serge Renaud iz Lyona pa o vinu i 
1,1 koronarnih boleznih z vidika medite- j 

ranske diete. Dr. Arthur Klatsky iz Oa-
klanda je govoril o epidemiologiji alko
hola, vina ter bolezni srca in ožilja, dr. 
Michael Criqui pa o francoskem sindro
mu. Dr. Carmen de la Tore iz Barcelone 
je govorila o mediteranski dieti, dr. Cur-
tis EUison iz Bostona pa o neto učinkih 
uživanja alkohola. 

O vinu in patologiji ožilja sta predava
la na temelju francoskega nacionalnega 
programa prof. Jacques Caen in prof. 
Suzanne Brun iz Pariza, o povezavah 
med uživanjem vina in cerebrovaskular-
no boleznijo pa je govoril dr. Jean Marc 
Orgogozo. O najnovejših analitičnih ra
ziskavah rastlinskih kemičnih snovi je 
predaval dr. Andrew Waterhouse iz Da-
visa v Kaliforniji, o vinu, materah in 
otrocih pa dr. Wells Shoemaker. O soci

oloških razsežnostih pitja vina so govori
li še dr. Jean Paul David, dr. Elisabeth 
M. Holmgren in dr. David J. Pittman. 

Izredno zanimiv simpozij je v skupnem 
imenovalcu posredoval sporočilo: vse 
kar je v zvezi z alkoholom, sem pa sodi 
seveda tudi vino, je treba jemati resno in 
uporabljati zmerno. Vsaka zloraba je 
škodljiva. Zato je še toliko bolj pomemb
no, da gojimo kakovosten življenjski stil, 
kajti le v njem ima lahko tudi vino pozi
tivno vlogo. 

V Sloveniji počasi a vztrajno negujemo 
vinsko kulturo. Toda to je premalo. Vino 
ni edina pijača, ki vsebuje alkohol. Veli
ko bo še treba postoriti, da bi tudi v soci
alnem pogledu ljudje bolje zaživeli, da bi 
tudi splošni izobraževalni sistem bolje 
posredoval vsebine o načinu življenja. 
Premalo je namreč, če so le vinarji in 
zdravniki tisti, ki osveščajo ljudi. Vmes 
manjka še široka paleta dejavnikov, ki še 
kako vplivajo na kakovost življenja. 

DRAGO MEDVED 

Martinovanje 
in turistični viaii 

Turistično društvo Sloven
ske Konjice in Vinogradniško 
vinarsko društvo sta prazno
vanje jeseni popestrila s turi
stičnim vlakom, ki je po 32. 
letih ponovno popeljal tiste, ki 
so to želeli. Vozil je minuli pe
tek, soboto in nedeljo. Vožnjo 
vlaka po mestnih ulicah in 
vinski cesti so združili z marti-
novanjem, v soboto pa je vlak 
vozil tudi v Zreče. 

Vlak je last Viktorja Zajka 
iz Ptuja in ni tisti pravi vlak iz 
preteklosti, temveč je turistič
ni. Pričakali so ga v petek do
poldne, obiskovalce so poz
dravili predsednik konjiškega 
IS Rudi Petan, predsednik 
tamkaj snega vinogradniškega 
društva Jože Tominšek, o po
menu martinovanja je sprego
voril Jakob Zidanšek, slav
nostni trak ob prihodu vlaka 
pa je prerezal najstarejši ko
njiški železničar Franc Galuf. 
Sledil je bogat kulturno za
bavni program. Popoldne je 
vlak pripeljal vino iz vinske 
kleti Zlatega griča, na mest
nem trgu pa so vino krstili. 
Sledila je vožnja po vinski ce
sti, kjer so hkrati predstavili 
bodočo turistično ponudbo. 

Prizadevajo si za oživitev vi
norodnih Skale, kjer je vinotoč 
Zlati grič, ki poleg mošta in 
vina ponuja veliko sadja, bo-
rovničevec in domače jedi. Na 
martinovanje so se posebno 
pripravili tudi na domačijah 
in v gostilnah ob turistični 
vinski cesti. Poleg vina so po
nudili razne domače speciali-
tete. Ponudba se začne pri 
Klančnikovih, kjer imajo v i 
no teko. Likovna dela so na 
ogled pri Francu Skrbineku, 
lovske specialitete pa lahko 
poskusite pri Obrulih. Sledi 
pekarsko vinarski muzej pri 
Fiderških in Lamprehtih, na 
ogled pa so tudi lesorezi, slike 
ter formaviva. Na razpolago so 
tudi vinotoči pri Tominških, 
Založnikih in Ratejih. Založ
niki imajo na voljo pokušino 
in prodajo stekleničnih in od
prtih vin, Ratejevi pa speciali
tete puranjega mesa. Vlak za
radi tehničnih ovir ni obiskal 
vseh turističnih domačij, am
pak le osrednji vinotoč v Škal-
cah. Vsekakor pa je pokrajina 
ob vinski cesti zelo slikovita 
s številnimi vinogradi in klo-
potci. 

D A M J A N A SEME 
............ ^imiEDLM£smc 

l ovembrs l i i j u rče lc 
v gozdovih je gob iz dneva v dan manj, kmalu jih bodo 

labirali le še pravi poznavalci. Devetletni Robert Foštner iz 
Dobrovelj tak poznavalec še ni, čeprav že pozna nekaj vrst gob 
i i b o z leti gotovo postal pravi »strokovnjak«. Rad nabira tiste 
!obe, ki jih pozna, še posebno vesel je, če izpod listja pokuka 
lakšen zajeten goban. Ce je to v novembru, toliko boljše. To se 
mu je prejšnji konec tedna tudi posrečilo, našel je postavnega 
g o b a n a , ki je tehtal skoraj pol kilograma, bil pa je čvrst in 
i d r a v . Na sliki: Ponosni Robert s svojim jurčkom. rj, BAVČAR 

SIcromnost in trpljenje! 
»Takšen je glavni recept za 

dolgo življenje,« pravi Martin 
Frece, najstarejši občan La
škega. Devetega novembra je 
praznoval 97. rojstni dan in še 
vedno rad obuja spomine na 
svojo preteklost, ki je trda, 
a bogata. Človek mora marsi
kaj prestati, pa kljub vsemu 
lahko živi tako dolgo. 

Rodil se je v Grižah pri Žal
cu kot deveti otrok v dmžini. 
Ko je bil star tri leta, mu je 

umrla mati, pri sedemnajstih 
še oče. Najprej se je zaposlil 
v rudniku v Zabukovici, nato 
v Kočevju in Trbovljah. Leta 
1926 je spoznal svojo življenj
sko sopotnico Marijo ter se 
priženil na kmetijo na Konc 
nad Laškim, kjer živi še danes. 
Z Marijo sta leta 1976 slavila 
zlato poroko, leto kasneje pa je 
umrla. V zakonu se je rodilo 
osem otrok, živi jih še šest, 
Martin pa ima že 23 vnukov in 
ravno toliko pravnukov. Rad 
se igra z njimi, čeprav je že 
v letih. Prav tako ima rad, če 
ga kdo obišče in se kaj pogovo
ri z njim. Je še zelo korajžen, 
igra karte, sploh pa rad popije 
kakšen kozarček domačega v i 
na, ki vsekakor koristi zdrav
ju, pravi. Še na mnoga leta. 

M A L Č K A ARBEITER 

Med Litijo in 
Čatežem 

Preteklo soboto so se po-
hodniki že osmič odpravili 
po poti Frana Levstika od 
Litije do Čateža. Tudi letos 
so se pohodnikom iz cele 
Slovenije pridružili Ce
ljani. 

Med približno 5 tisoč po-
hodniki je celjska druščina 
s sabo pripeljala najstarej
šo udeleženko, 83-letno 
Ljudmilo Mavc, na 21 kilo
metrov dolgo panoramsko 
pot pa se je uspešno podalo 
tudi 9 slepih ali slabovid
nih pohodnikov. Ob poti je 
bilo precej čajnic z domači
mi dobrotami, v Moravčah 
pa so si pohodniki ogledali 
kaščo, kjer so prikazani 
stari domači pripomočki za 
delo na kmetiji. 

Kot vsako leto se je tudi 
letošnjega pohoda od Litije 
do Čateža udeležil pred
sednik Milan Kučan, ki se 
je podpisal v knjižico Tran
sverzalna pot Z D U Celje. 
Med številnimi udeleženci 
je bil tudi predsednik slo
venskih planincev Milan 
Bervar, slavnostni govor
nik pa je bil predsednik 
Turistične zveze Slovenije 
dr. Marjan Rožič. Pohod od 
Litije do Čateža ni tekmo
valnega značaja, priznanje 
pa je prejel vsak udeleže
nec, ki je prehodil Levsti
kovo pot. j ^ u D l M R A Z 

Živahno popoldne v levški Leni 
v sklopu praznovanj Trgov- j 

kega podjetja^ Žana: velebla- ] 
flvnice Žana Žalec, prodajne-1 
S centra Lena Leveč in mar- \ 
Ma Žana Aldo na Ostrožnem, 
»minuli petek pripravili kar 
»kaj zamimivih in prijetnih^ 
(fesenečenj ter novosti. j 

T o k r a t je bila glavni kraji 
' o g a j a n j Lena v Levcu. Tami 
" v e s dan ponujali različne 
"•kušine vin, mesnih izdelkov, 
* c i v , žvečilnih gumijev in še 
•̂ sa. Prav tako so odprli trgo-
'̂ 0 Elektro Dekleva, ki je 
Pecializirana za prodajo roč-
• ^ g a orodja Iskra, Bleck-
''Decker, Hitachi, bele tehni-

akustike, elektro materiala ^ 

itd. Hkrati so v Leni odprli še 
fotostudio-trgovino Ga-
m&and Co, kjer nudijo razvi
janje filmov in prodajo albu
mov, aparatov, filmov ter pro
grama Samsung. 

Seveda niso pozabili tudi na 
dve jubilejni Bingo nagradi. 
Eno, v vrednosti 80.000 SIT, so 
v petek podelili v Leni, drugo 
pa v soboto v Marketu Žana 
Aldo na Ostrožnem. 

Sicer pa je bilo petkovo do
gajanje v Leni tako pestro, da 
se je nagnetlo resnično veliko 
ljudi, ki očitno vse bolj radi 
obiskujejo pravi trgovski cen
ter v Levcu. 

^ J E P 

ijiušinc dobrot celjskega Klasja vedno privabijo veliko število 

h^^nih in radovednih. V restavraciji Lene pa niso smeli pozabiti, 
' S e z a Martinovo spodobi, na Martinovo gos. 

Spet je čas kolin 
Leto se zares hitro izteče. To najbolj opazimo ob posebnih priložnostih, med katerimi so tudi 

koline. November je mesec, ko se začnejo koline, prvi prašiči so že »padli.« 
Prašiča na sliki so skrajšali za glavo tik pred martinovo nedeljo pri Ocepkovih na Polzeli. 

T. TAVČAR 



KANDIDATI ZA VOLITVE V OBČINI CELJE 
SEZNAM KANDIDATOV 

ZA VOLITVE ŽUPANA MESTNE OBČINE CELJE 
Kandidati so objavljeni po izžrebanem vrstnem redu. 

1. GREGOR URANIČ, roj. 13.06.1966, Celje 
Čopova 19, sociolog, časnikar - dopisnik. 
Predi.: Slovenska nacionalna desnica (SND) 

2. Dr. JANEZ TASIČ, roj. 10.06.1944, Celje 
Cvetlična 9, doktor medicine, zdravnik spec. kard. 
Predi.: Slovenski krščanski demokrati - Občinski odbor 

3. JOŽEF JARH, roj. 25.01.1946, Celje 
Nušičeva 3, ing. strojništva, učitelj strok. pred. 
Predi.: Stranka enakopravnih dežel 

4. JOŽE ZIMŠEK, roj. 11.03.1944, Celje 
Celovška 9, dipl. ing. gradbeništva, predsednik IS. 
Predi.: Občinski odbor LDS Celje 

5. FRANC LEMUT, roj. 09.01.1937, Celje 
Košnica 2, doktor veterinarske medicine, vodja inšpekcije. 
Predi.: SLS - Slovenska ljudska stranka 

6. ANTON ROJEČ, roj. 11.08.1937, Celje 
Plankarjeva 8, d i p l . pravnik, predsednik Obč. skup. x̂  
Predi.: Franc Pešec in skupina volivcev 

7. ŽARKO PREZEU, roj. 05.04.1954, Celje 
Kraigherjeva 11, pravnik, izmenovodja blagaj. 
Predi.: Območni o d b o r SNS Celje, Slovenska nacionalna 
stranka 

8. ERIH JANEZ GRIL, roj. 21.06.1941, Celje 
Dušana Kvedra 25, d i p l . ing. elektronike, svetovalec. 
Predi.: SDSS - Socialdemokratska stranka S l o v e n i j e 

9. MATJAŽ ŽELEZNIK, roj. 24.06.1957, Celje 
Milčinskega 12, učitelj glasbe, član IS. 
Predi.: Zeleni Slovenije, Zeleni Celja 

10. FRANC KNAFELC, roj. 08.02.1934, Škofja vas 
Prekorje 36/a, d i p l . pravnik, predsednik območ. GZ. 
Predi.: Združena lista socialnih demokratov Celje 

SEZNAMI LIST KANDIDATOV ZA VOLITVE ČLANOV 
OBČINSKEGA SVETA MESTNE OBČINE CELJE 

PO POSAMEZNIH VOLILNIH ENOTAH 
Liste kandidatov so objavljene po izžrebanem vrstnem redu. 

V O L I L N A E N O T A 1 obsega Šmartno v Rožni dolini, Škofjo vas, 
Ljubečno, Ostrožno, Lavo, Hudinjo, Trnovlje in Teharje. V volilni 
enoti se voli 11 članov. 

LISTA 1 - C E L J S K A N E O D V I S N A L I S T A 
1. IVAN FERME, roj. 08.09.1935, Celje 

Valvasorjeva 24. 
Poklic: dipl. oec, delo: direktor 

2. MAKSIMIUAN NAGLIC, roj. 01.09.1938, Ljubečna 
Rožna 7. 
Poklic: komercialist, delo: komercialist 

3. FRANC PANGERL, roj. 17.06.1948, Celje 
Lahovna 11. 
Poklic: mag. oec, delo: direktor 

4. ANTON SENTOČNIK, roj. 30.04.1941, Škofja vas 
Škofja vas 52/e. 
Poklic: dipl. ing., delo: predsednik 

5. JANEZ CVIRN, roj. 22.04.1960, Celje 
Frankolovskih žrtev 15. 
Poklic: prof. zgodovine, delo: visokošolski učitelj 

6. JOŽE JELENC, roj. 05.09.1936, Celje 
Lepa pot 5. 
Poklic: dipl. oec, delo: pomočnik direktorja 

7. LEOPOLD DRAME, roj. 30.06.1935, Celje 
Cesta na Ostrožno 2. 
Poklic: podjetnik, delo: podjetnik 

8. HERTA KNAUS, roj. 21.10.1943, Celje 
Pucova 5. 
Poklic: dipl. farmacevtka, delo: direktor 

9. MARJAN FEGUŠ, roj. 14.03.1955, Celje 
Gorica 36/e. 
Poklic: odvetnik, delo: odvetnik 

10. BORUT JEREB, roj. 13.12.1962, Celje 
Skaletova 4. 
Poklic: dipl. ing., delo: podjetnik 

11. ALOJZ SELIČ, roj. 13.02.1938, Celje 
Cesta na Ostrožno 9. 
Poklic: dipl. oec, delo: direktor 

LISTA 2 - Z D R U Ž E N A L I S T A S O C I A L N I H D E M O K R A T O V 
1. FRANC KNAFELC, roj. 08.02.1934, Škofja vas 

Prekorje 36/a. 
Poklic: dipl. pravnik, delo: direktor 

2. MIRKO KOLNIK, roj. 09.07.1936, Celje 
Frankolovskih žrtev 15. 
Poklic: učitelj športne vzgoje, delo: ravnatelj OŠ 

3. DANICA HOMAN, roj. 05.03.1940, Celje 
Klanjškova 7. 
Poklic: zobozdravnica, delo: vodja enote zobozdr. 

4. MILENA KOCMAN, roj. 01.03.1947, Škofja vas 
Škofja vas 52/b. 
Poklic: učiteljica, delo: vodja podruž. šole 

5. LUDVIK STEPANČIČ, roj. 03.07.1954, Celje 
Pucova 1. 
Poklic: dipl. ing. kemije, delo: direktor razvoja 

6. ANA ČETKOVIČ-VODOVNIK, roj. 25.07.1942, Škofja vas 
Prekorje 100. 
Poklic: profesor, delo: ravnateljica vrtca 

7. MARINA NINA KOCEN, roj. 28.07.1955, Celje 
Frankolovskih žrtev 15. 
Poklic: prodajalka, delo: prodajalka 

8. FRANC MAUER, roj. 15.03.1939, Celje 
Bratov Dobrotinšek 15. 
Poklic: ekonomski tehnik, delo: direktor 

9. STANE MELE, roj. 16.05.1945, Celje 
Prvomajska 28/b. i 
Poklic: dipl. ing. živil, tehnologije, delo: direktor ] 

1 
LISTA 3 - ZELENI SLOVENIJE 

1. HARALD FLIS, roj. 03.05.1943, Celje 
Milke Kerinove 3. 1 
Poklic: finomehanik, delo: finomehanik ' 

2. DRAGANA JUSUPOVIČ, roj. 20.09.1969, Celje 
Frankolovskih žrtev 15. 
Poklic: tajnica, delo: tajnica i 

LISTA 4 - SDSS - SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLO
VENIJE 

1. JANEZ NOVAK, roj. 23.02.1937, Teharje ] 
Teharje 38. 
Poklic: mojster elektrostroke, delo: upokojenec 

2. ADAM KOŽUH, roj. 28.09.1940, Trnovlje i 
Ločje 9. } 
Poklic: kmetijski tehnik, delo: podjetnik i 

3. SILVESTER PLATOVNJAK, roj. 05.11.1934, Celje 
Pucova 10. i 
Poklic: strojni tehnik, delo: podjetnik ^ 

4. ZVONKO REBERNIK, roj. 08.06.1957, Prekorje ] 
Prekorje 18. ; 
Poklic: VKV avtomehanik, delo: vodja avtoparka ; 

5. ZVONIMIRGRŽAN, roj. 05.04.1930, Šentjungert \ 
Šentjungert 23/b. j 
Poklic: trgovski poslovodja, delo: upokojenec 1 

6. ERIH JANEZ GRIL, roj. 21.06.1941, Celje 
Dušana Kvedra 25. ] 
Poklic: dipl. ing. elektronike, delo: svetovalec 

7. MIRAN KNEZ, roj. 28.07.1954, Celje •] 
I. štajer. bataljona 1. j 
Poklic: obrtnik elektrostroke, delo: podjetnik i 

8. JOŽEFINA NOVAK, roj. 06.12.1942, Teharje S 
Teharje 38. 
Poklic: pravnica, delo: upokojenka ' 

9. PETER PODVRŠNIK, roj. 11.04.1959, Škofja vas 
Zadobrova 51. I 
Poklic: uslužbenec, delo: samostojni referent 

10. MARIJA KONČAN, roj. 02.04.1935, Trnovlje 
Kotna 6. 
Poklic: socialna delavka, delo: upokojenka ] 

11. ROMANA OBREZ, roj. 30.11.1963, Teharje 
Teharje 55/a. 
Poklic: uslužbenka, delo: bančna kontrolorka • 

LISTA 5 - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLO
VENIJE - DESUS 

1. BERNARD KRIVEC, roj. 25.07.1928, Celje 
Roka Drofenika 5. 
Poklic: dipl. oec, delo: upokojenec 

2. STANE PLAZAR, roj. 09.05.1935, Celje 
Iršičeva 12. 
Poklic: socialni delavec, delo: upokojenec 

3. ELIZABETA GOLOB, roj. 21.10.1934, Celje 
Frankolovskih žrtev 30. 
Poklic: delavka, delo: upokojenka 

4. MARIJA KRPAN, roj. 03.01.1932, Škofja vas 
Zadobrova 101. 
Poklic: gostinska delavka, delo: upokojenka 

5. VINKO JOVAN, roj. 20.01.1926, Celje 
Goriška 10. 
Poklic: tapetnik, delo: upokojenec 

6. BOŽO JU RAK, roj. 07.04.1929, Celje 
Erjavčeva 18. 
Poklic: ekonomist, delo: upokojenec 

7. VLADIMIR KUŠTRIN, roj. 12.11.1932, Škofja vas 
Zadobrova 22. 
Poklic: dipl. pravnik, delo: upokojenec 

LISTA 6 - STRANKA ENAKOPRAVNIH DEŽEL 

1. JANKO ŽIČKAR, roj. 05.09.1958, Celje 
Frankolovskih žrtev 15. 
Poklic: pravnik, delo: študent 

2. DOMINIK GROBELNIK, roj. 12.08.1944, Šmartno v Rožu 
dolini Otemno17. 
Poklic: priučeni delavec, delo: strojni pletilec 

3. MARJETA OLENŠEK, roj. 09.07.1963, Šmartno v Roa 
dolini Otemno 16. 
Poklic: ing. organizacije, delo: uslužbenka PTT 

4. SILVESTER OLENŠEK, roj. 28.10.1964, Šmartno v Roži, 
dolini Otemno 16. 
Poklic: avtoelektričar, delo: vzdrževalec 

5. ALOJZ OSETIČ, roj. 27.06.1931, Šmartno v Rožni dolini 
Otemno 16. 
Poklic: kmetovalec, delo: kmetovalec 

6. IRENA MEDVEŠEK, roj. 28.09.1961, Celje 
Marjana Jerina 7. 
Poklic: trgovka, delo: trgovka 

7. MIRAN MIRNIK, roj. 14.09.1969, Lopata 
Lopata 44. 
Poklic: srednja šola, delo: podjetnik 

8. IVANKA PECNIK, roj. 01.01.1937, Lokrovec 
Lokrovec 60. 
Poklic: kmetovalka - gospodinja, delo: kmet. - gospodinj 

9. BOGOMIR ORAČ, roj. 15.02.1946, Vrhe 
Vrhe 46. 
Poklic: ing. strojništva, delo: podjetnik - projekt. 

10. PETER KOŽELJ, roj. 31.08.1958, Celje 
Bukovžiak 49/a. 
Poklic: komercialni tehnik, delo: samostoj. komercial. 

11. MARJAN FABJAN, roj. 03.05.1958, Lopata 
Lopata 12. 
Poklic: zlatar, delo: prof. trener juda 

LISTA 7 - SLS - SLOVENSKA UUDSKA STRANKA 

1. ROMAN OMERZU, roj. 17.10.1952, Celje 
Cesta na Ostrožno 6. 
Poklic: gradbeni tehnik, delo: direktor 

2. mag. ALEŠ DEMŠAR, dr. med., roj. 06.08.1939, Celje 
Cvetlična 7. 
Poklic: doktor medicine - zdr. special., delo: direktor bolnici 

3. DRAGO GRAD, roj. 27.10.1944, Škofja vas 
Runtole 3/a. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

4. VALTER ERNST, dipl. ing., roj. 18.02.1942, Celje 
Alme Kartin 1. 
Poklic: dipl. ing. arh., delo: projektant 

5. JOŽEF DIMEC, roj. 24.02.1936, Šmartno v Rožni dolini 
Rožni vrh 1. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

6. MIRKO JEZOVŠEK, roj. 15.03.1951, Teharje 
Vrhe 51. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

7. JERNEJ TROBIŠ, roj. 24.08.1950, Ljubečna 
Poljska pot 1. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

8. FRANC PLANINŠEK, roj. 05.02.1930, Celje 
Zgornja Hudinja 17. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

9. DANIEL HRIBERŠEK, prof., roj. 25.06.1927, Celje 
Heroja Rojška 18. 
Poklic: profesor, delo: profesor zgodovine 

10. ALOJZ AUŽNER, roj. 31.05.1930. Celje 
Žepina 14. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

11. MILAN LEVEČ, roj. 07.05.1954, Celje 
Začret 19. 

Poklic: strojni tehnik, delo: strojni tehnik 

LISTA 8 - SKD - SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 
1. MAJDA SLOKAN, roj. 11.04.1951, Celje 

Zatišje 14. 
Poklic: pedagog, delo: samostojni podjetnik 

2. FRANC KAČ, roj. 11.02.1942, Celje 
Bukovžiak 3. 
Poklic: šofer, delo: šofer 

3. dr. PETER LIPOVŠEK, roj. 12.06.1942, Celje 
Alme Kartin 2. g| 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnik specialist 

4. STANISLAV LORGER, roj. 14.02.1931, Celje H 
Iršičeva 17. 
Poklic: profesor, delo: prof. matematike 

5. MARKO ZIDANŠEK, roj. 11.11.1968, Trnovlje pri Celju 
Plinarniška 10. m 
Poklic: kuhar, delo: samostojni podjetnik fl 

6. FERDINAND JEŽOVNIK, roj. 07.05.1944, Celje M 
Teharje 68. . 9 
Poklic: cementninar, delo: direktor podjetja fl 

7. LEON PODLINŠEK, roj. 22.05.1946, Celje • 
Frankolovskih žrtev 26. fl 
Poklic: ing. o r g a n i z a c a e ^ j i g t a L f l f i d i e t O i k ^ . . j « 



8. ZDRAVKO KARNER, roj. 21.01.1953, Celje 
Bratov Vedenik 5. 
Poklic: profesor delo: prof. zgodovine 

9. IVAN GROBELSEK, roj. 05.09.1942, Celje 
Lopata 56. 
Poklic: šofer, delo: samostojni podjetnik 

10. ZDRAVKO RIMO, roj. 23.01.1952, Celje 
Pucova 5. 
Poklic: Inženir, delo: svetov, direktorja 

11. MARJAN LEBER, roj. 08.12.1939, Zadobrova 
Zadobrova 11/h. 
Poklic: šofer, delo: upokojenec 

LISTA 9 - SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 

1. JOŽEF SMODILA, roj. 21.02.1944, Celje 
Goriška 8. 
Poklic: dipl. ing. gradb., delo: inšp. za gradb. nadzor 

2. LJUBO KRK, roj. 01.08.1950, Celje 
Pucova 2. 
Poklic: delavec, delo: brez zaposlitve 

3. JANEZ KRIŽNIK, roj. 23.08.1940, Celje 
Goriška 2. 
Poklic: voznik, delo: voznik 

4. BRANKO HLADIN, roj. 18.07.1952, Teharje 
Bukovžiak 37. 
Poklic: ključavničar, delo: ključavničar 

LISTA 10 - SLOVENSKA NACIONALNA DESNICA 

1. EDI KOLAR, roj. 14.02.1960, Šmartno v Rožni dolini 
Šmartno v Rožni dolini 32. 
Poklic: delavec, delo: aranžer 

LISTA 11 - LDS, L IBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

1. MARJAN KRAJNC, roj. 08.04.1946, Celje 
Heroja Rojška 28. 
Poklic: dipl. oec, delo: direktor 

2. JANKO TROBIŠ, roj. 18.06.1962, Prekorje 
Prekorje 66. 
Poklic: gradbeni tehnik, delo: odkup, priprava zem. 

3. JOŽEF ARZENŠEK, roj. 23.08.1942, Celje 
Kulturniška 15. 
Poklic: dr. medicine, delo: primarij derm. klin. 

4. ROBERT HOSTNIK, roj. 18.02.1967, Celje 
Bratov Dobrotinškov 3. 
Poklic: ekonomist, delo: študent 

5. SIMON AGIČ, roj. 14.02.1957, Celje 
Brezova 33. 
Poklic: veterinarski tehnik, delo: samostojni podjetnik 

6. DUŠAN JEREB, roj. 27.11.1953, Škofja vas 
Obrtniška 5. 
Poklic: dipl. iur., delo: fin. direktor 

7. KAROL GORIŠEK, roj. 22.08.1947, Teharje 
Teharje 62. 
Poklic: gimnazijski maturant, delo: podjetnik 

8. MIROSLAV POKLŠEK, roj. 01.07.1952, Celje 
Dolharjeva 4. 
Poklic: delovodja, delo: vzdrž. meril, naprav 

9. DANILO ŠPLAJT, roj. 11.10.1971, Celje 
Bratov Dobrotinškov 6. 
Poklic: elektrotehnik (šibki tok), delo: pripravnik 

10. LUČKA KOKOL, roj. 14.11.1975, Celje 
Bratov Dobrotinškov 30. 
Poklic: gimnazijski tehnik, delo: študentka 

VOLILNA ENOTA 2 obsega Center, Aljaževtirib, Gaberje, Nove 
vas in Dečkovo naselje. V volilni enoti se voli 11 članov. 

LISTA 1 - CELJSKA NEODVISNA U S T A 

1. BRANKO SEMOLIČ, roj. 29.10.1950, Celje 
Pod lipami 8. 
Poklic: dipl. oec, delo: direktor 

2. SREČKO ŠROT, roj. 08.11.1953, Celje 
Gosposka 13. 
Poklic: novinar, delo: podjetnik 

3. MIRAN GRACER, roj. 29.03.1956, Celje 
Okrogarjeva 2. 
Poklic: tehnik, delo: podjetnik 

4. BOGOMIR LESAR, roj. 31.10.1941, Celje 
Miklošičeva 11. 
Poklic: nn, delo: nn 

5. FRANC GAJŠEK, roj. 03.06.1933, Celje 
Bratov Vošnjakov 3. 
Poklic: uslužbenec, delo: tajnik KS 

6. MARJAN PODGORŠEK, roj. 20.07.1940, Celje 
Pokopališka 6. 
Poklic: dipl. ing., delo: tehnični direktor 

7. MARJAN NOVAK, roj. 29.08.1959, Celje 
Pod kostanji 2. 
Poklic: dipl. ing., delo: šef sekcije 

8. BOGDAN POVALEJ, roj. 15.05.1946, Celje 
Plečnikova 12. 
Poklic: tehnik, delo: tajnik 

9. KAREL SENEGAČNIK, roj. 31.10.1954, Celje 
Smrekarjeva 2. 
Poklic: prom. ing., delo: referent prodaje 

10. FRANC KERK, roj. 22.04.1942, Celje 
Zvezna ulica 6. 
Poklic: dipl. oec, delo: pomočnik direktorja 

11. MARTIN KORŽE, roj. 30.04.1948, Celje 
Okrogarjeva 7. 
Poklic: prom. ing., delo: inšpektor 

•-ISTA 2 - ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH DEMOKRATOV 

1. MOJCA JEREB-KOSI, roj. 24.09.1956, Celje 
Glavni trg 3. 
Poklic: zdravnik-pediater, delo: otroška zdravnica 

2. FRANC PETAUER, roj. 14.11.1927, Celje 
Miklošičeva 4. 
Poklic: ekonomist, delo: upokojenec 

3. ALBERT LEBiC, roj. 11.08.1953, Celje 
Pohorska 6. 
Poklic: socialni delavec, delo: direktor 

4. IGOR KOS, roj. 19.04.1960, Celje 
Stanetova 19. 
Poklic: zobozdravnik, delo: zobozdravnik 

5. JANEZ ŽILNIK, roj. 30.04.1964, Celje 
Drapšinova 9. 
Poklic: dipl. ing. metalurgije, delo: prof. nogometaš 

6. SMILJA PRESINGER, roj. 03.07.1946, Celje 
Plečnikova 28. 
Poklic: dipl. ing. arhitekture, delo: projektant-urbanist 

7. MAKS KLEMEN, roj. 23.09.1944, Celje 
škapinova 2. 
Poklic: prof. fizike-matematike, delo: profesor 

8. BOJAN ANGELOVIČ, roj. 18.03.1955, Celje 
škapinova 6. 
Poklic: ključavničar, delo: vzdrževalec 

9. BRANKO KOSI, roj. 16.04.1955, Celje 
Šaranovičeva 7/a. 
Poklic: strojevodja, delo: strojevodja 

10. MARKO MELIK, roj. 18.10.1962, Celje 
Kraigherjeva 11. 
Poklic: strojni inženir, delo: razvojni inženir 

11. ZVONIMIR PAVLOVIČ, roj. 09.09.1946, Celje 
, Škapinova 5. 

Poklic: lesni tehnik, delo: podjetnik-direktor 

LISTA 3 - ZELENI SLOVENIJE 

1. RADOVAN MARVIN, roj. 20.05.1948, Celje 
Spominska 21. 
Poklic: profesor glasbe, delo: profesor glasbe 

2. NENAD KORBAR, roj. 05.02.1963, Celje 
Pod kostanji 18. 
Poklic: strojni tehnik, delo: direktor 

LISTA 4 - SDSS - SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLO
VENIJE 

1. MIRO TERBOVC, roj. 06.02.1943, Celje 
Milanskega 11. 
Poklic: dipl. org. dela, delo: obč. sekret. obrambe 

2. MARJAN TOMAŽ JEGLIČ, roj. 08.12.1941, Celje 
Razlagova 11/a. 
Poklic: dipl. ing. arh., delo: svetovalec vlade 

3. BOŽO JURKO, roj. 07.03.1957, Celje 
Aškerčeva 13. 
Poklic: strojni tehnik, delo: samostojni ref. 

4. VOJKO GOLOGRANC, roj. 09.05.1956, Celje 
Opekarniška 121. 
Poklic: ing. grafik, delo: planer reprodukc. 

5. ELEMIR BOHAR, roj. 16.02.1942, Celje 
Bratov Vošnjakov 5. 
Poklic: zdravnik, delo: zdravnik 

6. ALENKA PUSTINEK, roj. 11.02.1949, Celje 
Kraigherjeva 7. 
Poklic: zdravnica, delo: zdravnica 

7. DANICA KLUKEJ, roj. 04.12.1948, Celje 
Travniška 4. 
Poklic: gradbeni tehnik, delo: samostojni referent 

8. ZDENKA GRČAR, roj. 09.05.1965, Celje 
Bratov Vošnjakov 8. 
Poklic: administrativni tehnik, delo: admini. tehnik 

9. VLADO GAJŠEK, roj. 17.06.1945, Celje 
Miklošičeva 5. 
Poklic: grafik, delo: grafik 

10. MARJAN JELEN, roj. 19.01.1924, Celje 
Pokopališka 4. 
Poklic: VK klepar, delo: upokojenec 

11. JOLANDA PODPEČAN, roj. 06.11.1965, Celje 
Mariborska 68. 
Poklic: upravni tehnik, delo: računovodja 

LISTA 5 - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLO
VENIJE - DESUS 

1. EMIL PEPELNJAK, roj. 15.04.1930, Celje 
Celestinova 13. 
Poklic: ing. org., delo: upokojenec 

2. MARTIN ANDREJAŠ, roj. 08.11.1933, Celje 
Dečkova 48. 
Poklic: metalurg, delo: upokojenec 

3. ANA MARIJA JUSTIN, roj. 23.06.1937, Celje 
Cesta na Dobrovo 90. 
Poklic: administratorka, delo: upokojenka 

4. AVGUST JAKŠE, roj. 13.09.1925, Celje 
Grčarjeva 10. 
Poklic: pravnil^ delo: upokojenec 

5. IVAN JANEZ ZMAHAR, roj. 14.02.1927, Celje 
Puncarjeva 9. 
Poklic: ekonomist, delo: upokojenec 

6. DANICA DOMITROVIČ, roj. 09.12.1931, Celje 
Drapšinova 16. 
Poklic: fin. knjigovodja, delo: upokojenka 

7. ANA KORPIC, roj. 28.06.1931, Celje 
Mariborska 66. 
Poklic: delavka, delo: upokojenka 

8. ŠTEFAN JAGER, roj. 15.02.1933, Celje 
Miklošičeva 11/a. 
Poklic: gozd. tehnik, delo: upokojenec 

LISTA 6 - STRANKA ENAKOPRAVNIH DEŽEL 

1. ZVONKO KOBOLA, roj. 23.05.1947, Zvodno 
Zvodno 52/a. 
Poklic; strojni ključavničar, delo: vzdrž. kur. naprav 

2. LEOPOLD OSERBAN, roj. 07.06.1940, Celje 
Stanetova 10. 
Poklic: mojster - pleskar, delo: pleskar - obrtnik 

3. FRANC OZEK, roj. 18.12.1929, Zvodno 
Zvodno 57. 
Poklic: obratovodja, delo: kmet 

4. VIKTOR ZDOLŠEK, roj. 13.04.1940, Celje 
Mariborska 21. 
Poklic: pek, delo: upokojenec 

5. ANTON RUPNIK, roj. 01.06.1962, Celje 
Rožna ulica 2. 
Poklic: srednja šola, delo: natakar 

6. BRIGITA ŠTRAVS, roj. 26.09.1961, Celje 
Seliškarjeva 1. 
Poklic: frizerka, delo: frizerka 

7. JOŽEF BOŽIČEK, roj. 18.01.1952, Celje 
Okrogarjeva 7. 
Poklic: osnovna šola, delo: varnostnik 

8. ANICA ESIH, roj. 26.07.1949, Celje 
Kovinarska 13. 
Poklic: osnovna šola, delo: kuharska pomočnica 

9. MATJAŽ MOLE, roj. 16.11.1965, Celje 
Pod lipami 14. 
Poklic: srednja šola, delo: komerc. - trgovec 

10. JANKO ŠANTL, roj. 17.05.1957, Celje 
Milčinskega 11. 
Poklic: poklicna šola, delo: šofer 

11. FRANC MAJCEN, roj. 06.11.1919, Celje 
Gosposka 2. 
Poklic: srednja šola - elektromonter, delo: upokojenec 

LISTA 7 - SLS - SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 

1. JANEZ ČRNEJ, dr. vet. med., roj. 21.05.1935, Celje 
Plečnikova 25. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: upokojenec 

2. DUŠAN HUS, dipl. ing., roj. 05.08.1929, Celje 
Miklošičeva 11. 
Poklic: dipl. lesarski ing., delo: upokojenec 

3. EDVARD KRUDER, roj. 22.09.1957, Celje 
Stanetova 26. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: veterinar 

4. JOŽE PANGERL, roj. 12.01.1944, Celje 
Miklošičeva 1. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: veterinar 

5. MILKO MIKOLA, roj. 15.04.1946, Celje 
Okrogarjeva 3. 
Poklic: mag. zgodovinskih znanosti, delo: raziskovalec 

6. ALOJZ MUNDA, roj. 07.06.1941, Celje 
Kraigherjeva 13. 
Poklic: predmetni učitelj, delo: pred. uč. zgod. - zemlj. 

7. IGOR PRAZNIK, roj. 11.05.1953, Celje 
Na otoku 11. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnik 

8. TEODORA IRENA MEDVED-BERK, roj. 24.11.1944, Celje 
Gledališki trg 6. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnica 

9. SONJA DOBNIK, roj. 03.06.1942, Celje 
Pod lipami 20. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnica special. 

10. RUDOLF MARKOVIČ, roj. 05.03.1921, Celje 
Strma pot 8. 
Poklic: dipl. pravnik, delo: upokojenec 

11. MARJA MAJER-CUK, roj. 20.12.1961, Celje 
Adamičeva 19. 
Poklic: dipl. ing. agronomije, delo: upravna svetovalka 

LISTA 8 - S K D - SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 

1. ALOJZ OSET, roj. 15.12.1942, Celje 
Okrogarjeva 3. 
Poklic: ekonomist, delo: direktor programa 

2. BRANE NEZMAN, roj. 26.04.1961, Celje 
Vošnjakova 5. 
Poklic: rentgenolog, delo: rentgenolog 

3. ANA KOLAR, roj. 14.06.1949, Celje 
Celovška 2. 
Poklic: dipl. oec, delo: vodja računovodstva 

4. mag. BRANKO FALE, roj. 05.07.1942, Celje 
Drapšinova 26. 
Poklic: mag. ekonomije, delo: direktor podjetja 

5. dr. FRANCI GRIL, roj. 13.04.1948, Celje 
Spominska ulica 8. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnik specialist 

6. RUDI RUDNIK, roj. 21.03.1943, Celje 
Mariborska 45. 
Poklic: klepar, delo: samostojni podjetnik 

7. LADISLAV OŽIR, roj. 09.07.1946, Celje 
Drapšinova 6. 
Poklic: šofer, delo: šofer 

8. GVIDO PAR, roj. 31.08.1963, Celje 
Kraigherjeva 9. 
Poklic: elektrotehnik, delo: učitelj 

9. JOŽICA KLANČNIK, roj. 24.01.1932, Celje 
Cesta na Dobrovo 9. 
Poklic: medicinska sestra, delo: upokojenka 

10. dr. BREDA PRODAN, roj. 15.05.1942, Celje 
Gubčeva 10. 
Poklic: doktor stomatologije, delo: stomatolog 

11. KONRAD PINTER, roj. 18.02.1949, Celje 
škapinova 9. 
Poklic: trgovski poslovodja, delo: komercialist 

LISTA 9 - SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 

1. STANKO ESIH, roj. 07.08.1956, Celje 
Plečnikova 19/a. 
Poklic: pravnik, delo: direktor 

2. ŽARKO PREZELJ, roj. 05.04.1954, Celje 
Kraigherjeva 11. 
Poklic: pravnik, delo: izmenovod. blagajnik. 

3. BOJAN EKSELENSKI, roj. 29.06.1964, Celje 
Šaranovičeva 9. 
Poklic: kemijski tehnik, delo: kemik 

4. STANISLAV FIDERŠEK, roj. 28.09.1955, Celje 
Mariborska 66. 
Poklic: soboslikar, delo: brez zaposlitve 

5. ZLATKO REP, roj. 16.08.1956, Celje 
Opekarniška 12/a. 
Poklic: delavec, delo: brez zaposlitve 



6. EDVARD PILKO, roj. 12.09.1952, Celje 
Škapinova 6. 
Poklic: strojni tehnik, delo: samostojni obrtnik 

7. SREČKO AUDIČ, roj. 17.05.1951, Celje 
Milčinskega 3. 
Poklic: operater, delo: brez zaposlitve 

8. MIRKO ZEBEC, roj. 04.03.1950, Celje 
Pod gabri 3. 
Poklic: strojni tehnik, delo: strojni tehnik 

9. HERMAN SULC, roj. 20.12.1961, Celje 
Na okopih 13. 
Poklic: lesarski tehnik, delo: brez zaposlitve 

10. ROMAN ČELEŠNIK, roj. 03.09.1960, Celje 
Drapšinova 11. 
Poklic: delavec, delo: delavec 

11. BRANKO PILKO, roj. 08.02.1963, Celje 
Glavni trg 18. 
Poklic: scenski delavec, delo: scenski delavec 

LISTA 10 - SLOVENSKA NACIONALNA DESNICA 

1. MATJAŽ MRAZ, roj. 27.10.1961, Celje 
Cesta na grad 33. 
Poklic: dipl. ing. kemije, delo: vodja obrata 

LISTA 11 - LDS, LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVE
NIJE 

1. IVAN ERŽEN, roj. 23.06.1957, Celje 
Opekarniška 8/b. 
Poklic: dr. medicine, delo: direktor zavoda 

2. ZVONE UTROŠA, roj. 07.05.1952, Celje 
Milčinskega 8. 
Poklic: prof. sociologije, delo: učitelj 

3. ZDENE PODLESNIK, roj. 28.06.1960, Celje 
Gosposka 19. 
Poklic: ekonomist, delo: direktor 

4. PRIMOŽ POSINEK, roj. 02.05.1965, Celje 
Dečkova 48. 
Poklic: ing. strojništva, delo: tehnični komercial. 

5. BOJAN SEŠEL, roj. 01.11.1957, Celje 
Celovška 9. 
Poklic: mag. org., dipl. oec, delo: prof. poslov, mat. 

6. DANICA DOBERŠEK, roj. 16.06.1952, Celje 
Milčinskega 9. 
Poklic: dipl. oec, delo: članica IS 

7. ZVONE CIZEJ, roj. 15.11.1950, Celje 
Plečnikova 26. 
Poklic: dipl. ing. živ. tehnologije, delo: trgovski potnik 

8. BOJAN VIVOD, roj. 25.07.1952, Celje 
Gosposka ulica 21. 
Poklic: dipl. politolog, delo: direktor 

9. SAŠO GOVC, roj. 05.02.1966, Celje 
Podjavorškova 3. 
Poklic: ekonomist, delo: teh. komercialist 

10. JOŽE ZIMŠEK, roj. 11.03.1944, Celje 
Celovška 9. 
Poklic: dipl. ing. gradbeništva, delo: predsednik IS 

VOLILNA ENOTA 3 obsega Savinjo, K. D. Kajuh, S. Šlander, 
Medlog, Dolgo polje in Pod gradom. V volilni enoti se voli 11 
članov. 
LISTA 1 - CELJSKA NEODVISNA LISTA 

1. ŠTEFAN JUG, roj. 01.06.1944, Celje 
Na zelenici 6. 
Poklic: profesor telesne vzgoje, delo: podjetnik 

2. MARJAN OSOLE, roj. 29.03.1924, Celje 
Maistrova 8. 
Poklic: dipl. ing., delo: podjetnik 

3. ALOJZ ZUPANC, roj. 22.05.1939, Celje 
Kamniška 7. 
Poklic: dipl. ing., delo: direktor 

4. ŽARKO MROVLJE, roj. 01.09.1949, Celje • 
Vegova 30. 
Poklic: dipl. oec, delo: finančni direktor 

5. DRAGO SKUBIC, roj. 23.09.1930, Celje 
Zagrad 33/d. 
Poklic: višji gradbeni tehnik, delo: nn 

6. VIKTOR AŠIČ, roj. 03.08.1943, Celje 
Zagrad 12/b. 
Poklic: tehnik, delo: podjetnik 

7. MILAN SKOK, roj. 04.05.1952, Celje 
Dečkova 35. 
Poklic: dipl. oec, delo: direktor 

8. VIDKO KEBER, roj. 02.02.1965, Celje 
Trubarjeva 55/a. 
Poklic: tehnik, delo: podjetnik 

9. BOŽO ŠTUCL, roj. 16.01.1963, Celje 
Veselova 12. 
Poklic: komercialist, delo: komercialist 

10. ANTON FLORJANIČ, roj. 03.01.1934, Celje 
Na otoku 6. 
Poklic: strojevodja, delo: strojevodja 

11. JOŽEF KONRAD RATEJ, roj. 05.05.1943, Celje 
Nušičeva 8. 
Poklic: dipl. ing., delo: vodja rep. inšp. 

LISTA 2 - ZDRUŽENA USTA SOCIALNIH DEMOKRATOV 

1. ŽELJKO CIGLER, roj. 27.10.1958, Celje 
Kajuhova 7. 
Poklic: dipl. politolog, delo: podpredsednik IS 

2. BRANKO MEŽNAR, roj. 08.06.1950, Celje 
Tončke čečeve 9. 
Poklic: zdravnik, delo: direktor 

3. IVAN JANEZ DOMITROVIČ, roj. 23.06.1946, Celje 
Kosovelova 5. 
Poklic: predmetni učitelj, delo: ravnatelj OŠ 

4. EGON KOŠTOMAJ, roj. 22.04.1943, Celje 
Partizanska 25. 
Poklic: dipl. oec. in dipl. ing. gozd., delo: pomočnik direktorja 

5. STANE SENIČAR, roj. 01.04.1942, Celje 
Malgajeva 2/a. 
Poklic: sociolog, delo: preds. posl. sveta 

6. HINKO JORDAN, roj. 16.03.1934, Celje 
Na zelenici 14. 
Poklic: elektro strojni tehnik, delo: upokojenec 

7. JASMINA SINTIČ, roj. 16.06.1972, Celje 
Ljubljanska 64. 
Poklic: študentka, delo: absolventka fil. fak. 

8. ADEM JAHJEFENDIČ, roj. 11.04.1939, Celje 
Na zelenici 8. 
Poklic: profesor, delo: tajnik dr. sluš. pr. 

9. JANEZ POGLAJEN, roj. 14.12.1928, Celje 
Prežihova 3. 
Poklic: inšpektor - pravnik, delo: upokojenec 

LISTA 3 - ZELENI SLOVENIJE 

1. RUDOLF KERŠ, roj. 01.12.1943. Celje 
Jenkova 26. 
Poklic: kovinar delo: samost. kult. del. 

2. MILAN KOVAČIČ, roj. 08.03.1953, Celje 
Na otoku 17. 
Poklic: elektrotehnik-energetik, delo: samostojni obrtnik 

3. ZDENKA KOŠTOMAJ, roj. 14.08.1951, Celje 
Nušičeva 2/a. 
Poklic: kreatorka, delo: kreatorka 

LISTA 4 - SDSS - SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLO
VENIJE 

1. MIRKO KRAJNC - FRIC. roj. 03.08.1942, Celje c 
Trubarjeva 42. 
Poklic: graf. tehnik, delo: tehnolog 

2. SILVESTER GORENŠEK, roj. 15.12.1944, Celje 
Vegova 26. 
Poklic: viš. pedagoški delavec, delo: podjetnik 

3. ANDREJ KOMEL, roj. 16.10.1939, Celje 
Vrunčeva 7. 
Poklic: dipl. ing. gradbeništva, delo: podjetnik 

4. VLADO BRATINA, roj. 16.12.1946, Celje 
Zagrad 15/c. 
Poklic: ing. računalništva, delo: podjetnik 

5. HELENA ZALOKAR, roj. 25.02.1957, Celje 
Čopova 15. 
Poklic: medicinska sestra, delo: medicinska sestra 

6. ZDENKA GAJŠEK, roj. 27.11.1961, Celje 
Čopova 25. 
Poklic: komerc. tehnik, delo: komerc. tehnik 

7. BRANKO KUKOVIČ, roj. 04.07.1947, Celje 
Nušičeva 14. 
Poklic: ekonomist, delo: samostojni referent 

8. MARJAN LEBAN, roj. 30.08.1939, Celje 
Ljubljanska 29. 
Poklic: zdravnik, delo: zdravnik 

9. JOŽE KEBER, roj. 20.01.1926, Celje 
Na otoku 3. 
Poklic: sociolog, delo: upokojenec 

10. MARIJA ROŽANEC, roj. 26.01.1927, Celje 
Kajuhova 11. 
Poklic: ekonomist, delo: upokojenka 

11. ALEŠ KRAJNC, roj. 04.01.1967, Celje 
Trubarjeva 42. 
Poklic: dipl. ing. gradbeništva, delo: asistent 

LISTA 5 - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLO
VENIJE - DESUS 

1. JOŽE BUČER, roj. 20.03.1935, Celje 
Oblakova 7. 
Poklic: dipl. oec, delo: upokojenec 

2. FRANJO ČEVNIK, roj. 21.09.1927, Celje 
Tavčarjeva 4. 
Poklic: pravnik, delo: upokojenec 

3. MILAN BATISTIČ, roj. 10.03.1927, Celje 
Na otoku 7. 
Poklic: upravni delavec, delo: upokojenec 

4. JOŽE TURNŠEK, roj. 13.03.1933, Celje 
Medlog 30. 
Poklic: strojni tehnik, delo: upokojenec 

5. FRIDERIK ŽABERL, roj. 13.06.1934, Celje 
V. prekomorske 12. 
Poklic: upravni delavec, delo: upokojenec 

6. IVAN KNEZ, roj. 25.04.1940, Celje 
Vojkova 1. 
Poklic: prom. delavec, delo: upokojenec 

7. JAKOB MAJCEN, roj. 20.04.1924, Celje 
Oblakova 22. 
Poklic: predmetni učitelj, delo: upokojenec 

8. SONJA TURK, roj. 05.07.1937, Celje 
Vipavska 13. 
Poklic: ekonomist, delo: upokojenka 

9. ŽELJKA VOVK, roj. 24.05.1946. Celje 
Na zelenici 15. 
Poklic: višji fizioterapevt, delo: upokojenka 

10. FRANČIŠKA AŠKERC, roj. 26.07.1941. Celje 
Košnica 29/c. 
Poklic: delavka, delo: upokojenka 

LISTA 6 - STRANKA ENAKOPRAVNIH DEŽEL 

1. JOŽEF JARH, roj. 25.01.1946, Celje 
Nušičeva 3. 
Poklic: ing. strojništva, delo: učitelj strok, predm. 

2. LEILA LONČARIČ, roj. 14.06.1970. Celje 
Oblakova 26. 
Poklic: tekstilni konfekcionar, delo: šivilja 

3. BOJAN PLEVČAK. roj. 05.03.1951. Celje 
Brodarjeva 2. 
Poklic: ing. strojništva, delo: komerc. zastopnik 

4. VOJKO VELENŠEK. roj. 04.07.1972. Celje 
Čopova 7. 
Poklic: osnovna šola. delo: delavec 

5. RUDOLF KRIŽANIČ, roj. 10.04.1921. Celje 
Čopova 7. 
Poklic: srednja šola, delo: upokojenec 
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6. BOJAN GRAHUT, roj. 05.09.1959. Celje 

Trubarjeva 18. 
Poklic: avtomehanik, delo: avtomehanik 

7. DRAGICA GRAHUT. roj. 01.10.1966, Celje 
Trubarjeva 18. 
Poklic: srednja šola. delo: administratorka 

8. FRANC KASTELIC. roj. 19.09.1933, Celje 
Brodarjeva 29. 
Poklic: dipl. ing. agr. - profesor, delo: profesor 

9. DUŠAN KRAJNC. roj. 19.05.1957, Celje 
Jenkova 16/b. 
Poklic: elektrotehnik, delo: elektrot. - finomeh. 

10. SONJA UPOVŠEK, roj. 07.06.1957, Celje 
Vojkova 4. 
Poklic: srednja šola, delo: fakturist 

LISTA 7 - SLS - SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 

1. ANDREJ PIŠEK, roj. 22.04.1964. Medlog M 
Medlog 67. m 
Poklic: kmet, delo: kmet 1 

2. FRANC LEMUT. roj. 09.01.1937. Celje 
Košnica 2. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: vodja inšpekcije 

3. FRANC CENCELJ, roj. 02.11.1950. Celje 
Tremerje 11. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

4. JURIJ STRENČAN, roj. 23.12.1930, Celje 
Lava 17. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

5. GOJMIR MLAKAR, roj. 30.09.1934. Celje 
Ljubljanska 54. 
Poklic: dipl. ing. geodezije, delo: direktor zavoda 

6. TOMAŽ PUKL, roj. 19.12.1971, Celje 
Zagrad 66/c. 
Poklic: strojni tehnik, delo: študent 

7. ANTON PRIMOŽIČ, roj. 27.05.1940, Celje 
Na zelenici 4. 
Poklic: dipl. ing. matematike, delo: programer 

8. mag. MIROSLAV BATIŠTA, dr. med., roj. 13.10.1945, Celje 
Brodarjeva ulica 31. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnik spec. kir. 

9. mag. JOŽEF PAJTLER, dr. vet. med., roj. 04.09.1946, Celje 
Ljubljanska 54. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: veterinar 

10. mag. JANEZ HROVAT, dr. vet. med., roj. 23.09.1948, Celje 
Medlog 8. 
Poklic: doktor veterinarske medicine, delo: veterinar 

11. FRANC ŠLANDER, roj. 08.11.1953. Celje 
Košnica 64. 
Poklic: kmet. delo: kmet 

LISTA 8 - SKD - SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 

1. JANEZ LAMPRET, roj. 21.12.1932, Celje 
Trubarjeva 55/a. 
Poklic: dipl. iur., delo: svetovalec direktor. 

2. mag. BORIS JAGODIC, roj. 05.03.1944, Celje ^ 
Kopitarjeva 5. m 
Poklic: magister farmacije, delo: farmacevt ! 

3. BOŽENA PREPADNIK. roj. 09.12.1947. Celje 
Vojkova 5. 
poklic: ekonomist, delo: direktor računovod. 

4. ALOJZ OCVIRK, roj. 14.09.1953, Celje 
Japljeva 21. 
Poklic: cvetličar, delo: samostojni podjetnik 

5. dr. MIRAN ŠKORJANC, roj. 25.09.1954, Celje 
Jenkova 4. 
Poklic: doktor medicine, delo: zdravnik specialist 

6. MOJCA SREBOT, roj. 03.08.1955, Celje 
Zagrad 23/c 
Poklic: ekonomski tehnik, delo: uslužbenka 

7. DARINKA KUNEJ, roj. 27.01.1935, Celje 
Kajuhova 9. 
Poklic: trgovka, delo: upokojenka 

8. SILVA JONTES. roj. 22.12.1949, Celje 
Oblakova 28. 
Poklic: predmetni učitelj, delo: učitelj biol. in kem. 

9. dr. TEREZIJA KRK, roj. 02.10.1936. Celje 
Ljubljanska cesta 62. 
Poklic: doktor znanosti, delo: vodja glav. laborat. 

10. MARJAN JAKŠE. roj. 24.01.1948. Celje 
Na zelenici 1. 
Poklic: šofer, delo: šofer 

11. NIKO BRUS, roj. 11.07.1955, Celje 
Trubarjeva 12. 
Poklic: ekonomist, delo: trgovski potnik 

LISTA 9 - SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 

1. RUDOLF LORENČAK, roj. 11.06.1953, Celje 
Oblakova 26. 
Poklic: tehnični risar, delo: podjetnik 

2. BOŠTJAN KRANJEC, roj. 03.11.1965, Celje 
Grudnova 1. 
Poklic: elektrotehnik, delo: brez zaposlitve 

3. DAMIJAN GRIL, roj. 04.08.1967, Celje 
V. prekomorske brigade 12. 
Poklic: elektrotehnik, delo: brez zaposlitve 

4. BRANKO MAJDIČ, roj. 16.08.1949, Celje 
Čopova 25. 
Poklic: varnostnik, delo: varovanje premoženja 

5. ANDREJ KOVAČIČ. roj. 27.01.1963, Celje 
Brodarjeva 4. 
Poklic: strojni tehnik, delo: brez zaposlitve 

LISTA 10 - SLOVENSKA NACIONALNA DESNICA 

1. GREGOR URANIČ, roj. 13.06.1966, Celje 
Čopova 19. 
Poklic; sociolog, delo; časnikar-dopisnik 

2. MIRAN ŠNEBERGER, roj. 23.03.1958, Celje 
Ob železnici 3. 
Poklic; delavec, delo; blagovni manipulant 



LiSTA 11 - LDS, LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

1. BORUT ALUJEVIČ, roj. 16.05.1942, Celje 
Na zelenici 10. 
Poklic: dipl. gledališki igralec, delo: direktor 

2. JANEZ GORŠIČ, roj. 21.05.1946, Celje 
Jurčičeva 9. 
Poklic: vulkanizer, delo: samostojni podjetnik 

3. CVETO ROJC, roj. 02.06.1949, Celje 
Nušičeva 10. 
Poklic: komercialist, delo: trgovski potnik 

4. JOŽE TURNŠEK, roj. 24.04.1938, Celje 
Vojkova 2. 
Poklic: dipl. oec, delo: upokojenec 

5. DARJA PAVLINA, roj. 26.04.1961, Celje 
Malgajeva 2. 
Poklic: dipl. iur., delo: v.d. sekretar DER 

6. BORIS MAROLT, roj. 01.06.1946, Celje 
Čopova 23. 
Poklic: dipl. ing. strojništva, delo: direktor 

7. DARKO DREV, roj. 13.08.1951, Celje 
Ljubljanska cesta 33. 
Poklic: mag. kemijske tehnologije, delo: str. sod. za var 
okol. 

8. DRAGO ČUČEK, roj. 18.10.1938, Celje 
Zagrad 68. 
Poklic: dipl. ing. komunale, delo: direktor 

9. ALOJZ MELAVC, roj. 24.12.1942, Celje 
škvarčeva 6. 
Poklic: elektrotehnik, delo: energetik 

10. BOŽIDAR AJDNIK, roj. 12.12.1962, Celje 
Čopova 3. 
Poklic: strojni tehnik, delo: direktor 

11. GORDANA STEFANOVIČ-ERJAVEC, roj. 27.04.1957, 
Celje Tkalska 9. 
Poklic: dipl. oec, delo: svobodni umetnik 

KANDIDATI ZA VOLITVE V OBČINI ŠTORE 
SEZNAM KANDIDATOV 

ZA VOLITVE ŽUPANA OBČINE ŠTORE 
I Kandidati so objavljeni po izžrebanem vrstnem redu. 

1. IVAN ŠTRLEKAR, roj. 27.08.1951, Kompole 
Kompole 63, dipl. oec, samostojni podjetnik. 
Predi.: Zbor članov 0 0 LDS Celje 

1 2. ANTON FRANULIČ, roj. 18.08.1948, Store 
C. Kozjanskega odreda 6, pravnik, direktor. 
Predi.: Združena lista socialnih demokratov Celje 

3. FRANC JAZBEC, roj. 11.09.1954, Draga 
Draga 3, trg. poslovodja, obrtnik. 
Predi.: Socialdemokratska stranka Slovenije OO Štore 

4. FRANC GODICEU, roj. 12.05.1943, Štore 
Šentjanž nad Štorami 10 b, elektrotehnik, vodi podjetje. 
Predi.: Slovenski krščanski demokrati Občin, odbor Store, 
SLS - Slov. ljud. str. 

SEZNAMA LIST KANDIDATOV ZA VOLITVE ČLANOV 
OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŠTORE 

PO VOLILNIH ENOTAH 
Liste kandidatov so objavljene po izžrebanem vrstnem redu. 
VOLILNA ENOTA 1 obsega Store, Prožinsko vas. Drago in 
Ogorevc. V volilni enoti se voli 9 članov. 

LISTA 1 - SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 

1. DRAGO BOBNIČ, roj. 24.07.1958, Štore, 
Kovinarska 14. 
Poklic: gostinski tehnik, delo: samostojni podjetnik 

2. IVAN VIDEČ, roj. 07.02.1958. Štore 
Udarniška 2. 
Poklic: strugar, delo: strugar 

3. DARIJAN DROBNE, roj. 06.10.1969, Štore 
XIV. divizije 11. 
Poklic: poklicni voznik-strugar, delo: voznik 

4. BRANKO PLANINŠEK, roj. 29.07.1969, Štore 
Kozjanskega odreda 8 
Poklic: kovinarska šola, delo: strojni ključavničar 

5. ZVONKO JAGER, roj. 10.07.1965, Štore 
Na Svetino 4. 
Poklic: kovinarska sred. šola, delo: stroj, ključavničar 

6. METKA BOBNIČ, roj. 25.03.1959, Štore 
Kovinarska 14. 
Poklic: trgovka, delo: trgovka 

LISTA 2 - LDS, LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

1. RADOVAN BOŽIČ, roj. 27.05.1954, Štore 
C. Kozjanskega odreda 4. 
Poklic: sred. pol. šola, delo: tajnik KS 

2. MATJAŽ ZORC, roj. 30.06.1968, Štore 
Udraniška 4. 
Poklic: elektromonter, delo: zasebni podjetnik 

3. MARJAN ŠEPETAVC, roj. 06.10.1956, Štore 
C. Kozjan. odreda 8. 
Poklic: prometni tehnik, delo: upravnik 

4. GORAZD SELIČ, roj. 11.03.1965, Štore 
Draga 35. 
Poklic: elektrotehnik, delo: serviser fot. tehn. 

LISTA 3 - ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH DEMOKRATOV 

1. ANTON FRANULIČ, roj. 18.08.1948, Štore 
C. Kozjanskega odreda 6. 
Poklic: pravnik, delo: nn 

2. GREGOR FRANULIČ, roj. 22.03.1972, Štore 
C. Kozjanskega odreda 6. 
Poklic: stroj, tehnik, delo: nn 

3. BORIS ČEHOVIN, roj. 10.11.1938, Štore 
Železarska 5 a. 
Poklic: delovodja, delo: nn 

4. MATJAŽ ŠTANCAR, roj. 23.02.1970, Štore 
Udarniška 7. 
Poklic: stroj, mehanik, delo: nn 

5. ANDREJ OJSTERŠEK, roj. 20.07.1947, Štore 
Ogorevc 1. 
Poklic: eneraetik, delo: nn 

6 DARJA TRŽAN, roj. 10.05.1964, Štore 
C. XIV. divizije 52. 
Poklic: adm.tehnik, delo: nn 

7. ALBIN DRŽAN, roj. 23.01.1950, Štore 
C. Kozjanskega odreda 7. 
Poklic: ekon.tehnik, delo: nn 

8. RAFAEL ZORKO, roj. 05.08.1949, Štore 
C. Kozjanskega odreda 6. 
Poklic: gasilski tehnik, delo: nn 

9. NIKOLAJA LADSTATTER, roj. 24.06.1973, Štore 
Udraniška 7. 
Poklic: ekon.tehnik, delo: nn 

6. MARIJA STOJAN, roj. 21.02.1949, Štore 
Prožinska vas 62 a. 
Poklic: administrator, delo: saldakontist 

7. JANEZ KLAKOČER, roj. 21.04.1941, Štore 
UI. XIV. divizije 17. 
Poklic: gasilski tehnik, delo: gasilec-reševalec 

8. ALBIN SUSTER, roj. 03.02.1953, Štore 
Prožinska vas 40. 
Poklic: strojevodja, delo: vleka vlakov 

9. LEON VRZEL, roj. 06.05.1966, Štore 
Cesta XIV. divizije 49. 
Poklic: tehnik strežbe, delo: samost. podjetnik 

LISTA 6 - SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 

1. ŠTEFAN PISANEC, roj. 29.12.1943, Štore 
Kozjanskega odreda 6. 
Poklic: varnostni inženir, delo: obrtnik 

2. ALBIN VALAND, roj. 13.12.1952, Štore 
Draga 5. 
Poklic: strojni ing., delo: obratovodja 

3. IVAN KRAGEL, roj. 29.06.1942, Štore 
Prožinska vas 9. 
Poklic: strojni ing., delo: obratovodja 

4. ROBERT AMON, roj. 13.02.1966, Štore 
Prožinska vas 8 a. 
Poklic: elektrotehnik, delo: vzdrževalec 

5. MARTIN SIVKA, roj. 17.10.1939, Štore 
C. Kozjanskega odreda 6. 
Poklic: livar, delo: delovodja 

6. IVAN STOJAN, roj. 23.06.1944, Štore 
Prožinska vas 62 a. 
Poklic: livar, delo: delovodja 

7. FRANC BUSER, roj. 19.07.1952, Štore 
Prožinska vas 50. 
Poklic: lončar, delo: obrtnik 

8. JANKO JAZBINŠEK, roj. 03.11.1965, Štore 
Udarniška 5. 
Poklic: metalurški tehnik, delo: študent 

9. FRANC KLEMEN, roj. 24.04.1928, Štore 
Cesta v Pečovje 3. 
Poklic: gradbeni tehnik, delo: upokojenec 

LISTA 4 - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV 
1. VILI ŽOHAR, roj. 19.01.1934, Štore 

C. Kozjanskega odreda 8. 
Poklic: nn, delo: nn 

2. MARTIN SENICA, roj. 21.10.1938, Štore 
Ogorevc 6. 
Poklic: nn, delo: nn 

3. SREČKO JANŽEKOVIČ, roj. 08.01.1931, Štore 
UI. Karla Vovka 6. 
Poklic: nn, delo: nn 

4. JANKO JAZBINŠEK, roj. 15.01.1934, Štore 
Udarniška ulica 5. 
Poklic: nn, delo: nn 

5. LUDVIK LELJAK, roj. 22.08.1933, Štore 
Draga 15. 
Poklic: nn, delo: nn 

6. MARJAN KAVKA, roj. 02.01.1939, Štore 
Cesta kozjanskega odreda 4. 
Poklic: nn, delo: nn 

7. MARTA ŠAFRAN, roj. 10.01.1934, Štore 
Prožinska vas 64. 
Poklic: nn, delo: nn 

8. ŠTEFAN GAJŠEK, roj. 15.12.1935, Štore 
Prožinska vas 40 a. 
Poklic: nn, delo: nn 

9. PETER KRAMER, roj. 30.05.1936, Štore 
Prožinska vas 22 c. 
Poklic: nn, delo: nn 

LISTA 5 - GASILCI IN NEODVISNI ZA VARNOST OBČANOV 
1. ANTON VIDIC, roj. 06.03.1922, Štore 

C. Jerinove 4. 
Poklic: ekonomski tehnik, delo: upokojenec 

2. MARJAN ŽMAHAR, roj. 07.11.1963, Štore 
Prožinska vas 29. 
poklic: elektromehanik, delo: avtoprevoznik 

3. ŠTEFAN STRAŠEK, roj. 07.07.1952, Štore 
Kozjanskega odreda 4. 
Poklic: gasilec, delo: gasilec-reševalec 

4. IVAN GLAVAČ, roj. 21.08.1966, Štore 
Prožinska vas 69. 
Poklic: elektrotehnik, delo: sistemski ing. 

5. STANE GORJUP, roj. 16.09.1938, Štore 
C. Jerinove 8. 
Poklic: strojni tehnik, delo: samost. podjetnik 

LISTA 7 SLS - SLOVENSKA UUDSKA STRANKA 

1. MARJAN MASTNAK, roj. 05.02.1939, Štore 
Prožinska vas 32 a. 
Poklic: strojni tehnik, delo: delovodja 

2. ZDENKA ŠLATAU, roj. 02.06.1949, Štore 
C. Kozjanskega odreda 5. 
Poklic: ek.tehnik, delo: finančna služba 

3. BOŽIDAR TUŠEK, roj. 09.09.1958, Štore 
Kovinarska 22. 
Poklic: gradbeni inženir, delo: podjetnik 

4. KLEMEN GODICELJ, roj. 19.02.1971, Štore 
Karla Vovka 1. 
Poklic: metalurški tehnik, delo: carinik 

5. VLADO JEROVŠEK, roj. 02.03.1949, Štore 
UI. Cvetke Jerin 1. 
Poklic: električar, delo: vzdrževalec 

6. IVAN GODICELJ, roj. 19.06.1938, Štore 
C. Kozjan. odreda 6 
Poklic: strojni tehnik, delo: upokojenec 

7. HELENA ROM, roj. 07.10.1974, Štore 
Ogorevc 4. 
Poklic: ekon.tehnik, delo: računovodstvo 

LISTA 8 - SKD - SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 

1. ALOJZ MRAMOR, roj. 24.06.1939, Štore 
Prožinska vas 69 c. 
Poklic: strojni ključavničar, delo: upokojenec 

2. MARJAN TRŽAN, roj. 10.01.1941, Štore 
Prožinska vas 38. 
Poklic: trgov, poslovodja, delo: samostojni podjetnik 

3. ZDENKO POLAK, roj. 06.04.1956, Štore 
Razgledna 10. 
Poklic: avtoklepar, delo: samostojni podjetnik 

4. KATARINA GABRŠČEK, roj. 04.03.1942, Štore 
Vrtna 14. 
Poklic: upravni pravnik, delo: upokojenka 

5. IVANA ZUPANC, roj. 27.12.1942, Štore 
Karla Vovka 10. 
Poklic: ekonomski tehnik, delo: upokojenka 

6. MARTIN KORENJAK, roj. 24.09.1936, Štore 
Prožinska vas 43. 
Poklic: strojnik, delo: samostojni podjetnik 

7. RAJKO SELIČ, roj. 01.01.1956, Store 
Cvetke Jerin 1. 
Poklic: modelni mizar, delo: delovodja 



8. FRANC SAMEC, roj. 06.12.1934, Store 
Ogorevc 12. 
Poklic: strojni ključavničar, delo: upokojenec 

9. STANISLAV BUSER, roj. 22.06.1938, Store 
Prožinska vas 53. 
Poklic: kmet, delo: kmetovanje 

VOLILNA ENOTA 2 obsega Kompole, Laško vas, Pečovje, 
Šentjanž nad Štorami, Svetino, Javornik, Kanjuce in Sveti dol. 
V volilni enoti se voli 5 članov. 

LISTA 1 - SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 
1. LADISLAV NOVAK, roj. 06.05.1967, Štore 

Laška vas 8. 
Poklic: livar, delo: livar 

2. DRAGO KOLAŽNIK, roj. 24.02.1952, Štore 
Šentjanž 36 a. 
Poklic: strojnik energ. naprav, delo: nezaposlen 

3. ANTON ROMIH. roj. 06.06.1948, Štore 
Kanjuce 1. 
Poklic: šofer, delo: nezaposlen 

4. IVAN PESJAK, roj. 20.03.1962, Štore 
Svetina 17. 
Poklic: KV livar, delo: nezaposlen 

LISTA 2 - LDS, L IBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 
1. LEOPOLD VRBOVŠEK, roj. 04.11.1953, Štore 

Svetli dol 16. 
Poklic: ek. tehnik, delo: računovodja 

2. IVAN ŠTRLEKAR, roj. 27.08.1951, Štore 
Kompole 63. 
Poklic: dipl. ekonomist, delo: samost. podjetnik 

3. JANEZ C A N Ž E K , roj. 27.01.1953, Štore 
Pečovje 9 b. 
Poklic: delavec, delo: delavec 

LISTA 3 - ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH D E M O K R A T O V 
1. JOŽE KRAGELJ, roj. 24.04.1940, Štore 

Laška vas 50. 
Poklic: strojni tehnik, delo: bibliotekar 

2. ZDENKA LOKMIČ, roj. 11.09.1955, Štore 
Šentjanž 10 c. 
Poklic: dipl. pravnik, delo: vodja prav. službe 

3. MARJAN DOBERŠEK, roj. 27.02.1957, Štore 
Pečovje 31 a. 
Poklic: avtomehanik, delo: kontrolor 

4. STOJAN STOJANOVIČ, roj. 01.01.1965, Štore 
Kompole 90. 
Poklic: stroj, delovodja, delo: strojni delovodja 

5. FRANC PINTER, roj. 25.08.1958, Štore 
Šentjanž 28. 
Poklic: avtomehanik, delo: energetik 

LISTA 4 - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV 
1. UUDMILA PLANK, roj. 14.02.1940, Štore 

Kompole 102. 
Poklic: nn, delo: nn 

2. JANEZ GRADIŠNIK, roj. 01.01.1929, Štore 
Javornik 26. 
Poklic: nn, delo: nn 

3. JOŽEF KNEZ, roj. 13.03.1934, Štore 
Laška vas 22. 
Poklic: nn, delo: nn 

4. STANKO FURLANI, roj. 13.05.1936, Štore 
Kompole 29. 
Poklic: nn, delo: nn 

5. IVAN VRHOVŠEK, roj. 17.10.1939, Štore 
Šentjanž 17 a. 
Poklic: nn, deio: nn 

LISTA 5 - GASILCI IN NEODVISNI ZA VARNOST OBČANOV 
1. ROMAN OBERŽAN, roj. 24.02.1951, Štore 

Laška vas 60. ; 
Poklic: elektrotehnik, delo: brezposeln '\ 

2. MILAN ŠKOBERNE, roj. 09.12.1966. Štore 
Laška vas 40. 
Poklic: kovinostrugar, delo: kovinostrugar 

3. MIRKO ZUPANC, roj. 02.10.1953, Štore 
Kanjuce 11. \ 
Poklic: kmet, delo: kmetovanje i 

4. SREČKO GORIŠEK, roj. 03.03.1954, Štore 
Laška vas 70. 
Poklic: kovinostrugar, delo: brezposeln 

5. ANTON ULAGA, roj. 08.09.1953, Štore 
Laška vas 44. 
Poklic: strugar, delo: kontrolor 

LISTA 6 - SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 
1. MOJCA VREČER, roj. 03.02.1957, Štore 

Kompole 98. 
Poklic: ekonomist, delo: računovodja 

2. FRANC NOVAK, roj. 22.10.1950, Store 
Kompole 81 a. 
Poklic: kontrolor, delo: obrtnik 

3. IVAN DOBRAJC, roj. 09.02.1948, Štore 
Kompole 192. 
Poklic: strojni tehnik, delo: kontrolor 

4. JOŽE ROMIH, roj. 12.03.1949, Štore 
Pečovje 12. 
Poklic: inženir, delo: tehnolog 

LISTA 7 - SLS - SLOVENSKA U U D S K A STRANKA 
1. FRANC GODICEU, roj. 12.05.1943, Štore 

Šentjanž nad Štorami 10 b. 
Poklic: strojni tehnik, delo: podjetnik 

2. DUŠAN TREBOVC, roj. 13.01.1952, Štore 
Kompole 189. 
Poklic: dipl. ekonomist, delo: podjetnik 

3. DUŠAN KRAGEU, roj. 03.05.1960, Štore 
Laška vas 53. 
Poklic: dipl. ing. stroj., delo: trženje 

4. JOŽE KLINAR, roj. 08.03.1945, Štore 
Kompole 32. 
Poklic: kmet, delo: kmet 

5. STANISLAV MASTNAK, roj. 31.10.1958, Štore 
Šentjanž 41. 
Poklic: delavec, delo: delavec 

LISTA 8 - SKD - SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 
1. ANTON ROZMAN, roj. 12.01.1928, Štore 

Kompole 153. 
Poklic: modelni mizar, delo: upokojenec 

2. DANILO KLINAR, roj. 19.07.1947, Štore 
Svetina 12. 
Poklic: kmet, delo: kmetovanje 

3. LADISLAV GOBEC, roj. 02.05.1927, Štore 
Šentjanž nad Štorami 26. 
Poklic: kmet, delo: kmetovanje 

4. LEOPOLD BUKOVŠEK, roj. 21.07.1943, Štore 
Laška vas 55. 
Poklic: tekstilec, delo: tekstilec 

5. PAVEL ŠUHEL, roj. 06.06.1947, Štore 
Pečovje 15 a. 
Poklic: strojnik, delo: strojnik 

R E P U B L I K A S L O V E N I J A 
O B Č I N A C E L J E 

Komisija za oddajanje poslovnih prostorov 

razpisuje 
na podlagi 13. člena Pravilnika o oddaji poslovnih 
prostorov v najem (Ur. list RS, št. 1/93 in 21/94) 

J A V N I N A T E Č A J 
z b r e z l i c i t a c i j e n a j e m n i n e 

za oddajo v najem poslovnega prostora v velikosti 
23,60 m^, v Celju, Gledališka 2. 

1. Poslovni prostor se oddaja v najem za nedoločen čas. 
2. Poslovni prostor se oddaja za odvetniško pisarno 
3. Prijavi na razpis je potrebno priložiti: 
a) dokazilo o usposobljenosti za opravljanje dejavnosti: 
- za fizične obrtno dovoljenje, izpisek iz registra samostojnih podjet
nikov ali dokazilo, da se ponudnik ukvarja z izvirnim umetniškim 
delom 
- za pravne osebe izpisek iz sodnega registra 
b) dokazilo o plačanih družbenih dajatvah za fizične osebe oz. doka
zilo o plačilni sposobnosti za zadnjih šest mesecev za pravne osebe. 
4. Prijave na javni natečaj sprejema Stanovanjski sklad občine Celje, 
Gledališka 4. 
5. Rok za prijavo je 15 dni od objave tega razpisa. 
Poslovni prostor si interesenti lahko ogledajo in dobijo podrobne 
informacije po predhodnem dogovoru na tel. 21-658. 
6. Poslovni prostor si za potrebe svoje dejavnosti priredi najemnik 
sam. 
7. Komisija bo upoštevala le tiste prijave, ki bodo v celoti ustrezale 
pogojem razpisa. Ponudniki bodo o izbiri najemnika obveščeni v 15. 
dneh po izteku roka za prijavo. 
8. Izbrani udeleženec razpisa mora pred sklenitvijo pogodbe plačati 
stroške objave tega razpisa. 
9. Najemna pogodba bo sklenjena v 8. dneh po pravnomočnosti 
sklepa o izbiri najemnika. 

R E P U B L I K A S L O V E N I J A 
O B Č I N A C E L J E 

Komisija za oddajanje poslovnih prostorov 

razpisuje 
na podlagi 18. člena Pravilnika o oddaji poslovnih 
prostorov v najem (Ur. list RS, št. 1/93 in 21/94) 

J A V N I N A T E Č A J 
z l i c i t a c i j o n a j e m n i n e 

za oddajo v najem poslovnega prostora v velikosti 
93,51 m^, v Celju, Kocbekova 4. 

1. Poslovni prostor se oddaja v najem za nedoločen čas. 
2. Izklicna mesečna najemnina znaša 133.407,00 SIT. 
3. Namembnost poslovnega prostora je trgovina z teničnim bla

gom, predstavništva, projektivni biro ali podobno. 
4. Prijavi na razpis je potrebno priložiti: 
a) dokazilo o usposobljenosti za opravljanje dejavnosti: 
- za fizične obrtno dovoljenje, izpisek iz registra samostojnih 
podjetnikov ali dokazilo, da se ponudnik ukvarja z izvirnim umet
niškim delom 
- za pravne osebe izpisek iz sodnega registra 
b) dokazilo o plačanih družbenih dajatvah za fizične osebe oz. 
dokazilo o plačilni sposobnosti za zadnjih šest mesecev za 
pravne osebe. 
5. Prijave na javni natečaj sprejema Stanovanjski sklad občine 
Celje, Gledališka 4. 
6. Rok za prijavo je 15 dni od objave tega razpisa. 
Poslovni prostor si interesenti lahko ogledajo in dobijo podrobne 
informacije po predhodnem dogovoru na tel. št. 21-658. 
7. Poslovni prostor si za potrebe svoje dejavnosti priredi najem
nik sam. 
8. Komisija bo upoštevala le tiste prijave, ki bodo v celoti ustre
zale pogojem razpisa. Ponudniki bodo o kraju in času licitacije 
obveščeni v 10. dneh po izteku roka za prijavo in bodo na 
licitacijo pisno povabljeni. 
9. Pogoj za sodelovanje na licitaciji je plačana varščina v višini 
enomesečne izklicne najemnine, ki se plača na žiro račun Stano
vanjskega sklada občine Celje št. 50700-601-102296 s pripisom 
- za licitacijo. Ponudniku, ki bo na licitaciji uspel, se bo plačana 
varščina obračunala pri plačilu najemnine, drugim udeležencem 
pa se bo vrnila v 3. dneh brez obresti. 
10. Izbrani udeleženec razpisa mora pred sklanitvijo pogodbe 
plačati stroške objave tega razpisa. 
11. Najemna pogodba bo sklenjena v 8. dneh po javni licitaciji 
oz. odločitvi Izvršnega sveta o morebitnih ugovorih zoper posto
pek licitacije. 
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Štrajk v Rogaški 
Košarkarji Rogaške prekiniii s treningi, trener Žgajner odstopit - Pivovarna Laško 
in Comet še v boju za končnico, Eiektra razočarata 

Moška košarkarska repre
zentanca se je pred tednom dni 
z visoko zmago v Slovenskih 
Konjicah proti Latviji (104:73) 
uvrstila v zaključni del evrop
skega prvenstva, klubi pa se 
medtem pripravljajo za nada
ljevanje domačega tekmova
nja. Polzelani so bili zaradi 
evropskega pokala bolj na 
očeh, zato tokrat inventura 
preostalih štirih A ligašev. 

Rogaška: pred tednom dni 
so igralci zaradi neizplačanih 
obveznosti začeli s štrajkom, 
trener Žgajner pa je solidarno 
odstopil. Klub je igralcem dol
žan za skoraj tri mesece in de
loma tudi za podpis pogodb, 
položaj pa je toliko bolj zaple
ten zaradi revizije zaključnega 
računa. Direktor Vukovič se je 
izognil komentarju in skrb za 
denar preložil na upravni od
bor, predsednik Križan pa upa 
na normalizacijo razmer. UO 
je bil očitno zaveden z zaključ
nim računom minule sezone, 
v katerem so bili izkazani mi
nimalni dolgovi, zato je neza
dovoljstvo igralcev toliko več
je. Z vodstvom kluba so zaman 
poskušali navezati stik, daljši 
štrajk pa bi že lahko pomenil 
selitev v play-out. (J.T.) 

Pivovarna Laško: dva pora
za »doma« je delno nadomestil 
uspeh pri neposrednem tek
mecu za napredovanje - Come-
tu. Rezervi za drugi del sta 
Govc in Gole, ki pa bo zaradi 
poškodbe vezi na nožnem pal
cu moral počivati dober teden 
dni. Od danes do nedelje bodo 

Na reprezentančni tekmi z Latvijo je bil med najboljšimi celjski 
ostrostrelec Matjaž Tovornik. 

Laščani na pripravah v Poro-
torožu, v načrtu pa so tudi tek
me z vsemi tremi primorskimi 
A-1 ligaši, kar bi že pomenilo 
spoznavanje tekmecev za dru
gi del sezone. Ves november 
bodo trenirali samo v Laškem 
in prijateljske tekme igrali 
izključno v gosteh, saj nočni 
termini v Hrastniku terjajo 

dodaten napor. »Na logu igra
mo bistveno slabše, kot bi do
ma, problematična so pred
vsem nihanja, a vseeno upamo 
na boljši drugi del sezone,« 
pravi trener Rudi Jerič. 

Comet: Beničevo koleno je 
povsem razdvojilo strokovnja
ke, najvišji konjiški košarkar 
pa se vendarle vrača na par

ket, kajti v nasprotnem bi bila 
sezona za Comet izgubljena. 
Po štartnih katastrofah je novi 
trener Mitja Turnšek ujel pra
vi ritem, z zdravim Beničem 
pa bi bil zanesljivo takoj za 
neporaženima Interierom in 
Litijo. »Ekipa zaradi različnih 
vzrokov še vendar ne funkci
onira in igra pod sposobnost
mi,« meni konjiški strateg, ki 
v mladem moštvo prihodnosti 
počasi uveljavlja tudi Sivko. 
Marsikaj bo jasno že po uvod
ni seriji treh domačih tekem 
(Olimpija mladi, Interier, Lit i
ja), ko bi bili dovolj že dve 
zmagi in zato toliko skrbi oko
li edinega tujca. 

Eiektra: eno velikih razoča
ranj so Velenjčani, ki so po
vsem pri dnu, čeprav naj bi 
presenečali favorite. »Pokopal 
nas je slab met Rizmana, saj 
smo mu podredili večino akcij. 
Zdaj že pripravljamo nekatere 
novosti in spremenili smo tre
ninge, kar bi moralo zadosto
vati za prodor v sredino lestvi
ce,« ocenjuje trener Janko Bu-
kovič. Po prvi četrtini prven
stva je imel Rizman komaj 30-
odstoten met, v nadaljevanju 
se je popravil, toda nove teža
ve so nastopile z različnim pri
stopi k igri. Eiektra je proti 
ekipam z vrha igrala povsem 
drugače kot s sebimi enakimi 
ali celo slabšimi, vendar je 
imela tudi lani na startu veliko 
težav in nato postopno dvigo
vala formo. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC 

Doma ostale tri kolajne 
Evropski kriterij v umetnostnem drsanju za pionirje in mla 

dince je bil nekoliko slabše obiskan (blizu 150 udeležencev j 
osmih držav) kot so napovedovali organizatorji, a je vseeno lep 
uspel in celjska prireditev je bila celo ena boljših za tovrstu 
raven tekmovanja. 

Celjski upi so na domačem ledu potrdili napredek in osvojj 
tri kolajne: Kranjčeva (do 12 let) srebrno, Špoljar (mladinci) i 
Vizjak (do 10 let) pa bronasto. Dmge uvrstitve celjskih drsalce 
- mladinke: 1.5. Pfeiler (na sliki); pionirji - do 8 let: 4. Turkano 
vič; do 10 let: 4. Meža; pionirke - do 10 let: 14. Vizjak; do 121« 
6. Bratec, 14. Peunik, 17. Kolar. Foto: SHERP, 

Casli pride zastonj 
Od sobote v Rogaški Slatini spet ATP 
teniški turnir — Za nastop se je ponudi 
vvimbledonski zmagovalec iz leta 1987\ 

Pat Cash v Rogaški Slatini! 
Zmagovalec Wimbledona 
1987, finalist Australian Opna 
1987 in 1988 ter zmagovalec 
Davisovega pokala 1986 bo 
naslednji teden med udeležen
ci teniškega challengerja Cry-
stal Cup Rogaška 94, ki bo bi
stveno močnejši kot lanski, 
sloviti Avstralec pa je celo sam 
zaprosil za povabilo (wild 
card). 

Avstralec z neizogibnim čr-
no-belim kockastim trakom za 
lase je zadnji dve leti zaradi 
poškodb počival, vmes s kitaro 
nastopal na dobrodelnih kon
certih in se letos spet vrnil na 
igrišča. Vodilna svetovna kor-
poracija na področju športne
ga marketinga IMG je v Cas-
hovem imenu zaprosila za na
stop, ki ga podjetje Challenge 
seveda ni zavrnilo, kajti tako 
zvenečega teniškega imena pri 
nas še ni bilo. 

Lanski zmagovalec Jevgenij 
Kafelnikov je na A T P lestvici 
že povsem na robu najboljše 
deseterice (lani je bil na 103. 
mestu), njegov vzpon pa se je 
začel prav v Rogaški Slatini. 
Letošnja zasedba je še bolj 
imenitna tudi zavoljo ugodne-

Liubenke v Švico 
Odbojkarice Zgornje Sa

vinjske so v Salzburgu gladko 
dobile tudi povratno srečanje 
1. kroga pokala CEV s 3:1 (8, 
13, 6, 13) in bodo 3. ter 10. 
decembra igrale s švicarskim 
Kantijem iz Schafhausna. Pr
vo srečanje bo znova na Polze
li, švicarske igralke pa so uvo
doma izločile zeniški Čelik. 

ga termina, saj po svetu i 
drugih turnirjev. Prvi nosili 
Petchey (Anglija) je na ID 
mestu A T P lestvice, v primei 
javi z lani pa bo v Rogašl 
Slatini kar dvakrat več (2 
igralcev druge stoterice. 

Na glavnem turnirju bo n 
tenis zanesljivo zastopan z li 
tokom Božičem, štirje pa b« 
igrali v kvalifikacijah. Ni 
gradni sklad je znova 25.01 
dolarjev (plus bivanje), Rogi 
ška Slatina pa se je po lansl 
premieri z edinim našim dvi 

V soboto in nedeljo bodo k M 
lifikacije za štiri prosta mesi 
glavnni turnir pa se bo zač 
v ponedeljek. 

ranskim challengerjem že tr 
no zasidrala v A T P Tourui 
bo s Cashom (januarja k 
z wild card zaigral na Austo 
lian Opnu) skupaj z ljubljaJ 
skimi organizatorji še bolj?' 
dobila na ugledu. 

ŽELJKO Z U l J 

Inntal v polfInaH 
Hokejisti Graza so d o k o i K 

no odpovedali sodelovanje 
polfinalnem turnirju lige 
stih narodov, zato bo v Fran" 
ji njihovo mesto zasedel I i f 
tal, ki bo v skupini z m o č m 
Rouenom ter najverjetneje' 
strijskima ekipama KAC 
Feldkirch. 

Polfinalni turnir bo od 2 
4. decembra in naj ne b i ' 
datno obremenil celjske oW 
bužane blagajne. Večino sU 
škov bodo pokrili gostite" 
obeta pa se celo zaslužek ^ 
15 in 40 tisoč markami. Vp' 
kinitvi domačega prvenstva 
je položaj v Mestnem p̂ ^ 
nekoliko umiril, čeprav 
(sistemske) rešitve še ni- ^ 
mači igralci so dobili nekaj'! 
narja, občina pa še išče 
nerja, ki bi bil priprav^ 
subvencionirati najetje P"̂  
jila- M 

»Za naslednje mesece n«^ 
že nič dobrega. Proračun 
črpan, zato občina neposin 
ne more veliko pomagati- n 
ko lepši so obeti za novo 
no, saj je v igri veliki sp^^^ 
iz Ljubljane, ki bi lahko ^ 
celjski hokej,« pravi pred^ 
nik IS Jože Zimšek. V 

Mirovo slovo z zmago 
Miro Požun je v soboto v pokalu EHF zadnjič vodil rokometaše Gorenja - Na 
povratni tekmi bo na klopi samo Bojan Požun 

Miro Požun se je z visoko 
zmago v prvi tekmi 2. kroga 
pokala EHF v soboto praktič
no poslovil od Gorenja. »V za
četku tedna je treninge prevzel 
sin Bojan, ki bo tudi samostoj
no vodil nedeljsko povratno 
tekmo v Prešovu,« pravi ve
lenjski strokovnjak, ki je 
v zadnjih dneh povsem razum
ljivo vedno pogosteje s celj
skim moštvom. 

Velenjčani so najpogosteje 
omenjali prav zmago s petimi 
in šestimi goli, toda po tekmi 
kljub ugodnemu razpletu 

obrambe so visoke Slovake 
spravljale v obup in z vsaj pri
bližno enakim dnem v Prešovu 
(Velenjčani bodo odpotovali že 
v petek dopoldne), se četrtfi-
nale ne bi smelo izmuzniti. 

Tatran igra doma veliko bolj 
ostro, kar je največja nevar
nost za močno zdesetkano eki
po Gorenja. Ob skromnem iz
boru igralcev bo marsikaj od
visno od ruske sodniške dvoji
ce Kiaško-Kiselev, ki po janu
arski tekmi Pivovarna Laško-
Teka ni v prijetnem spominu. 

Velenjčanom se poskus 

Aleš Anžič je v velenjskem dresu vedno boljši. 

mozaupanje, z dvema avtobu
soma navijačev pa bi Gorenje 
na Slovaškem vendarle moralo 
ubraniti lepo prednost in se 

v pokalu EHF uvrstiti med 
osmerico. 

ŽELJKO Z U L E 
Foto: EDI MASNEC 

Gorenje:Tatran 20:14 (11:8) 
Rdeča dvorana, gledalcev 600, sodnika Kalman in Soltesz 

(oba Mad). 
GORENJE: Anžič, Čater 1, Ocvirk, German 4, Ojsteršek, 

Plaskan 2, Kimčenko 7, Oštir, Sovič, Tome 3, Stropnik, Cvetko 
3. 
(20:14) niso bilo povsem zado
voljni. Šest minut pred kon
cem je bilo že 19:11, Slovaki 
pa so zadnji gol z igralcem 
manj dosegli iz sedemmetrov-
ke neposredno pred iztekom 
srečanja. »Osem bi bilo dovolj, 
pri šestih pa je še vse odprto,« 
že po tradiciji previdno napo
veduje Požun. 

Junak tretje velenjske zma
ge v evropskih pokalih je bil 
vratar Aleš Anžič, ki je hitro 
ujel vrhimsko formo. Njegove 

z globoko obrambo 3-3 ni naj
bolj posrečil in so bistevno več 
naredili z agresivno obrambo 
5-1, za popolni uspeh pa bodo 
morali bolj »zapreti« črto. 

Igra je bila zelo sproščena, 
čeprav napadu še manjka 
udarnosti in zato uspehi pred
vsem na račun dobre obrambe. 
Uspeh na gostovanju v Ribnici 
je očitno vrnil prepotrebno sa-

Atlete vabijo 
v ZDA 

Kladivarjevi udeleženci le
tošnjega mladinskega SP 
v Lizboni so dobili vabilo za 
študij in trening v ZDA. Pred 
leti je Miro Kocuvan podobno 
ponudbo zavrnil, zdaj pa Gre
gorja Cankarja vabi univerza 
lowa, Matejo Bezjak in Anjo 
Valant pa CoUege iz Pennsyl-
vanije. 

N A K R A T K O 
New York: na tradicional

nem maratonu l i 2 . Barber 
(Gorenje), 318. Mulej (Spiri-
don), 1706. Pliberšek (Celje), 
3144. Pešec (Celje) itd. 

Eger: v nadaljevanju interli-
ge za odbojkarice Eger-Celje 
3:0 (1, 5, 1). 

Celje: v povratnih tekmah 
osmine-finala rokometnega 
pokala Fructal-P. Laško 22:23 
(13:12; Šerbec, Načinovič 6, 
Puc 4, Ivandija, Jeršič 3, Tom
šič 1), Sežana-Gorenje 18:20, 
Jadran-Gorenje veterani 
25:25. V četrtfinalu so P. La

ško, Gorenje, Jadran, Prevent, 
Dobova, Krško, Šešir in Gro
suplje. 

Celje: zaradi nastopa Toma-
žina (Olimpija mladi, z dvojno 
licenco Celje) z mlado repre
zentanco v Z D A bo derbi 
B moške košarkarske lige Ce-
Ije-Zagorje šele 30. novembra, 
vodilna ekipa pa je preložila 
tudi tekmo z Bistrico. 

Zreče: v 6. krogu C košar
karske lige Rogla-Kungota 2:0 
bb. Vrstni red: Rudar ( + ) 12, 
Rogla 9, BP 7, Lenart, Hrast
nik 7, Ptuj 6, Kungota 4. 

Podčetrtek: v 5. krogu D ko
šarkarske lige Ješovnik-Pod-
četrtek 68:86. Vrstni red po 

prvem delu: Podčetrtek 10, 
Radenci 9, Pragersko, Ješov-
nik. Koroška 7, Lindau 5. 

Celje: v 6. krogu 11. ženske 
kegljaške lige MTT-Emo Eter-
na 11 5:3, Komcelj-Proteus 1:7. 
Vrstni red: Kočevje 9, Izola, 
Emo Eterna 11 8, Krško, MTT 
7, Proteus 6, Komcelj, Norik 
11, Slovan 4, Tekstina 3. 

Celje: vrstni red po jesenskem 
delu II. mladinske nogometne li
ge - vzhod: Era Šmartno 16, Rače 
15, Beltrans 14, Železničar, Koz-
jak 12, Dravinja, Središče 9, Ko
vinar (S), Svoboda 8, Caissa 4, 
Tumišče 3. 

Rečica: v nadaljevanju strel
ske lige z zračno pištolo D. Pože-

nel-Konjice 1663:1622 in Celje-
D. Poženel 11 1619:1588. 

Češke Budjevice: na MP Češke 
v ITF slogu taekwonda zmage 
Babica v borbah, Ajdnika v for
mah (oba Unior) in zreške ekipe 
v borbah, specialni tehniki in te
stu moči. 

Murska Sobota: na uvodnem 
turnirju DP v igri z zvenečo žogo 
zmaga Savinje iz Celja. 

Celje: v vzhodni skupini II. ša
hovske lige zmaga Rokade iz 
Lendave, 10. Velenje in 11. Ko
njice. 

Slovenske Konjice: jesenski 
prvaki v malem nogometu so 
Draža vas, v nižjih ligah Uni-
mont, G. Suzana, Delta in med 
veterani Zreče. 
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plavalne kolajne v Golovcu 
fHeanaroanl miting za pokal Cella s številnimi udeleženci 
letošnjega SP In MEP - Slovo Delana Tešoviča 

^ zimska plavalna sezona se 
1̂  konec tedna že po tradiciji 
jačela z mednarodnim mitin
gom za pokal Celja. Zanesljivo 
paj bi nastopila zastopstva iz 
ysa} sedmih držav, na tradici
onalni dvodnevni prireditvi pa 
je bo od bazena tudi simbolič
no poslovil domači reprezen-
tant Dejan Tešovič. 

Neptunu se je prijavilo več 
ôt 200 plavalcev, med kateri

mi je tudi nekaj slovitih imen. 
Na štartnem seznamu je 11 
udeležencev zadnjega SP in 17 
plavalcev z MEP, najmanj de
seterica pa že ima kolajno 
z velikega tekmovanja. Lani so 
bili v več kot polovici disciplin 
izboljšani rekordi mitinga, or
ganizatorji pa si v soboto (od 
16. ure) in nedeljo (od 10. ure) 
obetajo podobno bero. 

Zavarovalnica Triglav je za 
najboljše zagotovila denarne 
nagrade. Razpon je kar velik; 
od 50 mark za vsak izboljšan 
absolutni rekord mitinga v po
samezni disciplini, do tisočaka 
za najboljša udeleženca mitin
ga. Nagrade bodo dobili tudi 
trenerji ter mladinci in pionir
ji, kar je dodatna razsežnost 
največjega tekmovanja pri nas 
v malih bazenih. 

V soboto so na sporedu dalj
še discipline: 200 m v vseh šti

rih slogih in 400 m prosto, 
v nedeljo dopoldne pa na polo
vico krajših progah. Vstop je 
prost, v domačem taboru pa po 
odhodu trenerja Vorone naj
več pričakujejo od Juraka in 
Kolčana. 

Opomin za ponaredek 
Zaradi ponarejenega podpisa Barbare Kislinger pri zahtevku 

za mednarodno licenco, je OZS prvo ekipo Celja kaznovala 
samo z opominom. Za blago kazen so se odločili, ker prvakinje 

[niso imele neposredne koristi in bodo na vseh ravneh (tudi 
I v evropskem pokalu prvakinj) nadaljevale s tekmovanjem. 

Mali nogomet 
Velenje: Sportklubov med

narodni turnir bo od 16. do 18. 
decembra. Nagradni sklad je 
280.000 tolarjev, prijave do 10. 
decembra na naslov Sport-
klub, Smarška 24 a, Velenje; 
tel. 857-125 (popoldne). Pri-
javnina je 10.000 tolarjev. 

Radeče: memorialni turnir 
Janez in Dušan bo od 2. do 4. 
decembra (prijave do 25. t.m.). 
Štartnina je 7000, nagradni 
sklad 200.000 tolarjev. Infor
macije: Iztok Martinšek, 0601 
81-462. Na obeh turnirjih bo 
predtekmovanje po skupinah, 
končnica na izpadanje. 

SP€?RTNI 
KOLEDAR 

četrtek, 17.11. 
Hokej 
. Kranj: Triglav-Inntal (9. 
krog SHL, 18). 

Sobota, 19.11. 
Kegljanje 

Ravne: Fužinar-MDL, Tr
bovlje: Rudar-Žalec (7. krog I. 
moške lige, obe 16); Kamnik: 
Kamnik-Emo Etema (7. krog 
L ženske lige, 13.30). 

Košarka 
Prebold: Mik Prebold-Ke-

moplast (11. krog B moške l i
ge, 19); Ljubljana: BP-Rogla 
(7. krog C moške lige, 16); 
Podčetrtek: Podčetrtek-Pra-
gersko (6. krog D moške lige, 
19). 

Plavanje 
Celje: 9. mednarodni miting 

za pokal Celja (od 16. ure, še 
Jutri od 10. ure). 

Rokomet 
Celje: Pivovarna Laško-Do-

bova (10. krog moške SRL, 
19); Hrastnik: Dol-Celje (9. 
krog II . moške SRL, 19). 

Nedelja, 20.11. 
Kegljanje 

Celje: Emo Etema II-Tek-
stina (7. krog II. ženske lige, 
11). 

Nogomet 
Velenje: Rudar-Izola, K o -

per-Publikum (15. krog S N L ) ; 
Rogaška Slatina: Steklar-Pi-
ran. Novo mesto: Elan-Era 
Šmartno, Domžale: Domžale-
Dravinja, Ljubljana: Slovan-
Radeče (15. krog II . S N L ) . 

Rokomet 
Prešov: Tatran-Gorenje (po

vratna tekma 2. kroga pokala 
EHF, 10.30). 

Sreda, 23.11. 
Rokomet 

Velenje: Gorenje-Fructal (9. 
krog moške SRL, 19); Žalec: 
Žalec-Kočevje (18), Ljubljana: 
Krim-Velenje (9. krog ženske 
SRL, 19). 

Napovedi toliko kot nagrad 
Zaradi napake pri tisku v 13. krogu športne 

Ravnice nismo upoštevali zadnji par Dravi-
?ia-Rudar. Med 117 kuponi so bili pravilno 
•^polnjeni trije, torej ravno dovolj za razdeli-
'̂ v nagradnega sklada. 

Pravilna napoved 13. kroga: Prevent-Pivo-
}'arna Laško 2, Gorenje-Tatran 1, Velenje-Ža-
*c 2, Publikum-Korotan 0. Nagrajenci: Fran-

Vreze iz Šmarja (5000 tolarjev), Marjan Ža

lec iz Štor (3000 tolarjev) in Bojan Rančigaj iz 
Polzele (2000 tolarjev). Nagrade bodo dobih po 
pošti. 

Za sodelovanje v naslednjem kolu (pri ko
šarkarskem paru tip O pomeni podaljšek) bo
mo upoštevali kupone s poštnim žigom sobote, 
19. novembra, ali če bodo najkasneje do 12. ure 
oddani v nabiralnik pri vhodu v našo stavbo. 
Naslov: Novi tednik, Prešernova 19, 63000 Ce
lje, s pripisom Golding loto. 

Znova obetaven rod 
Prvo moštvo Celja Pivovar

ne Laško še naprej visoko 
zmaguje, dobro pa kaže tudi 
mladi ekipi Celja v drugoliga-
ški konkurenci. Bodoči asi so 
še naprej trdno v sredini le
stvice, njihov glavni cilj sezo
ne pa je decembrski začetek 
mladinskega prvenstva, saj se 
bo v naslednji sezoni v člansko 
konkurenco preselil le Bur-
dijan. 

»Imamo daleč najmlajše 
moštvo, ki je kombinacija 
mladincev in predvsem kade
tov. Fantje so tehnično dobro 
podkovani, težijo k tipični 
celjski igri, za večje dosežke 
v vzhodni skupini druge lige 
pa so telesno še prešibki,« jih 
ocenjuje trener Stanko Ander-
luh, ki zahteva le obstanek. 
Zadnja štiri moštva bodo mo
rala v play-out, mladi Celjani 

pa bi utegnili končati celo tik 
pod vrhom. 

Burdijan, Pajovič ter občas
no Bohanec, Šantl in Bon tre
nirajo tudi s prvim moštvom, 
kar je najbolj zgovorna potrdi
tev njihovega talenta. Lanska 
ekipa se je z naslovom mladin
skih prvakov zaradi študija 

Šojat bo v soboto proti Dobovi 
zadnjič sedel na celjski klopi. 
Požun pa bo prvi trening opra
vil v ponedeljek dopoldne. 

v Ljubljani in hude konkuren
ce začasno razkropila (Podpe-
čan, Bilbija, Lubej in drugi 
imajo pogodbe, v katerih je 
odprta možnost vrnitve), seda
nji rod pa podobne uspehe na
črtuje vsaj za naslednjo sezo
no, ko bodo v vsakem primeru 
ostali v enaki zasedbi. 

Foto: SHERPA 

Celjska rokometna prihodnost: Šantl, Božič, Pajovič, Bon, Macen, Anderlub (trener, stojijo), 
Ivančič, Trbojevič, Pinter, Honigman, Roje, Bubanec, Romanič (čepijo, z leve). 

R A f ^ R A M A 

Nogomet 

I. liga 
14. krog: Publikum-Korotan 

0:0, Jadran-Rudar 1:1 (0:1); 
Komar (38), a vseeno druga 
točka za odpisane Primorce; 
Vevče-Koper 1:0, Železničar-
Mura 2:1, Naklo-Primorje 1:1, 
Gorica-Kočevje 3:0, Beltinci-
Olimpija 4:2, Izola-Maribor 
1:1. Vrstni red: Maribor 22, 
Olimpija 21, Beltinci, Železni
čar (Lj) 19, Publikum 18, Gori
ca 17, Mura ( - ) 16, Rudar 15, 
Korotan, Izola 12, Vevče 11, 
Koper ( - ) 10, Primorje, Naklo, 
Kočevje 9, Jadran 2. 

H. liga 
14. krog: Era Šmartno-Slo-

van 4:1 (2:0); Grobelšek (41), 

Druškovič (45, 52), Delameja 
(84); Radeče-Steklar 2:2 (1:1); 
Zganec (10), D. Guček (70) za 
domače, Šmid (41), Jelenko 
(75) za goste; Dravinja-Rudar 
2:0 (0:0); Kruder (73), Damiš 
(75). Vrstni red: Zagorje, Era 
Šmartno 22, Rudar (T) 19, 
Nafta 18, Piran 17, Dravinja, 
Radeče, Mengeš 15, Tumišče 
14, Slovan 13, Tumišče 12, 
Beltrans, Domžale 11, Drava 
10, Železničar (Mb) 9, Steklar 
8, Elan 4. 

III. liga 
13. krog: Šentjur prost, Ca-

issa-Impol 4:1, Svoboda-KF 
Kungota 3:2, Kovinar-Ren-
kovci 1:0, Dravograd-Sl. Gra
dec 1:1, Starše-Pobrežje 2:0, 
Bakovci-Pohorje 0:0. Vrstni 
red po jesenskem delu: Caissa 
19, Bakovci, Šentjur, Dravo
grad 16, KF Kungota 15, Po
horje 14, Impol 13, Kovinar 11, 
Renkovci, Starše 10, Svoboda 
6, SI. Gradec 5, Pobrežje 3. 

MNZ Celje 
Vrestni red po jesenskem 

delu - člani: Unior 17, Tim La
ško 15, Kovinar 10, Usnjar 7, 
Kiv Vransko 6, Krško 5; mla
dinci: Steklar 13, Krško 11, 
Šentjur 10, Papimičar 6, 
Odred, Šmarje 5, Kiv Vransko 
3, Žalec 1; kadeti: Unior 17, 
Dravinja 16, Steklar 15, Us
njar 12, Hrastnik 11, Šentjur 
10, Era Šmartno 9, Mons 7, 
svoboda 5, Papirničar, Tim 
Laško 4; st. pionirji - A: Rudar 
21, Šentjur, Era Šmartno 17, 
Publikum 14, Mons, Hrastnik 
12, steklar 11, Žalec 10, Pa
pirničar 7, Svoboda 6, Dravi
nja 3, Odred 1; st. dečki - B: 
Unior 8, Krško 6, Kovinar 3, 
Kiv Vransko 2, Tim Laško 1; 
ml. dečki - A: Dravinja 19, Ru
dar 17, Publikum 15, Era 
Šmartno, Šentjur 13, Steklar 
11, Žalec 7, Svoboda 6, Mons 
5, Papirničar 4, Hrastnik 0; 
ml. dečki - B: Usnjar 9, Krško 
8, Unior 7, Kiv Vransko 4, Tim 
Laško 2, Kovinar 0. 

Košarka 

I. liga 
ženske - 8. krog: Celje-Ježi-

ca 43:96 (17:52); Polutnik 13, 
Jug, Germ 9, Jurak 7, Potočnik 
5; Comet-Maribor 53:80 
(28:35); U. Groleger 14, Špo-
rar, Račič 12, Skerbinjek 7, 
Tenmik 5, L. Groleger 3; 9. 
krog: Jezica mlade-Celje 70:85 
(31:45); Polutnik 30, Potočnik 
19, Jurak 14, Jug 11, Vodopi-
vec 6, Germ 5; Ilirija-Comet 
77:63 (33:29); Skerbinjek 18, 
Šporar 16, Temnik 12, Račič 7, 
U. Groleger 5, Koželj 3. Vrstni 
red: Jezica 20, Maribor 19, 
Odeja, Celje, Ilirija 15, Comet 
14, Slovan 12, Jezica ml. 10. 

B liga 
Vzhod - 10. krog: Kemo-

plast-Ruše 85:88, SI. Gradec-
Prebold 62:54, Ž K K Maribor-
Zagorje 68:72, Bistrica-Celje 
prleoženo. Starše proste. Vrst
ni red: Zagorje 17, Celje ( - ) 16, 
Ž K K Maribor, Bistrica ( - ) 13, 
Starše ( - ) , Mik Prebold, SI. 
Gradec, Ruše 12, Kemoplast 
10. 

Rokomet 

i. liga 
Moški - 9. krog: Prevent-P. 

Laško 21:34 (8:17); Šerbec 12, 
I*ungartnik 8, Načinovič 4, 
Ivandija, Jeršič 3, Leve, Puc 2, 
Šafarič, Begovič, Tomšič 1; 
Slovan-Kodeljevo 19:19, Ru-
dar-Litija 31:23, Dobova-Dra-
va 28:23, Gorenje-Fructal, Ja-
dran-Inles preloženo. Vrstni 
red: P. Laško 18, Kodeljevo 15, 
Dobova, Rudar, Jadran ( - ) 10, 
Litija 8, Slovan 7, Prevent ( - ) 6, 
Gorenje(-2),Fmctal(-) ,Drava 
5, Inles ( - ) 3. 

Ženske - 8. krog: Velenje-
Žalec 22:27 (12:16); Stevano-
vič 8, Vujovič 5, Medar 3, Ka-
raman, Kranjc 2, Topič, Ibra-
lič 1 za domače, V. Dolar 10, 
Popovič 7, Randl 6, Hudej 2, 
Derčar, Kline 1. Vrstni red: 
Krim 14, Burja, Žalec 12, 
Olimpija 11, Mlinotest 10, 
Branik 9, Velenje, Kočevje 6, 
Piran, Izola 4, Bakovci 2, 
Kranj 0. 

11. liga 
Moški - 8. krog: Celje-Breži-

ce 21:17 (12:4); Pajovič 7, 
Šantl 4, Bohanec 3, Pintar, 
Roje, Trbojevič 2, Bon 1; 
1 Mladinec-Sevnica 22:28, Ra-
deče-Ormož 26:23, V. Nedelja-
Krog 18:18, Krško-Dol 33:15, 
Pomurka-Polet 32:20. Vrstni 
red: Krško 14, Pomurka, Ra
deče 12, Sevnica 10, V. Nede
lja, Dol 9, Ormož, Celje 8, Po
let, Krog 7, Brežice, Mladinec 
0. 

Kegljanje 

Lliga 
Moški - 6. krog: Žalec-Gra-

dis 7:1 (5057:4970; zmagali: 
Dobrajc 879, Mileč 820, Kom-
pan 850, Podkrajšek 845, Ja-
kopovič 863, izgubil: Ramšak 
800), MDL-Postojna 3:5 
(5161:5203; zmagah: Salobir 
909, Lešnik 878, Sivka 862, iz
gubili: Vodeb 833, Brglez 827, 
Klinar 852. Vrstni red: Triglav 
12, Konstruktor 10, Tekstina, 
Proteus 8, MDL, Gradiš 6, Fu-
žinar, Žalec 4, Rudar 2, Brest 
0. 

Ženske - 6. krog: Emo Eter-
na-Sl. Gradec 8:0 (2647:2393; 
zmagale: Tkalčič 448, Šeško 
421, Grobelnik 423, Lesjak 
425, Kardinar 459, Petak 451). 
Vrstni red: Emo Etema, Norik 
12, Adria 8, Rudar 7, Gorica 6, 
Triglav 5, SI. Gradec, Korotan 
4, Kamnik 2, Konstruktor 0. 



Vztrajanje na siemenu 
y viršianiskih goricah smo obiskali avtorja novega tetinlkovega poHllsika, Slavka Topllška 

Bilo je pozimi, približno 
pred letom dni. Večer je bil, 
deževalo je, ni mogel spati. 
Takrat se je lotil tistega, kar 
je v njem zorelo precej časa, 
spodbudil pa ga je nek davni 
umor. Pravzaprav se je zgo
dilo veliko podobnih, žalost
nih dogodkov, usod, čemur 
so botrovali alkohol, slabi 
medčloveški odnosi in po
dobno. » T o so dogodki, ki te 
spremljajo, poznaš jih ter 
občutiš potrebo, da bi jih za
pisal ,« pravi Slavko Toplišek 
iz virštanjskih goric, v ino
gradnik, pišoči kmet, avtor 
novega tednikovega podlist
ka Kozjanske balade in ro
mance, ki ga bomo pričeli 
objavljati čez teden dni. 

»Najprej je bila romanca, 
končalo pa se je kot balada,« 
je dejal o Janezu in Miri , 
glavnih junakih podlistka, ki 
ga bodo iz tedna v teden pre
birali številni bralci. K o je 
dobil navdih, je pisal vse t i
ste dolge in skrivnostne z im
ske večere, med sneženjem, 
pa tudi dopoldan. Včasih je 
težko začeti, drugič nehati, 
zato je včasih odložil pisalo 
šele ob treh zjutraj. Slavko 
Toplišek z Gostince pri Vi r -
štanju pa redno piše tudi 
družinsko krajevno kroniko 
in beleži zanimive dogodke. 
Najbolj ga zanima in vzne
mirja čas razkroja tradici
onalnega kmečkega ž ivl je
nja. » M o j i starši niso stari, 
vendar so živeli drugače kot 
m i . « 

Vinogradniški križi 
in težave 

K a k o živi Slavko Toplišek, 
pisateljski samorastnik iz 
virštanjskih goric? Obiskali 
smo ga na martinovo, potem, 
ko se je vrnil iz Šmarja pri 
Jelšah, kjer je bil po oprav
kih. Bil je tih, deževen jesen
ski dan in če ga ne bi zmotili, 
bi verjetno pospravljal okoli 
doma. Topliškovi, po doma
če Vrhovski, se preživljajo 
izključno s kmetijstvom, 
predvsem z vinogradništvom 
ter govedorejo. 

Trudijo se na strminah 
srednjevelike kmetije, kjer 
so pridelali dvanajst ton 

Družinska sreča Topliškovih. Bodo njihovi otroci ostali v prezrtem kraju, od koder se ljudje selijo 
v večja središča? 

grozdja. Lepo se sliši, pa niso 
najbolj zadovoljni. Menijo, 
da odkupna cena grozdja ni 
spodbudna, pa tudi na plači
lo je treba predolgo čakati. 
Gospodar Slavko grenko po
ve, da odkupovalci plačajo 
pridelek šele do naslednje tr
gatve. Virštanjski vinograd
niki se pritožujejo, da tako 
vse leto kreditirajo Klet , in 
to brez obresti, celo odtegne
jo še kaj. Razen tega v novem 
vinogradu kar tri leta čakaš 
na pridelek, stroški pridela
ve pa so visoki. 

V takšnih razmerah, v od
maknjenih ter po krivici po 
zabljenih krajih, vztrajajo 
redki. Slavko Toplišek je na
šel izhod v načrtih za turi
stično kmetijo, kjer bo lahko 
prodal pridelek neposredno 
gostom. Zato letos pospeše
no gradijo poslopje, kjer se 
bodo v prihodnje ustavljali 
izletniki. Tam bodo spozna
vali odlične Topliškove sor
te, od laškega in renskega ri
zlinga do chardonaya ter sa-
uvignona. V tem lepem kra
ju, na slemenu, se na eno 
stran širijo bogati virštanj
ski vinogradi, na drugo pa 

Včasih piše tudi do treh zjutraj. 

z gozdom obdana Rudnica. 
V daljavah se razodeva svet 
od Rogle do Svetih gor, za
gorskih bregov ter zagreb
škega Sljemena. 

V iskanju priiiodnosti 
Na kmetiji sta zaposlena 

oba, Slavko in njegova žena 
Angela, pa tudi njegovi star
ši so kmetje. Pravzaprav ne
zaposleni, pravi Slavko. T o 

pliškovi so zgradili pitališče 
za petdeset govejih pitancev. 
Ukvarjali so se s kompenza
cijsko rejo, ker pa telet ni, je 
pitališče opustelo. Vel iko več 
pričakujeta od turistične 
kmetije. Angela je znana kot 
dobra gospodinja, zato bodo 
lahko ponudili k vinu še 
marsikaj okusnega, domače
ga. »Saj vidite, da je dobra 
kuharica,« se je pošalil S lav

ko Toplišek, pri tem pa meril 
na svojo telesno težo. 

Žal je Virštanj kraj v turi
stičnem smislu še vedno pre
več prezrt. Avstrijci, Italija
ni in Madžari znajo zaslužiti 
tudi z vinogradniškimi kraji, 
ki jih je z izjemnostjo Viršta-
nja težko primerjati. Vi r 
štanj je zares skriti biser, tu
ristični izziv prihodnosti. 
Turisti, večinoma iz A t o m 
skih toplic, prihajajo v gori 

ce že nekaj časa kar sami 
neorganizirano, v kraju pa 
so nedavno odprli prvo, Gu, 
benškovo turistično kmetijo. 
Nekaj se vendar premika, 
četudi počasi. »Sicer bodo ti 
lepi kraji opusteli. Mi, v tem 
koncu, smo resnično med 
zadnjimi.« Tudi Topliškovi 
računajo, da bodo s kmeč
kim turizmom pridelek pro
dali po ugodnejših cenah, 
kupec pa ga bo dobil bistv 

Za prihodnost gradijo turistično kmetijo. Zlata kapljica bo tek 

S trehuhom za kruhom - m 
Žandarji so prišl' so hlapca pr'jel, 
so zvezali ga in ga gnali naprej. 
Nesrečni hudobnež ti, kaj si ti striu, 
nedolžnega si umoriu... 

(Varianta ljudske iz Reke pri Laškem) 

Motiv uboja iz ljubosumja 
med vasovalci je znan povsod. 
Na Pohorju pesem o Lovren-
škem Tončku pripisujejo Juri
ju Vodovniku, na Kozjanskem 
pa so prepričani, da je pesem 
nastala po dogodku, ki se je 
zgodil nekje tam. Vendar je 
inačica te pesmi, pojejo jo 
v Reki pri Laškem, edina med 
vsemi, ki jih poznam, ki za hu
dodelca določi - hlapca. 

Hlapci in dekle so bili zelo 
različno »gor vzeti«. Bili so pr
vi osumljeni, če je kdo kaj 
zmaknil. Navadno posli sami 
niso imeli dostopa v kaščo, 
vinsko klet. Malone v vseh pri
merih je bilo z odpovedjo kaz
novano obleganje domače hče
re ali zapeljevanje dediča. A ni 
bilo nujno, da je bila krivda na 
tej strani. Pogosto je temu bo
troval tudi značaj gospodar
jev, če ne cele družine. Hlapec 
je lahko dosegel tudi visoko 
stopnjo zaupanja, po gospo
darski plati je bil takoj za go
spodarjem. Enako je mogla 
dekla v hišnih poslih biti des
na roka gospodinji. Na velikih 
kmetijah so tem najetim po
slom rekli veliki hlapec in vel-
'ka dekla. Do tega položaja in 
veljave pa sta prišla postopo
ma, z leti, marsikje sta postala 
kot člana družine. Tako je bilo 
tudi s hlapci in deklami na 
manjših kmetijah, kjer so jih 
neredko obdržali pri hiši do
življenjsko. Bolj na prepihu so 
bili tisti, zlasti mlajši, ki so 
zaradi različnih vzrokov pogo
steje menjavali gospodarje. Ni 
bila vedno lenoba, jezikavost 
in svojeglavost vzrok. Zelo ra
do se je zgodilo, da je morala 

mlada dekla od hiše, ker je bi
la moškim preveč všeč, pa tudi 
hlapec ni ostal, če se je vrtel 
okoli katere od hčera. Takih 
zamer in zameric je priložnost, 
ki dela tatu, ponujala vse 
sorte. 

Šala, ki si jo pripovedujejo 
pri Šentrupertu, je gotovo 
podprta z resničnim do
godkom: 

Bajtarsko dekle, ki je hodilo 
na večjo kmetijo v »tavrh«, je 
zvečer, ko se je vmila domov, 
mati vprašala, če so ji naročili, 
naj dmgi dan spet pride. Pa 
hči skomigne z rameni, ker pač 
ne ve, kako v resnici je, in od
vrne: Stric so mi reki', da bi 
me še »nucal«, teta pa, da ne. 

Ko so bila glavna dela mi
mo, so se marsikje selili tudi 
posli. Kjer je bila navada, da 
so hlapce in dekle odpuščali 
okoli novega leta, so le-ti do 
Martina, a najkasneje do An
dreja že vedeli, pri čem so: ali 
bodo še ostali ali si bodo mo
rali iskati novo službo. Med 
božičem in novim letom so od
hajali. Zelo zakoreninjeno je 
bilo Šentjaževo, ki so mu rekli 
tudi — punkljev dan. To pa zato, 
ker so posli vse svoje imetje 
lahko zavili v večjo ruto. Na 
jasnem so si bili tudi tisti, ki so 
smeli zimo prebroditi še v hiši, 
kjer so se vse leto udinjali, in 
jim je bil odhod določen za Jo-
žefovo ali na Jurjevo. Ti so bili 
bolj srečni kot oni prvi, ki do
stikrat niso vedeli kam. Prene-
kateri je, seveda je tega že 
davno, z zasluženimi kronami 
zavil v gostilno in potem nase
del »žolnirjem«, ki so novačili 
v najemniške čete. Kakšen pa 

se je tudi podal na tuje, v md-
nike. Najbolj nesrečne so mo
rale biti dekle, ki so imele še 
manj izbire, zlasti če tudi do
mov niso mogle. 

Službo pa so seveda odpove
dovali tudi posli sami. Neza
dovoljni z dotedanjimi gospo
darji, z delom, plačilom ali 
s hišnimi zadevami so si seve
da že prej poiskali kmetijo, 
kamor bodo šli. 

Huje je bilo za najemniške 
družine. 

V naših krajih so nekdaj bile 
predvsem tri vrste najemni
kov, ki so se s celotno družino 
selili - skupaj z nekaj bomega 
imetja - s trebuhom za km
hom. To so bili viničarji, » o l -
carji« in kmečki »štantmani«. 

Zemljiški posestniki so ime
li v svojih velikanskih gozdo
vih pravcate vasi ali vsaj po 
nekaj gozdarskih koč za najete 
»olcarske« dmžine. Takšno 
gozdarsko naselje je Rakovec 
nad Vitanjem, ki ga je dal po
staviti grof Thum. Gošarji so 
se s svojimi dmžinami pre
stavljali: ali na nova sečna ob
močja ali k novim gospo
darjem. 

V konjiško-dravinjskem in 
ločkem vinorodnem okolišu je 
bilo kar nekaj graščinskih in 
veleposestniških vinogradov. 
V teh gorcah so bih v skrom
nih kajžah naseljeni viničarji 
s svojimi, navadno velikimi 
družinami. Nekateri so imeli S prikaza olcarskih običaje^ ^ 

srečo, da so našli drugačno za
poslitev, dmgi so se imeli spet 
za srečne, če so ostali v tel 
vincariiah še potem, ko soobI 



24,25 
J sicer. N o v o 
L t o r u , kjer je 
mica, je Slav-
^adil pretežno 
y In kdaj bo 
fihodnje mar

ajo, seveda, če 
^takrat izšel. 

^jvijo sodobno, 
ljudje v mestih, 
jjsu, ob nede-
ĵlcrat napotijo 
prireditve, na 

((,0iske toplice, 
ipaši. Pozimi se 

posveča pi-

[tih se je precej 
j z igranjem, 
pilštanju, pa je 

Raztrgance 

ter Javorškove Manevre. Da
nes časa zmanjkuje, vaški 
utrip se je spremenil. Tudi 
na podeželju se je vnela bit
ka za čim višji standard, pri 
tem pa so mnoge vrednote 
prezrte, opaža. Veliko mu 
pomeni dolgoletno petje ter 
druženje s prijatelji iz pev
skega zbora Atomske topli
ce. Tam se zbirajo prijatelji, 
veseljaki iz trikotnika, ki se
ga od Hanjskega do Sedlar
jevega ter Virštanja. Tudi če 
je utrujen, ga mika na vaje, 
kadar ne pride, pa pravijo, 
da je na Gostinci zapadel 
sneg. 

Poleg petja ima veliko v e 
selje s pisanjem, največ za 
svojo dušo. Že v otroških le
tih je pisal lepe spise, rad se 
je ustavljal pri teti Amali j i , 
ki je imela bogato domačo 
knjižnico. Takrat se je po
glabljal v pustolovske roma
ne, pozneje pa je vzljubil 
zgodovinske, predvsem Si-
enkiewiczeve. Posebej ceni 
Voranca ter Bevka, najbliže 
pa mu je Jurčič. Čas, ki ga 
opisuje Jurčič, se je resnično 
spremenil, ljudje pa v bistvu 
ostajamo enaki, sva pomo-
drovala. Z branjem se je učil 
lepega jezika, kar je za pisa
nje nujno. Potem je pisal, ne
kaj so objavili v različnih ča
sopisih. Delo Kozjanske ba
lade in romance, ki ga bodo 
prebirali tednikovi bralci, je 
njegova prva povest, zdaj pa 
končuje novo, o Vaškem ko
ledarju, za katero se zanima 
znana slovenska knjižna za
ložba. 

K o njegovi otroci zaspijo, 
je v eni od sob na Gostinci še 
dolgo luč. Takrat Slavko T o -
plišek piše o kmečkem ž iv 
ljenju, o njegovih lepih ter 
manj lepih plateh. 

B R A N E J E R A N K O 
Foto: S H E R P A 

mo v svet 
» zanje skrbeli 
tevzeli delo v v i -
liko jih je imelo 
( usode, gospo-
jihovi upravitelji 
edali delo. Tudi 
ogradniškimi na-
redki sami odpo-

ie so na obrobjih 
(V gradili kočari-
so naseljevali 
ki so streho nad 
lohišnico in kur-
lidslužili z delom, 
ikočarski otroci, 
odrasli, na voljo 

gospodarjem. Le-ti jim sicer 
niso prepovedovali hoditi 
v »štero« ali »tavrh« tudi dru
gam, vzeti kakšno rednejšo za
poslitev, vendar so morali biti 
pravočasno na voljo ob velikih 
opravilih. 

Velikokrat je odsotnega tno-
ža pri najbolj moških delih na
domestila žena. Včasih tudi 
sin, ki je šele prerastel kratke 
hlače in se je gnal, da bi bil 
vsaj za pol očeta. 

Kadar se je zgodilo,da so se 
takšne najemniške družine se
lile, je bilo vse mogoče slišati: 

»Jih vidite prevzetnike? 
S kruhom so se skregali!« so 
pred svojimi kočarji svarili 
gruntarji. 

»Jehtana, kaj res mislijo, da 
je za reveža lahko kje bolje?« 
so se tolažili njihovi stanovski 
sotrpini, ki se očitnim krivi
cam niti v mislih niso upali 
upreti. 

Po beli cesti ali razrvanem 
kolovozu so na enem samem 
vozu peljali svoje imetje, 
»špampet«, kakšno skrinjo, 
mizo, klopi, posodo, včasih še 
»šparhet« - in zibel. Za voz je 
bila v najboljšem primeru pri
vezana »buša«, prej koza, 
v kletkah pa nekaj kokoši, do
mačih zajcev. Voz so navadno 
vlekli konji ali volovska vpre
ga novega gospodarja, tako da 
so bili dolžniki, še preden so 
stopili pod streho bajte, kamor 
so se namenili. 

Če pomislimo, je bilo dosti 
manj žalostno, če so se posa
mezniki selili s culo na palici, 
kot če je v negotovost potovala 
cela družina. 

Precej manj preseljevanja je 
bilo z manjših in s srednjih 
kmetij, kjer so posli prihajali 
iz številčnih družin domače ali 
sosednje fare, pogosto iz so
rodstva, svaštva in botrijskih 
vezi. In tako ni čudno, da so se 
zime včasih bali vsi, najbolj pa 
reveži. 

Foto: MATEJ N A R E K S 

Čebelar, mizar, muzikant 
Franc Frece Iz slivniške okolice Je znan čebelar, z zanimivimi spomini 

Franc Frece živi visoko 
nad Gorico pri Slivnici, 
v Turnem. Uvršča se med 
najpomembnejše čebelarje 
šentjurske občine, zaslovel 
pa je tudi kot dober mizar 
ter neutruden muzikant. 
Obiskali smo ga v Turnem, 
kjer stoji pred hišo velik 
čebelnjak, naokrog pa se 
odpira čudovit razgled. 
Najprej smo se seveda 
ustavili pri čebelnjaku. Le
tos so čebele poskrbele kar 
za pol tone medu, lani za 
šeststo ter predlani za pri
bližno osemsto kilogramov. 

V Frecetovem lepo ureje
nem čebelnjaku je trenutno 
32 gospodarskih ter 16 re
zervnih družin. V slivni-
škem čebelarskem društvu 
je po številu družin pri vr
hu. Seveda je že poskrbel 
za zimske dni. Sredi sep
tembra je moral čebele na
krmiti za zimske mesece, 
pred nedavnim pa je žve-
plil satovje, da bi ga zašči
til pred voščenim moljem. 
Ko je v zraku več kot deset 
stopinj, je namreč nevarno, 
da panje napade voščeni 
molj. V zimskih mesecih pa 
mora prebrati satje, pri če
mer temnejše prekuha za 
vosek. Letos naj bi končno 
pridobil nov parni topilnik 
na hidravliko, ki mu ga bo
do naredili po njegovem 
lastnem načrtu. Tako naj bi 
bilo delo lažje, izkoristek 
pa večji. 

Punca in čebele 
Frecetovo delo v čebel

njaku je pestro. Najprej je 
točil mešan, smrekov in 
cvetlični med, nato je sledil 
kostanjev, nekoliko pome
šan s cvetličnim. Poskrbi 
tudi za cvetni prah, med 
v satju in propolis ter za 
vzrejanje matic. V štirih 
desetletjih čebelarjenja si 
je nabral veliko različnega 
znanja, kljub temu pa še 
vedno obiskuje čebelarska 
predavanja ter se udeležuje 
ekskurzij. S prodajanjem 
medu nima težav, saj ga 
stranke poiščejo na domu, 
nekaterim ga dostavi sam, 
nekaj pa ga proda na celj
ski tržnici. Tam ljudi naj
bolj zanima, od kod je in 
kdo je med pridelal. 

Meni, da je bilo čebelar
jenje v letih, ko je začenjal, 
lažje kot dandanašnji. Za-
jedalcev in bolezni je bilo 

manj, se spominja, četudi 
sam ni imel večje izgube. 
Zato smo ga povprašali po 
receptu za dobrega čebe
larja. Poudaril je natanč
nost ter ljubezen do dela. 
In marsikaj je dobro znati, 
saj je panje in drugo opre
mo, od pitalnikov do smu-
kalcev, izdelal sam. Če bi 
vse to moral plačati, ne bi 
šlo. 

Za čebelarjenje se je 
navdušil leta 1954 pri Vre
čarju v Zagradu, kjer so mu 
posodili tudi pr\d panj in 
satnice. S čebelami je pri
šel v Turno, kjer je imel de
kle, Marico, svojo sedanjo 
ženo, bodoči tast pa mu je 
dovolil, da je lahko čebela-
ril. Najprej se je včlanil 
v šentjursko čebelarsko 
družino, ves čas pa je raz
mišljal o organiziranju 
slivniške družine. Po eno 
čebeljo družino je dal bratu 
Vinku ter prijateljem Kar
lu Mansutiju, Janezu Ro
mihu, Matiji Anzelu, Mar
tinu Cmoku ter Pepiju 
Tanšku. Zadnja dva sta na
to organizirala še slivniške 
čebelarje. 

Štirje bratje 
muzilcantje 

Franc Frece si je služil 
vsakdanji kruh kot mizar. 
Že kot otrok se je najraje 
smukal po očetovi delavni
ci v rojstnem Drobinskem, 
kjer je delal vse mogoče. Iz
deloval je lesene bicikle, 
sani, pri trinajstih pa celo 
pravo prešo, stiskalnico. 

Po šestnajstem rojstnem 
dnevu, jeseni po koncu 
druge svetovne vojne, je 
odšel v uk k odličnemu le
sarju Vehovarju v Celje. 
V Vehovarjevi delavnici 
(poznejše Pohištvo v Kers
nikovi ulici) je bilo takrat 
sto zaposlenih, med njimi 
trinajst vajencev, v pisar
nah pa le računovodja, 
knjigovodja ter delovodja. 
Pomočniški izpit je oprav
ljal jeseni leta 1948, kmalu 
po podržavljenju. V zgod
njih petdesetih letih, ko se 
je vrnil iz vojske v Bosni in 
Hercegovini, je začel delati 
pri mojstru Mastnaku 
v bližnji Slivnici. Takrat so 
hodili še »v štero«, po hi
šah, z Mastnakom pa sta se 
odlično razumela tudi po 
glasbeni plati. 

Mizar Franc Frece je bil 
priljubljen, iskan muzi
kant, tako kot že njegov 
oče. Ko je bil star dvanajst 
let, ga je oče razveselil 
s klarinetom ter mu priskr
bel odličnega glasbenega 
učitelja, Korošca z Babne 
gore. Takoj po vojni je 
v Celju že igral v železni-
čarski godbi na pihala, na
to pa tudi v Bosni, med slu
ženjem vojaškega roka. Po
tem je bilo vse več vabU na 
ohceti, veselice ter godova-
nja, doma na Slivnici, pa iz 
Dramelj, Brez, Šentjurja... 

Najlepše je bilo seveda 
takrat, ko se je zbrala za 
petje ter igro razpoložena 
razigrana družba. Tako kot 
na ohceti pri Cestnem, 
v Šmarju, ko so še v beli 
dan nadaljevali igro o pre
ljubem veselju: postavili so 
se v krog, se prijeli čez pas, 
sedli drug drugemu na ko
lena ter začeli peti o prelju
bem veselju. Tudi v Šent
jurju, pri Špičjeku, je bilo 
nekoč tako »fajn«, da 
z bratom, tudi muzikan-
tom, sploh nista opazila, 
kdaj se je rodil nov dan. 
V Drobinskem, na Freceto
vem domu, so bili namreč 
kar štirje bratje muzikant-
je. Pokojni Vinko je igral 
harmoniko, Franc klarinet, 
Nandi trobento. Rado, naj
mlajši, pa klavirsko in di-
atonično harmoniko. 

Največ je igral Franc in 
po neprespanih nočeh je bil 
pogosto »skalofurien«, kot 

pravi. Pri mizarju Mastna
ku, ki je bil tudi glasbenik, 
je zato naletel na razume
vanje. Tako sta z mojstrom 
Mastnakom nekaj časa 
skupaj mizarila ter skupaj 
igrala na različnih prazno
vanjih. V poznih petdesetih 
letih se je Frece zaposlil 
v šentjurskem Alposu. Nje
govi spomini na dolgoletno 
delo v tej šentjurski tovarni 
niso najboljši. Iskreno po
vedano, pravi. Začeli so, ko 
so v Poljostroju prišli na 
boben, iz nič, gradili in 
gradili, plače pa so bile sla
be, se spominja. VabiU so 
ga v Celje, a je vseeno ostal 
v bližini, v Šentjurju. Če ga 
kakšen dan ni bilo v tovar
no ali je odšel prezgodaj, 
pa ni bilo prehudo. 

V Turnem je 
najlepše 

Saj, ohceti so bile nekoč 
drugačne, kot so danes, in 
muzikanti so se morali bolj 
potruditi;' imeti več časa. 
Ob četrtkih je moral vabiti 
priče in svate, ob petkih in 
sobotah igrati na domovih 
»ledig stan«, ob sobotah za 
civilno poroko, v nedeljo za 
cerkveni obred, nato so od
šli na nov dom, tam pa se je 
pogosto nadaljevalo ob po
nedeljkih. V službi je zato 
moral dopustovati, včasih 
pa si je prislužil tudi »pla-
vega«. Doma ga je po vsem 
skupaj čakalo še delo na 
kmetiji, pa še za čebele J e 

skrbel poleg vsega. V Tur
nem še ni bilo niti ceste, 
vodovoda, strojev, in po
trebne so bile pridne roke. 
Ko sta s soprogo gradila 
gospodarsko poslopje, be
tonskih kvadrov še niso 
poznali, zato so si pomagali 
kar s kamenjem. Postavila 
sta tudi novo hišo. 

Bil je preobremenjen, 
zato je klarinet sčasoma 
obesil na klin. V posebno 
veselje mu je ostal čebel
njak ter ustvarjanje v do
mači mizarski delavnici. 
Zdaj je v toplih mesecih ve
liko s čebelami, pozimi pa 
v delavnici. Njegov dom 
krasijo leseni izdelki iz do
mače delavnice, od lepe 
kmečke kredence in druge 
kuhinjske opreme do stro
pov. Doma živi hči Marja
na, ravnateljica šole na 
Prevorju, v Turnem pa je 
tudi dom sina Francija, 
elektrotehnika. Franc Fre
ce pa spet pogosteje vzame 
v roke klarinet, in to sku
paj z vnukom Tonijem, ki 
igra sintesizer, ter z vnuki
njo Tejo, ki se uči igranja 
na citre. Njega je nekoč 
vzpodbujal oče, on pa da
nes vzpodbuja vnuke. 

Dolgo smo se pogovarja
li, s Slivnice se je že zaslišal 
večerni zvon. Frece je spoz
nal veliko krajev, v odmak
njenem Turnem pa je naj
lepše, trdi. Le hitrejši go
spodarski razvoj okolice 
pogreša. 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

Franc Frece je v šentjurski občini eden najpomembnejših čebelarjev. 

Frecetov dom v Turnem krasijo lepi leseni izdelki iz 
domače delavnice. V čebelnjaku je poskrbel zimske dni. 
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• Ocenjevanje Martinove 
proizvodnje je marsikoga 
spravilo v škripce, saj se je 
veselje končalo z neprijet
no resnico: predlogom 
k sodniku za prekrške. To 
se je zgodilo Miroslavu B., 
ki je veseljačil že nekaj dni 
pred Martinovim, sosedje 
pa niso imeli razumevanja 
za njegovo žurko. 
• Skozi okno otroškega 
vrtca na Zagajškovi je 
v sredo popoldne svoje pre
moženje kazal srednje ve
lik, svetlolas neznanec. Ko 
so mu hoteli vzeti mero, je, 
domišljavec, izginil 
v mrak. 
• Pikova dama je bila 
v sredo zvečer usodna za 
Zorana Š. Možakar v igral
nici s tem imenom v hotelu 
Celeia bržkone ni imel 
srečne roke, zato je začel 
razgrajati. Najhuje se je 
znesel nad ruleto. O njego
vi nadaljnji usodi bo dolo
čal sodnik za prekrške. 
• Sodnik za prekrške bi se 
zelo rad srečal z neznance
ma, ki sta v nedeljo v hote
lu Celeia obračunavala 
z dvema Laščanoma. Poli
cisti bi sodniku radi izpol
nili željo, zato se bodo zelo 
potrudili izvedeti, kdo sta 
neznana razboriteža. 
• Prav ponesrečena štori j a 
se je v četrtek odvijala pri 
vhodnih vratih Romane C. 
Ta je namreč prijavila, da 
nekdo vlamlja v njeno sta
novanje. Policisti pa so 
ugotovili, da razbijanje po 
vratih povzroča ljubosum
na Irena K., ki se je hotela 
prepričati ali se ji ni njen 
fant izneveril. 
• Z izredno naglico se je 
izkazal neznanec v četrtek 
zvečer v Pizzeriji Zoki. Po
tem ko je potolkel nekaj 
steklovine, jo je še pred 
prihodom policistov pobri
sal neznano kam, vendar 
bodo na vsak način izbr
skali, komu poslati račun 
za razbite kozarce. 
• Fantje, ki so praznovali 
v Kajvdiovi ulici, so bili 
prav nejevoljni, ko so poli
cisti prekinili njihovo vese
lico. Nekateri so se potem 
vendarle sprijaznili, naj
bolj nezadovoljni pa so svoj 
protest izrazili s kričanjem 
pred blokom, s čimer so si 
prislužili obisk pri sodniku 
za prekrške. 
• Pred diskoteko Petelin 
je v noči s sobote na nedeljo 
mlajši moški pretepel Be
njamina R. Komaj se je 
spor polegel, pa se je prete-
paška veselica šele prav za
čela. Na parkirišče se je na
mreč pripeljalo nekaj avto
mobilov, potniki so izstopi
li in se začeli pretepati. 
Pretepači so ušli, ostali pa 
so pretepeni: Vojko J., 
Marjan R., Andrej P., Mitja 
L., Damir Š. in Zlatko N . 
• Pohod skupine mlado
letnikov od železniške do 
avtobusne postaje, med ka
terim so prevračali in raz
metavali koše, so prekinili 
policisti. Epilog sledi pri 
sodniku za prekrške. 

Vlomilci ne počivajo 
Celjski policisti so tudi mi

nuli teden zabeležili precejš
nje število vlomov. Storilci so 
odnašali najrazličnejše upo
rabne predmete: od hrane in 
pijače do denarja in orodja. 

Prejšnji vikend se je nekdo 
založil v bifeju Tržnice d.o.o. 
v Velenju. Vlomilec je bil skro
men, saj je odnesel le tri ste
klenice žganih pijač in nekaj 
cigaret. Prejšnji ponedeljek so 
opazili, da so z deloviščča na 
avtocesti v Skednju pri predo
rih izginila odkopna kladiva 

in dve pnevmatski pištoli, last 
SCT Ljubljana. Orodje je bilo 
vredno 300 tisočakov. Ponoči 
je bilo vlomljeno tudi v Lovski 
dom v Lačji vasi. Neznanec je 
Lovski družini Dreta iz Naza-
rij odnesel 45 tisočakov goto
vine. 

Malo tatinske sreče pa je 
imel 16-letni S.D., ki je v sredo 
dopoldne vlomil v stanovanj
sko hišo na Svetini. Še preden 
si je uspel ogledati prostore, ga 
je presenetila lastnica hiše 
Slavica G. 

V noči na četrtek je nezaže

leni gost obiskal trgovino Ajla 
na tržnici v Slovenskih Konji
cah. Iz lesene hiške je ukradel 
dvoje kavbojk, tri ročne moške 
ure, dva puloverja in otroško 
bundo. Lastnica Natalija O. je 
s tem oškodovana za' 70 tisoča
kov. Iz gradbene barake 
v Zgornjih Negonjah je v četr
tek nekdo ukradel električni 
kotni brusilni stroj, vrtalni 
stroj Iskra, 1,3 kubičnega me
tra hlodovine in še nekaj oro
dja, vse skupaj vredno 240 ti
soč tolarjev. 

Neznanec je ponoči obiskal 
tudi restavracijo Belvue v Ro
gaški Slatini. Ker je bila že 
zaprta, si je postregel sam. Iz 
registrske blagajne je odnesel 
270.000 tolarjev in vrednostne 
bone, iz predalov pa še 29 za
vitkov cigaret in 10 CD plošč. 
Lastnik Mirko I. je oškodovan 
za 40.000 tolarjev. 

Vlomilci so bili delavni tudi 
v petek. Neznanec je iz priroč
nega skladišča v poslovno sta
novanjskem objektu na Ljub
ljanski cesti v Celju odnesel 
dva vrtalna in dva brusilna 
stroja, vredne 100 tisočakov. 

Iz garderobne omarice v pro
storih TVD Partizana v Celju 
pa je izginilo 31 CD plošč, dve 
videokaseti in 10 avdio kaset, 
povrh pa še 10.000 tolarjev go
tovine. Istega dne so odkrili 
tudi krajo iz lovskega doma 
L D Hum na Maistrovi ulici 
v Celju. Neznanec se je založil 
s hrano v vrendosti 10 tiso
čakov. 

Iz kioska Tobačne tovarne 
v ulici Frankolovskih žrtev je 
v noči na soboto izginilo 105 
zavojčkov cigaret in radio ura. 
Isto noč je nekdo okradel tudi 
Janka P. iz Topolšice. Iz njego
vega avtomobila, ki je bil par
kiran na Vodnikovi v Velenju 
je ukradel avtoradio. 

V noči na nedeljo je nezna
nec razbil steklo na vhodnih 
vratih trgovine Di-Di na 
Slomškovi ulici v Slovenskih 
Konjicah in tako prišel v no
tranjost. Odnesel je več oblačil 
in 710 tolarjev. Isto noč je nez
nanec prerezal žično ograjo 
skladišča Lesnine v Levcu in 
odnesel dva kubika obdelanih 
desk. 

Poštenlak jo je skupil 
Prav na nenavaden način 

sta se v sredo na Kosovelovi 
ulici srečala dva moška. Ene
mu je ime Emil, osebni podat
ki drugega so še neznanka. Pač 
pa je z gotovostjo mogoče reči, 
da je Emil poštenjak, oni drugi 
pa bolj praktične, sebičnejše 
narave. 

Njuno bežno poznanstvo se 
je namreč začelo ob najdbi 
prave, zlate zapestnice. Med
tem ko Emil ni niti za hip 

okleval, da jo je treba nesti na 
policijo, je oni drugi bil mne
nja, da bi najdbo prodala pr
vemu zlatarju in si dobiček 
pravično razdelila. Emil se ni 
dal omajati v svojem prepriča
nju, oni drugi pa je vse bolj 
zagreto zagovarjal svojo idejo. 
Ko nobena beseda ni zalegla, 
je skušal zaigrati še na argu
ment moči. Res da je Emila 
z udarcem poškodoval, a do 
zapestnice vseeno ni prišel. 

Emil jo je vestno izročil polici
stom. 

Ti se zdaj vneto zanimajo za 
ime mlajšega moškega, starega 
med 27 in 28 leti, visokega 
170-175 cm, srednje postave, 
kratkih, rdečkastih las, rjavih 
oči, ki je bil v času srečanja 
oblečen v črno, usnjeno jakno 
z napisom U S A in modre kav-
bojke, govoril pa je srbohr
vaško. 

N . K. 

Država brez svojega deleža 
Policisti so v zadnjih dneh 

ovadili nekaj podjetnikov, ki 
so med drugim zagrešili tudi 
utaje prometnega davka. Dr
žavna malha je tako ostala si-
romašnejša za nekaj milijonč-
kov, ki jih bo, seveda, treba 
izterjati kje drugje. 

Lastnik podjetja Rikardo 
d.o.o., 20-letni Jože M., naj bi 
se z neevidentirano prodajo 
blaga od konca lanskega leta 
do letošnjega junija izognil 
plačilu prometnega davka 

v skupni višini dobrih 4 mili
jonov tolarjev. Na duši pa ima 
še nekaj drugih nemarščin, saj 
naj bi ogoljufal tudi nekaj po
djetij. Najbolj - kar za 360 tiso
čakov - naj bi bil ogoljufal po
djetje Mobitel iz Ljubljane. 

Na podoben način kot Jože 
je trgoval tudi Djemaludin M. 
iz podjetja Liljana Petrovče. 
To podjetje je pridobil s po
godbo o brezplačnem prenosu 
poslovnega deleža sredi avgu
sta letos in se takoj zagnano 

lotil posla. V pičlih dveh mese
cih je utajil za dobrih 6 milijo
nov tolarjev prometnega dav
ka. Podjetni trgovec je trenut
no v priporu. 

Mnogo skronanejšo utajo je 
zagrešil Milan G. iz Velenja, 
direktor in lastnik podjetja 
Export-Import d.o.o in Matica 
Velenje. V sedemnajstih mese
cih ni plačal za 2,3 milijona 
tolarjev prometnega davka. 

N . K . 

Pet v eni noči 
V noči s sobote na nedeljo so 

policisti zabeležili kar pet vlo
mov v avtomobile. V treh pri
merih je ostalo zgolj pri po
skusu odvzema vozila, saj sto
rilec oziroma storilci avtomo
bilov niso uspeli spraviti 
v pogon. 

Že zvečer je nekdo vlomil 
v avtomobil znamke Charade 
turbo diesel, ki je bil parkiran 
na Celovški cesti. Storilca je 
pregnala alarmna naprava, 
povzročil pa je za 70 tisočakov 
škode. Na Kraigherjevi ulici je 
neznanec vlomil v Fiat Uno. 
Tudi to vozilo se ni dalo spra
viti v pogon, škoda pa kljub 
temu ni zanemarljiva: 100 ti
sočakov. Proti jutru je bilo 
vlomljeno še v avtomobil 
znamke Z-128, ki je stal na 
Celovški cesti. Storilec je med 
delom po nesreči zahupal, kar 
je zbudilo enega od sosedov, ki 
je domnevnega tatu odgnal. 

Le krajšo vožnjo pa sta si 
privoščila dva neznanca, ki sta 
uspela odpeljati avtomobila. 
Enega je storilec odpeljal iz
pred diskoteke Casablanka. 

Pustil ga je na Pokopališki ce
sti, z neznancem pa je izginil 
mobitel in poslovni kovček 
z dokaj bogato vsebino: po
slovno dokumentacijo in 3000 
markami gotovine. Lastnik 
Boris V. iz Zreč je tako oško
dovan za 450 tisoč tolarjev. 
Drugi avtomobil. Golfa, je 
neznanec odpeljal s Stanetove 
ulice v Celju. Vozilo so našli 
nedaleč stran - pred gostiščem 
Branibor. 

Smreka padla na 
vod 

v četrtek popoldne sta 47-
letni Alojz Š. iz Dvora in 52-
letni Mihael V. iz Osredka 
v gozdu posdirala debelejšo 
smreko. Drevo je padlo na 
električni vod in ga poškodo
valo v dolžini 400 metrov, 
hkrati pa tudi priključke 
v treh stanovanjskih hišah. 
Zaradi nezgode je 25 hiš in go
spodarskih poslopij v soseski 
ostalo brez električnega toka 
do jutranjih ur. Škodo so oce-
nih na 700.000 tolarjev. 

Iztirila lokomotiva 
V sredo, 13 minut čez poldne je na tovorni železniški postaji 

v Začretu iztirila lokomotiva. Pri tem je nastala škoda na 
lokomotivi in kretnici, vzrok nezgode pa še ni pojasnjen. 

Požar iz peči 
Zaradi zbuha oljne peči je prejšnji ponedeljek zagorelo 

v delavnici firme Bardorfer v Grižah. Ogenj je zajel osebna 
avtomobila Zastava 128 in Nissan Premier ter ju uničil. Zgorelo 
je tudi več orodja in celotna električna instalacija v delavnici. 
Požar, ki so ga pogasili lastnik Rudolf B. in gasilci prostovolj
nega društva iz Griž, je naredil za milijon in pol tolarjev škode. 

Sojenje preloženo 
Prejšnjo sredo so na celjskem Temeljnem sodišču za 

nedoločen čas preložili obravnavo proti 39-letnemu Esadu 
Čehaiču iz Celja. 

Odpravili so mu tudi pripor, v katerem je bil od 18. 
aprila letos, saj je sodišče menilo, da ni več razlogov za 
pripor. Med tridnevno obravnavo so zaslišali približno 
trideset prič, nekaterih ključnih prič pa ni bilo. Razen 
tega je obramba predlagala še zaslišanje nekaterih drugih 
prič, zaradi česar je sodišče sprejelo odločitev o preložitvi. 

Vinjenost ni ovira 
Alkohol je pogosto sokrivec 

najhujših prometnih nesreč. 
Statistični podatki govorijo, 
da je vsak šesti povzročitelj 
pormetnih nesreč na Celjskem 
pod vplivom alkohola, upošte
vajoč vse udeležence promet
nih nesreč pa je alkohol priso
ten celo v vsaki tretji prometni 
nesreči. 

Nepriljubljeno preverjanje 
treznosti voznikov je zato do
kaj redna dejavnost policij
skih patrulj. To so med drugim 
preverjali tudi v akciji v so
botni noči. Med 921 ustavlje
nimi vozniki so našteli 228 kr
šiteljev, za katere so napisali 
144 predlogov sodniku za pre
krške in izrekli 62 mandatnih 
kazni. Kar 280 voznikov so na

potili na preizkus alkoholizi-
ranosti. Od teh jih je 157 »na-
pihalo« pod mero, 86 pa jih je 
v krvi imelo več kot dovoljenih 
0,5 promila alkohola. Petind
vajset voznikov je preizkus 
odklonilo. 

Ob teh podatkih še zanimiva 
prigoda iz Velenja, kjer so po
licisti pri lažji prometni nesre
či naleteli na avstrijskega voz
nika, ki so mu kasneje v krvi 
namerili kar 3,4 promile alko
hola. Veseljak je imel pravza
prav srečo, da so ga hitro spra
vili v bolnišnico, saj so v To-
polšici menili, da bi lahko bila 
tolikšna količina zaužitega al
kohola za možakarja celo 
usodna. 

PROMETNE N£ZGODE 
Martin je bil miren 

Minuli konec tedna, ko smo 
nazdravljali Martinu in mla
demu vinu, se je na cestah celj
skega območja iztekel bolj 
srečno, kot so si upali napove
dali tudi največji optimisti. 
V dneh od 10. do 13. novem
bra, ki so v lanskem letu terjali 
kar pet smrtnih žrtev prometa, 
so policisti obravnavali le ne
kaj lažjih prometnih nesreč, ki 
so se povečini končale z odrg-
njeno ali pomečkano pločevi
no. V letu, ko na cestah celj
skega območja beležijo re
kordno krvavo žetev, vsekakor 
vsaj en vzpodbuden podatek. 

Hudo ranjena 
v trčenju 

Na regionalni cesti med An
dražem in Polzelo sta v sredo 
popoldne trčili dve vozili. 
Osebni avtomobil je proti Pol

zeli vozil 26-letni Marko Š. iz 
Pariželj. V desnem ovinku je 
zapeljal na nasprotni vozni 
pas v trenutku, ko mu je na
sproti s kombijem pripeljal 
36-letni Stanko D. iz Žalca. 
Voznik Marko Š. in Stankov 
sopotnik, 12-letni M.D. sta se 
v nesreči huje ranila. 

Avtomobil zgorel 
Na regionalni cesti pri Rim

skih Toplicah se je v ponede
ljek zgodila hujša prometna 
nesreča. 

Voznik osebnega avtomobi
la, 24-letni Darko N . iz Strmce 
je vozil iz Klenovega proti kri
žišču z magistralno cesto. 
V bližini zaselka Poljane je za
peljal v levo, kjer je trčil v pro
metni znak, nato pa v beton
sko šlarpo. Vozilo se je ustavi
lo v potoku Ična in se vžgalo. 
Voznik se je kljub hudim ra
nam uspel rešiti. 

mini KRIMICI 
Okradel gozdarje 

v Podlogu pod Bohorjem je 
bilo v časi med 5. in 7. novem
brom vlomljeno v zapuščeno 
gozdarsko hišo, last GG Breži
ce. Neznanec je odnesel verige 
za delovni stroj, jekleno vrv, 
več orodja in električni bojler. 
S traktorja v bližini hiše je iz-

flnilo še vitlo za vleko lesa. 
kode je za 50 tisoč tolarjev. 

Neprijazno srečanje 
Martin A . iz Celja, star 26-

let, se je ob srečanju s policisti 
na parkirišču avtobusne po
staje v Mestinju hudo razburil. 
Ni mu bilo všeč, da skušata 
policista ugotoviti, kdo je in 
kaj tam počne. Najprej ju je 
ozmerjal, potem pa se ju je lo
til še s pestmi. Njegovo nepri
jazno vedenje bo obravnavalo 
sodišče. 

Oropali mladoletnika 
v petek ponoči so trije nez

nanci obstopili mladoletnega 
R.T., ki je šel po Ljubljanski 
cesti. Odvedli so ga do vhoda 
bližnjega stanovanjskega blo
ka, kjer so mu vzeli 3.000 to
larjev in zbežali. 

Kradla v garderobi 
Policisti iz Rogaške Slatine 

so prijeli dva učenca Steklar
ske šole, ki sta zagrešila sedem 
vlomov v garderobne omarice 
na šoli. Iz njih sta odnesla vse, 
kar se jima je zdelo uporabno. 

Okradli mesnico 
Neznanec, ki je v noči s pet

ka na soboto vlomil v mesnico 
Prekošek na Kardeljevem trgu 
v Velenju, nekaj časa gotovo 
ne bo trpel žeje. Iz prodajalne 
je odnesel 13 kartonov ploče
vink Laškega piva in več plo
čevink Coca-cole. 
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Konkurenca v radijskem etru se zaostruje 
po MeUlaninl raziskavi nalvečli porast poslušalcev RaHlu Celje In Koroškem radiu 

Inštitut za raziskovanje me
dijev je na ponedeljkovi ti
skovni konferenci v Ljubljani 
predstavil novo publikacijo 
Mediano - branost, gledanost 
in poslušanost. Po besedah di
rektorice Inštituta Janje Božič 
Marolt še vedno doživljamo 
eksplozijo medijev, čeprav to 
hkrati ne pomeni takojšnje 
oziroma večje izpostavljenosti 
medijem ali celo izboljšanje 
ponudbe. 

Na splošno je za »oktober-
sko sezono« — raziskava je po
tekala med 2. in 15. oktobrom 
- značilno, da bolj do izraza 
pridejo tiskani mediji, le pri 
televiziji je gledanost v pov
prečju in v primerjavi z okto
brom lani gledanost narasla za 
pet minut, medtem ko je izpo
stavljenost radijskemu mediju 
padla za devet minut. 

Top lestvica pri dnevnikih je 
naslednja: Slovenske novice. 
Delo, Večer, Dnevnik, Slove
nec in Republika, medtem, ko 
prva tri mesta pri tednikih za
sedajo Primorske novice, Do
lenjski list in Novi tednik. N o 
vi tednik se je tudi sicer dobro 
odrezal, saj je skupaj s Pri

morskimi novicami zabeležil 
največjo porast branosti. 

Posebej je bilo poudarjeno. 

da število bralcev, kot jih je 
zajela Medianina raziskava, ni 
odvisno od naklade, še posebej 
od prodanih izvodov, saj je 
vedno vprašljivo razmerje med 
primarnimi in sekundarnimi 
bralci. Vsekakor pa se splača 
vlaganje v lastno promocijo in 
samoreklamiranje, saj se to 
odraža tudi pri boljših rezul
tatih in povečanju bralnosti. 
To v enaki meri velja za radij
ski medij. 

Enako, kot se je znašel Novi 
tednik na 3. mestu med tedni
ki, se je na enakem mestu zna
šel tudi Radio Celje. Pred njim 
sta se uvrstila z rahlo pred
nostjo Koroški radio Slovenj 
Gradec in Radio Šmarje pri 
Jelšah. Zanimivo je, da smo 
s šmarskimi kolegi dosegli 
enak maksimalni doseg v 15-
minutnem intervalu in sicer 
28.000. Na tiskovni konferenci 
je bilo posebej pooudarjeno. 

da smo v primerjavi z lanskim 
oktobrom največji porast v po
slušanosti dosegli mi in koro
ški radijski kolegi. 

To vsekakor pomeni, da smo 
z rezultati zadnje Mediane za
dovoljni, čeprav hkrati lahko 
ugotovimo, da je še vedno del
no »mrtev kapital« naša sliš
nost proti severovzhodu na 
širše štajersko območje, zlasti 
v mariborsko telefonsko 
omrežje. Čeprav je zapisana 
sodba o »mrtvem kapitalu« 
morda preostra, je tudi logič
na, saj smo slišnost na omenje
nem območju dosegli šele lani 
s frekvenco 95,1 MHz z novega 
oddajnika na Boču. 

Zanimiv je še podatek, ki 
smo ga posebej izpostavili 
v spomladanski raziskavi Me
diane, da naši poslušalci izpri
čujejo modemi življenjski 
slog, da je delež mlajših in ti

stih z izobrazbo vse večji, če
prav so naš radijski program 
za razliko od spomladi bolj za
čeli poslušati moški in nismo 
več pretežno »ženski« radio. 

Še vedno imamo opraviti 
z zvestim poslušalstvom, saj se 
po kriteriju poslušanosti naj
več dni v tednu - sedem, uvrš
čamo v vrh med radijskimi po
stajami. Z odstotkom 4,7 smo 
rahlo, samo za 0,1 odstotka za 
radijsko postajo Gama M M in 
pred vsemi ostalimi. Zgolj za 
primerjavo: Koroški radio 
Slovenj Gradec 4,1, Radio 
Šmarje pri Jelšah 3,8, RGL 

Ljubljna 3,4, Radio Trbovlje 
1,4, Radio Velenje 1,4, Radio 
Kram 1,1, Radio Murski val 
0,5, Radio Alfa 2,5 itd. 

Glede na to, da je veliko ra
dijskih postaj doseglo slabše 
rezultate v primerjavi z okto
brom 1993 - umestna je vedno 
primerjava z isto sezono - smo 
še posebej lahko zadovoljni 
s pozitivnim trendom po veča
nju poslušanosti, čeprav v vse 
večji konkurenci novih radij
skih postaj in programov, še 
posebej s tistimi, s katerimi se 
v slišnosti prekrivamo. 

MITJA U M N I K 

RADIJSKI SPORED 
o d 17 . d o 2 3 . n o v e m b r a 

R A D I O C E L J E 
četr tek , 1 7 . 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika; 

RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo 
OKO Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20" 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro-: 
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 9.05^ 
Pokličite in vprašajte, 10.00 Novice, 10.30 Mali O, 12.00 BBC novice,; 
12.10Tečajnica, 13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Glasbene želje,* 
13.45 Turistični kažipot, 14.00 Jack pot, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos : 
RaSlo), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 16.10 Glasbeni express,' 
16.30 Kronika, 17.00 Kronika 18.00 Ročk blok (Aleš Uranjek), 19.00 i 
Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 Zaključek programa. ! 

Petek, 1 8 . 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika; 
RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo j 
OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 j 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poro-i 
čilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00; 
Novice, 10.30 Petkove štengce, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica,! 
13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 14.00 Jack Pot, 15.00 Obvestila, 15.05; 
Šport ob koncu tedna, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00-
Podalpski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, 17.30 Celjski magazin; 
(Nada Kumer), 19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 19.10 Evropa j 
v enem tednu (BBC), 20.00 Zaključek programa. 1 

Sobota , 1 9 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja! 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.45 ' 
Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled ; 
tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.45 Kam danes, 9.05 Predstavitev-] 
programa, 10.00 Novice, 10.15 Študentski sen/is, 12.00 BBC novice, 
12.10 Teen val, 13.00 Novice, 14.00 Jack pot, 14.05 Glasba je življenje, i 
15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser, 16.05' 
Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, 17.30 Vročih 20, 19.00 Večerno-
nočni športno zabavni program, AFP Dobova-Celje Pivovarna Laško, 
prenos, 24.00 Zaključek programa 

Nedel ja, 2 0 . 1 1 . : 5.00 Jutranji program, 8.00 Začetek programa, 8.051 
Poročila, 8.30 Verska oddaja-Luč sveti v temi, 9.00 Horoskop, 10.00] 
Novice, 10.30 Nedeljski gost, 12.30 Iz domačih logov (Jure Krašovec),i 
13.00 Novice, 13.05 Domača melodija tedna, 13.10 Nedeljsko športno] 
popoldne: 15.30 Čestitke in pozdrav, Pribl. 19.00 Zaključek programa. 

Ponedel jek, 2 1 . 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja ; 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.45; 
Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS, 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled • 
tiska, 8.05 PordSila, 8.15 Obvestila, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev j 
programa, 10.00 Novice, 10.30 Športno dopoldne, 11.30 Športni kviz, i 
12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Novice, 14.00 Jack pot, 15.30 I 
Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalpski biser, 17.00 Kronika, j 
18.00 Podalpski pop, 19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00. 
Vrtiljak polk in valčkov, 22.00 Zaključek programa. ; 

Torek, 2 2 . 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja) 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30' 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika, 7.15 i 
Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje, i 
9.00 Predstavitev programa, 8.45 Kam danes, 10.00 Novice, 10.30: 
Lestvica 3, Tri, lll.&AS, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica, 13.00; 
Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Glasbene želje, 14.00 Jack pot, 15.00 i 
Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi (RaSio), 16.00 Podalpski biseri 
(melodija tedna), 17.00 Kronika, 17.45 Zimzelene melodije, 19.00 Poro-; 
čila, 19.05 Deutsche VVelle, 22.00 Zaključek programa. 

Sreda, 2 3 . 1 1 . : 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja; 
kronika RS, 5.40 Domača melodija tedna, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30; 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika RS,: 
7.25 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 i 
Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 i 
Novice, 10.15 S knjižnega trga, 12.00 BBC novice, 12.10 Tečajnica,! 
13.00 Novice, 13.05 Napovednik, 13.10 Glasbene želje, 14.00 Jack Pot, j 
15.00 Obvestila, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaSlo), 16.00 Podalp- i 
ski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, osmrtnice, 18.00 Pop loto, I 
19.00 Poročila, 19.05 Deutsche VVelle, 20.00 Brane Rončel na RC, 21.00^ 
Zaključek programa. i 

Radio Cel je oddaja od 5.00 do 20.00 v torek, četrtek in petek, ob j 
ponedel jk ih do 22 .00, ob sredah d o 21.00 , ob sobotah do 24 .00 ure, i 
ob nedel jah pa od 8.00 do pr ibl ižno 19.00 ure, na UKV f r e k v e n c a h ' 
9 5 , 1 , 95,9 in 100,3 M H z - stereo. 

Glavm in odgovorni urednik: Mitja Umnik 
Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc 

Uredni.štvo: Nataša Gerkeš, Vesna Lejič, Mateja Podjcd, Janez 
Vedenik in Tone Vrabl. 

Glasbeni urednik: Stane Špegel 
Vodja tehnike; Bojan Pišek 

Naslov uredništva: Radio Celje, Prešernova 19, Celje. 
Telefon: 29-431. fax: 441-032. 

Studio: 441-310, 441-510. 

Četrtek, 17. novembra, 16.10 

Glasbeni express 
Oddaja o novostih in zanimivostih iz domače in tuje glasbene; 

scene, ob podpori svežih uspešnic. Oddajo pripravlja glasbeni: 
urednik na Radiu Celje Stane Špegel, vodi pa Maja Sumej. j 

Petek, 18. novembra, 17.30 ] 

Celjski magazin 
Avtorica oddaje Nada Kumer bo znova pripravila aktualno; 

temo, o kateri imajo poslušalci različna mnenja in na odprta j 
vprašanja reagirajo bolj ali manj prizadeto. Oddajo odlikuje! 
kontaktnost in tudi vse večji odmev, ko gre za urejanje različnih: 
problemov v Celju in njegovi okolici. | 

Petek, 18. novembra, 19.10 

Evropa v enem tednu 
še ena magazinska oddaja, tokrat o zunanji politiki v enem. 

tednu, ki jo pripravlja Brane Kastelic, iz slovenskega uredništva^ 
BBC v Londonu. Posebnost oddaje so posnetki originalnih J 
govorov in izjav najpomembnejših akterjev mednarodne poli-j 
tike. • 

Sobota, 19. novembra, 19.00 

Rokomet: Celje Pivovarna Laško-AFP 
Dobova 

Celjski rokometaši po izpadu iz evropskega pokala državnih; 
prvakov z visoko razliko premagujejo nasprotnike v domačem! 
prvenstvu. Favoriti so seveda tudi proti AFP Dobovi. Reporter • 
bo Dean Šuster. 

m i K r o s t a r 
UGODNA PONUDBA RAČUNALNIKOV IN TISKALNIKOV 

Računalniki 386DX/40 MHz, 4 MB RAM, HDD 210 MB, FDD 
1.44 MB, monitor color LR 103.900,00 SIT, 486DX/40 MHz, 
4 MB RAM, HDD 210 MB, FDD 1.44 MB, monitor color LR 
123.900,00 SIT, 486 DX/66 od 139.900,00 SIT naprej; nad
gradnje sistemov. 

MIKROSTAR d. o. o. Ljubljana, PE Celje, Teharska 4 (tovarna Toper), 
tel. 063/21-150, fax 063/21-021, od 8. do 12. in 13. do 17. ure. 

MMTV - Marjan Meglic 
Ali morebiti veste, kakšna je 

razlika med bogatim Američa
nom in revnim Američanom? 
Revni Američan svojega Rolls 
Roysa pere sam. 

Za gospoda Meglica sicer ne 
vem, ali svoje avtomobile pere 
sam ali ne, vem pa, da nima 
svojega Rolls Roysa. Vem tudi, 
da ima gospod Marjan Meglic 
svojo zasebno televizijo, ka
kršne nima še noben Slovenec. 
Njegova, torej prva slovenska 
televizija se imenuje MMTV. 
Precejšen del Slovencev jo že 
pozna in če slučajno še nič ni
ste slišali o lastniku prve slo
venske zasebne televizije 
MMTV, potem je kar prav, da 
v soboto poslušate našo oddajo 
Glasba je življenje. 

Oddajo pa lahko poslušate 
tudi zato, da boste na tekočem 

z lestvico Zlati glas Slovenije, 
kjer še vedno prepričljivo vodi 
Alfi Nipič. Druga je Helena 
Blagne, tretji Oto Pestner, če
trta Irena Vrčkovnik in peti 
Jože Potrebuješ. Torej nespre
menjeno stanje v primerjavi 
s prejšnjim tednom. 

Emona Merkur pa je tokrat 
nagradila Jožeta Drakslerja iz 
Tržiča z bonom za 5.000 tolar
jev, Mateja Abrahamsberga iz 
Ribnice in Miro Donifer iz 
Ljubljane pa z majico in če
pico. 

Pa še ena iz prejšnjega 
- Martinovega tedna: 

Morda veste, kakšna je ra
zlika med enologom in etno
logom? 

Tof jo razlaga tako: 
Etnologa zanima sod, 
enologa pa, kar je not'. 

S IMONA H^O 
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ODMEVI 

šentjurski 
prehod 
v demoliracijo 

Pod naslovom Šentjurski 
železniški prehod sem v imenu 
Narodnih demokratov napisal 
o težavah Šentjurčanov in 
drugih na tem prehodu, o smi
selnosti reševanja tega proble
ma in potrebnem pristopu za 
reševanje. Gospod Grdina, 
predsednik IS SO Šentjur, ki 
sicer ni bil v ničemer izzvan, se 
je odzval povsem zavajajoče, 
ne da bi sploh kaj odgovoril, 
s posebnim poudarkom name 
osebno. Kar smo povedali Na
rodni demokrati, je resnica, 
zato o tem ne bom več pisal. 
V strokovno problematiko 
podvoza ne nameravam pose
gati. 

Narodni demokrati ponovno 
poudarjamo, da je potrebno 
videti bodočnost in celovitost 
mesta Šentjur z okolico in te
mu primerno rešiti ta prehod. 
Prav tako priznavamo pravico 
meščanom, zlasti Hruševča-
nom, da opozarjajo na težave 
pri prehodu in zagovarjajo 
svoje potrebe, oblast pa opo
zarjamo, da je dolžna spošto
vati upravičene potrebe meš
čanov. 

Gospod Ladislav Grdina, ki 
kandidira za bodočega župana 
šentjurske občine, se je na za
pis odzval samo zaradi pred
volilnega časa. Dolžan sem 
opozoriti na duhamomo in 
utrujajočo intonacijo. Gospod 
Grdina v tem zapisu jasno ka
že, da ne priznava strank, kar 
pomeni, da zanika demokraci
jo, ki je možna samo v stran
karskem sistemu. On sam se 
razglaša za nestrankarskega 
in neodvisnega človeka, če
prav vemo, da je bil uspešen 
član avantgardne partije. Se
daj pa vidimo, da ga tovariši] a 
z novim imenom L D S - Z L S D 
znova kandidira, saj se jim gre 
za ohranitev privilegijev in 
oblasti. 

Koalicija Demos je naredila 
usodno napako, da ga je izvo
lila za predsednika IS. To je 
danes jasno spoznanje. Njego
va taktika in politična neizku
šenost ter naivnost koalicije 
Demos so pripomogli, da je 
koalicija propadla takoj po 
osamosvojitvi, ko v Šentjurju 
ni bila več nujno potrebna. To 
je bil cilj partije, saj so na 
oblasti ostali stari kadri, ki so 
z novimi davki (več denarja) in 
večjimi pooblastili pridobili še 
večjo moč. Tako so lahko zače
li uresničevati prej zavožene 
ali pripravljene infrastruktur-
ne projekte. 

Splošni družbeni razvoj 
stagnira, težave pa se iz dneva 
v dan večajo tudi v Šentjurju. 
Delni infrastruktumi napre
dek še ne bo prinesel rešitve za 
Šentjurčane, ki imamo velike 
potenciale v svoji naravni in 
kulturni dediščini ter pridno
sti in sposobnosti. To se bo 
sprostilo, ko bo izvoljena bolj 
demokratična in manj sebična 
oblast. 

Volivci lahko odločamo sa
mo vsaka štiri leta, zato velja 
dobro premisliti, katero stran
ko bomo volili, kje je več upa
nja za resnico, pravilnost in 
pravičnost. Razvoj omogoča 
delo in ustvarjalnost posamez
nikov, ne pa bič in razsipni-
štvo oblastnikov. Ne samo po 
besedah, predvsem po delu in 
ravnanjih jih boste spoznali 
vsi, ki si ne pustite metati pe
ska v oči. Zopet velja upošte
vati poziv šentjurskim voliv
cem iz leta 1869, ki ga je pod
pisal posestnik iz Anderburga 
Martin I^opač (NT 18.1.1990). 
Leta 1990 smo volili neke vrste 
državni občinski sistem, letos 
pa bomo volili zopet pravi ob
činski sistem, ki pa je na žalost 
za šentjursko področje še 
»kardeljansko komunalni«. To 
pomeni, da je še toliko bolj 
važno upoštevati nasvet iz po

ziva, ki pravi: »Vsak naj pride 
k volitvi, kteremu je le mogo
če, da se bode vaša volja spol-
nila. Ne smete se pa pri volitvi 
motiti; pazite tedaj, kedaj in 
komur bodite svoj glas dali.« 

FRANC ZABUKOŠEK, 
Šentjur 

Evropske 
pokojnine po 
gospodu Uraniču 

Nisem imel namena odgo
varjati na članek, ki je bil ob
javljen v Novem tedniku 20. 
oktobra letos, saj iz njega veje 
sovraštvo, zaničevanje, nepoz
navanje problematike pokoj
nin, neresnice itd. Verjamem, 
da tudi ta odgovor tako zagna
nemu kritiku vsega ne bo zale-
gel. Ker je gospodu Uraniču 
očitno zmanjkalo notranjih 

sovražnikov, si jih želi poiska
ti na novem torišču, torej pri 
upokojencih in njihovih po
kojninah. Njegov problem je, 
na kakšen (vedno enak) način 
skuša diskretirati sogovorni
ka. Vsak, ki se z njim ne stri
nja, je krvav, tovariš in podob
no. Pravica bralca pa je, da si 
o takem piscu oblikuje svojo 
predstavo. Gospod Uranič še 
ni dojel, da ljudje prepirljivcev 
in monotonih kritikarjev ne 
marajo. Še najbolje bi bilo, če 
bi povedal, kdo je naš, kdo sme 
katere interese zastopati in še 
kakšne barve je lahko. Gospod 
Uranič, se vam ne zdi, da iz 
vašega pisanja zaudarja po ne
ki novi diktaturi? Gorje nam, 
če bi bili taki na oblasti. Zelo 
zanimivo bi bilo vedeti, kje se 
je skrival gospod Uranič, da ni 
začel sam revolucije v železnih 
časih. Morda pa se je šolal 
s prispevki, ki so jih plačevali 
sedanji upokojenci? Upam, da 
mu je šola koristila tudi pri 
oblikovanju osebnosti. Tudi 
vsi direktorji so po njegovem 
okuženi, že zato, ker so to bili. 

Gospod Uranič se loteva po
dročja pokojnin zelo površno, 
saj ne pozna niti najosnovnej
ših razmerij in podatkov o po
kojninah, pokojninske zako
nodaje in tako dalje. Da bi ga 
malo osvestili mu bomo po
stregli z nekaterimi podatki, 
ki pričajo o tem kolikšne so 
pokojnine v naši državi. 

V septembru so znašale sta
rostne pokojnine 78,5 odstotka 
povprečne plače. Invalidske 
pokojnine so znašale le 64,6 
odstotka povprečne plače in 
družinske pokojnine le 55,4 
odstotka povprečne plače, ki 
je bila za sedem mesecev 
55.943 tolarjev. Po podatkih je 
do 35 tisoč tolarjev 41 odstot
kov pokojnin, med 35 in 40 
tisoč SIT je 15,8, od 40 do 50 
tisoč SIT je odstotek pokojnin 
enak, od 50 do 60 tisoč SIT je 
13,4, od 60 do 100 tisoč SIT je 
12,4, nad 100 tisoč SIT pa je 
1,5 odstotka pokojnin. 

Iz navedenih podatkov se 
vidi, da so naše pokojnine ne
kajkrat manjše od »evrop
skih«. Moram pa priznati, da 
nisem nikjer zasledil podatke 
o evropskih pokojninah. Ob
stajajo podatki o nemških, av
strijskih, francoskih... pokoj
ninah. Pisanje o pokojninah 
zahteva nekaj ekonomskega 
znanja in tudi človeških kvali
tet, gospod Uranič. Bodite ob
zirni vsaj do starejše generaci
je in se ne izživljajte nad njo. 
Ne izlivajte žolč na vse upoko
jence in njihove pokojnine na 
račun nekaj posameznikov, ki 
so se vam usidrali v želodec. 
Če boste imeli srečo, boste tudi 
vi doživeli pokojnino, kar vam 
želimo. Ne želimo pa, da bi po 
vas in vaših predstavnikih 
pljuvali po vašem vzoru. Pri
poročam vam, da se usmerite 
v prihodnost, saj nas ta zani
ma, radovedni pa smo, kakšni 
so vaši predlogi za boljši jutri. 
Z veseljem bomo ugotavljali 
rezultate, samo ti štejejo. 

S spoštovanjem! 
M A R T I N ANDREJAŠ, 

Za DeSUS - Območni odbor 

PREJELI 
$ g l O 

za 
denacionalizacijo 

Združenje lastnikov razlaš
čenega premoženja Slovenije 
(ZLRP) v imenu 200 tisoč nek
danjih razlaščencev, njihovih 
pravnih naslednikov in pre
moženjsko oškodovanih dru
žinskih članov javno poziva 
slovenske politične stranke 
kot nosilke kandidacijskih po
stopkov kakor tudi posamezne 
kandidate za župane in svetni
ke na bližnjih lokalnih voli
tvah, da v predvolilnem času 
kar najbolj natančno opredeli
jo svoja stališča do uresniče
vanja Zakona o denacionali
zaciji. 

Postopki za vračanje krivič
no odvzetega premoženja so 
vezani predvsem na občinske 
upravne organe, zato upravi
čenci do denacionalizacije že
lijo na volitvah podpreti samo 
tiste strankarske liste in pred
lagane kandidate, ki se bodo 
nedvomno izrekli za hitro in 
dosledno izvajanje denaciona-
lizacijskih procesov. 

Že pred sprejemom Zakona 
o denacionalizaciji leta 1991 
smo bili priča srditemu na
sprotovanju predlaganemu 
načinu vračanja odvzetega 
premoženja s strani političnih 
dedičev razlaščevalske komu
nistične doktrine. Med samim 
sprejemanjem zakona so te vr
ste poslanci zapuščali skupš
činske klopi in skušali z ob-
strukcijo onemogočiti izglaso
vanje zakona, zdaj pa si z vse
mi sredstvi prizadevajo spod
kopati njegovo izvajanje. 

Stanovanjski zakon s celo 
vrsto diskriminacijskih določil 
ne dopušča resničnega vrača
nja nekoč odvzetega premože
nja, država ne jamči za obvez
nice Slovenskega odškodnin
skega sklada, vračanje nado
mestnih nepremičnin se ne iz
vaja. Konzorcij zavezancev pa 
je deležen vsestranske podpo
re že omenjenih političnih sil 
pri nečednih prizadevanjih, da 
bi se odvzeta lastnina ne vra
čala upravičencem v naravi in 
bi se s tem Zakon o denaciona
lizaciji zamajal pri samih te
meljih. 

200 tisoč nekoč okradenih 
lastnikov ali njihovih nasled
nikov je globoko prizadetih 
zaradi neizvajanja in rušenja 
zakonitega procesa denaci
onalizacije. 

Zato je ob zagrizeni oprede
litvi proti denacionalizaciji, ki 
smo ji vsak dan znova priče, 
nujno treba povzdigniti glas 
tudi za izvajanje zakona o de
nacionalizaciji, da bodo števil
ni volivci iz vrst nekdanjih ra
zlaščencev lahko namenili svoj 
glas zares tistemu, ki se bo 
javno obvezal, da bo ščitil nji
hove pravične zahteve! 

Predsedstvo 
Z L R P Slovenije 

Volitve 94' 
Lokalne volitve so pred vra

ti. To je prvo dejstvo, edino 
trdno in jasno. Zanimivo bo 
spremljati svetniški sij novih 
odbornikov, ki se jim bo reklo 
svetniki. Nekje me preveva 
občutek, da bodo ti svetniki 
samo nemi opazovalci dogaja
nja, kajti občinam bo ostalo 
samo urejanje zelenic in zali
vanje županovega fikusa, če 
sem malce zloben. 

Najpomembnejša postavka 
- cekini so neznanka, kot je še 
vedno neznanka, kaj bodo lju
dje z občinami, katerih ne ma
rajo. V našem Knežjem mestu 
na terenu vidimo, kako je to, 
če dobijo občino okolja, ki te
ga ne žeUjo (Vojnik, Store) in 
ne dobijo občine, če jo želijo 
(Teharje). Kdo je odgovoren za 
takšne kolobocije? Občinski 
odborniki? Ne. Stranke? Ne
katere, nikakor pa ne vse. Iz
vršni svet Celja? Verjetno ne. 

Glavni krivec za takšne neum
nosti je neuravnotežena cen
tralizacija. Jasno je, da mora 
v državi nekdo stvari voditi in 
to mora početi kar se da enot
no in pregledno. Toda med no
vo občino in državo ni ustrez
ne vmesne institucije. Sloveni
ja je resnično majhna, toda 
izredno raznolika. Ta raznoli
kost terja malce drugačen pri
stop, kakor si ga predstavljajo 
v Ljubljani. 

V naši majhni Sloveniji je 
skoraj ravno toliko različnih 
kultur, kot jih je v precej veliki 
Avstriji ali Italiji. Naši ljublje
ni voditelji bi morali to vedeti 
(verjetno se jim o tem bolj ma
lo sanja ali pa se jim noče sa
njati). Prekmurec drugače do
jema svoj življenjski slog kot 
Primorec. Za vse ne morejo ve
ljati enaka suhoparna pravila. 
Res je, da smo vsi enakoprav
ni, enakovredni, toda različni. 
Kaj pa počno veljaki lokalnih 
skupnosti? Samo jočejo, kako 
Ljubljana vse grabi zase. S tr
kanjem po prsih in poudarja
njem pripadnosti se nič ne do
seže. Potrebno je delo in pred
vsem jasni cilj. Mnogi trdijo, 
da ne bodo šli na volitve, ker 
se jim je politika priskutila. 
Imajo pravico do tega, a žal 
s tem dajejo mandat ravno lju
dem, katerih ne marajo. Po
trebno je iti na volitve, izvoliti 
ljudi, kateri ne bodo samo zob 
kazali, temveč delovali. 

Vsi so sedaj polni sladkih 
besed, a ne pozabite, kaj je kdo 
do sedaj izpolnil. Kdo nas je 
spri z Italijo? Kdo je podaril 
Hrvatom naše vasi? Kdo omo
goča kriminalcem vseh oblik, 
da se šopirijo po Sloveniji? 
Kdo hoče iz vas narediti ovce? 
Kdo hoče poneumljati vaše 
otroke? Koliko ste vi pripomo
gli k delovanju takšnih ljudi 
(ker ste nasedli in jih volili leta 
1992)? Imate možnost, da po
pravite. Samo nečesa ne nare
dite - ne ostanite doma. Pojdite 
na volitve, kajti vsak glas, ki 
ga nezadovoljni pustite doma, 
je glas tistim, katerih se želite 
znebiti. 

BOJAN EKSELENSKI , 
Celje 

Gospod Jože 
Zimšek, 
predsednik iS SO 
Celje 

Spoštovani! Približuje se 
zaključek leta, ko vsak pri sebi 
obračunava doseženo realiza
cijo ciljev in verjetno so naj
bolj zadovoljni tisti, ki ciljev 
nimajo in je njihovo zadovolj
stvo popohio. So pa tudi lju
dje, ki zaradi svojega notra
njega zadovoljstva, rušijo cilje 
in uspehe drugih, da bi v ne
kem relativnem primerjanju 
bili zadovoljni s svojimi dosež
ki. V prvem trenutku boste go
spod Zimšek pomislili, da je to 
pismo naslovljeno na napačni 
naslov ali pa, da se Vas osebni 
obračuni. Vam sicer znanih 
posameznikov, ne tičejo. Ven
dar ne gre za pomoto. Na Vas 
naslavljam to pisanje ali raz
mišljanje, kakor pač hočete, 
ker Vam pač mora nekdo, ki si 
to upa, povedati, da Vaše 
osebne lastnosti niso vredne 
funkcije, ki jo opravljate. 
S polno osebno odgovornostjo 
se zavedam besed, ki sem jih 
napisal, verjamem pa, da se Vi 
gospod Zimšek ne zavedate 
svojih dejanj, ki vodijo v raz
prtije in medsebojno nezaupa
nje sosedov. Dobro veva za kaj 
gre, čeprav Vi svoja nizkotna 
dejanja prikrivate za instituci
jami, ki naj bi v svojem druž
benem delovanju skrbeli za 
red in zakonitost. Posledice 
Vašega nastopa na 120. seji 
koordinacije IS so globje kot 
se jih verjetno Vi zavedate ali 
če hočete, močno spominjajo 
na polpreteklo zgodovino, kjer 
so posamezniki sprli cele na
rode. Vaš doseg j a pač samo 
lokalno dosegljiv in je vplival 
samo na medsoseske odnose. 

Da ne bom dolgovezil in 
s tem preveč povzdigoval Vašo 
pomembnost, zaključujem ta 

svoj osebni obračun sam s se
boj samo še z željo, da se ob 
priložnosti ko Vas bo pot za
nesla proti Vaši rezidenci na 
Svetini, uzrete na kraj, kjer ste 
poskušali zasejati sovraštvo in 
mržnjo med sosedi in ob po
gledu na podobo Svete Marije 
zaprosite za čim več glasov za 
bližnje volitve. 

Pa brez zamere. Vas poz
dravlja 

S T A N K O Z A K E L Š E K , 
Laška vas 

Zeleni, 
ultrazeleni,... 
ostali! 

Kje ste varuhi okolja? 
Kot mi je znano, imamo dve 

stranki, ki se imata za varuhi
nji človekovega okolja. Obe na 
veliko trosita denar davkopla
čevalcev. Za kaj, se ne ve ozi
roma zelo malo. Polni sta last
ne hvale in raznoraznih po
bud, ki pa žal niso prinesle še 
nobenih konkretnih rezulta
tov. Zakaj tako? 

Zakaj tako »lepo smrdi« 
v Vojniku? Že lep čas se širijo 
nepopisne smrdeče vonjave 
v »bodoči« občini Vojnik. Naj 
bo to zjutraj, že navsezgodaj, 
čez dan ali zvečer, smo krajani 
Vojnika in bližnje okolice pri
siljeni prenašati vsiljene nam 
vonjave. 

Te se širijo iz hmeljišč, kjer 
trosijo kompost - gnojilo. Smr
di v stanovanju, otroci med 
potjo v šolo vihajo nosove, tež
ko je malčkom iz vrtca, ki žele 
ujeti še zadnje sončne jesenske 
žarke, saj jih na vseh spreho
dih spremlja ta smrad. Al i se 
sploh kdo od odgovornih zave
da, kaj s tem neznosnim smra
dom povzroča krajanom, med 
katerimi je veliko težkih srč
nih in pljučnih bolnikov? 

To se ponavlja že vrsto let. 
Če ne trosijo gnojil, pa strupe
ne snovi vdihavamo poleti, ko 
s strupi škropijo hmelj. Al i 
smo res dolžni prenašati tak
šen smrad? Odgovorni pri 
Hmezadu nikoli ne pridejo 
k nam, da bi se prepričali kako 
smrdi. Kje so Zeleni, ki se sa
mo hvalijo, pomagajo pa ne? 
Kako dolgo bomo davkoplače
valci še molče trpeli nesposob
ne strankarske veljake, ki jim 
je samo za njihove udobne 
stolčke v beli Ljubljani? 

Pa srečno iz smrdečega Voj 
nika. 

D U Š A N GORKIČ, 
Vojnik 

Samostrel ne 
spada v lovišče 

Lovska družina Hum je ena 
izmed dveh celjskih lovskih 
družin in gospodari z loviš
čem, ki se razteza od Brega do 
Tremerij, Liboj do Savinje, 
nato z enim delom sega v Črni 
les in zopet nazaj v Celje. L o 
višče, ki obsega približno 
4.600 ha, je zaradi urbanizaci
je zmanjšano in se še nepresta
no zmanjšuje na 3.500 ha. 

Na skrajnem južnem robu se 
od Tremerij do Liboj razteza 
najvišji gorski hrbet z imenom 
Slomnik, ki ima zelo strma in 
razgibana pobočja. V nenase
ljenem Slomniku prebiva sr
njad, muflon, prašič in ostala 
mala divjad. Slomnik, ki pred 
nekaj leti sploh ni bil kaj dosti 
obiskan in je veljal za nekak
šen rezervat divjadi, je danes 
močno devastiran, divjad je 
zaradi nemira močno obreme
njena, postala je skrivnostna, 
uplenitev pa je mnogo težja 
kot nekdaj. Slomnik so mno
žično začeli obiskovati nabi
ralci gob, kostanja, rekreativ-
ci, plezalci, motoristi in gorski 
kolesarji. Vsi ti s hrupom in 
vedenjem odganjajo divjad, ki 
ni več deležna počitka. 

Posebna nadloga so postali 
lastniki samostrelov, ki je tudi 
orožje. V letošnjem letu je bila 
uplenjena muflonka z vsemi 
znaki uplenitve s samostre
lom. S samostrelom je bil 
ustreljen tudi srnjak. Čeprav 
je originalna puščica topa. 

smo našli ostro nabrušeno. 
Strelec je znan, ker se vozi 
z avtomobilom po lovišču, 
poznajo ga tudi domačini, ki 
so ga že opozorili, da s samo
strelom nima kaj iskati v goz
du. Prejeli pa so aroganten od
govor, da mu nihče nič ne mo
re. Lovski čuvaji so dobili na
log, da mu v lovišču samostrel 
odvzamejo in ga prijavijo poli
ciji. 

Opisovanje dogodka in sa
mostrela bi nas odpeljalo pre
daleč. Lok je star nad 30.000 
let, samostrel nekoliko manj, 
oživel pa je ponovno v i l . sto
letju. Da gre res za nevarno 
napravo, govori dejstvo, da ga 
je papeški ediktor v i l . stolet
ju prepovedal uporabljati zo
per kristjane. Kitajci so imeli 
kljub temu, da je takrat že 
prevladovala puška, v tako-
imenovani boksarski vojni leta 
1920 bataljone, ki so bili obo
roženi izključno s samostreli. 
Prvi primerki samostrelov, ki 
so jih k nam prinesli iz tujine, 
so terjali v Zagrebu tudi prvo 
smrtno žrtev mladoletnika. 

Pri loku pa je zaskrbljujoče 
to, da šolarji postavljajo po 
gozdovih tarče v obliki divja
di. Prepričan sem, da če bi se 
ob tarči pojavila prava divjad, 
bi se odpovedali tarči in stre
ljali na divjad. Takšna vzgoja 
otrok je napačna. Res je, da 
v nekaterih krajih Z D A lovijo 
z lokom, vendar je vprašanje, 
koliko divjadi je zastreljene in 
nikoli najdene. 

Kdor misli o samostrelu 
drugače, naj se napoti k našim 
severnim sosedom in naj tam 
poskuša prosto hoditi z loko-
strelom po gozdu. Veliko ra
zlogov je, da divjadi velja le 
kiogla, krivolovcem pa odv
zem orožja in naprav v loviš
čih ter prijava policiji. 

Lovska družina HUM, 
V A L T E R DVORŠEK 

Resnica 
o povišanju plač 
profesorjev 
maturitetnih 
predmetov 

Spoštovani gospod minister 
Ni še tako dolgo tega, ko 

smo »učitelji v srednjih šolah« 
poslušali lepe obete, češ dr
žavni uslužbenci boste, s sta
rim sistemom je konec, nič več 
ne bo tako, kot je bilo, sedaj bo 
vse bolj urejeno in plačani bo
ste, kot se spodobi. 

Zdaj, ko je za nami nekaj 
»novih« nič bolj urejenih let; 
zdaj, ko so katalogi, eseji, po
glabljanja, zunanji ekstemi iz
praševalci, RIC, na vrata pa 
trka matura; zdaj, ko nenado
ma nismo več državni usluž
benci, ampak samo še javni 
delavci (v novem zakonu tudi 
uradno degradirani v učitelje, 
medtem ko vsi drugi ostanejo 
doktorji, inženirji, dipl. to in 
ono); zdaj, ko so naše plače že 
spet (novemu sistemu navk
ljub) na najnižji stopnički 
akademsko izobraženih Slo
vencev; zdaj, ko »učiteljem 
v srednjih šolah« za priprave 
na maturo ministrstvo iz sicer 
(pre)polnega državnega prora- | 
čuna »odra j tuje« beraško mi
loščino nekaj sto tolarjev; 
zdaj, ko se zdi taistemu mini
stru politično modro v javnosti 
objavljati neresnične podatke, 
češ, kako da so plače v vzgoji 
in izobraževanju urejene in za 
pripravo na maturo povišane 
celo za 5 oziroma 10 odstot
kov; da, zdaj je čas, spoštova
ne kolegice in kolegi po drugih 
slovenskih osnovnih in sred
njih šolah, da skupno povzdig
nemo glas. 

Predolgo smo bili tiho in 
predolgo so z nami počeli, kar 
se jim je zdelo. Naša odločitev 
je bila premišljena: iz protesta 
zoper poniževalno šolsko 
oblast, v opombo njim in vam 
vračamo od sicer dovolj | 
skromnih plač tistih nekaj sto 
maturitetnih tolarjev. Naj jih 
ima ministrstvo, morda si bo 
z njim kaj pomagalo, mi si ne 
moremo, saj je 24 profesorjev 



skupaj prejelo 25.610 SIT neto 
skoraj tisoč ur!. 
profesorji Gimnazije Celje 

pgorčeno nakazujemo svoj 
pj-otest ministrstvu za šolstvo 
•jj šport in njegovemu ministru 
^ . Slavku Gabru. Odrekamo 
je 5 in celo 10-odstotnemu po
višanju plač, kar konkretno 
n̂aša med 100 in 2.130 SIT 

priboljška. Prosimo novinarje 
jji ministrstvo, da ste ob more-
[jitnem ponovnem povišanju 
ponižanih bolj natančni in da 
je javnosti pove natančno, ko
liko v tolarjih znaša ura za 
pripravo na maturo. V tem šol
skem letu po kolektivni po
godbi znaša natanko 29 oziro-
jna 58 SIT. Za toliko smo, za 
zdaj še profesorji, »odgovor
ni,« ko pripravljamo dijake na 
maturo 1995 leta. 

^ Štiriindvajset 
profesorjev 

Gimnazije Celje 

Odprto pismo 
Prof. dr. Jožetu Ostercu, mi

nistru za kmetijstvo in gozdar
stvo 

Na Radgonskem kmetijsko 
živilskem sejmu je na posvetu 
gozdarjev in lovcev vaš uni
verzitetni kolega prof. dr. Iz 
tok Winkler (povzeto po dnev
niku Slovenec) oblikoval svoj 
dikusijski doprinos, ki ga je 
novinar oblikoval takole: 

»Prof. dr. Iztok Winkler pa 
se je spraševal ali je sploh smi
selno, da so gozdovi tudi dol
goročno zasebna last. Po no
vem zakonu o gozdovih imajo 
namreč lastniki pravico nepo
sredno izrabljati le les, in še to 
v skladu s skupno sprejetimi 
načrti. Ker pa lahko gozd uži
vajo tudi lovci, rekreativci in 
nabiralci sadežev, je gozd tudi 
last drugih.« 

Bo verjetno kar držalo, kar 
pravi ta eminentni bivši par
tijski politik in sedaj univerzi
tetni profesor, saj v »logiko« 
njegovega razmišljanja in 
sklepanja ne gre dvomiti. 

Zaskrbljujoče in tragično pa 
je, da so takšni zaključki pod
krepljeni z določili gospodar
ske in lovske zakonodaje, za 
katero odgovarjate vi, gospod 
minister. Lastnikom gozdov 
ostaja omejena uporaba lesa, 
plačevanje davkov državi in 
prispevkov za gozdne poti ter 
»čast,« da lahko skrbijo za po
gozdovanje ter »futranje« div
jačine, ki je last države. Zato 
bomo tudi lastniki gozdov do
umeli, da je nova nacionaliza
cija, ta brezplačni odvzem 
gozdov lastnikom s strani dr
žave, prava rešitev problema, 
saj bi v takšnih razmerah bil 
gozd tem lastnikom samo 
v breme. Strateško resnično 
uspešno ciljno načrtovana za
konodaja! 

Kako bomo ob tako vodeni 
gozdarski politiki, za katero 
ste odgovorni vi, gospod mini
ster, šli v Evropsko unijo in 
kako bo ob gozdarski in lovski 
zakonodaji, ki je že veljavna in 
bo v kratkem še veljavna, last
nik gozda s svojim gozdom go
spodaril smotrno, hkrati pa 
tudi prizadevno, gospodarsko 
pi dolgoročno? Odgovor na ta 
in še druga vprašanja poznate 
zaenkrat samo vi in vaši sode
lavci. Skoraj zanesljiva pa je 
trditev, da se bodo ob takšni 
gozdarski in načrtovani lovski 
Zakonodaji goloseki množili in 
povečevali. 

ZLR P Slovenije, 
predsednik podružnice 

Slovenska Bistrica, 
BOGOMIR K O P A Č 

Prijeten izlet 
šentjursko Društvo za po-

nioč duševno prizadetim ose
bam je zelo aktivno. Med dru
gim vsako leto pripravlja za 
svoje člane izlet ali dva. Tudi 
letos so 15. oktobra organizi
rali izlet v Črno na Koroškem, 
z ogledom njihovega Zavoda. 

Zbrali smo se ob 7.30 uri 
pred železniško postajo Šent
jur. Tu nas je že čakal avtobus, 
2a volanom pa vesten šofer, 
Ivan Divjak iz Združenja šo
ferjev in avtomehanikov Celje, 

ki je tudi pomagal pri vstopa
nju in izstopanju iz avtobusa. 
Vedeli'smo, da bo prijetno, saj 
je bil organizator izleta požr
tvovalni predsednik društva g. 
Peter Jeršič, v avtobusu pa je 
bil tudi muzikant. V lepem 
sončnem jutru smo se odpeljali 
preko Velenja do Sp. Doliča, 
kjer smo imeli toplo malico. 
Med vožnjo smo opazovali ču
dovito fantazijsko obarvano 
jesensko naravo (seveda, kdor 
jo zna občudovati). Pot nas je 
vodila do Črne na Koroškem, 
kjer je bil daljši postanek za 
ogled Zavoda za usposabljanje 
mladine. Tu nam je spregovo
ril predsednik društva za po
moč duševno prizadetim ose
bam. Nato so nam postregli 
s pecivom in sokom, sledil pa 
je ogled sob. Srečali smo se 
z bolj ali manj prizadetimi 
osebami. 

Pot smo nadaljevali do K o -
telj, kjer smo si ogledali rojst
no hišo Prežihovega Voranca. 
Po dobrem kosilu v Kotljah pri 
»Rimskem vrelcu« smo se od
peljali do Šoštanja, kjer smo si 
ogledali znamenito kraško Ro-
tovnikovo jamo z lepimi kap
niki. Prijeten jesenski izlet 
nam bo ostal v lepem spominu. 

H I L D A LOKOVŠEK, 
Šmarje pri Jelšah 

Laboratorljsice 
živali - žrtve 
znanosti 

Kot vsako leto, je tudi letoš
njo jesen inštitut Jožef Štefan 
v Ljubljani imel »Dan odprtih 
vrat,« kar pomeni, da smo si 
v soboto, 15. oktobra, smeli 
ogledati njihove delovne pro
store, opremo in se pogovoriti 
z zaposlenimi. Omenim naj, da 
je v tej vodilni znanstveno-ra-
ziskovalni ustanovi od 720 za
poslenih, 490 raziskovalcev in 
236 doktorjev znanosti, ki de
lajo na osnovnih, razvojnih in 
uporabnih raziskavah na po
dročju naravoslovnih - mate
matičnih, tehniških in bioteh
niških ved. Razume se, da pri 
določenih delih uporabljajo 
tudi poskusne živali. Ker nas, 
varstvenike živali, zanima to 
področje, sem tega dne obiska
la to ustanovo. Skoraj sem 
prepričana, da sem v vseh letih 
nazaj pa tudi na letošnji dan 
prva in edina obiskovalka, ki 
sem se zanimala za laborato
rijske živali. Ker se tudi Sve
tovna zveza za varstvo živali 
(WSPA) London, zanima, 
v kolikšni meri se tudi sloven
ske znanstvene ustanove pri
bližujejo prehodu na alterna
tivne metode pri svojem razi
skovalnem delu, sem pred ob
hodom delovnih prostorov za
prosila za strokovno pomoč. 
Prijazno in brez ovir me je 
sprejel gospod prof. dr. Vladi
mir Cotič, ki sicer tudi sam 
izvaja poizkuse na živalih; po 
razgovoru me je vodil tudi 
v delovne prostore, laboratorij 
in hlevček, kot ga imenujejo. 
Poskusne živali pred in po po
segu sem smela tudi fotografi
rati. Zelo me je pretresla izja
va, da za izvedbo enega poiz
kusa uporabijo od 20 do 30 
mišk, zato sem g. dr. Cotiču 
takoj ponudila strokovno lite
raturo, ki ponuja prehod na 
nadomestne (alternativne) me
tode pri raziskovalnem delu. 
Pojasnila sem, da se varstveni-
ki živali zavedamo, da poizku
sov na živalih nikdar ne bodo 
popolnoma opustili, dasiravno 
smo vsi proti uporabi živali 
v te namene; trudimo pa se in 
hočemo, da se število poskus
nih živali občutno zniža in da 
bodo ustanove spoštovale 
predpise v prihajajočem Zako
nu o varstvu živali pred muče
njem. 

Močna in dobro stoječa tuja 
društva proti mučenju živali 
celo štipendirajo študente, bo
doče znanstvenike raznih pro
filov, da študirajo, kako se 
uporablja nadomestne metode 
t.j. uporabo umetno gojenih 
tkiv, celic in podobno. To z na
menom, da bodo svoje znanje 
prenašali na podmladek. Za
kaj pišem vse to? 

Najprej bi se želela zahvaliti 
gospodu prof. dr. Cotiču za ra
zumevajoč sprejem, vodstvu 
inštituta J. Štefan za idejo 
»Dan odprtih vrat«. Ne nazad
nje bi povabila še druge usta
nove, ki pri svojem delu upo
rabljajo poskusne živali v svo
jih laboratorijih, da bi na enak 
način odprla vrata svojih usta
nov vsaj en dan v letu, da bi si 
varstveniki živali mogli ogle
dati, t.j. na lastne oči prepriča
ti, v kakšnih razmerah čakajo 
živali na svoj žalosten konec. 

Zato je dolžnost vse sloven
ske osveščene javnosti, da 
z oglašanjem v javnih medijih 
spodbuja Državni zbor k hi
tremu in brezkompromisnemu 
sprejemu Zakona o varstvu ži
vali pred mučenjem, ki zaob-
sega med drugimi tudi pose
ben člen o izvajanju poizkusov 
na živalih. 

L E A EVA M U L L E R , 
Ljubljana 

Prodajalci 
slovenske 
zemlje 

Najnovejši primer protislo
venske izdajalske, zgrešene 
politike slovenskih vladajočih 
struktur je napovedana pobu
da za spremembo slovenske 
ustave tako, da bi lahko poslej 
tujci kupovali slovenske ne
premičnine. To opravičujejo 
s tem, da naj bi bila ustavna in 
zakonodajna možnost nakupa 
nepremičnin tujcem, pogoj za 
članstvo Slovenije v Evropski 
uniji. Italijani so od Slovenije 
zahtevali, da dovoli nakup ne
premičnin tujcem in da sestavi 
seznam nepremičnin italijan
skih izgnancev, ki so sedaj 
v državni lasti Slovenije ter 
razglasili moratorij na njihovo 
prodajo, do ustrezne spre
membe naše ustave (kar pome
ni: njihovo vračilo). Peterle, ki 
je očitno povsem izgubil raz
sodnost, je sramotno pristal na 
takšno italijansko izsiljevanje, 
zaradi česar mora takoj dejan
sko odstopiti s položaja zuna
njega ministra (kot tudi neka
teri drugi zaposleni v zuna
njem ministrstvu). 

V zadnjem času se v Sloven
skem Primorju pojavljajo tujci 
(zlasti Srbi), ki so zaprosili za 
italijansko državljanstvo in 
kateri že kupujejo slovenske 
nepremičnine v upanju, da bo
do le-te obdržali kot italijan
ski državljani (pridobili last
ninsko pravico na njih), ker da 
bo morala Slovenija za vstop 
v Evropsko Unijo dovoliti na
kup nepremičnin tujcem. Pri 
čemer slovenska oblast ne re
agira. Ker pa so vladajoče 
strukture, zlasti komunisti v: 
Z L S D (beri: Združena Lista 
Samih Demagogov) in LDS 
(beri: Lažemo Do Skrajnosti), 
tako širokogrudno, nekritično, 
izdajalsko podeljevale držav
ljanstva neslo vencem iz bivše 
Jugoslavije, (zaradi volilnih 
glasov in svojih demagoško-
intemacionalističnih nag
njenj, seveda), ko je praktično 
vsak neslovenec, ki je zanj za
prosil, dobil naše državljan-' 
stvo na osnovi sramotnih bla
gih, nekritičnih pogojev, že se
daj neslovenci kupujejo naše 
nepremičnine in nam zato niso 
potrebni še novi tujci, ki bodo 
kupovali slovenske nepremič
nine. Razna podjetja oz. go
spodarske družbe so že tako in 
tako pokupili tujci za zelo niz
ko ceno, pa tudi javna dela 
v Sloveniji že pridobivajo tujci 
in če bomo tako nadaljevali 
nas bodo kmalu pokupili in se 
ve kaj nas potem čaka. Očitno 
nekaterim p>osameznikom za
radi njihovih takšnih in dru
gačnih osebnih interesov 
ustreza možnost nakupa ne
premičnin za tujce. 

Vendar ne morejo o usodi 
slovenskih nepremičnin odlo
čati državni birokrati oz. sko-
mmpirane, demagoške vlada
joče strukture, ampak lahko 
o nakupu slovenskih nepre
mičnin s strani tujcev odloča 
le slovenski narod na referen
dumu, kateri pa bo takšni raz

prodaji slovenske zemlje (oz. 
nepremičnin) zagotovo odloč
no nasprotoval. 

PRIMOŽ BAUCON, 
Celje 

Sporočilo 
javnosti 

Z zvezi z novimi plačami 
v zdravstvenih zavodih Mini
strstvo za zdravstvo obvešča 
javnost, da je po sprejemu Za
kona o razmerjih plač v javnih 
zavodih in P*ravilnika o napre
dovanju, za direktorje bolniš
nic, zdravstvenih domov ter 
drugih zdravstvenih zavodov 
pripravilo sestanke, na katerih 
je pojasnilo način razporeja
nja zaposlenih v plačilne ra
zrede po prehodnih določbah 
omenjenega Pravilnika. Vsem 
zdravstvenim zavodom je po
slalo tudi disketo s progra
mom in navodili za izračima-
vanje. 

Kljub temu pa prve razpore
ditve zaposlenih, ki jih je Mi
nistrstvo zvečine tudi prepoz
no prejelo, niso bile povsem 
usklajene z Zakonom in Pra
vilnikom. Zato je obvestilo vse 
zdravstvene zavode, naj sep
tembrske plače izplačajo kot 
akontacijo, hkrati pa je ime
novalo tri komisije, ki naj za 
bolnišnice, zdravstvene domo
ve in zavode za zdravstveno 
varstvo pregledajo in zakon
sko uskladijo predlagane raz
poreditve. V vseh komisijah 
sodelujejo predstavniki zdrav
stvenih zavodov in Ministrstva 
za zdravstvo. Z reprezentativ
nimi sindikati zdravstva pa je 
Ministrstvo dne 7.10.1994 or
ganiziralo sestanek, jih obve
stilo o nastalem stanju in jih 
zaprosilo, naj v komisije pred
lagajo svoje predstavnike. 

Z novim sistemom se je de
narna masa za plače v zdrav
stvu povečala za 17 odstotkov. 
Po preverljivih podatkih se je 
zdravnikom plača ob upošte
vanju količnikov pred uvelja
vitvijo Zakona o plačah v pov
prečju povečala za 30 odstot
kov, poklicem z višjo izobraz
bo pa za 15 odstotkov, seveda 
pa ne vsem enako, ampak 
v skladu z določili Pravilnika 
o napredovanju. 

Ministrstvo je tako na ti
skovnih konferencah kot tudi 
ob drugih prilikah opozarjalo, 
da uvajamo nov sistem, ki 
v mnogočem odpravlja dose
danjo uravnilovko in v plačah 
povečuje razlike med posa
mezniki in strokovnimi nivoji. 
Razimiljivo je, da se kljub 
vsem naporom in razlagam na 
tako občutljivem področju po
javljajo in se bodo pojavljala 
vprašanja, odpori in nespora
zumi. Naloga imenovanih ko
misij je, da jih preverjajo in 
predlagajo spremembe ter do
polnitve v skladu s sprejeto 
zakonodajo in kolektivnimi 
pogodbami. 

Ministrstvo za zdravstvo 
Republike Slovenije 

Kaj je imel za 
bregom tov. 
Jožef Šketa 

Meni je vsa zadeva postala 
jasna tisti hip, ko sem izvedel, 
da so prav komunisti (Kocjan
čič, Potrč . . . ) med prvimi pod
pisali predlog o spremembah 
in dopolnitvah Zakona o de
nacionalizaciji. Ti so tudi pre
ko svojih občinskih filial orga
nizirali podpisovanje po vsej 
državi. To so nasledniki tistih, 
istomislečih, ki so nekoč opra
vili nacionalizacijo oz. krajo 
lastnine. Mar ni ta težnja pri
sotna tudi danes? Jim je morda 
Zakon o denacionalizaciji na 
poti, ker bi v naravi moral vr
niti nekaterim skromne ostan
ke nekdaj cvetočih podjetij? 

Veste tov. Šketa, tako kot 
lastništvo, je pomembno tudi 
dobro poslovanje. Tu pa se 
vam zatakne, saj se bojite nor
malnih tržnih razmer, v kate
rih se za poslovni prostor - ka
terega lastnik niste - pač mora 
plačati normalna najemnina. 
Vi tega očitno niste sposobni 

in bojim se, da bodo vaši de
lavci pod vašim vodstvom kaj 
kmalu potegnili krajši konec, 
podjetja pa bodo olastninjena 
v interesu ozkega kroga vodil
nih struktur. 

Že samo nekaj splošnih pri
pomb jasno pokaže, da pred
log pravno, ekonomsko in po
litično ni sprejemljiv: 

neenakost upravičencev, 
katerih zahteve so že pravno
močno rešene in zahteve upra••' 
vičencev, katerih zahteve bi se 
reševale po spremenjenem za
konu; 

predlog lažno opravičujete 
v interesu upravičencev, ki jih 
zastopa ZLRP Slovenije. Nji
hovih interesov očitno, tov. 
Šketa, ne poznate in ne morete 
zastopati; 

Zakon o denacionalizaciji 
prednostno določa vračanje 
v naravi. Predpisana metodo
logija vrednotenja je namenje
na predvsem ugotavljanju po
večanja ali zmanjšanja premo
ženja, absolutne vrednosti, ki 
jih daje, pa so ekstremno niz
ke. To dobro vedo tisti, kate
rim premoženje ni bilo mogoče 
vrniti v naravi. 

To tov. Šketa, kar počnete vi 
in za vami skrit Konzorcij za
vezancev za vračilo podržav
ljenega premoženja je zavlače
vanje denacionalizacije in za
vlačevanje lastninjenja v po
djetjih. S tem pa materialno in 
politično oškodujete državo. 
Odgovornosti za to pa verjetno 
ne boste nosili vi - ali ne? 

dipl. inž. 
K A M I L O MISSON, 

Ljubljana 

Barfiv z roba 
vesolja... 

. . . je slogan LDS-ovega 
pajzlca v Celju ob drugi oblet
nici delovanja, ki pa bi mu bolj 
ustrezalo ime »Barfly z roba 
Balkana«. Prejšnji teden so 
pripravili Barflyevci v Muzeju 
novejše zgodovine celo razsta
vo ob drugi obletnici delova
nja. Ob tej potezi jim iskreno 
čestitam, saj si bolj primerne
ga prostora kot je Muzej z ju-
go-komunistično-marksistič-
no-partizansko navlako res 
niso mogli izbrati. 

Znano je, da številni občin
ski (predstavniki K S v kateri 
se nahaja »Barf ly«) nenehno 
zahtevajo, da pristojni na celj
ski občini nekaj storijo, da bi 
zagotovili mir prebivalcem 
v okolici tega pro-jugoslovan-
skega kluba, saj se nahaja tudi 
v neposredni bližini Doma 
upokojencev. Sicer pa je 
zgradba v k a t ^ se nahaja 
»Barfly« bivša učilnica JLA in 
zato se postavlja vprašanje, če 
je sploh primerna za gostinski 
lokal, saj vsi, ki smo služili 
bivšo srboslavsko himto 
(JLA), vemo kako so bili pro
stori v JLA marsikje na Balka
nu popolnoma neustrezni, kar 
zadeva spodobnih evropskih 
higienskih norm. Prav tako je 
ta zgradba predvidena za ru
šenje v sklopu preureditve Sp. 
mestnega gradu. Lastnik 
»Barflaya« krši vse odločbe 
glede obratovalnega časa, to
čenja alkohola mladoletnim 
osebam, javna skrivnost pa je 
tudi, da se v tem lokalu lahko 
dobijo droge. Tudi sanitarije 
so večkrat v stanju »ne radi«. 

In zakaj zaradi zgoraj ome
njenih dejstev ustrezni občin
ski organi ničesar ne ukrenejo? 
Odgovor je preprost. Ker je lo
kal uredila bivša in sedanja 
(ZSMS oz. LDS) , ki v Celju 
vlada. Dokler bodo v »Bar-
flyu« prirejali žurke katerih 
glavni akterji so predstavniki 
vodstva celjske Z L S D in LDS 
(Cigler, Zimšek, Eržen, ki je 
mimogrede celo šef celjskega 
Zavoda za socialno medicino 
in higieno) ne moremo priča
kovati zaprtja tega lokala. 
Znano pa je tudi, da celjska 
LDS pobere najemnine za svo
je politično delovanje (beri: la
ganje do skrajnosti kot je nek
do nekje že zapisal). 

V bližnji prihodnosti pa lah
ko pričakujemo tudi koncert 
Balaševiča v tem lokalu, sicer 
pa so v Celju raznorazni »sr-

boritolizniški promotorji,« ki 
velikodušno sprejemajo glas
benike iz .luga, ki jih npr. 
v Ljubljani ne pustijo niti do 
vpadnic v mesto (primer Baja-
ge poleti). Iz zgodovine vemo, 
da so se z mladino ukvarjali 
samo politični skrajneži, pred
vsem zaradi pravilne ideolo
ške indoktrinacije in to so po
čeli na polju glasbenega, kul
turnega, športnega idr. Tako 
bomo imeli pri nas kmalu ne
kakšen »eldeesovski jugo jun-
gend«. 

Slovenski nacionalisti 
v Slovenski nacionalni desni
ci, smo proti takšni »politiki,« 
ki ne vsebuje niti malo etične
ga in moralnega, temveč je 
usmerjena le na zagotavljanje 
podpore za svoj projekt »zdru
žitve v tretjo Jugoslavijo«. 
Zadnje izjave g. M. Kučana to 
zgovorno potrdijo. 

M I R A N ŠNEBERGER, 
predsednik SND Celje 

Pojasnilo 
v Pismih bralcev objav

ljamo samo pisma znanih 
avtorjev, zato mora biti 
vsako pismo podpisano 
z imenom, priimkom in 
točnim naslovom. Ce je 
mogoče, pripišite tudi tele
fonsko številko, kamor vas 
lahko po potrebi pokliče
mo. Pismo ne sme presegati 
45 tipkanih vrstic. Daljša 
pisma bomo v uredništvu 
krajšali tako, da ne bo pri
zadet smisel sporočila. 

Po zakonu o javnih gla
silih so uredništva dolžna 
objaviti le odgovor na ob
javljeno informacijo ter 
popravek objavljene infor
macije, s katero sta priza
deta pravica aU interes pis
ca, o vseh ostalih pismih pa 
se odloča v skladu z ured
niško politiko. 

Za presojo 
ustavnosti in 
zakonitosti 

Sindikat delavcev v vzgojni, 
izobraževalni in raziskovalni 
dejavnosti Slovenije je Ustav
nemu sodišču RS posredoval 
zahtevo za presojo ustavnosti 
in zakonitosti določil pravilni
kov o napredovanju zaposle
nih v vrtcih ter osnovnem in 
srednjem izobraževanju v pla
čilne razrede in v nazive. 

Sindikat s svojo zahtevo za 
presojo ustavnosti in zakoni
tosti izpodbija določila pravil
nikov, da se v dobo zaposlitve 
v vzgoji in izobraževanju ne 
všteva čas pripravništva ter 
čas odsotnosti delavca z dela 
zaradi bolezni, izobraževanja, 
strokovnega izpopolnjevanja 
ali drugih vzrokov v nepretr
ganem trajanju, daljšem od 
6 mesecev. Izjema je le stro
kovno izpopolnjevanje, na ka
terega delavca napoti zavod. 
S temi določbami so najbolj 
prizadete delavke - matere, ki 
se jim v dobo zaposlitve ne 
všteva čas porodniške odsot
nosti. 

Sindikat izpodbija tudi do
ločilo, po katerem ima zapo
sleni pravico vložiti ugovor na 
odločbo o napredovanju rav
natelju, ki mu jo je pred tem 
tudi izdal. Zakon o organiza
ciji in financiranju vzgoje in 
izobraževanja namreč določa, 
da o pritožbah v zvezi s pravi
cami in obveznostmi iz delov
nega razmerja odloča svet za
voda. 

Odločitev o začetku postop
ka pred Ustavnim sodiščem je 
bila sprejeta na 2. skupščini 
sindikata, 27.10.1994, na kate
ri je bilo sprejeto tudi poročilo 
o delu republiškega odbora 
sindikata v preteklem štirilet
nem obdobju, nove program
ske usmeritve in pripombe 
k predlogu nove šolske zako
nodaje, ki jo je na skup.ščini 
predstavil minister za šolstvo 
in šport dr. Slavko Gaber. 

Sekretar republiškega 
odbora sindikata: 
BOJAN HRIBAR 
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Učitelji glasbene vzgoje, 
zborovodje mladinskih pev
skih zborov, zbrani na 36. se
minarju za zborovodje mla
dinskih pevskih zborov A cap-
pella v Medijskih Toplicah so
glasno ugotavljamo, da je sta
nje na področju glasbene 
vzgoje in zborovodstva nevz
držno. Situacija se v zadnjih 
letih korenito slabša, ne toliko 
zaradi nove sistematike v stro
kovnem glasbenem izobraže
vanju za to področje (ki žal še 
vedno nima svoje samostojne 
zborovodske katedre na glas
beni akademiji), temveč v naj
večji meri zaradi spremenje
nih razmer v osnovnem in 
srednjem šolstvu. 

Zmanjševanje ur glasbene 
vzgoje v obveznem predmetni
ku osnovnega šolstva in krče
nje zborovskega prostora v zu-
najšolski t.i. interesni dejav
nosti je že znatno oklestilo šte
vilo redno delujočih mladin
skih zborov, ki bi jih že po 
Zakonu o OŠ morali imeti in 
vzdrževati v vsakem šolskem 
zavodu. Na srednji stopnji je 
stanje še dosti bolj neugodno. 
Zborov, ki preraščajo šolski 
okvir je dosti manj kot prej, 
zborov pa, ki so zadosti izšola
ni, da bi lahko umetniško pol-
nokrvno interpretirali glasbe
na dela, pa skoraj ni več — o tem 
se je bilo mogoče prepričati že 
na preteklih dveh revijah MPZ 
v Zagorju ob Savi, še bolj pa 
na zadnjih dveh mednarodnih 
tekmovanjih MPF v Celju. 

Poudarjamo, da je bilo prav 
zborovstvo eden najbolj mno
žičnih konstitutivnih elemen
tov slovenske kulturne zavesti. 
Njegov pretekli razvoj in viso
ki umetniški dosežki v medna
rodnem prostoru so sad prete
klih sistematičnih prizadevanj 
v razmeroma dobro utemelje
nem in širokem procesu sploš
ne glasbene vzgoje in izobra
ževanja in dobro razvitem jav
nem glasbenem šolstvu. 

Na podlagi razprave na 
okrogli mizi v okviru seminar
ja zahtevamo od odgovornih 
v najkrajšem času, najpozneje 

pa v okviru novega Šolskega 
zakona, naslednje: 

Spoštovanje (podpisane) 
Evropske listine o glasbi v šoli, 
posebej pa upoštevanje učnega 
predmeta glasba kot obvezne
ga predmeta v vseh splošno-
izobraževalnih šolah v obsegu 
najmanj dve uri tedensko na 
vseh stopnjah. 

Organiziranje glasbenih an
samblov na vseh šolah na rav
ni fakultativne dejavnosti, kar 
bo omogočilo umetniško iz
kušnjo in glasbeno življenje 
šole kot del glasbenega življe
nja družbe. 

Zagotavljanje zadostnega 
števila ur za zborovstvo; mini
malne zahteve v skladu s stro
kovnimi utemeljitvami nare
kujejo vsaj 2 uri tedensko za 
otroški zbor, 3 ure za mlajši 
zbor in 4 ure tedensko za mla
dinski pevski zbor - v morebit
nem prehodnem obdobju pa je 
treba takoj vzpostaviti vsaj 
prejšnje stanje (pred krčenjem 
števila ur glasbene vzgoje in 
zborovstva). 

Ustrezno izobraževanje uči
teljev; sistemska rešitev mora 
izobraževati zadostno število 
dovolj pedagoško in strokovno 
usposobljenih učiteljev za vse 
stopnje splošnoizobraževalnih 
šol. 

Intenziviranje umetniških 
zborovodskih disciplin v okvi
ru izobraževanja glasbenih 
pedagogov in ustanovitev spe
cialnega samostojnega zboro-
vodskega oddelka na umetni
ški glasbeni akademiji. 

Zagotavljanje permanent
nega in dopolnilnega izobra
ževanja glasbenih pedagogov 
in zborovodij ter verificiranje 
dosedaj izvedenih zborovod
skih seminarjev. 

Ustrezno vrednotenje bolj 
številčnih pevskih zborov ter 
dodatno stimuliranje elitnih 
mladinskih zborov z medna
rodno uglednimi dosežki. 

Organiziranje šol z razširje
nim poukom glasbe za spod
bujanje bolj nadarjenih. 

V imenu 96 podpisnikov, 
M A R K O STUDEN, 

svetovalec za glasbeno 
dejavnost ZKOS 

Očitki tožilstvu 
Pred 15-imi meseci sem pi

sal o »napadu na sodstvo« 
v zvezi z odkritjem orožja na 
letališču v Mariboru. 

Z ozirom na umik obtožnice 
proti nekaterim udeležencem 
v tej akciji, smatram potrebno, 
da državljani zvedo, kako je 
od začetka preiskave, ta je bila 
popolnoma napačno usmerje
na. Kot, da b i jo vodili popolni 
nevedneži, ne pa visokoizo-
braženi pravniki, za kakršne 
smatram sodelavce tožilstva. 
Po splošni (kmečki) pameti, bi 
preiskava morala ugotoviti: 

kdo je bil dejanski uvoznik 
humanitarne pomoči za BiH in 
kdo jo je prijavil. Sem prepri
čan, da o tem obstoji doku
mentacija, če ne gre za malo
marno poslovanje, ki se kaz
nuje po čl. 192 K Z z zagroženo 
kaznijo do 5 let zapora (bil je 
to posebno hud primer). 

Ko je bilo v pošiljki odkrito 
orožje bi morali prejemnika 
humanitarne pomoči prijaviti 
zaradi zlorabe znamenj za po
moč, ki je kaznivo po čl. 352 
K Z . Tu je še prekršek ponare
janja uradne listine, ki jo ome
njata člena 186 in 193 K Z . 

Če je bilo vseh zabojnikov 
s humanitarno pomočjo okrog 
40, kdo je dal nalog za odpre
mo in kdo je vršil kontrolo? Da 
je bil prevoz te pomoči ustav
ljen, je vzrok poiskati v RH, 
kjer so verjetno odkrili za 
kakšno »humanitarno« pomoč 
gre in pričetkom sovražnosti 
med Hrvati in Muslimani 
v BiH. Tu bi še omenil zlorabo 
mednarodnih znamenj (rdeči 
križ), ki je po čl. 126 K Z SFRJ 
kaznivo, dočim podobnega do
ločila v K Z Slovenija nisem 
zasledil. Mislim pa, da je Slo
venija podpisala ustrezno 
konvencijo in ki nas obvezuje 
za uporabo ustreznih pravnih 
ukrepov. 

Preiskava bi morala ugoto
viti kdo je dal nalog, da je bil 
del orožja pripravljen za ta
kojšnjo uporabo. S tem bi od
pravili razne sume, ki se po
javljajo pri državljanih. Voli
tve, ki so bile v jeseni 1992 te 
sume opravičujejo. 

Naknadno pooblastilo Čen-
giču od Izetbegoviča pomeni 
grobo vmešavanje v naše no
tranje zadeve in poskus vpli
vanja na preiskavo. Uspela 
sta. Ker blago - orožje ni bilo 
prijavljeno naši carini bi mo
ralo biti z odločbo carinskih 
ali sodnih organov zaplenjeno 
v korist RS. Sicer koliko mi je 
poznano, stroški ležarine v ca
rinskem skladišču znašajo 
verjetno več kot vrednost za
plenjenih pušk. 

Z ozirom na položaj bi Slo
venija naredila pametno gesto, 
da bi puške prodala muslima
nom, pod pogojem, da z vsako 
prevzeto puško oddideta naj
manj dve osebi muslimanskih 
beguncev in se vključijo v nji
hovo osvobodilno vojno. 

O neodvisnem sodstvu in 
s tem tudi o tožilstvu in dejan
ski odvisnosti od sistema obla
sti sem pisal v članku avgusta 
1993, kjer sem citiral navedbe 
iz »Teorija kazenskega prava« 
in preiskave, ki je bila izdana 
1952-53 Akademije v Beo
gradu. 

Vsekakor pa izključujem 
denarno vpletenost v aferi 
vpletenih navedenih udeležen
cev, saj je bilo blago samo 
v prehodu našega ozemlja. 
Preiskava bi morala ugotoviti 
prestopke približno tako, kot 
sem jih navedel. O ozadju 
umaknitve obtožnice pa pre
puščam preudarnemu razmi
šljanju Slovencev. 

CIRIL KNEZ, 
Laško 

Gomlisko 
v eni zadnjih številk Novega 

tednika ste zapisali, da je Go-
milsko sedež konjereje v Sa
vinjski dolini. Zapišemo lah
ko, da se zgodovina ponavlja. 
Pred leti je Jože Mejač pisal 
o slovenski konjereji in v se
stavku Sokoli v sedli med dru
gim zapisal:»Na območju celj
ske sokolske župe je bila so-
kolska konjenica zelo močna 
pri Sokolu na Gomilskem. 
Kajti Savinjska dolina je za 
konjerejo izredno ugodna za
radi ravnine. Pionir konjereje 

na tem področju pa je bil tam 
živeči graščak Haupt, ki ^e vo
dil kot predsednik konjerej-
skega društva gomilske ter sa
vinjske konje celo v Gradec, 
kjer so dosegli odlične ocene in 
celo prva mesta. Septembra 
1935 so Sokoli iz Gomilskega 
priredili tudi nastop svoje ko
njenice.« 

Mimogrede znano je, da so 
Savinjčani vzgojili posebno 
vrsto konj, da so bili zelo znani 
konjski sejmi, kjer so ti konji 
dosegli lepe rezultate. 

In kdo je bil graščak Haupt? 
Vitez Karol pl. Haupt je bil 

lastnik graščine Stravsenek 
pri Gomilskem. Bil je soavtor 
ustanovnih aktov Hmeljarske
ga društva Žalec. Bil je prvi 
predsednik društva, od leta 
1880 do leta 1897. Sodeloval je 
z znanim hmeljarjem Hausen-
bichlerjem in med županova-
njem Hausenbichlerja v Žalcu 
po letu 1888, je postal Častni 
občan trga Žalec za uspešno 
delo na področju hmeljarstva 
in konjereje. Bil je med vodil
nimi člani Dirkalnega društva 
v Žalcu, ki je v zadnjih letih 
prejšnjega stoletja prirejalo 
konjske dirke na gmajni pri 
Žalcu. 

Če povzamemo, vitez Karol 
pl. Haupt je imel izredne za
sluge za razvoj hmeljarstva in 
konjereje v Savinjski dolini. 

Konjske dirke so bile znane 
tudi pred letom 1941. Glavni 
organizator so bila Društva 
kmečkih fantov in deklet. 
Omenimo, da je bila 10. sep
tembra 1933 konjska dirka pri 
Kronovšku v Orli vasi, v bliži
ni Gomilskega. Prvo mesto 
v jahalni dirki težkih konj je 
dosegel Mijo Terglav iz Zg. 
Grušovelj, Franc Plaskan iz 
Groblje je bil prvi pri lahkih 
konjih, v vozaški dirki je zma
gal Franc Kronovšek, na muli 
je tekmoval Ivan Turk. 

Že teh nekaj vrstic opozarja, 
da je bila konjereja v Savinjski 
dolini zelo razvita, žal je zgo
dovina konjereje zelo slabo ra-
ziskcma. 

FRANC JEŽOVNIK, 
Griže 

Sram me je, da 
sem Slovenec 

Sprašujem se, kam nas bo 
pripeljala sramotna politika 
našega ex zunanjega ministra 
g. Alojzija Peterleta? Kjerkoli 
je bil on na vodilnem mestu, se 
je dogajala nerazumljiva sa-
movolja, ki nas državljane pe
lje v brezno klerikalizma. 

Zgodovina nam je predočila 
dovolj tehtnih dokazov, kaj so 
njegovi predhodni somišljeni-
ki storili slovenskemu narodu 
— same nepopravljive krivice. 

Zakaj je propadel Elan? Ko 
je on vodil vlado je zaradi za 
javnost neznanih dejstev, pre
šel paradni konj v roke Hrva
tom. Sedaj pa se kitijo z naši
mi žulji in 70 mil. DEM. Star 
pregovor pravi: Boj se Hrv^a, 
bolj kot tata... So že vedeli 
naši dedje zakaj je tako. 

V času prve Alojzijeve vla
davine se je začel propad slov. 
težke industrije predvsem 
v Mariboru. Ministrski resor 
za industrijo je vodil njegov 
strankarski kolega g. Izidor 
Rejc. Takrat so se začeli težki 
dnevi za delavce slovenske 
težke industrije. Po vrsti so 
prodali: Metalna, T A M , Slo
venske Železarne, Boris Kidrič 
in še bi lahko naštevali. 

Kje je denar, ki ga je zbrala 
slovenska diaspora in ga daro
vala za pomoč državi, ki se je 
razvijala v Avstrijski banki, 
zanj in dvig pa ve le g. Peterle. 
Potoval je v eksotične države, 
za katere navadni svetovljani 
še slišali niso, kaj imamo od 
tega, tako kot on pa sedaj mi
nister za kulturo g. Peljhan, 
potuje po Argentini. Zakaj? 
Doma se amaterska kulturna 
društva kopljejo v finančnih 
težavah, so na robu eksistence, 
životarijo, on pa zapravlja de
nar davkoplačevalcev ali pa 
zbira prostovoljne prispevke 

^ za stranko, morda pa z a . . . 
Ali je potrebno, da se prepi

ramo s Hrvati, ali je potrebno 
da imamo težave z Italijani? 
Po mojem ne. Resnično nam je 
potreben človek, ki ne bo to 
kar je dosedanji ex zunanji 
minister. Sramotno je, da se 

Kako bomo postali bogati delničarji in pri tem ostali celo živi 
(Ali vložite ga na pravo mesto) 
Bog in država sta nas sredi leta Gospodove

ga 1993 velikodušno obdarila s deležem druž
bene imovine, ki smo ga prigaraU v času svoje
ga delovnega udejstvovanja v državnih firmah. 
Ob tej priliki si ne morem kaj, da ne bi izrekel 
svoje dosnartne hvaležnosti Njeni Visokosti 
Državi, ker mi je za dvajset let vloženega dela • 
izračunala, da sem firmi, za katero delam, p r i — 
služil celih tristopetdeset jurjev. 

Vendar me pa v tej moji etiiorični hvaležno
sti vseeno nekaj ves čas črviči: kakšen delež 
mojega prispevka v lastništvu firme bi mi dr
žava izračunala, če bi bil jaz, bog ne daj, reci
mo kakšen lump. Do svojega tridesetega leta bi 
tako nekaj malega študiral, potem vse skupaj 
pustil, se še malo potikal naokoli po gostilnah, 
tu pa tam kaj na črno zaslužil in glede na 
starost bil pri štiridesetih seveda upravičen do 
določenega deleža družbenega premoženja, ta
ko kot vsi drugi. Kolikšen prislužen delež mi
nulega dela bi mi država dodelila takrat? Vse 
kaže, da bi dobil enako, kot sem dobil sedaj. 
Moram priznati, da me ta misel včasih malo 
premaga, kot da bi mi hotelo biti nekoliko žal 
zaradi tega, ker nisem bil ta drugi jaz. 

Tudi tisti delež, ki so ga dobili otroci, mi 
nekako ne gre v bučo. Izračunal sem namreč, 
da bi bilo veliko boljše, če bi v imenu minulega 
dela namesto prelivanja znoja v fabriki pride
lal doma kakšnih šest ali sedem otrok - veliko 
večji delež družbenega premoženja bi bil moj. 

Ampak pustimo to. Denar smo dobili vsi, 
lepo se je »ulegel« na naše ponosne račvme na 
SDK-ju in - tukaj ga imamo. Zdaj je le potreb
no kupiti pravo delnico in evo ti premoženje. 
Da ne boste mislili, da se delam norca: naša 
družina je dobila okrogel milijonček, to pa je 
že spoštljivih 13.000 mark v našem denarju. 
Mogoče to za naše zakonodajne poslance, ki so 
mi to številko določili, niti ni bog ve kaj (tristo 
petdeset tisoč je za njih piškava polovica me
sečne plače), a zame je to polletni zaslužek in 
se ga ne mislim kar tako odreči, pa četudi ga 
bodo razni finančni »strokovnjaki« oklestili in 
zreducirali na tretjino ali celo manj, preden 
bom pobiral prve sadove tega svojega minule
ga dela. 

Moje sume in dvome pa je dokončno razbli
nil pojav PDZU-jev ali po domače nabiralnic 
denarja. V nekaj mesecih je naenkrat vzniknilo 

kakšnih trideset družb, ki so me hipoma pre
pričale, naj nikar ne skrbim, saj bodo oni moji 
dušebrižniki. Vsi po vrsti so tako hudo zaskrb
ljeni za moje finančno zdravje in tako ne
skončno žalostni bodo, če bom svoj denar na
pačno investiral, da mi jih je do sedaj že naj
manj kakšnih deset poslalo osebno povabilo na 
dom, naj denar zaupam prav njim, kajti gorje, 
če se zmotim in ga napačno investiram v so
sednjo pooblaščeno družbo (mimogrede: ali 
obstajajo tudi nepooblaščene družbe?) oz. nji
hov sklad. In vsi po vrsti mi obljubljajo varno 
in donosno naložbo - da bom torej istočasno 
suh in moker. 

V začetku sem bil presenečen nad takšno 
hudo zaskrbljenostjo in novimi ekonomskimi 
zakonitostmi. Po podrobnem in natančnem 
prebiranju vsega, kar mi nudijo, sem začel tem 
gospodom pisno zastavljati vprašanja, ki so se 
mi, kot povprečno finančno neumnemu držav
ljanu, ob teh ponudbah pojavljala. 

Hitro sem ugotovil dvoje: prvo, če bodo ti 
PDZU-j i še naprej metali denar skozi okno 
s plačevanjem milijonov SIT za gromozanske 
plakate in TV reklame ter nadaljevali s tiska
njem svojih barvnih obvestil, me bodo na do
mu z njimi zasuli in bom lahko dal v službi 
odpoved, če bom hotel vsaki posebej pisati in ji 
zastaviti tista vprašanja, ki me najbolj zani
majo. In drugo, tista prej zelo huda zaskrblje
nost za moje dolgoročne investicije je hipoma 
uplahnela (nihče mi ni nič odgovoril). 

Torej, drage in ljube moje PDZUIS in ostali 
vesoljni interesenti za mojih 350 tisoč SIT! 
Zaupam vam svoj denar, oz. kupim vaše delni
ce po ceni 1.053,00 SIT, če mi pošteno odgovo
rite: 
1. Koliko sob celjske bolnišnice bi se lahko 
zgradilo z denarjem, ki so vam ga ustanovite
ljice odobrile za propagando, koliko ste ga 
porabili in koliko ga še morate porabiti ter 
odkod in na kakšen način boste te izdatke 
pokrili? 
2. Koliko zaposlenih imate, kje so/ste do sedaj 
delali, kakšne plače si izplačujete in kolikšna 
je višina ustanovnih stroškov, nakupa oz. pri
dobitve poslovnih prostorov in mesečne režije, 
ki jo do začetka pravega poslovanja oz. ustvar
janja dobička (čez dobro leto) najbrž morajo 
plačati ustanovitelji? 

3. Kakšno provizijo boste zaračunavali za 
upravljanje z mojim denarjem? 
4. Kako boste izbirali podjetja iz državnega 
sklada, v katera boste investirali moj denar in 
kakšna jamstva imam, da mi ne boste pol de
narja zapravili z investiranjem v EMO, Žele
zarno Štore in podobne bisere našega gospo
darstva, kar ste obvezni narediti v višini 40 
odstotkov zbranega denarja (ali nek podoben 
odstotek)? Ali imate organiziran kakšen anali
tični center, ki že deluje in spremlja ter oce
njuje možnosti nakupa potencialnih podjetij in 
njihovih cen? 
5. Kakšne plače (beri letne »nagrade«) boste 
izplačevali Upravnemu odboru vaše družbe 
(mimogrede: kako se pride do tega, da posta
neš član UO neke PDZU? Občutek imam, da to 
ni tako slabo delovno mesto: nisi sploh zapo
slen, a dobivaš plačo)? 
6. Kaj boste naredili 1.1.96 oz. v tistem trenut
ku, ko se bo na borzi začelo trgovati z vašimi 
delnicami in bo najmanj 90 odstotkov vesoljne 
Slovenije hotelo svoje (vaše) delnice PRODA
TI? Torej takrat, ko se bo po moji skromni 
oceni vrednost delnice zaradi teh novonastalih 
»delničarjev« iz 1.000,00 SIT zrušila na 10,00 
SIT ali še manj? 
7. Ker imate v vaši družbi zaposlene/ga naj
boljše/ga strokovnjake/a za gibanje financ in 
investiranje, naj mi ta gospod/a izračuna/jo, 
kolikšen je (pri najslabšem možno predvidlji
vem scenariju) najnižji delež dividend, ki mi 
jih bo vaša družba izplačevala od mojih (vaših) 
delnic v naslednjih petih letih od dneva začet
ka kotiranja na borzi (to na zahodu v nekaj 
minutah lahko izračuna vsak yuppie priprav
nik) in kolikšen bo predviden padec vrednosti 
ene delnice v prvem letu začetka kotiranja? 
8. Če je ta delež izračunljiv, koliko mi torej 
dobička/izgube (od vrednosti delnice in od do
nosa) jamčite v prvem letu poslovanja in ali ste 
mi to pripravljeni pisno potrditi? 
9. Ka l ina bo tehnika izplačevanja dividend in 
v kakšni obliki jih boste izplačevali nam »del
ničarjem«? 
10. Zakaj v propagandi objavljate imena usta
noviteljic vaše družbe, če nimajo nobene zveze 
z uspešnostjo vašega bodočega poslovanja kot 
samostojnega podjetja? Nasprotno, morali jim 
boste izplačevati deleže dobička za kritje nji

hovega vložka in vam v bistvu predstavljajo 
obremenilno postavko? 
11. Kolikšne deleže dobička (če ga bo kaj) bo
ste morali odvajati ustanoviteljicam? 
12. Kdo mi bo nadomestil izgubo ob morebit
nem pojavu vplačila prevelikega zneska v vaše 
sklade, ki bo presegel zakonsko določilo tride
setih odstotkov, torej ob takojšnji 30-odstotni 
izgubi vrednosti posamezne delnice (kot se je 
to zgodilo naivnežem z nakupom delnic LE K-
a)? 
13. Kakšna jamstva o vamosti mojega denarja 
mi dajete v primeru vašega bankrota (ki ni 
tako hudo neverjeten)? 
14. Kako boste trgovali z delnicami kupljenih 
podjetij, kdo bo/bodo vaši borzni brokerji in 
ali in kako boste trgovali z lastnimi delnicami 
(slišim, da to ni nič nenavadnega)? 
15. Al i boste vlagali v še kaj drugega kot samo 
v nakup delnic družbenih podjetij? V kaj? 
16. In nenazadnje, za koliko predvidevate, da 
bo skočila inflacijska stopnja, ko bo ves ta 
natiskan papirnat »denar« brez pokritja pre
plavil slovenski fiskalni trg? 

To je po mojem mnenju tisto, kar bi vi mora
li objavljati v svojih dragih oglasih in poštnih 
letakih. Mogoče sem kaj pomembnega tudi po
zabil, mogoče sem vprašal tudi kaj neumnega 
(jaz sem vendar povprečno finančno butast 
državljan, ki se mu zaenkrat še preveč ne bli
ska o tem, kakšna je razlika med obveznico, 
blagajniškim zapisom, navadno in preferenčno 
delnico, zadolžnico, Dow^-Jonesom, dividendo 
in podobnimi skrivnostmi borzno-posredni-
ških zakonitih goljufij v marmornatih poslop
jih), a vendar imam občutek, da bi se na osnovi 
objave teh podatkov nekako laže odločil na 
zgodovinsko vprašanje »kam naj ga vtaknem«-
Koliko vprašanj bi šele lahko imel kakšen pra
vi finančni strokovnjak! 

Če bi odgovorite, bom neskončno hvaležen-
Tako hvaležen, da bom še naprej stoično pre
našal breme povprečnega davkoplačevalca, ki 
bo s svojimi odtegljaji od plače še naprej disci
plinirano krmil vse Jelinčiče in Dobrajčiče dr
žavne uprave, vse Brezake malega gospodar
stva, vse Nepodobnike raznih strank ^ 
»strank«, vse prenove bifejev, vse kamere par
lamentarnih hodnikov, vsa njihova potovanja-
posojila, vse Hite, orožja, vse njihove tisoče in | 
milijone mark ter vse Janše te naše preljub^ 
države. Mogoče pri tem ostanem celo zdrav. 

M L A D E N FEKETIJA-
Spominska 23, Celje 
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človek, ki predstavlja R Slove
nijo, zavzema za ničenje osvo
bodilnega boja Slovencev, ki 
lioče, da se domobranstvo ena
či s partizani. Kam nas to pe
lje? Vse to je zgodovina že do-
l̂ azala, kje in kaj smo bili. 
jflapci tujcem. 

Resnično me je sram, da sem 
I Slovenec. Vem kako težko smo 
prišli do tega, da se osamosvo
jimo. Vrsto let sem bil kot 
strojni mehanik na ladjah. 
Sem zaveden Slovenec, tujina 
me je naučila treznega razmi
šljanja. 2e kot Slovenci v bivši 
Jugi smo bili zelo cenjeni, 
vredni spoštovanja, bili smo 
med prvimi pomorščaki, ki 
smo bili prvo Slovenci, šele 
nato Jugoslovani. Bili smo po
nosni, da smo ljudje majhnega 
naroda, ki ga cenijo, spoštuje
jo po svetu. A poglejte kam nas 
je pripeljalo enoumje, samoh
vala, strankarsko prepiranje. 

Dokler bomo imeli v vladi 
takšne ministre se lahko pogo
varjamo le še s Hrvati, Alban
ci... Pa še Hrvatje bodo prej 
v Evropi, kot pa mi ker se učijo 
na naših napakah. 

Pa brez zamere, dragi pošte
ni Slovenci, to je trezno mi
šljenje zavednega Slovenca, 
vnuka koroškega borca, sina 
očeta, ki ga je fašizem pregnal 
iz nekdaj slovenskega Trsta, 
rojenega Štajerca, ki si je sku
sil kaj je biti Slovenec, zavedni 
državljan naše države. 

D U Š A N GORKIČ, 
Vojnik 

Prireditev »Pivo 
In cvetje« 
v Lašl(em, 
v nel(Oiilco 
drugačni iuči, 
drugič 

Dober mesec je potekel od 
mojega prvega prispevka pod 
tem naslovom, vendar odgovo
ra na zastavljena vprašanja ni. 
Res je sicer, da je molk zlata 
vreden, vendar ne vedno in 
povsod. Ne glede na to, glede 
same prireditve še naslednje: 

Prireditev »Pivo in cvetje« 
v Laškem resnično ni mogoče 
ločiti od Turističnega društva 
Laško. Vendar ta ugotovitev 
velja za prireditve, ki so sledi
le v naslednjih letih. Zelo na
robe in nepravično je, da se jo 
hote ali nehote ločuje od Hor-
tikulturnega društva Laško. 
Zato bom v nadaljevanju sku
šal to mojo trditev nekoliko 
utemeljiti. Naslednje je tudi 
potrebno zato, da se spozna 
resnica, da je hortikultura bila 
tista, ki je organizirala prvo 
razstavo cvetja, julija leta 
1963. Kako je prišlo do te raz
stave pa v nadaljevanju. 

Jeseni leta 1962 je Občinska 
organizcija SZDL Laško, dala 
pobudo za ustanovitev Horti-
kultumega društva. Naj ob 
tem povem, da so se prav v tem 
času ustanavljala ta društva 
v večini turističnih krajev naše 
dežele. 

Ustanovnega zbora v laški 
kinodvorani se je udeležilo ve
liko število občanov. Kot gost 
je na zboru sodelovala gospa 
Jelka Kraigherjeva, takratna 
predsednica zveze v naši repu
bliki. Na zboru je izredno lepo 
in podrobno opisala vlogo hor-
l^ikulturnih društev v takratni 
družbi. 

Na predlog S Z D L je bilo iz
voljeno vodstvo društva, za 
predsednika pa gospod Ivan 
Rodovnik. Ustanovni zbor je 
tudi sklenil, da se bo vsako 
^eto prirejala razstava cvetj^^ 

in ocenjevalo kako je naše me
sto urejeno, kako so okna na
ših hiš okrašena s cvetjem, itd, 
itd. 

Že nekaj mesecev pozneje, 
julija 1963, je bila organizira
na prva razstava in sicer 
v prostorih takratne posebne 
osnovne šole. Ob tem moram 
povedati, da so bile pri pripra
vi razstave izredno aktivne vse 
članice hortikulturnega dru
štva Laško. V kolikor bi neka
tere imenoval bi napravil veli
ko krivico tistim, ki bi jih slu
čajno pozabil. Zato tega ne 
bom storil. 

Razstava je bila odprta dva 
dni. Ogledalo si jo je razmero
ma veliko število obiskoval
cev. V tisku se o njej kaj veliko 
ni pisalo. Morda je bil razlog 
v tem, da smo že nekaj dni za 
tem doživeli, katastrofalni po
tres v Skopju, o čemer je naš 
tisk veliko pisal. 

Ni mogoče pisati o prvi raz
stavi leta 1963, da ne bi omenil 
široke akcije urejevanja me
sta, ki jo je izredno uspešno 
organizirala krajevna organi
zacija SZDL Laško. Celotno 
akcijo sta vodila in usmerjala 
takratna funkcionarja KO 
S Z D L Laško, gospod Jože 
Fabčič in Venčeslav Jelovšek. 
V veliko pomoč pa sta jim bila 
gospod Jože Paj in Janko 
Zdovc. 

Naj ta prispevek zaključim 
z naslednjim: Hortikultura je 
bila tista, ki je organizirala pr
vo razstavo cvetja leta 1963. 
Torej ne TOD Laško, kot se 
v brošuri skuša hote ali nehote 
povedati. 

M I H A PROSEN, 
Laško 

Neresnost VIP 
Trade d.o.o. 

Javno zastavljam vprašanje 
podjetju VIP Trade d.o.o. iz 
Gotovelj, ki je uvoznik hrane 
HIPP za dojenčke, zakaj se jim 
že vse leto dogaja, da je na 
prodajnih policah velikokrat 
pomanjkanje mleka HiPP 1, ki 
je namenjeno dojenčkom do 4. 
meseca starosti? 

Na priporočilo prijateljev 
sva se z ženo odločila, da tudi 
najini hčerki, rojeni konec 
septembra letos, dajeva kot 
nadomestilo mleko HIPP av
strijske proizvodnje. Že prija
telji pa so naju opozorili, da 
mleka HIPP 1 na Celjskem 
večkrat ni mogoče dobiti. Da 
je temu, žal, res tako, sem ugo
tovil tudi sam, 7. novembra le
tos, ko omenjene hrane ni bilo 
na prodajnih policah trgovin, 
ki to hrano ponavadi preskr
bujejo, v Laškem, Celju, Žalcu 
in Levcu. Trgovci so povsod 
vedeli povedati, da gre za pre
cej pogost »pojav«. Razlog za 
pomanjkanje pa naj bi bil za
drževanje omenjene hrane na 
carini. 

Seveda bi človek pomislil, 
da naj gredo k vragu zoprni 
cariniki, v resnici pa določeni 
trgovci namigujejo, da je eks-
kluzivni zastopnik za Sloveni
jo VIP Trade d.o.o. iz Gotovelj 
neredni plačnik uvoženega 
blaga, zato naj bi le-to zasta
jalo na carini. 

Kakšno je ozadje, nas star
šev, ki smo 7. novembra letos 
mrzlično iskali HIPP 1, prav
zaprav ne zanima, saj s puhli
cami komaj rojenih otrok ni 
mogoče nahraniti. Pričakujem 
tudi, da si bodo odgovorni iz 
podjetja VIP Trade oprali gla
vo in ime v javnosti v slogu 
»Zakaj pa ne kupujete hrane 
na za logo . . . « Preprosto zato, 
ker pri nas že nekaj let najbrž 
nihče ne občuti pomanjkanja 
pralnega praška, kave, banan, 

toaletnega papirja, itd. Me
nim, da tudi otroškega mleka 
HIPP 1 ne bi bilo treba kupo
vati na zalogo, če bi se uvoza 
teh izdelkov lotilo resno in so
lidno podjetje. 

Pričakujem, da bo dr. Ilija-
ševa, za katero na škatlici mle
ka HIPP piše, da je dosegljiva 
na dve telefonski številki, mi
mogrede, 7. novembra pozno 
popoldne ni bila dosegljiva, 
seznanila avstrijskega proiz
vajalca z neresnostjo sloven
skega uvoznika. Kot pediatri-
nja, zaposlena v celjski porod
nišnici, mora namreč sama 
najbolje vedeti kako je, če 
starši dojenčku pripravljajo 
mleko različnih proizvajalcev. 
Odslej bom HIPP kupoval na 
zalogo. V Avstriji. 

FRANC U N U K , 
Rimske Toplice 

Rdeči vrag in 
sosed 

strošek za prireditev Ne 
vrag, le sosed bo mejak, ki je 
bila 1. oktobra letos na Golov
cu (gre za več milijonov tolar
jev) nas bo še dolgo bolel. 

Predsednik organizacijske
ga odbora prireditve gospod 
Jože Zimšek je tudi celjski iz-
vršnik. Prireditev je namreč 
organiziral brez naprej pri
pravljene finančne konstruk
cije, ki jo tako draga priredi
tev nujno zahteva. Omenjeno 
levo-rdečo prireditev bomo 
morali plačevati celjski dav
koplačevalci skoraj v celoti sa
mi. Kako bi mu Celjani bili 
hvaležni, ko bi uspel namesto 
povzročene škode financirati 
kakšno oluščeno fasado v Can
karjevi ulici za ta denar. No, 
vrag je odnesel denar in fasa
do. Gospod Zimšek sedaj pros
jači za denar po obubožanih 
slovenskih občinah, za pokrit
je nenaročenega^»showa«. 

Upam, da se bodo volilci in 
davkoplačevalci zapomnili to 
do pozne jeseni, to je do vo
litev. 

P.S. Titovim mladcem 
(LDS-u) denarja pač ni za za
upati, saj imajo preveč za
pravljivega vzornika. 

MARJAN MANČEK, 
Celje 

Točno opoldne! 
Dogodek, ki ga bom v na

slednjih vrsticah opisal, ni na
pisan z namenom, da bi hotel 
koga posebej ožigosati, napi
san je zato, da se podobne 
stvari ne bi več ponavljale. T i 
sti pa, ki je nastopil v glavni 
vlogi, naj se malo zamisli ob 
svojem početju. 

Nedelja, 6. novembra, čas 
nedeljskega kosila. Dobro se 
usedemo za mizo, ko zaslišimo 
strel in čuden zvok, kot da je 
nekdo nekaj vrgel v zid. Začu
deno se spogledam z ženo in 
otroki. Kaj neki bi to bilo? 

Nadaljujemo s kosilom, kar 
zaslišimo govorjenje. Pogle
dam skozi okno in vidim tri 
lovce, kako v veselem pogovo
ru gredo po cesti že mimo naše 
hiše. 

Lovci imajo jago, rečem na
glas. Najbrž je kdo ustrelil na
šo mačko, se oglasi najmlajši 
petletni sin. 

Seveda, se mi preblisne, na 
kaj drugega kot na mačko bi 
lahko opoldne lovci streljali 
tako blizu hiše. Stečem iz hiše, 
okrog vogala, kar vidim doma
čo mačko, ki gre proti hiši 
z okrvavljeno glavo! Sin je to
rej imel kar prav. Strel na do
mačo mačko, na mačkino sre
čo delno zgrešen, preostale ši-
bre pa so zadele hišo, približno 

trideset centimetrov pod 
oknom WC-ja. Kar sta poleg 
nas slišala tudi oče in mama. 

Komu izmed vas spoštovani 
bralci se ne bi vsaj malo zvišal 
pritisk ob takem dfigodku? 
V smeri, iz katere so priletele 
šibre, imamo postavljeno vrt
no klop, pa otroško gugalnico. 

Kaj bi bilo, č e . . . to prepuš
čam vam dragi bralci, da si 
sami postavljate hipotetična 
vprašanja in nanje iščete vse 
možne odgovore. 

Dragi lovci iz L D Braslovče! 
Dejanje, ki ga je storil nekdo 
izmed vas, vam ni v čast in 
ponos, v vrednote za katere 
sem prepričan, da se večina 
članov zelene bratovščine zav
zema z vsem srcem. So pa na 
žalost povsod neke izjeme. 

Kakšna ironija! V soboto 
zvečer ste imeli v braslovški 
cerkvi sveto mašo v čast sv. 
Hubertu, vašemu zavetniku, 
že naslednji dan - na Gospodov 
dan, pa tako dejanje. Zakaj ta
ko svetohlinstvo? 

Verjamem, da je v vaši orga
nizaciji še vedno zdravo jedro, 
katero bo samo sposobno od
praviti take ekstreme. Manj 
boleče bo to sedaj, ko gre samo 
za ranjeno mačko in nastrelja-
no hišo, kot pa kdaj kasneje, 
ko se lahko zgodi kaj hujšega. 

Pa dober pogled, saj je to še 
vedno vaš pozdrav, kajne? 

TONI R A M Š A K , 
Braslovče 

Slovenija 
- banana 
republilca? 

Več kot očitno je, da je slo
venski predsednik Milan Ku
čan s svojimi neprevidnimi in 
nepotrebnimi izjavami o (poli
tičnih) odnosih med Slovenci 
in Srbi, ponovno razvnel do
mišljijo raznoraznih srbskih 
funkcionarjev. Ti v svojih raz
mišljanjih fantazirajo o poli
tičnih, gospodarskih in geo-
strateških vidikih naše današ
nje Slovenije. To njihovo raz
mišljanje je tipično (srbsko) 
zaničevalno kot že ručkoliko-
krat doslej in osnovna poanta 
je zopet ta, da se jim Slovenci 
ponujamo za sodelovanje. 

Zato bi se g. Kučan že en
krat moral zavedati, da ni bil 
in ne bo nikoli »120-odstotni 
predsednik vseh Slovencev,« 
kot je to lahko npr. g. Slobo-
dan MUoševič (predsednik 
vseh Srbov v Srbiji in drugod 
po Balkanu) in naj zato takšne 
kompromitiraj oče izjave pri
hrani zase. L. 1992 je g. Kučan 
resda dobil 64 odstotkov, letos 
spomladi pa enkrat 45 odstot
kov in drugič celo 33 odstot
kov. Zato so raziskovalci jav
nega nmenja takoj (po ukazih 
iz P RS!) prenehali s takšnim 
načinom raziskovanja njegove 
upadajoče publicitete (Delov 
politični barometer to upada
nje elegantno »zamaskira«), 
saj so le goli procenti (izraženi 
v obliki krožnih izsekov, hi
stogramov idr. načinov pred
stavljanja javnonmenjskih ra
ziskav) preveč bodeči za mar
sikatere oči. 

Zatorej naj g. Kučan na 
kakšen drug, bolj prikrit način 
(če že mora!?) zdravi svojo 
travmatično nostalgijo za Beo
gradom, ki se kaže v znameni
tem stavku: »I t was once upon 
a tirne... in Vugoslavia - Serb-
slavia.« V mojem imenu in 
v imenu marsikaterega Slo
venca (ke) pa te pravice tako 
in tako nima, ker ga nisem vo
lil niti 1. 1990 in niti 1. 1992. 
Kaj bodo o teh Kučanovih iz
javah porekli tisti, ki so ga vo
lili npr. 1. 92 pa je vprašanje, ki 
bi se lahko pojasnilo ob more
bitni raziskavi javnega mne
nja, ki pa ne bi bila zavajajoča. 
V Ameriki merijo predsedni
kovo priljubljenost za vsako 
malenlcost, ki jo stori g. Clin
ton (od ukrepanja proti Iraku 
pa na Haitiju in celo do tega, 
kako je pobožal svojega hišne
ga mačka Socksa). 

GREGOR URANIČ, 
Vojnik 

Krvavi polcol 
psov na Visolcem 
pri Kranju 

Kot bralka tega članka tudi 
jaz obsojam taka mučenja. 
Imam rada živali, nimam pa 
toliko denarja, da bi lahko ku
povala tako drago hrano, kot 
jo sedaj jedo psi. Ta hrana je 
boljša kot jo uživa polovica 
Slovencev, ki so delali 35 let. 

Tako kot se dela danes se ni 
nikoli. Otroku se mora vedno 
ustreči. Kupi se kužek, pri do
bri hrani zraste v psa in se ga 
sčasoma zavrže. Kaj se čudite? 
Še človeka se naveličaš, pa gre 
sam na stranišče. Ni ga treba 
peljati v park. Ko opravlja po
trebo pes, ga lastnik opazuje 
za vogalom. 

Zakaj se v Celju ne more to 
enkrat urediti? Brala sem, da 
so v velenjski občini to že 
uvedli. 

Pri nas pa samo pišejo o pre
pirih med lastniki psov in 
ostalimi... In gorje, če komu 
psa ustrahuješ. Potem si mu 
največji sovražnik. 

Zato premislite, da ne bodo 
psi prevladali človeku. 

P E P I N A 

Pomoč otrolcom 
s srčno okvaro 

v Sloveniji se vsako leto ro
di okoli dvesto otrok s priroje
no srčno hibo, kar je približno 
en odstotek vseh novoro
jencev. 

Pri približno petdesetih od 
teh novorojencev je težko ali 
nemogoče uspešno ugotoviti 
naravo srčne okvare z običaj
nim ultrazvočnim pregledom 
srca. Uspešen pregled takšnih 
bolnikov brez operativnega 
posega omogoča šele t i . tran-
sezofagealna ehokardiograf-
ska diagnostika, za katero po
trebujemo posebno transezo-
fagealno sondo. 

Cena takšne sonde je okrog 
43.000 ameriških dolarjev. 
Odločili smo se, da bomo ta 
nujno potrebni in dragoceni 
pripomoček poskušali orido-
biti s sodelovanjem donator-
jev, kajti sredstva zanj bi sicer 
od države v najugodnejšem 
primeru prejeli šele čez tri 
leta. 

V svojem imenu in v imenu 
Pediatrične klinike v Ljublja
ni bi se ob tej priložnosti želel 
zahvaliti pooblaščeni družbi 
za upravljanje Krona, ki bo za 
nakup sonde prispevala začet
nih 20.000 nemških mark. Po
leg tega bo del sredstev, ki so 
bila prvotno namenjena za 
oglaševanje, odvajala na pose
ben račun za pomoč pri naku
pu te prepotrebne sonde. Vla
gatelji v Kronine sklade na
mreč po vpisu certifikata prej
mejo posebno darilo, ki pa se 
mu lahko odpovejo tudi v ko
rist naše klinike, torej s tem 
avtomatično prispevajo k na
šim prizadevanjem in željam, 
da bi pri diagnosticiranju 
otrok srčnih bolnikov ulovili 
korak s svetom. 

Direktor Pediatrične 
klinike, prof. dr. 

CIRIL K R Z I Š N I K 

Naša srečanja 
Najlepše obdobje našega 

življenja je mladost in otroška 
leta. Teh se spominjamo vse do 
smrti in starejši ko smo, bolj 
imamo v spominu ta čudoviti 
čas našega življenja. Srednja 
leta so minila v delu, skrbi za 
dom in družino ter seveda 
v pričakovanju na upokojitev. 
Toda kaj sedaj? Ostanemo do
ma, pomagamo otrokom pri 
varovanju in vzgoji vnukov. 
Ko ti odrastejo, ostanemo 
sami. 

Seveda so tu še prijatelji, 
izleti, sprehodi, telovadba. 
Vendar še vedno ostaja nekaj 
časa in neka čudna praznina. 
Nekega dne pa najdem v nabi
ralniku lepo napisano vabilo, 
okrašeno s cvetovi sončnic, ki 
vabi na srečanje v krajevno 
skupnost, podpisana pa sta 
Anica in Gordana. Seveda me 

je mučila radovednost, kdo sta 
in kaj imata v mislih. Bilo nas 
je več povabljenih. Preseneče
na sem bila, ko sta se nam 
predstavili - Gordana kot 
zdravnica in Anica kot višja 
medicinska sestra. Povedali 
sta nam, da ustanavljata sku
pino za samopomoč starejšim 
občanom. Drugod po Sloveniji 
že obstajajo takšne skupine in 
čas je, da jo imamo tudi v Ce
lju. Sestanki naj bi bili enkrat 
tedensko po uro in pol 
v zdravstvenem domu. Seveda 
sem se takoj vpisala, saj sta mi 
bili naši voditeljici zelo všeč. 
Kar veliko sem pričakovala od 
teh srečanj: pogovore, sveto
vanja, zdravniške nasvete, 
sprehode... Začetek je bil te
žak, zelo malo nas je prihajalo 
na prva srečanja, nekateri so 
prišli samo enkrat. Nekaj nas 
je vztrajalo in sedaj je skupina 
že večja. Seveda je ura in pol je 
minila prehitro, zato smo čas 
srečanj podaljšali na dve uri, 
ki nam komaj zadoščata. 

Najprej je bilo treba izbrati 
skupini ime in himno. Ker so 
bile na našem vabilu narisane 
sončnice, smo se odločili, naj 
bo naša skupina Sončnica, za 
himno pa smo si izbrali pesem 
Zabučale gore. Za vsako na
slednje srečanje si izberemo 
temo, o kateri se bomo pogo
varjali. Da bi se bolje spoznali, 
smo najprej obravnavali teme 
o rojstnem kraju, mladosti in 
prvi ljubezni. 

V jeseni smo se pogovarjali 
o gobah, zdravilnih zeliščih, 
čajih, razpravljali smo o ma
milih in o zdravju, obiskala 
nas je tudi pedikerka. Enkrat 
mesečno nam zmerijo pritisk, 
občasno tudi krvni sladkor. 
Na naših srečanjih ne manjka 
niti zabave in veselja. Zadnjo 
sredo v mesecu se poveselimo 
na praznovanju rojstnih dne-
vov članov, ki so rojeni v tem 
mesecu. Praznujemo tudi vse 
državne in cerkvene praznike, 
seveda v sredo pred ali po 
prazniku. Takrat se pogovar
jamo tudi o pomenu praznika 
in o tem, kako smo ga včasih 
praznovali. Na vsakem sreča
nju tudi telovadimo in zapoje
mo. Dogovorili smo se s skupi
nami iz drugih krajev, da se 
bomo med seboj obiskovali in 
si izmenjali izkušnje. 

Naši voditeljici sta zelo de
lavni in ljubeznivi, saj se poleg 
svoje službe in družine ukvar
jata še z nami. Vedno sta pri
pravljeni pomagati, nam pri
sluhniti in svetovati, če se le 
da. Zato ju imam zelo rada in 
sem jima hvaležna za vse, kar 
naredita za nas. Mislim, da so 
tudi ostali člani naše skupine 
istega mnenja. 

Š T E F K A 

S.O.S za 
laboratorijske 
živali 

Glede na dejstvo, da imamo 
v osnutku našega prvega slo
venskega Zakona o varstvu 
pred mučenjem v čl. 6, 7 in 
8 regulirano tudi vprašanje 
uporabe živih živali za boleče 
posege, je čas, da o tem žgočem 
problemu tudi javno sprego
vorimo. Podpisana Društva 
proti mučenju živali na Teden 
slovenske znanosti za razvoj, 
ki poteka v času od 7. do 13. 
novembra letos v Ljubljani 
(WTC) naslavljamo naslednji 
apel. 

Kolikor smo seznanjeni, ra
ziskovalna znanost pri nas še 
vedno ne kaže interesa za 
zmanjšanje števila poskusnih 
živali pri izvajanju bolečih po
izkusov v znanstveno razisko
valnih laboratorijih. Zato po
zivamo vse udeležence Tedna 
slovenske znanosti za razvoj, 
naj tokrat spregovorijo tudi 
o takojšnjem uvajanju enako
vrednih alternativnih metod 
po vzoru drugih evropskih dr
žav brez uporabe živih živali! 

DRUŠTVO 
PROTI MUČENJU ŽIVALI, 

Celje, Koper, Maribor, Nova 
Gorica, Slovenj Gradec, 

Trbovlje, Dol pri Ljubljani 



Dobra prodaja opla omege 
Iz Oplove tovarne v nem

škem Riisselsheimu je pred ne
davnim pripeljala stotisoča 
ornega (tokrat v izvedenki ka
ravan), kar pomeni, da gre av
tomobil, ki so ga letos povsem 
obnovili in je največji v Oplo-
vem programu, dobro 
v promet. 

Ob tem se nemška avtomo
bilska hiša, kr skupaj z britan
skim Vauxhallom sestavlja 
evropsko vejo ameriškega Ge
neral Motorsa, lahko pohvali 
z dobrim letošnjim poslova
njem. Na evropskih avtomo
bilskih trgih si je do konca ok

tobra priborila 12,9-odstotni 
tržni delež, kar pomeni, da sj. 
cer zaostaja za Volkswagnovo 
avtomobilsko korporacijo, 
pa seveda pred vsemi drugirnj 
(najbližja ji je z 12,8 odstotka 
evropskega avtomobilskega 
trga ffancoska grupacija PSA, 
ki jo sestavljata Peugeot in Ci 
troen). Najbolje prodajani 
opel je seveda astra, pri čemet 
je ta avtomobil še posebej 
uspešen med karavani, kajti 
opel astra gre bolje v promet 
kot, denimo, Volksv^^agen golf 
variant, pa ford escort wagon 
ipd. Na sliki: opel omega k | 
ravan. 

Fiat Ginouecento sporting 
Italijanski Fiat, ki ima v ro

kah praktično vso avtomobil
sko industrijo naših zahodnih 
sosedov, bo kmalu začel pro
dajati cinquecento sporting 
(na sliki). Gre za doslej najz-
mogljivejšo izvedenko tega av
tomobila, ki ga sicer izdelujejo 
na Poljskem, poganja pa ga 

1100-kubični fire motor 
z močjo 40 kW/54 K M pri 5500 
vrtljajih v minuti (navor je 87 
Nm pri 3250 vrtljajih). To za

dostuje za največjo hitrost 150 
km/h, medtem ko je pospešek 
od O do 100 km/h 13,8 se
kunde. 

Seveda pri cinquecentu 
sporting ne gre le za motor, 
pač pa tudi za nekoliko dru
gačno notranjost in seveda zu
nanjost. Avtomobil je serijsko 

opremljen s štirikrakimi ko
lesnimi platišči in nizkopre-
sečnimi gumami, odbijači in 
zunanjima stranskima ogleda

loma v .barvi karoserije (na vo
ljo so štiri barve, in sicer rde
ča, rumena, črna in kovinsko 
siva). Notranjost se dokazuje 
s svojo športnostjo, kajti volan 
in zgornji del prestavne ročice 
sta oblečena v usnje, varnostni 
pasovi so rdeči, za doplačilo 
pa ponujajo še električno od
piranje in zapiranje oken, 
osrednjo ključavnico, pa delji
vo zadnjo sedežno klop, gume 
z dimenzijami 165/55H13, pri
hodnje leto pa naj bi začeli po
nujati še klimatsko napravo 
ipd. Ni še znano, kolikšna bo 
cena tega avtomobila, prav ta
ko ne, ali ga bo mogoče v okvi
ru uradne prodaje kupiti tudi 
pri nas. 

Nissan in novi 
200 SX 

Japonski Nissan, tovarna, ki 
prav tako kot vse druge občuti 
težo močnega jena, je povsem 
obnovil svoj kupe 200 SX. Zu
nanja podoba novega avtomo
bila je pravzaprav manj šport
na ali izzivalna kot je bila prej. 

Povsem nov pa je bencinski 
štirivaljnik z gibno prostorni
no 2,0-litra in turbinskim pol
nilnikom, ki ponuja pri 6400 
vrtljajih 200 K M . S tem mo
torjem zmore kupe največ 235 
km/h, do 100 km/h pospeši 
v 7,2 sekunde, medtem ko je 
avtomobil serijsko opremljen 
z dvema zračnima varnostni
ma blazinama. Kdaj bo stekla 
prodaja tega avtomobila pri 
nas, ta hip še ni znano. 

Identicar - odličen, preprost in poceni sistem (13.900 SIT) za 
zaščito vozil pred krajo. 

Proti kraji: IDENTICAR 
Skoraj ni dneva, da se v po

licijskih zapisnikih ne bi pove
čal seznam ukradenih avtomo
bilov. Prav tako je tudi vse več 
načinov, s katerimi poskušajo 
lastniki preprečiti krajo. Ene
ga izmed njih so v petek pred
stavili v polzelskem podjetju 
Oldy. 

Identicar je v Evropi že dol
go časa uveljavljen način zaš
čite. Gre za sistem, pri kate
rem v slabe pol ure s posebnih 
mehanskim postopkom na 
osmih mestih (na stekla in lu
či) vgravirajo serijsko številko 
avtomobila. Lastnik pa dobi 
mednarodno zaščiteno Identi
car SLO kartico, s katero je 
zajet v evropsko banko podat
kov^ .SE«KŽ. ̂ iiijm. IDISOTICAR 

v Ljubljani ima operativno 
centralo, ki je na voljo policij
skim organom in služi za pre
verjanje vseh podatkov o sum
ljivih vozilih in njihovih delih. 

Serijske številke na steklih 
in lučeh opremijo še s posebni
mi nalepkami, ki dodatno psi
hološko vplivajo na potencial
ne tatove. Omenjeni sistem je 
v mnogih evropskih državah 
že upoštevan kot olajšava, ko 
gre za ugodnosti in popuste pri 
kasko zavarovanju. Za tovrst
ne olajšave v Sloveniji ravno 
tako že tečejo pogovori z naši
mi zavarovalnicami. g p 

Petindvajset let Renaulta 
v Sloveniji 

Novomeški Bevoz praznuje 
v teh dneh 25-obletnico indu
strijskega sodelovanja franco
skega Renaulta s Slovenijo. 
Novembra 1969 je namreč iz 
ljubljanskega Litostroja na ce
sto pripeljal prvi na Sloven
skem sestavljeni renault (to je 
bil temnomodri R 16), sedanje 
sodelovanje pa nadaljuje do
lenjska avtomobilska tovarna. 

Lani so v mestu ob Krki iz
delali 58 tisoč renaultov, letos 
pa naj bi s tekočih trakov pri
peljalo 72 ali 73 tisoč avtomo
bilov. Skoraj 80 odstotkov jih 
bodo izvozili, na slovenskem 
trgu pa naj bi letos prodali 
kakšnih 14 tisoč renaultov, to
rej precej manj kot lani (pri
bližno 16 tisoč). Revoz ima ta
ko v slovensko-francoskih go
spodarskih odnosih veliko te
žo, če pa k temu prištejemo še 
tisto, kar pomeni oziroma iz
deluje koprski Cimos, ki sode
luje s Citroenom, potem je po

membnost obeh podjetij še to
liko večja. Ob tem v Revozu 
priznavajo, da je k večji letoš
nji izdelavi renaultov po svoje 
pripomogel tudi ukrep franco
ske vlade (takoimenovani Bal-
ladurjev ukrep), s katerim se 
tistim, ki so svoje več kot deset 
let staro vozilo odpeljali na 
odpad, pri nakupu novega av
tomobila priznali dovolj veli
ko davčno olajšavo. Pri izdela
vi renaulta 5, ki je ob cliu edini 
avtomobil, ki nastaja v Revo
zu, naj bi v prihodnje še pove
čali delež v Sloveniji narejenih 
sestavnih delov (ta je sedaj ne
kako 35-odstoten, pri R 4 ozi
roma katrci pa se je povzpel na 
50 odstotkov). Sicer pa je no
vomeška avtomobilska tovar
na trdno zasidrana v Renaul-
tu, ki mu gre letos na evrop
skem avtomobilskem prostoru 
dokaj dobro od rok, kajti nje
gov tržni delež je nekako 10,6-
odstoten. 
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Canonski mornar 
zažgal« Slovenijo 

SHskluzIvnl intervju po koncertu Baiaševiča v Uuliliani - '-Najpomembnejši koncert v mojem živijenju-^ 

14. novembra zvečer. Hala 
Tivoli v Ljubljani. Na stotine 
ljudi joče, se prepira z var
nostniki, kupuje vstopnice 
za trikrat višjo ceno.. . 
V Ljubljani so se v torek pro
dajale po šest tisoč tolarjev, 
v Zagrebu so jih ves čas pro
dajali za osemdeset mark . . . 

Lani ob takem času je 
Dorde Balaševič, pevec in 
pesnik iz Novega Sada, l e 
genda mnogih generacij izja
vil, da je njegova največja 
želja igrati pred polno halo 
Tivoli. 

V ponedeljek se mu je 
uresničila. V dvorani, kjer je 
prostora za štiri tisoč petsto 
ljudi, jih je bilo skoraj šest 
tisoč. Slovenija je norela. 

Koncert 
Dorde Balaševič in njegov 

bend so v Slovenijo prispeli 
v nedeljo zvečer. Ponedeljek 
je bil delaven; vaje v dvorani 
hale T ivo l i so bile ves dan. 
Trema je bila velika, ampak, 
jasno, niti drug drugemu te
ga niso hoteli priznati. 
V prostorih press službe so 
se zaradi akreditacij že od 

'jutra gnetli novinarji. Se
demčlanska ekipa Televizi je 
Sarajevo, novinarske ekipe 
iz Italije, Beograda, Hrvaške 

;in Slovenije so na koncert 
I kar drle. »Nobenih intervju
jev ,« sta odločila menedžer 
Zoran Gligorovič in organi
zator koncerta Vlado Lazo-

i vič. Dole je bil za kratek čas 
na voljo le najvplivnejšim, 
v glavnem tujim predstavni
kom medijev in le nekaterim 
iz Slovenije. 

Ob devetnajstih, uro pred 
koncertom, se je dvorana za
čela polniti, ob dvajsetih pa 
je bila nabito polna. Pet mi 
nut čez dvajseto se je kon
cert, o katerem sta zadnjih 
štirinajst dni govori l i S love
nija in Hrvaška, pričel. Na 
oder so najprej prišli člani 
njegovega benda, nato pa še 
Dole. Že ob prvi pesmi, 
»Noč , kad sam preplivao 
Dunav,« j im je dvorano 
uspelo dvigniti na noge. S le
dila je »P rva l jubav«, nato pa 
še vsi ostali hiti, ob katerih 
so rasli predstavniki današ
nje srednje generacije. K o t je 
menedžer Zoran povedal po 
koncertu, so se čudili pred
vsem temu, da je na koncert 
prišlo toliko mladih. Vse pe
smi - tako tiste izpred pet
najstih let kot celo novo ka
seto - so znali na pamet. D v o 
rano je zajela vsesplošna ev-
forija in kmalu so, sicer 
vzorno organizirani in ošte
vilčeni sedeži v parterju, i z 
gubili svoj namen. Ljudje so 
stali na nogah, skakali, se 
poskušali prebiti do od ra . . . 

Na oder je letelo vse; od 
vrtnic, balonov, sporočil 
v pismih, transparentov in 
ttiajic, popisanih z njegovimi 
Verzi. Varnostniki so se tru
dili, da bi množico zadržali, 
pa vendar jim to dolgo ni 
Uspevalo. Občinstvo je kma
lu drlo tik pred oder, vsaka 
fioletova beseda pa je izzva
la val evofičnih klicev, sme
ha in aplavza. 

Po dobrih dveh urah se je 
koncert uradno končal; Ba
laševič in bend so se poslovi
li, odšli z odra . . . Občinstvo 

pa je dvorano skoraj podrlo. 
Vrnili so se še petkrat, lju

dje so noreli ob vseh pesmih, 
tako baladah kot ob bolj ž i 
vih, hoteli so še, križali, pri
žigali vžigalnike in koncert 
se je zaključil šele malo pred 
polnočjo. 

Končalo se je z zakusko in 
»poslovilnim odborom« nav
dušenih najstnic pred dvora
no ter z obljubo, da bo na
slednji koncert Dorda Baia
ševiča sredi decembra v ma
riborski dvorani Tabor. P o 
nedeljkov koncert v hali T i 
vol i pa bo najbrž postal tra
dicionalen. 

In še vest iz črne kronike. 
V ponedeljek zvečer ni v ali 
okoli hale Tivol i v Ljubljani 
prišlo do nobenega indicen-
ta. L e nekega moškega 
v parku so oropali. Pustili so 
mu ves denar, dokumente in 
obleko. Edina stvar, ki so mu 
jo ukradli, je bila vstopnica 
za koncert Baiaševiča . . . 

Intervju 
Ob Doletu je bil ves čas 

varnostnik, tako da nikomur 
od tistih, ki so se trudili, da 
bi prišli do njega, to ni uspe
lo. V torek zjutraj, tik pred 
vrnitvijo domov, je dal v ho
telu Holiday Inn, kjer so spa
li, le dva intervjuja. Za hrva
ški časopis Feral Tribune in 
za N o v i tednik. 

Kakšni so prvi vtisi po 
koncertu v Ljubljani? 

Na koncertu v Skopju 
pred mesecem dni so bili, na 
primer, neki fantje iz Celja. 
T o je ljubezen. Pa vendar se 
na vsakem koncertu v Skop
ju počutim, kot da bi bil tam 
prvič. Ravno tako je bilo na 
koncertu v Ljubljani. Enaka 
pravljica. »Princip je isti, sve 
su ostalo nianse.« V Skopju 
so mi Celjani zagotovili , da 
v Sloveniji ne bom tujec. In 
v resnici nisem bil. 

Bi, recimo, danes nastopili 
v Sarajevu? 

Žal mi je, da so šle nekate
re od teh stvari predaleč. T i 
sto, kar se je dogajalo po 
Slavoniji, po Bosni, je preveč 
tragično. V Sarajevu ne mo
rem nastopiti. Strah me je. 
Pa ne gre za kakšen fizični 
strah; če mi je usojeno, me 
bo namreč tako ali tako za
del kakšen ostrostrelec. Ven
dar ne morem peti v mestih, 
kjer so na ulicah ubijali 
otroke. K o t človeka, pesnika 
in čustvenega invalida bi me 
to preveč prizadelo. Peti 
tam? Prepričan sem, da bo 
ogromno tretjerazrednih 
igralcev, režiserjev in vseh 
ostalih, ki bi radi iz tega pe
pela napravili kariere. Rad 
bi pomagal Sarajevu, vendar 
sem jaz le pevec in nimam 
ravno velikih možnosti. Ni t i 
za to ne, da se postavim pred 
kakšen tank in vržem odejo, 
kot so to včasih počele po
gumne mladinke. 

Kako na vaše delo trenut
no vpliva politika; kako vas 
sprejemajo v doma? 

K o sem prišel v Ljubljano, 
so me spraševali, če bom kaj 
rekel za »one moje« , od tam, 
od koder prihajam. Zakaj 
neki? Tam sem sto metrov od 

njih in jim lahko kar tam po
vem, kar mi s l im . . . 

T o sem naredil tudi pred 
tremi leti; ko sem v Sava 
centru Miloševiču rekel: 

»Nemoj nas više braniti, bri-
gom češ nas sahrani t i ! . . .« 
Po tistem sem dolgo časa po
treboval takšno zaščito kot 
Whitney Houston. Takrat me 
ni nihče poznal, govori l i so 

mi, da sem izdajalec in de-
zerter. Sedaj pa so se spet vsi 
obrnili na drugo stran in 
pravijo, ne šepetajo, vpijejo: 
»Mene bi odpustili iz službe, 
če bi takrat kaj rekel .« Mene 
niso odpustili, ker me ne mo
rejo, odpustili pa so Alek 
sandra Dujina, ki je bil ta
krat dirigent v revijskem or
kestru. Odpustili so ga, ker 
se ni odzval mobilizaciji . P o 
tem je dve leti pomival krož
nike na Dunaju in učil otro
ke igrati klavir. 

Na ponedeljkovem kon
certu je bilo ogromno občin
stva in novinarjev s Hrvaške. 
Nekateri hrvaški glasbeni 
kritiki pa so kar dobro plju
vali po vas . . . 

Nekatere od ljudi, ki so se 
potem obrnili proti meni, 
sem poznal. Prej so mi orga
nizirali koncerte v Zagrebu 
in predvsem pobirali denar. 
Zanje sem bil nepomemben 
dober dečko, ki ne bo nikoli 
vprašal, kam je ves tisti de
nar izginil. 

Vendar me vse to niti ni 
tako prizadelo kot vulgarne 
dezinformacije, ki so se za
čele širiti v prvih dneh vojne. 
Takrat se je govori lo, da sem 
pri Belih orlih in podobne 
stvari, jaz pa šestdeset dni 
nisem šel iz hiše. Skrival sem 
se na podstrešju, ker se ni
sem hotel odzvati vpoklicu. 
Vendar pa: kako naj bi te 
dezinformacije takrat de-
mantral? Nisem mogel ne

kam priti in reči: »He j , jaz 
nisem četnik!« »Potem si pa 
na strani Hrva tov ,« bi bil 
njihov odgovor. 

V takšnih primerih je naj
boljše tako: sedeš na pod
strešje, zagrneš okna, in ča
kaš, da mine. 

In kakšno je trenutno sta
nje pri vas; v Novem Sadu, 
v ZRJ? 

Sedaj smo neka Južna 
Amerika; kriminal vedno 
bolj narašča in tako naprej. 

Strašno je. Vse je tako č m o -
belo. 

Prišel sem sem, v Sloveni
jo, in prišel sem v barve. Tu 
lahko gledam pisane plaka
te, izložbe, r ek lame . . . D o 
mov pa bom kot darilo pri
nesel kečap. 

Pri nas doma se veselimo 
ob tako fantastičnih stvareh, 
da si vi tega ne morete niti 
zamisliti. Te dni nam sploh 
niso izključili elektrike, kar 
je super. Niso mi, na primer, 
uničili vsega, kar sem pisal 
na računalnik. . . 

Kakšni so občutki po kon
certu v Sloveniji? 

Ta koncert je bil več kot 
samo koncert. Moja vloga pri 
vsem tem je bila, da pridem 
sem. Da dam tem ljudem nek 
razlog, da pridejo na kon
cert. Ne vem; po koncertu so 
bili komentarji v stilu, da gre 
vse na boljše in tako dalje, 
vendar pa je to kljub vsemu 
samo koncert in vse gre na
prej. Če pogledaš na ulice: 
ljudje še vedno hodijo po 
njih, pa tudi natakarji tukaj 
nimajo pojma, da smo bili mi 
vsi skupaj včeraj na kakš
nem koncertu. 

Ta koncert je pomemben 
za vse nas, ki smo na njem 
bili; mi smo v vsem tem samo 
kapljica. Koncert je bil lep in 
velik. Zapomnil si ga bom za 
vedno in mislim, da je to naj
pomembnejši koncert, ki 
sem ga imel v življenju. 

Tega ne izjavljam vedno; 
nihče ne more hoditi za me
noj in trditi, da to vedno re
čem. Res je bil zelo pomem
ben. Bil je dober koncert in 
nekaj pomeni. Pomeni ne
kakšno upanje, da nekaj še 
obstaja. 

To, kar se bo med temi 
sprtimi stranmi najprej z g o 
dilo, je, da se najprej najde 
kakšno budalo s kitaro, po 
tem slikar, predstavnik 
kakšne ultra nove smeri, na
to nogometne ekipe, najprej 
majhne, lokalne, pa pianisti 
in tako napre j . . . Sele na 
koncu se bodo našli tisti, ki 

se v bistvu morajo najti na 
rdeči preprogi, se objeti in si 
reči, da vse to, kar se dogaja 
sedaj, resnično ni bilo po
trebno. 

Ste pričakovali takšen od
ziv slovenskega občinstva? 

Zadnje dni sem, saj sem 
slišal, da so razprodane vse 
vstopnice. Prej pa je bila 
Ljubljana zame nočna mora. 
Ponoči sem se budil v paniki, 
veš, in otroka sta me spraše
vala, kaj je narobe. Žena Ol i -
vera je rekla: » N i č , nič. Očka 
samo sanja Ljubljano.« 

Do sedaj mi je Ljubljana 
štrlela kot nekakšna senca 
v karieri. Bi l sem skeptik, 
potem, ko se je vse skupaj 
začelo, pa sem rekel prijate
lju, ki me je ves čas zafrka
val: » Č e pride na koncert sa
mo sto Slovencev, se bom jaz 
v Ljubljano pripeljal s kole
som « Včeraj pa je bilo 
dosti Slovencev. In sedaj, ko 
mi pravijo, naj pridem še 
v Maribor, j im verjamem, da 
bo lepo. Nimam več razloga, 
da ne bi verjel. 

T o je še ena zmaga vseh 
tistih piratskih plošč in ka
set. Spraševali so me, koliko 
denarja sem izgubil v vsem 
tem. Ampak, nekatere stvari 
nimajo cene. Kar nekaj sem 
izgubil zaradi piratov, am
pak, toliko, kot sem sem do
bil včeraj na koncertu. . . 

Kaj pa vaša pisateljska 
kariera? In načrti? 

Pred mnogo leti, ko so se 
pričeli vsi ti zapleti, sem iz 
dal prvo knjigo z naslovom 
» T r i posleratna druga«. Ta 
knjiga je bila odlično spreje
ta in dobil sem mnogo pisem 
iz neverjetnih mest. Nič od 
pravih pisateljev; oni so me 
ignorirali, češ, kaj bo pevec 
pisal knjige. K o pa sem 
v predgovoru druge izdaje 
napisal, da so mi pisali celo 
iz Avstralije, N o v e Zelandije 
in z vseh strani sveta, nobe
nega pa iz Osijeka, Splita, 
sem dal nek signal. In od ta
krat dobim vsake toliko časa 
kakšno pismo, v katerem me 
sprašujejo, kako da nisem 
dobil pisem, ki so mi jih po
slali že takrat. 

Knjiga prihaja tudi na 
najbolj neverjetna mesta in 
v njej so besede, ki jih ne 
utegneš nikoli reči. Zato 
v knjigi, ki jo pišem sedaj, 
izšla bo najbrž januarja, p i 
šem o teh stvareh. T o je knji
ga o mobilizacijah v jeseni 
enaindevetdesetega leta. 
O obleganju Vukovarja, 
o nas, ki smo bili tam blizu 
in je bilo naravno, da bi bili 
v to vp le ten i . . . Vendar g lav
na oseba iz te knjige nisem 
jaz, »poznan dobro vol j ec in 
član Belih o r l o v « , temveč tip, 
ki se je izogibal vpoklicu. 
Knjiga govori o njegovih pri
jateljih z one strani Donave, 
o »dezerterj ih«, ki niso hoteli 
streljati » n i t i « na Hrvate. 
Sedaj končujem to knjigo. 
Izdal sem tudi ploščo z na
slovom »Jedan od onih ž i v o 
t a« , ki se navezuje na ta, 
istoimenski roman. Rad bi 
posnel še eno ploščo, vendar 
bom med zadnjo in novo na
redil naravno pavzo; približ
no leto in pol. Med ploščami, 
ki so izšle v zadnjem času, je 
bila pavza namreč nena
ravna. 

Večina pravih pevcev, pes
nikov, pravi: »Mene ne briga 
za občinstvo. Jaz delam vse 
to za svojo dušo!«. Tudi jaz 
delam vse to za svojo dušo, 
vendar pa moja duša očitno 
ni samo moja. Jaz sem jo 
prodal vragu in vsem tem 
malim vragom, ki so bili vče
raj v Tivoliju. In dokler je 
tako, se ne počutim starega. 
Na koncu koncev so vsi ti 
»amater j i« Jaggerji od mene 
starejši vsaj deset let. In vsaj 
toliko prednosti še imam tu
di sam. 

N I N A M . S E D L A R 
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Srebrni Edvin Fliser 

Jutri, v petek, 18. novembra, 
bo ob 19. uri v mariborski dvo
rani Tabor jubilejni koncert 
Edvina Fliserja in njegovih 
gostov. Eden najbolj uspešnih 
slovenskih glasbenikov bo na
mreč slavil 25 let glasbenega 
delovanja. 

Edvin Fliser je svojo glasbe
no pot pričel kot pevec pri ma
riborski pop skupini Rdeči 
dečki. Nastopi na festivalu 
Slovenska popevka so mu pri
nesli celo vrsto nagrad občin
stva in žirije, nato pa je dlje 
časa sodeloval v skupini Pepel 
in kri. Sledil je čas narečnih 
popevk in festivala Vesela je
sen, leta 1981 pa je Edin napi
sal prvo lastno skladbo z na
slovom Njej, ki sem jo ljubil. 
Od takrat je ustvaril že več kot 
100 skladb, nekaj zase, še več 
pa za druge pevce in skupine. 
V zadnjem času se vse bolj po

sveča mladim upom, največje 
uspehe je dosegel s Sanjo Mli
nar. Dlje časa je bil tudi član 
popularnih ansamblov doma
če glasbe Alpski kvintet in 
Slovenski muzikantje, kot so
list je bil na dveh turnejah po 
takratni Sovjetski zvezi. 

Edvin Fliser je posnel več 
kot 200 skladb, izdal 10 kaset, 
2 L P in samostojni L P za nem
ško govorno območje. Trenut
no sodeluje z ansamblom Kri 
stali in z eno najboljših doma
čih skupin Mak, s katero si je 
»pripel« tri nagrade na ptuj
skem festivalu in eno v Štever-
janu. Ob jubileju bo Z K P RTV 
Ljubljana izdala kaseto, CD in 
video kaseto, na mariborskem 
koncertu pa bodo poleg slav-
Ijenca sodelovali Tereza Keso-
vija, duo Molly in Molly ter 
skupini Sunnyside in Jess Ro-
bin. Med imeni slovenske za
bavne glasbene scene pa bomo 
v Mariboini videli Neco Falk, 
Lidijo Kodrič, Andrejo Za-
konjšek, Sanjo Mlinar, Majo 
Štraus, Jožeta Koblerja, Vinka 
Šimeka, Andreja Blumauerja, 
Čudežna polja. Slovenske mu-
zikante in še mnoge druge. US 

Ubijalec v Hali Tivoli 
Bogovi trosil metaia, siiupina Siaver v Uubijani 

Po precej ponesrečenem na
stopu newyorških rockerjev 
Spin Doctors namerava RO
POT, z Igorjem Vidmarjem na 
čelu, napolniti dvorano Tivoli 
s slovenskimi mladci, ki prise
gajo na čmoČ-metalurške 
zvoke. Prvi veliki metalski 
praznik po nastopu Sepulture 
pred leti se tokrat obeta v so
boto, 26. novembra, ko bodo 
zaropotali trashČ-metalci Sla-
yer, prisotne pa bodo zagotovo 
dobro ogreli kalifornijski 
agresivneži Machine Head (na 
sliki). 

Slayer (ubijalec) so na sceni 
že dobrih deset let. Izhajajo iz 
pr\'ega vala novometalskih 
skupin iz začetka osemdesetih. 
Te so stari in do kosti oguljeni 
heavy metal spet vrnile v un-
derground, da bi se lahko ko
nec osemdesetih kot feniks 
dvignile in kljub izrazito ne-

populistični glasbi, nastopom 
in obnašanjem, polnile stadi
one ter prodajale plošče v mi
lijonskih nakladah. Pevcu in 
basistu Tomu Arayau, bobnar
ju Paulu Bostaphu in kitari
stoma Jeffu Hannemanu in 
Kerryju Kingu je kot edinim 
poleg velike trojice (Metallica, 
Antrax in Megadeath) uspelo 
obstati do danes v samem vrhu 
tovrstne produkcije. Prvi al
bum »Show No Mercy« so iz
dali že leta 1983, njihova dru
ga plošča »Reign In Blood« pa 
še danes ostaja referenčni iz
delek takšnega glasbenega 
izraza. Z naslednjimi albumi, 
vključno z zadnjim »Devine 
Intervention«, so le še poveče
vali krog svojih podanikov in 
si utrdili sloves odličnega kon
certnega benda, ki s stopro-
centno zavzetostjo na odru 
ustvarja peklensko atmosfero. 

Slayer je bil in najbrž tudi bo 
ostal bend nasilja in zla, črne
ga usnja, verig in narobe obr
njenih križev, cinizma in aro-
gance do vsega, tu je izvzeto le 
njihovo lastno početje. 

Kot predskupina na sobot
nem koncertu bodo torej na
stopili Machine Head. Njihova 
glasba je tipičen produkt de
vetdesetih, visokoenergetska 
mešanica metala, rapa in 
hardcora. Z besedili ta četve
rica iz San Francisca brez 
olepševanj neposredno reagira 
na vsakdanje nasilje bližnje 
okolice, tako fizično kot ide
ološko, ki ga izvajajo politi-
kanti prek medijev. Machine 
head so novi zvok nezadovolj
ne mladine velikih ameriških 
mest in eden izmed najboljših 
novih bendov, ki jih lahko ta 
trenutek ponudi ameriška me
tal scena. SŠ 

Še teden dni nas loči od prve 
podelitve glasbenih nagrad 
evropske podružnice satelit
ske postaje MTV. Gre seveda 
za kopijo bolj znane prireditve 
MTV Awards, ki je doslej fa
vorizirala ameriške izvajalce 
popularne glasbe. Gostitelj 
prireditve bo Berlin, spekta-
kel, ki se bo dogajal pred 
Brandenburškimi vrati, pa bo 
ob pomoči Michaela Hutchen-
sa ( I N X S ) vodila zvezda mod
nih pist Naomi Campbell (na 
sliki). Na sami podelitvi bodo 
poleg evTopskih izvajalcev 
Therapy, Ace OF Base, Erosa 
Ramazzottija, Roxette in Take 
That, nastopili tudi ameriški 
rockerji Aerosmith. 

Gary Barlow, avtor večine 
uspešnic teen poper j ev T A K E 
THAT, bo najbrž kmalu zapu
stil omenjeno skupino in kre
nil na samostojno pot. Za to 
njegovo odločitev je »kr iv« 
ELTON JOHN, ki je z Barlo-
wom sodeloval pri nastajanju 
glasbe za animirano mega 
uspešnico The Lion King. El-
ton je po končanem skupnem 
delu izjavil, da bi Garyjev 
izreden skladatelj ski talent 
precej bolje funkcioniral izven 
zasedbe Take That. 

Po nepričakovanem uspehu 
skladbice »Saturday Night« se 
24-letna pevka WH1GFIELD 
na lestvice vrača s pesmijo 
»Another Day«. Nekdanja ma
nekenka in fotomodel je po ro
du iz Danske, sicer pa že nekaj 
let živi v Španiji, kjer so tudi 
prvi opazili pesem »Saturday 
Night«. Sannie Carlson Whig-
field skupaj z italijanskim 
producentom Larryjem Piga-
nolliem že pripravlja skladbe 
za album, ki naj bi izšel v za
četku prihodnjega leta. 

Kljub temu, da je britanski 
pop kvartet EAST 17 s sklad
bo »Steam« prav pri vrhu an
gleške lestvice, so John, Terry, 
Tony in Brian že pripravljeni 
na naskok lestvic z novo single 
ploščo in videospotom. Izid 
osladne balade »Stay Another 
Day« je tempiran na predbo-
žicni teden, ko se bodo v neu
smiljeni boj za prvo mesto 
»božične« lestvice podali sko
raj vsi trenutno najpopular
nejši glasbeniki. 

V nabito polnem Bar-flyu so 
pred slabimi štirinajstimi dne
vi obiskovalci zaman čakali na 
koncert V L A D A K R E S L I N A . 
Vlado je z Malimi bogovi sicer 
prišel, njegov nastop pa so, za
radi neurejenega dovoljenja za 

koncert, preprečili celjski 
možje postave. Vlado ta petek, 
18. novembra, spet pride. K o -
sta in Boštjan obljubljata, da 
tokrat ne bo zapletov s podob
nim epilogom, saj sta pri pri
stojnih občinarjih že uredila 
vse potrebno, da se bo petkov 
večer neopazno prevesil v so
botno jutro. 

Veliki brat Bar-flya, ljub
ljanski K4, bo 28. novembra 
gostil legendo country folk 
glasbe TOWNESA V A N 
Z A N D T A . V mali dvorani Ha
le Tivoli se 3. decembra obeta 
zanimiv jazzovski dogodek. 
S svojo skupino World Project 

Tik pred promocijo tretjega singla »Life In The Streets« sta se 
skoraj razšla M A R K Y M A R K in PRINCE I T A L JOE, ki sta se 
z albumom »Li fe In The Streets« kar nekaj časa zadrževala prav 
pri vrhu lestvic kontinentalnega dela Evrope. Dokončni razpadi 
tega dua preprečuje le še pogodba z založbo Warner, poleg^ 
neprofesionalnega odnosa Princea Joea do skupnega projekta 
pa njuno sodelovanje precej omejuje tudi vedno uspešnejša 
filmska kariera Markyja Marka. Ta se je s filmom »Mr . Bil i« , 
v katerem nastopa skupaj z Dannyjem de Vitom, dokazal tudi | 
kot dober igralec, še pred koncem leta pa naj bi začel snemati 
film » N o Fear«, v katerem bo prvič v svoji filmski karieri zaigral 
glavno vlogo. 

V torek bo izšel deseti album skupine POP DESIGN. Plošča 
z naslovom »Spomini iz pajčevine« bo zapolnjena z nekoliko 
»mehkejšimi« zvoki, skorajšnji izid kasete in CD plošče pa so 
fantje v začetku novembra že najavili s priredbo uspešnice 
skupine Boney M »El Lute«. STANE ŠPEGEL 

prihaja v Ljubljano svetovno 
znani kitarist A L Dl MEOLA. 
Na Metelkovi pa bodo v torek, 
22.11., razbijali japonski TE
EN GENERATE in ameriški 
N E W BOBM TURKS. 

BOMBE bodo album »Meta-
fizične svinje« izdali kar pri 
pri lastni novoustanovljeni za. 
ložbi Bombe Records, kom
paktna plošča in kaseta pa bo 
na trgovinske police prišla 
s pomočjo Corone, ki bo po
skrbela za distribucijo. Na ka
seti bo 10 skladb, na CD razli. 
čici pa kar 17. Za ročk balado 
»Rabm« Sašo Bole in njegovi 
snemajo tudi videospot, ki ga 
bo premiemo predvajal A-
kanal. 

Po nekajletnem premoru se 
na slovensko glasbeno sceno 
spet vrača skupina BASISTI. 
Na albumu »Horuk v nove ča
se« skušajo Basisti pod vod
stvom Bojana Jurjeviča Jurki-
ja petnajst Ježkovih pesmi, 
v posodobljeni obliki, pribli
žati širšemu krogu mlajšega 
poslušalstva. 
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Chateau in IVIlinar na Muri 
pri nas najdemo precej sku

pin, ki so začele z rockom, 
Ijončale pa s polkami in valčki. 
V/fok je silno preprost — ročk 
j ; precej nekomercialen, s pol-
^0 p3 je drugače. Podobno se 

zgodilo tudi nam, Čudežni-
j(Oin, vendar za razliko od ne-
l̂ aterih nismo popolnoma po
habili na ročk in ga še vedno 
ôsimo v sebi. Na Primorskem 

jas še vedno jemljejo za roc-
êrje in temu primerno se na 

gjihovih plesiščih tudi obna-
5amo. 

Glede na majhnost Sloveni
je in trenutni standard obču
dujem bende, ki se ne skomer-
cializirajo, temveč trdno 
vztrajajo pri rocku. Nedvomno 
je takšna skupina Chateau, ki 
skupaj s Šank rockom sodi 
v vrh slovenskega ročka, obe 
skupini pa prihajata iz Vele
nja. Pred kratkim je bila 
v ljubljanskem Eldoradu pro
mocija nove kasete in kom
paktne plošče, na predstavitvi 
pa se je trlo novinarjev, glas
benih urednikov in drugih po
membnih gostov z naše glas
bene scene, kar pomeni še do
datno priznanje za skupino 
Chateau. 

Po uvodnem programu di
rektorja založbe Iva Umka je 
vsem prisotnim najnovejši ma
terial velenjskih glasbenikov 
podrobneje predstavil vokalist 
Matjaž, nato pa smo si skupaj 
ogledali enega najboljših spo-
tov, kar so jih v zadnjem času 
naredili pri nas. Naslovna 
skladba Mlinar na Muri je pri
redba angleške Boat on the Ri-
ver, besedilo pa je plod Toma
ža Domicelja. Takšen spot je 
skorajda nemogoče finančno 

pokriti le z lastnimi sredstvi, 
zato so na pomoč priskočili 
razni sponzorji, kot so Raden
ska in še nekaj manjših firm. 

Vse skladbe na kaseti in 
kompaktnem disku je uglasbil 
Z. Hranjec, med avtorji tek
stov pa najdemo T. Košmrlja, 
A . Gumilarja, A . Smolarja in 
M. Vavče. Na laserski plošči so 

ob novih skladbah tudi prejš
nje uspešnice skupine, med 
drugim tudi lanski hit Lola. Že 
predolgo sem v glasbenem po
slu, da bi bil Ijubosimien na 
koga, ki uspešno dela. To je 
sicer precej značilno v tej naši 
družbi, jaz pa Chateau ju že
lim, da bi z Mlinarjem na Muri 
pridelal kar največ glasbenih 
uspehov. 

Priprave na Klic riobrote 
Velika ilobroilelna prireililev bo v dvorani Golovec 

Iz Slovenske Karitas ter TV Slovenija so 
nam sporočili, da že potekajo priprave na 
vsakoletni, tokrat že 4. koncert Klic dobro
te. Na dobrodelnem koncertu, ki bo 26. 
novembra v celjski dvorani Golovec, bo 
nastopilo približno dvajset zvenečih imen 
različnih zvrsti slovenske glasbe. Drugi del 
koncerta bo v živo prenašala slovenska te
levizija. 

Imena nekaterih nastopajočih so že zna
na: Irena Vrčkovnik, Alenka Godec, Simo
na Weiss, Ivan Hudnik, Oto Pestner, Alfi 
Nipič, Karli Gradišnik, New Swing Quar-
tet. Čuki, Pop design, Pinocchio, Slovenski 
oktet. Alpski kvintet in ansambel Franca 
Miheliča, pa Ida Baš, Nataša Dolenc, Dani
ca Godec, Janez Dolinar, Marjan Šneber-

ger in Zoran Turk. Obiskovalci prireditve 
bodo z nakupom vstopnice prispevali za 
pomoč najbolj potrebnim. V času televizij
skega prenosa bo v dvorani Golovec odpr
tih več telefonskih linij, tako da bodo gle
dalci lahko sporočili svojo odločitev o pro
stovoljnih prispevkih (na tel. štev. 061/13-
17-240 ter 061/13-33-132). 

Klic dobrote je najodmevnejša izmed no
vembrskih akcij slovenske Karitas. Poleg 
koncerta pripravljajo še Teden Karitas, ki 
bo potekal od 20. do 27. novembra pod 
geslom Družina - stičišče drugačnosti. 
V tem času bodo organizirali različne akci
je zbiranja pomoči za družine, ki jo najbolj 
potrebujejo. 

BRANE JERANKO 

R^0T/?RNICA 

Komu zveni 
In tisti teden, ko so na celj

skih mestnih ulicah smetnjaki 
začeli razmišljati in postali 
nenavadno občutljivi, se je 
pravzaprav šele začelo taza-
resno volilno smetarstvo v de
želici na robu Vasi. Kaj lahko 
pričakuje človek v tem času 
odločitev je sicer precej neh
valežno napovedovati, vseka
kor pa se bodo naravovarstve-
niki lahko z plakatnimi in 
drugimi promocijskimi kupi 
papirja zabavali še dolgo po
tem, ko bo že znano kje kdo 
komu koga kaj in sploh zakaj. 
Vsekakor je veselje videti lju

di, kako apolitično gledajo na 
celo zadevo in se bodo na voli
tvah nemara tako tudi obnaša
li, se pravi volili kandidate ne 
glede na njihove programske 
zasnove, temveč bolj po tem iz 
katere stale prihajajo in kakš
ne svinjarije imajo vse na grbi 
v dosedanjem delovanju. Zato 
bo tudi borba za županske 
plače potekala v znamenju 
pljuvanja in tunkanja v gnoj 
vsepočez. To pa niso ravno 
prijetni časi za tiste z občutlji
vimi želodci, pa naj kdo reče 
kar hoče, toda takšnih je pri 
nas neverjetno veliko in zato 
tudi prodaja smučarskih se
zonskih vozovnic lepo cveti, 
saj to ljudi zanima, ne pa poli
tika. Nekatere pa zanima reci
mo glasba ali pa vsaj nekaj 
v zvezi z njo in takšni tiči 
v tem obdobju zvesto sprem
ljajo programe glasbenih dru
štev, klubov, pubov in raznih 
agencij, ki jih je po pravici po
vedano tudi pri nas že kar ne
kaj, a še daleč od želenega. 

Koliko v tem pogledu zao

stajamo za bogatejšimi drža
vami je precej relativna stvar. 
Tudi za bizgeca, ki zahoda ni 
povohal od blizu že kar nekaj 
laških let, eden takšnih je na
mreč tudi avtor, pa bi moralo 
biti jasno vsaj nekaj. Na plod
no glasbeno dejavnost, oziro
ma na možnosti za njen razvoj 
vpliva nedvomno tudi lokalna 
politična klima, kateri v večini 
primerov čevlje glanca potem 
množica kulturnih institucij, 
ki se pač obračajo po vetru, 
dokler jim ne odpadejo prope
lerji, potem pa se samo še vrti
jo v krogu in lovijo lastni rep 
do konca tega ali onega man
data, pa jovo na novo. In ravno 
zatoje bilo jedro nove glasbe, 
ki je v eni od svojih različic 
tudi rock'n'roll vedno kritično 
usmerjeno v politično dogaja
nje, čeprav takšnih političnih 
ambicij v sebi nikoli ni gojilo. 
Ali pač, če se samo spomnimo 
konca šestdesetih in začetka 
sedemdesetih let, časov seksu
alne revolucije in uporništva 
proti politiki nasilja, ki je se
jala smrt v deželah daljnega 
vzhoda in ustvarjala nevzdrž
no ozračje hladne vojne. Bore 
malo je bilo takrat doseženega 
in večino akcij so zatrle lokal
ne policijske manire. Avant
garda in intelektualstvo sta se 
užaljena zavlekla pod mamino 
kiklo, politični mehanizmi pa 
so povsod ostali v rokah stre-
muhov in lokalnih komolčar-
jev, ki se jim je pridružil še 
kakšen nov nadobudnež. Se
daj so novi časi in videli bomo, 
če so tudi drugačni. Samo to
liko. 

Nihče ni napovedal pravilnega vrstnega reda skladb. 
Za skladbe, ki jih je izbral Stane Špegel, lahko glasujete 
23. novembra. Nagrada za pravilno napoved, ki jo 
podaja sponzor oddaje Pop loto, trgovina Oris MASH, je 
vredna 12000 SIT. 

Kupone na dopisnicah pošljite na naslov: Radio Celje, 
Prešernova 19, Celje. 



136 
Ponovno 

Vsaka ljubezen, vsak odnos, prinaša tudi del trplje
nja. In le, če zares ljubiš, lahko zares trpiš, zares 
razmišljaš, zares ne moreš spat i . . . 

Zato še zdaleč ni vseeno, kaj tisti, ki ga imaš rad, 
govori ali misli. Kaj kriči, kako gleda, kakšen je odte
nek v njegovem glasu . . . 

Po drugi strani pa: pri tistem, ki ga imaš rad, to niti 
ni tako zelo važno. Važno je, da veš, da odnos ostaja. 
Tudi, ko prepluje plimo in nastopi oseka . . . 

N I N A M . 

Zadnji žarek! 
Vsa omotična je vstala in 

se odmajala proti vratom. 
Sredi poti jo je zaneslo in 
padla je po tleh. V glavi ji je 
grozl j ivo zvenelo in le s teža
vo je dvignila pogled. Zazrla 
se je v ogledalo. Grozljiva 
podoba jo je neznansko pre
strašila in prizadela hkrati. 
K o t zadeta je obstala in zrla 
v ogledalo. »Sem to res jaz?« 
se je vprašala. Razmršeni 
mastni lasje so ji neurejeno 
štrleli na vse konce, njen 
shujšani, upadli obraz pa je 
razkazoval vse modrice, g l o 
boke podočnjake, vdrte oči 
in razmazan make up. Iz ust 
se ji je širil neprijeten zadah 
po alkoholu, njeno shujšano 
koščeno telo pa so pokrivale 
zanemarjene stare cunje. 
Ko t vkopana je zrla v svoj 
odsev in se prijela za lase, se 
dotaknila obraza, oči, l a s . . . 
da, to je bila res ona. Vsa 
izgubljena, pozabljena in 
drugačna. K a m so izginila 
njena vedra lica, njen sladki 
obraz in bleščeči lasje? Je bi
lo res vredno žrtvovati sebe, 
svoj jaz in svoje telo za bed
ne sanje, za lažna potovanja 
v raj? Je droga res čisto do
končno uničila njen razum? 
»Moj i p r i j a t e l j i . . . « je glasno 
pomislila. Prijatelji? So res 
oni krivi? A l i ni morda sama 
vzela prve brizgalke, nihče j i 
je ni vsilil . Hotela je pripa
dati tisti družbi, izkusiti ne
kaj novega. So to res prijate
lji? Sebična množica ljudi, ki 
brezupno izteguje roke za 
popadlimi sanjami. N i j im 
mar za ves svet, skrbijo le 

zase. In on, mar ji ni zvesto 
stal ob strani, jo skušal iztr
gati iz krempljev droge, ona 
pa ga je zaničljivo zavrnila: 
»Nikdar ne boš razumel 
žensk. Nočemo ljubezni, am
pak fantazijo, ekstreme, sa
nje!« Starši že davno ne ž iv i 
jo več in če bi jo videli , bi jih 
zabolelo. Bila je edinka, edi
ni up, edina l jubezen. . . edi
na poguba. Iztegnila je roko 
in segla po cigaretah. Tresoč 
si je eno prižgala in se po
novno prisilila, da se je po
gledala v ogledalo. Da, to je 
ona, v rokah drži svojo smrt. 
Zaprla je oči in si zamislila 
svoje prejšnje življenje. V i 
dela se je na zelenem travni
ku, polnem rož. Sonce je si
jalo, grelo, metalo žarke na 
vse strani, ona pa jih je lov i 
la, poljubljala. Trgala je cve
tice in plesala. Dihala je svež 
zrak in se počutila tako zelo 
prijetno, da se je zbala vrni
tve v realnost. Odprla je oči 
in se zamislila. Spremenila 
se bo. Pustila bo tablete, 
injekcije, alkohol in cigarete. 
Povedala bo svoji družbi, da 
j i je prav malo mar zanje. 
Naj se uničujejo in se še na

prej predajajo lažnim sa
njam; sama bo razprla 
kremplje odvisnosti in zače
la živeti kot človek. N e bo 
več bežala pred problemi, ne 
bo več uničevala sebe. N a j 
prej se bo skušala najti, po
tem p a . . . Si bo ustvarila 
družino. Imela bo veliko hišo 
z vrtom, ravno takšnim, kot 
si ga je zamislila. Da, tako bo 
storila. Naenkrat jo je začelo 
po vsem telesu tresti. Trdno 
je prijela za prvi predmet, ki 
ji je prišel pod roko in ga 
močno stisnila. »Zdrža t i mo
ram, ne smem popustiti!« si 
je govorila. Krč i so postajali 
močnejši in pred očmi se ji je 
stemnilo. »Samo enkrat še, 
samo eno šprico še, potem pa 
bom nehala.« Priplazila se je 
do omare in potegnila iz nje 
iglo, vrečko in cev. S tresoči
mi rokami si je komaj zave
zala cevko okrog roke in na
polnila iglo z raztopino l i 
moninega soka in belega 
prahu. Zabodla si je iglo 
v žilo in vbrizgala mamilo. 
Na hitro je odstranila iglo in 
cev ter se prepustila sanjam. 
Telo ji je prenehalo drhteti. 
Znašla se je na travniku, 
polnem rož. Sonce je sijalo, 
grelo, metalo žarke, ona pa 
jih je lovila, jih poljublja
l a . . . Nenadoma se je vse za
čelo zgrinjati in tema je za
krila sonce. En žarek je še 
skušal uiti nenadnemu vsto
pu teme v sanjski svet Prijela 
se je za žarek in si želela sku
paj z njim izginiti v svetlobo, 
pa ji je spolzel med prsti. K o 
je tema dokončno prekrila 
pokrajino, se je zaslišal glas, 
globok in ironičen: » T o je 
tvoj svet, Tina, to so tvoje 
sanje. Prepozna si, vsi tvoji 
nerešeni problemi so se vrni
li. Pa jih ne boš mogla rešiti, 
ker te je tvoj svet odvrgel. 
Noče te več, odslužila si svo
je. Vse tvoje sanje bodo pri
padle novemu naivnežu ali 
naivnici, ki si bo želela dru
gačnosti, ekstremov, sanj. 

In za njo bo prišla nova, 
potem pa spet n o v a . . . Veš, 
Tina, neumnic nikoli ne 
zmanjka. Tebe čaka soba, 
temna, tiha, tvoja soba. Tam 

boš lahko premišljevala, ob
žalovala, objokovala. Tam 
boš sama s sabo in ravno to 
je grozlj ivo. Srečala se boš 
s svojo vestjo, ki te bo obože
vala. N e bo ti lahko. 

Vso srečo, saj si sama tako 
želela, kajne?« In zagrnila jo 
je t iš ina. . . 

Zjutraj je ni nihče iskal, in 
tudi jutro zatem ne. Tretji 
dan si je prišla »prijatel j ica« 
izposodit denar. Ker ji na tr
kanje ni nihče odgovoril , je 
vstopila. Vrata so bila odkle
njena. »Tina, Tina, nekaj bi 
te p r o . . . O, sranje!« 

Na tleh je ležala mrtvaško 
bleda Tina. V roki je še ved
no krčevito stiskala plišaste
ga medvedka, ki ga je bila 
pograbila med krči. Sanja je 
vzela v roke telefon in pokli
cala rešilca: » T u j e . . . mrtva 
narkomanka. Ona j e . . . mr
tva. Njen naslov j e . . . « . » K d o 
kliče, prosim?« » J a z . . . j az .« 

Odložila je slušalko in 
zbežala. Če j im pove, jo bodo 
dali na zdravljenje, skušali 
jo bodo odvaditi mamil, ona 
pa tega noče. Noče še zapu
stiti sveta sanj, utvar, oma
me i n . . . smrti. Počakala bo 
na svoj zadnji žarek. 

K A R M E N 
Karmen, piši še! 

N I N A M . 

Kadar ena sama žrtev ne 
more do pravice, mora sle
herni pričakovati, da bo 
prvi utrpel njene žalitve. 

(Demosten) 

Basket Čase 
(Green Day) 
Do you have the 
tirne to listen to me vvhine 
About nothing and everything 
aH a t once 
I am one of those 
melodramatic fools 
Neurotic to the bone 
No doubt about it 
Sometimes I give myself 
the creeps 
Sometimes my mind plays 
tricks on me 
If aH keeps adding up 
I think I'm cracking up 
Am I j ust paranoid? 
I'm just stoned 
I vvent to a shrink 
To analyze my dreams 
She says it's lack of sex 
thafs bringing me dovvn 
I vvent to a vvhore 
She said my life's a bore 
And quit my vvhining cause 
it's bringing her dovvn 
Grasping to control 
So you better hold on 

Zate sem. . . 
Zate sem Smrt! 
Smrt, ki preži na utrip tvojega srca 
Nate prežim, 
v sebi si želim, 
tvojih bledih usten 
brez čutne, nežne barve, 
ki jih naredi privlačne 
Res želim, da barva odpadati začne... 
Nisem hotel... 
in še vedno ne želim 
da kdo videl lepoto tvojega bi obraza, 
ki zame je kot dragocena vaza. 
Izsesal zatorej rad bi ustne tvoje, 
da življenje nič več ne poje, 
da ostala bi le brezbarvna koža 
in ti cvetela bi le zame 
moja skrivna roža. 
Potreboval sem kri tvojega telesa 
tako kot cvetica zemljo potrebuje 
in kljub temu, da želi ji le nebesa, 
ji življenje odvzemuje. 
Prav tako sem te potreboval 
in želel, da bi te izsesal. 
Izsesal vse tvoje bi življenje, 
da zadoščeno bilo bi moje hrepenenje. 
Tako pa si, hvala bogu, odšla 
ne da bi se še obračala, 
me pustila samega,... 
pustila mi le spomin na naju dva. 

DAVORl 

Tudi pse ubijajo, 
mar. . . 

Govori l i smo o Mileni M o 
čivnik in psih iz Bukovžlaka. 
Klical i so večinoma starejši 
poslušalci in ugotovili , da bi 
bilo potrebno problem reše
vati globalno. Vzgajati otro
ke, poskrbeti za zaščito psov 
in mačk . . . 

Ampak, kdo daje pravico 
človeku, da ubija kar tako, 
brez smisla? K d o ti daje pra
vico, da psa, za katerega no
češ skrbeti, vržeš v reko ali 
ga obesiš na drevo? Da pustiš 
vrečko z mladimi mucami 
umirati v gozdu? 

Poslušalec Tone je za pse 
predlagal injekcije. Tudi on 
bi jo dal svojemu psu, če bi 
bilo to potrebno, je rekel. Pa 
je resnično vedno potrebno? 
Tudi takrat, ko je človek, ki 
ve, da je rešil že ogromno 
živalskih življenj, ob tem 
srečen? K o se odloči, da bo 
za živali žrtvoval svoje ž iv 
ljenje, in to tudi počne? 

K d o daje takrat pravico 
drugim ljudem presojati ali 
obsojati? K d o daje kakršno 
koli drugo pravico kot mol
čati? A l i pa, če je le mogoče, 
pomagati? 

N I N A M . 
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V središču miliionsicega mesta 
»v Tokiu ni nobenega pro-

jtora več, New York je sicer 
fjnemirljiv, ampak tudi uma
zan. London? London je v re
du, ker v prestižnih mestnih 
Četrtih ni nebotičnikov.« Tako 
je možne kraje, kamor bi se 
bila pripravljena naseliti, opi
jala neka gospa, ki ne pozna 
nikakršnih denarnih omejitev. 

Običajno tržišče 
v Britaniji obstajata dve tr

žišči za prodajo in nakup sta
novanj. Prvo je del domačega 
vsakdana in poznajo ga vsi, ki 

so kdaj razmišljali o nakupu 
strehe nad glavo. Teh je veliko, 
ker je pred dobrimi petimi leti 
konservativna vlada Margaret 
Thatcher Britance na veliko 
prepričevala, naj si topli dom 
raje kupijo, namesto da bi ga 
samo najemali. Mnogi so si ta
krat tudi res kupili stanovanje 
in kasneje pristali do vratu 
v dolgovih; nesrečnemu polo

žaju so botrovali sprva izredno 
ugodni, »kupcem prijazni« po
goji za jemanje posojila, ko 
marsikateri britanski družini 
ni bilo treba položiti niti funta 
za polog. Dolžniki so se tako 
nekoliko kasneje, s porastom 
obrestnih mer, znašli v hudih 
škripcih - ampak to je že druga 
zgodba in še en razlog, zakaj je 
bila gospa Thatcherjeva v svo

ji domovini tako zelo osovra
žena. 

Na običajnem stanovanj
skem tržišču so britanski ku
pci lansko leto v povprečju od
šteli 62.771 frankov za navad
no enodružinsko hišo (Britan
ce le z veliko težavo stlačite 
v bloke in povprečna družina, 
če ni res na robu preživetja, 
živi v hiši), 62,771 funtov zna-

Piše:^ Mojca Belak 

ša približno triletni zaslužek 
dobro plačanega visoko izo
braženega uslužbenca v Lon
donu, in če gospodinjstvo na
pajata dva dohodka in je poso
jilo raztegnjeno na 20 let, tudi 
mesečni odtegljaji niso ravno 
smrtonosni. (Seveda pa niso 
vsi Britanci visoko izobraženi, 
še manj dobro plačani, in veli
ka večina jih ne dela v Londo
nu, pa tudi gospodinjstva mo
rajo večkrat shajati s finančni
mi injekcijami z enega samega 
vira. V tem primeru posojilo 
pač ni tako zelo in nadvse 
ugodno.. .) 

in še nelcai 
Zanimivo je, da cena stano

vanj v Britaniji ni podana po 
kvadratnih metrih in kvadra
ture tudi v oglasih nikdar ne 
omenjajo. Velikost stanovanj 
ali hiše označujejo s številom 
spalnic, kar na primer pomeni, 
da je »stanovanje z eno spalni
co« (one-bedroom flat) za naše 
pojme dvosobno stanovanje. 
VeUkost sob je spet druga pe
sem, ker je severno od Rokav-
skega preliva »soba« lahko so
ba, tudi če je zelo majhna. Pri 
prodaji stanovanj kabinetov 
ali »pol-sob« ne priznavajo. 
Centralno ogrevanje ni nekaj 
samo po sebi umevnega in ga 
v oglasih vedno poudarijo kot 
posebno ugodnost, prav tako 
dvojno zasteklitev, ki zaradi 
milega podnebja vsaj v prete
klosti ni bila res potrebna. 

Pa še ena značilnost britan
skih stanovanj: kuhinje so obi
čajno majhne in v njih ni pro
stora za mizo. Nasploh kuhi
nja ni, kot običajno pri nas, 
jedro življenja v stanovanju, 
ampak je predvsem delovni 
prostor, saj v njem poleg šte
dilnika in hladilnika prebiva
ta tudi pralni in sušilni stroj. 

liiše za bogataše 
Poleg navadnih iskalcev 

stanovanj zlasti v Londonu iš
čejo dom tudi super-bogataši, 
in ker mnogi prihajajo iz tuji
ne in so pripravljeni ponuditi 
kar precej za nakup »vikenda« 
v britanski prestolnici, so tudi 
cene njim namenjenih bival
nih površin iznajdljivo zaso
ljene. Medtem ko seže domet 
običajnega kupca tja do nekaj 
sto tisoč funtov, se petična 
smetana ukvarja z milijoni 
funtov. Lanskega oktobra je 
vlada iz Omana kupila palačo 
Grove House za 17,5 milijona 
fvmtov, tajska vlada je pred 
tem odštela 9 milijonov funtov 
za podobno palačo, Nigerijci 
pa so za nakup hiše za svojega 
predstavnika odšteli 10 milijo
nov funtov. Seveda pa si poleg 
oblasti raznih držav kupujejo 
drage hiše tudi bogati posa
mezniki, najraje v predelih 
blizu strogega centra mesta, 
po možnosti v neposredni bli
žini prestižne veleblagovnice 

.<Haa:QdsL.__., 

Kadar se človek v prenapol
njenem vagonu podzemeljske 
železnice vozi z dela in nemo
čen ugotavlja, da se londonski 
transport še vedno drži želez
nega pravila, da se počasi da
leč pride, se tudi vpraša, kaj 
bogate tujce tako zelo privlači 
v tem mestu. Bogataši res ne 
potujejo po mestu s sredstvi 
javnega prevoza, zato jih 
vsakdanje travme povprečnih 
Londončanov ne morejo priza
deti. Precej pomembneje se 
jim zdi, da je v mestu mogoče 
razmeroma varno živeti, ali 
kot je povedal Noel de Keyzer, 
predstavnik ene izmed agen
cij, ki posreduje pri prodaji 
dragih stanovanj: »Prejšnji te
den sem prodal hišo predstav
niku neke velike mednarodne 
družbe in hotel je vedeti, kdo 
živi v sosednji hiši in sploh 
v tisti ulici. Ti ljudje se zave
dajo, kako pomembna je var
nost. Nad vhodnimi vrati ima
jo vgrajene video kamere, ne
kateri si privoščijo stražarje 
po 24 ur na dan, in če hiša še 
nima vgrajenih varnostnih na
prav, takoj najamejo strokov
njaka, da poskrbi za to.« 

Nazaj v središče 
Toda bogati sloj ni edini, ki 

se ogreva za nakup posesti 
v strogem centru Londona. 
Zadnji popis prebivalstva je 
pokazal, da se prvič po več kot 
stoletju vse več ljudi vrača 
v zaenkrat še vedno precej 
dolgočasna mestna središča, ki 
jih zaznamujejo enosmerne 
ulice ter brezdušni pisarniški 
bloki in nakupovalni centri. 
Lastniki posesti v centrih mest 
dolgo niso hoteli priznati, da 
zanimanje za nakup poslovnih 
prostorov zaradi recesije upa
da. Nastalo praznino so bili 
prisiljeni zapolniti s prodajo 
bivalnih površin. Tako so v za
četku 90. let začeli spreminjati 
pisarne spet nazaj v stanova
nja - cena pisarniških prosto
rov je namreč tako zelo padla, 
da jo cena stanovanjskih povr
šin kar dvakrat presega. V na 
novo preurejenih stanovanjih 
se vedno pogosteje naseljujejo 
prebivalci, ki so se naveličali 
notoričnega potovanja na delo 
in nazaj in se lahko po novem 
odpravijo v službo kar peš, kar 
je zlasti v Londonu sicer nekaj 
precej redkega. V nekaterih 
mestih kot na primer v Bir-
minghamu, Glasgowu in 
Manchestru lokalne oblasti 
vlagajo v izgradnjo stanovanj
skih površin v osrčju mesta, da 
bi tako oživile izumirajoča 
središča. V strogem centru 
Manchestra je v 80. letih živelo 
samo 200 prebivalcev, zato 
zdaj tam gradijo 180 novih 
stanovanj in obljubljajo ugod
ne pogoje za nakup. 

Nekoliko drugače je v Lon
donu, kjer morajo običajni (ne 
zelo bogati) kupci za stanova
nja v centru mesta odšteti pre
cej vrtoglave vsote denarja. 
Cena dvosobnega stanovanja 
se je v minulih petih do desetih 
letih skoraj potrojila, kar pa je 
vsekakor dobra novica za vse, 
ki so v centru živeli že prej. 
Nekateri srečneži so tako sredi 
80. let kupili v centru manjše 
stanovanje po čisto sprejemlji
vi in dosegljivi ceni in če se ga 
zdaj odločijo prodati in se pre
seliti na obrobje mesta, si lah
ko za dobljeni denar privoščijo 
kar precej udobno hišo 
z vrtom. 
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V M O D N E M 
V R T I N C U 

Pripravl ja: 
V L A S T A C A H - Ž E R O V N I K 

Mlade kreatorske talente, ki 
rišejo modne skice, naša mod
na svetovalka Vlasta Cah-Že-
rovnik vabi, naj se še prijavijo 
na natečaj, ki bo trajal do kon
ca letošnjega leta. 

Svoji prijavi naj mladi kre-
atorji priložijo skice ali ideje 
o tem, kako si sami predstav
ljajo modne zapovedi. Natečaj 
se bo zaključil letos, Vlasta pa 
bo v decembrskem radijskem 

vrtinčenju izbrala tri najboljše 
in jih seveda primemo nagra
dila. Torej mladi, ki želite po 
poteh svetovno priznanih kre-
atorjev, še je čas, da primete 
svinčnik v roke in predstavite 
svoje ideje. 

Sicer pa poglejmo, na kakš
nih torbicah in pasovih se nam 
naj ustavi pogled, da bomo 
sledile modnim zapovedim. 

Uredništvo 

Torbe na hrbet, 
pasove nad pas 

č e nismo nagnjeni k preti
ravanju, potem letošnji modi 
ročnih torbic res ne moremo 
pripisati kakšnih dih ustavlja-
jočih novosti oziroma atrak
tivno radikalnih zapovedi. N e 
kaj novega pa ta nepogrešljivi 
modni dodatek vendarle pri
naša. 
' Na obzorju je namreč osva-

jalni pohod udobnih nahrbtni
kov, maxi-mošnjičkov in tor
bic z dvema ročajema, ki pri
jazno in nedvoumno sporoča
jo, da sodi takšna reč izključno 
na hrbet. Velikan svetovne 
mode Versace se je odločil, da 
bo s pozlačenim verigastim 
pasom, na katerega je obesil 
več miniaturnih torbic (ena za 
šminko, druga za ključe, tretja 
za ogledalce, četrta z a . . . ) , lop
nil kar dve muhi na mah in 
s tem rešil večen problem este
tike in praktičnosti hkrati. 

Kot pravi »dark house« so se 
v letošnjo modno jesen in zimo 

vrnili tudi barvasti usnjeni, 
včasih lakasti, vselej pa pre
prosti tanki pasovi. Morda se 
kakšen tak še valja po vaši 
omari, zato kar na plan oziro
ma na pas z njim. Seveda 
s kančkom previdnosti, vsaj ti
ste z ne prav vitkim pasom 
- s takšnim poudarkom lahko 
pas »prerežete« in ga s tem še 
bolj izpostavite pogledu kri
tičnih opazovalcev. Če nimate 
preobilnega prsnega obsega, 
vam modni svetovalci svetuje
jo mnogo bolj izvirno in super 
modno rešitev: po vzoru em-
pirskih oblek se prepasajte tik 
pod prsmi. Vsi, ki se spoznajo 
na optično popravljanje neso
razmerij na postavi s pomočjo 
obleke oziroma modnih dodat
kov, prisegajo, da takšen de
tajl silhueto čudežno podaljša. 
Morda bi se veljalo prepričati, 
če imajo prav? 

V L A S T A 

Nagradno anketno vprašanje meseca novembra: 

KATERI MODNI DODATEK ZIME 94/95 VAM JE NAJBOLJ 
VŠEČ? 
a) Starinski volneni plet s franžami, 
b) kapa s cofom ali astrahanska kučma, 
c) s krznom podložene in obrobljene rokavice, 
d) gamaše oziroma pletene nadkolenke. 

K M E T I J S K I N A S V E T 

Za katera plačila mora kmet 
odpreti žiro račun? 

v Uradnem listu je izšla 
uredba, ki določa, za katera 
plačila je potrebno odpreti ž i 
ro račun. Ta uredba se nanaša 
na zakon o dohodnini. Kot 
v marsikaterem zakonu je tudi 
v tej uredbi določeno, za kate
re prejemke ni potrebno od
preti žiro računa. 

Najprej si poglejmo, za ka
tera plačila ni potrebno odpre
ti žiro računa. Ta plačila so: 
prejemki za kmetijske proiz
vode, ki so obdavčeni po kata
strskem dohodku (mleko, me
so); prejemki za opravljanje 
sezonskih kmetijskih del; pre
jemki od prodaje izdelkov do
mače in umetne obrti; plače, 
pokojnine; povračila stroškov 
v zvezi z delom in v zvezi 
z opravljanjem storitev; razni 
prejemki, na primer: odprav
nine, jubilejne nagrade, nado
mestila za brezposelne, var
stveni dodatek, družbena po
moč otrokom, nadomestila za 
invalidnost, rejnine in štipen
dije. 

Kdor ima prejemke le iz teh 
naštetih virov, mu ni potrebno 
odpreti žiro računa. Večini 
kmetov torej ne bo treba odpi
rati žiro računa, tudi za plači
lo mleka to ni potrebno. Za te 
proizvode se plačuje dohodni
na (davek) na podlagi katastr
skega dohodka, zato se naka
zilo nakaže na kmetovo hra
nilno knjižico. Drugače pa je, 
če ima kmet poleg prejemkov, 
ki smo jih našteli prej, še kakš
ne druge prejemke. V tem pri

meru je pomembna njihova 
skupna višina. Če višina skup
nih prejemkov v letu presega 
120.000 SIT, je kmet dolžan 
odpreti žiro račun. 

Prejemki kmetije, ki ne spa
dajo pod obdavčitev po kata
strskem dohodku, so na pri
mer: reja perutnine in drugih 
živali, ki ni vezana na doma 
pridelano krmo (farme); trsni-
čarstvo, drevesničarstvo, pro
izvodnja vrtnin, cvetja in gob; 
turizem na kmetiji. 

Za te prejemke je torej po
trebno odpreti žiro račun. 

Za kmete je pomembna še 
izjava, ki se nanaša na plačila 
od prodaje lesa. Ta plačila so 
sicer obdavčena s prometnim 
davkom. Čeprav je gozd vklju
čen v obdavčitev po katastr
skem dohodku, mora imeti 
kmet odprt žiro račun za pre
jemke od prodaje lesa. 

Žiro račun se lahko odpre le 
pri banki ali hranilnici, ki ima 
sedež ali podružnico v Slove
niji. Vsak zavezanec ima lahko 
le en žiro račun. Ob odprtju 
žiro računa mora podpisati iz
javo, da nima že odprtega žiro 
računa pri drugi banki ali hra
nilnici. Kdor ne bi spoštoval 
tega določila, je lahko kazno
van z najmanj 50.000 SIT kaz
ni. Z enako kaznijo pa je lahko 
kaznovan zavezanec, ki da ob 
plačilu prejemka neresnično 
izjavo, da ni dolžan odpreti ži
ro računa. 

Dipl. inž. kmet 
D A R K O SIMONČIČ 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Čemaž 

Boris Jagodic 

Čemaž (Allium ursinum L.) 
je eden izmed divje rastočih 
predstavnikov lukov in spada 
v družino lilijevk. Je trajnica 
in ima v zemlji podolgovato, 
z belo prozorno kožico ovito 
čebulo. Iz čebulice poganjata 
dva ploščata in suličasta prit
lična lista, ki spominjata na 
liste šmarnice. Med listoma 
poganja do 25 cm visoko ste
blo, na vrhu katerega so dva 
centimetra široki beli cvetovi, 
združeni v kobul, ki ga obda
jajo kožnati ovršni listi, 

Čemaž raste v senci gozdov, 
med grmovjem in po vlažnih 
soteskah po vsej Evropi. 

Ponekod raste v velikih 
množinah in že od daleč opo
zarja nase s svojim ostrim vo
njem po česnu. Cveti maja in 
junija. Pri čemažu nabiramo 
celo rastlino spomladi, poleti 
in jeseni pa samo čebulice. Te 
so podobnega okusa kot česen, 
le da imajo bolj oster in pekoč 
okus. 

Čemaž vsebuje sladkorje, 
eterično olje, saponine, flavo-
noide, različne žveplove spoji
ne, fitoncide, rudninske soli, 
sluzi, vitamine itd. 

Uporabljamo le svežo čebu
lico, ker s sušenjem izgubijo 
svoje zdravilno delovanje. 

Zdravilne snovi v čemažu 
delujejo kompleksno in imajo 
baktericidne lastnosti. Zavira
jo razvoj patogenih klic in ta
ko urejujejo prebavo, lajšajo 
težave pri napihovanju, spod
bujajo tudi delovanje jeter. 
Znižuje krvni pritisk, norma
lizira količino holesterola 
v krvi in preprečuje arterios
klerozo. Žvečenje čemaževih 
čebulic uravnava črevesno flo
ro. Preprečujejo, da bi se 
v prebavnem traktu preveč 
razmnožile razne nevarne kli
ce in zato čemaž uporabljamo 
pri driskah, griži, trebušnih 
krčih, pri nevšečnem napenja
nju itd. Čebulice so odlično 
sredstvo proti glistam in po-

dančicam. Čemaž je dobro po
živilo za organizem in ugodno 
vpliva na žleze z notranjim 
izločanjem, pa tudi pri vrto
glavici, šumenju v ušesih, na
valu krvi v glavo itd. Učinkuje 
tudi proti sladkorni bolezni, 
ker uravnava količino glukoze 
v krvi in spodbuja presnovo. 
Odlično deluje tudi na krvni 
obtok, vpliva na žile, da osta
nejo prožne in s tem se zniža 
krvni tlak in torej preprečuje 
poapnenje žil. Uživanje čema-
ža spodbuja delovanje rdečih 
krvničk in zavira zastrupitev 
z nikotinom in drugimi stru
penimi snovmi, ki nam ones
nažujejo okolje. 

Ker lahko uporabljamo le 
sveže čemaževe čebulice, jih 
uživamo presne, sesekljane in 
pomešane s skuto ali pa jih 
namočimo v belo vino ali v do
mače žganje. Za tinkturo vza
memo 200 g svežih čemaževih 
čebulic in jih drobno seseklja
mo ter namočimo v litru 60 
odstotnega alkohola za 10 dni. 
Nato precedimo, filtriramo in 
spravimo v dobro zaprte ste
klenice. Nato vsak dan popije
mo po 30 kapljic te tinkture, ki 
jih razredčimo s skodelico vo
de ali čaja. 

S svežim sokom iz čemaže
vih čebulic lahko zdravimo tu
di rane, ki se težko celijo, z ra
zredčeno tinkturo pa umivamo 
nečisto kožo in preganjamo 
nevšečne mozolje. 

Smetanova omaka 
(k jajcam, ribam, perutnini, zelenjavi) 

250 ml bešamelne omake dodamo 60 g Creme fraiche in 
med močnim mešanjem počasi kuhamo, da se zgosti. Po 
okusu začinimo. 

ftSTROlOŠKI KOTIČEK 
A s t r o l o ^ i n j e I V A N E 

Šifra: Domotožje 
ž e nekaj let delam v tujini. 

Zadnje leto me mika, da bi se 
za stalno vrnil domov. Vendar 
bi bila to zelo velika spremem
ba v mojih navadah, saj bi mo
ral živeti in oskrbovati kmeti
jo. Zanima me, kaj se mi obeta 
na področju dela v prihodnosti 
in ali je razvidna tudi selitev? 

Ivana: Sicer ste rojeni v zna
menju rib, vendar pa imate za
radi ASC in Marsa, ki se naha
jata v znamenju ovna, več last
nosti tega znamenja. Navzven 
ste torej bolj ognjeni tip, člo
vek hitrih odločitev in akcije 
- vendar pa globoko v sebi zelo 
občutljivi in dovzetni za ob
čutke drugih. Še posebej moč
no se je vaša skrb za druge 
lahko povečala letos, ko je 
tranzitni Saturn prečkal vaše 
natalno Sonce. Vsekakor boste 
težnje po spremenjenem nači
nu življenja tudi uresničili, 
ugodno obdobje pa bo za tako 
odločitev poleti. Priporoča se 
vam nekako počakati do po
letnih dopustov in medtem 
pripraviti vse glavne stvari 
v zvezi s tem. 

V Ameriki, pa tudi vse bolj 
v Evropi, je že uveljavljen di
namičen način dela, kar pome
ni, da se oseba vsakih pet let 
odloči za novo, sorodno delov
no področje in ga osvoji. S tem 
načinom dela se ohranja in po
večuje kreativnost. Astrološko 
gledano pa imajo planet Sa
turn in njegove vibracije veli
ko opraviti z zemljo, zato bo 
usmerjanje energije v to po
dročje zelo dobrodošlo in se bo 
tudi obrestovalo. Vsekakor bo 
za vaše zdravje veliko boljše 
življenje na kmetiji kot pa 
v zakajenem in onesnaženem 
mestnem okolju. Za vas je bolj 
občutljivo obdobje v času jese
ni, zato si v tem času ne nala
gajte preveč dela in bolj pazite 
na zdravje. Spremembe torej 
bodo, začeli boste živeti na no
vo, vendar pa boste čez dobra 
tri leta spet vse spremenili, saj 
se bodo odprle povsem nove 
možnosti - denarne in čustve
ne. Do takrat pa uživajte v na
ravi in njenih lepotah, saj je to 
dandanes podarjeno le redkim 
ljudem, pa še ti ne znajo tega 
ceniti. 

Šifra: Princ 
Stara sem 16 let in po horo

skopu rak. Zanima me, ali 
bom v življenju srečna v lju
bezni in s kom. S katerimi 
znamenji se najbolje ujemam 
in s katerimi manj? Prav tako 
me zanima, na kakšen način 
lahko planeti vplivajo na nas. 
Hvala za odgovor! 

Ivana: Če bi se najprej spre
hodila po tvojem vrstnem redu 
vprašanj, bi dejala, da jih za
stavljajo ljudje različnih sta
rosti na popolnoma enak na
čin, kot si to storila ti. Torej, 
res si rojena takrat, ko je bilo 
Sonce v znamenju raka, ven
dar pa se tvoj ASC nahaja 
v znamenju bika, mesec pa 
imaš v škorpijonu. Si torej zelo 
čustvena, strastna oseba. Ker 
si rojena v času mesečeve rasti, 
imaš trigon - ugoden aspekt 
med soncem in mesecem, to pa 
ti daje veliko možnosti za 

uspeh v življenju, saj ti bo dol
goročno gledano uspelo prav 
vse, kar bo pomembnega zate. 
V življenju boš srečna tudi 
v ljubezni, čeprav moraš brz
dati ljubosumje in posesiv-
nost. Dobro se boš ujemala 
s škorpijoni, raki in biki, torej 
z znamenji, ki so ti podobna po 
energetski plati, ustrezali pa 
bi ti tudi kozorogi, ribe in de
vice. Previdnejša bodi v odno
sih z ovni, tehtnicami in levi 
ter vodnarji. Kar se tiče druge
ga vprašanja, pa le toliko (te
ma je preobsežna, da bi se jo 
dalo na tako majhnem prosto
ru kvalitetno obdelati): kaj 
omogoča življenje na zemlji? 
Odgovor je - Sonce. Vpliv Son
ca na obstoj življenja je neiz
podbiten. Prav zato mu daje
mo tudi centralno, vitalno po
zicijo v horoskopu, saj brez 
njega ne bi živeli. In po čem se 
uravnava hormonski ciklus 
- odgovor je: po Mesecu. Če 
lahko povzroča gibanje takih 
mas, kot so oceani (plima in 
oseka), lahko vpliva na giba
nje in nivo tekočin v našem 
telesu. Element vode je pove
zan s čustvovanjem, zato pozi
cija Meseca v natalnem horo
skopu pokaže tip psihe neke 
osebe. Vse spremembe, ki se 
zgodijo v našem sončnem si
stemu, se odražajo v vseh do
gajanjih, na ljudeh, živalih in 
rastlinah. Ostali planeti, ki 
imajo vsak svojo obhodno do
bo, pa vplivajo na druga, prav 
tako pomembna področja in 
aktivnosti življenja. Astrologi
ja je direktno vezana na astro
nomijo, iz nje izhaja, le da 
astrologi prida jamo tehničnim 
astronomskim podatkom filo
zofsko in pomensko razlago 
teh vplivov, ki pa niso nastali 
na podlagi slepe vere, ampak 
na osnovi opazovanj dogodkov 
ob različnih planetarnih pozi
cijah. Sodoben astrolog redno 
vodi vso statistiko pozicij in 
predvidevanj ter uresničenih 
dogodkov. Na podlagi tega 
znanstvenega pristopa je mož
no astrologijo popolnoma res
no študirati na nekaterih uni
verzah po svetu. Pri nas pa je 
na voljo že kar veliko domače 
in tuje strokovne literature. 
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Še bo spolzko 
Jasno je, da bomo poslej 

razne županske in svetniške 
kandidate pogosteje videvali 
v javnosti. Svetel primer sta 
Jože Zimšek in Franc Kna
felc. Oba so opazili na ne
deljski drsalni reviji. Verjet
no sta si šla ogledat, kako bo 
treba hoditi po (tankem) le
du. Drugi, na primer kandi
dat za župana Anton Roječ, 
pa raje hodijo na nogomet, 
kjer proučujejo, kako prei-
grati nasprotnika. 

Volile mene! 
Nekateri se predvolilne 

propagande lotevajo prefi-
njeno, drugi pa kar direktno 
agitirajo v stilu: »Volite me
ne, jaz vas imam rad.« Tako 
nekako je bilo slišati kandi
data žalske ZLSD Franca 
Tratarja, ki jena volilni kon
venciji pozival, naj ga volivci 
povabijo medse, ko bodo 
imeli družinska praznova
nja. Kavo bo prinesel s seboj, 
zbrano družbo pa bo prijaz
no povabil, da glasuje zanj. 

Novi časi - nova 
spoznanja 

Naivneži so si nekdaj ra
zlagali, da naj bi ljudska 
stranka zagovarjala tudi 
kmečke interese, socialde
mokrati pa delavske. Če po

gledamo kandidature za žu
pane v petih občinah Zgor
nje Savinjske doline, so te 
razlage privlečene za lase. 
Kandidate SDSS najdemo 
skoraj v vseh občinah, SLS 
pa se v pretežno kmečkih 
okoljih ne pojavlja. Lahko iz 
tega sklepamo, da so kmetje 
uporabili zdravo pamet? 

Volitve - ileveta skrb 
Pred časom je celjski iz-

vršnik Jože Zimšek pozival 
komunalce, naj poslušajo 
Radio Celje, da bodo slišali, 
kaj si mislijo o njih ljudje. Ti 
mu lahko sedaj vrnejo in ga 
povprašajo, če je poslušal ra
dio pred dnevi, ko so ljudje 
jasno povedali, kaj si mislijo 
o lokalnih volitvah. Nič obe
tavnega ni bilo razbrati iz 
njihovih komentarjev... 

V kateri občini je 
Šmartinsko jezero? 

Ob razpravi o urejanju 
Šmartinskega jezera je bilo 
na seji celjske vlade slišati 
marsikakšno tehtno pripom
bo, med drugim tudi medklic 
člana vlade Željka Ciglerja, 
kje sploh leži jezero. Skrbelo 
ga je namreč, če ne bo po 
delitvi občin morda sodil 
k Vojniku. Zgroženi pogledi 
iz okolice so ga hitro prepri
čali, da ne. 

BODICE 
Ker hoče »Kralj na Be-
tajnovi« postati podjet
nik, mora - »Hlapec Jer
nej« med brezposelne 
Iskanje dlake v jajcu 
prinaša - kosmate laži 
Najbolj pogosta »čistil, 
na akcija« — pometanje 
problemov »pod pre
progo« 
Ekonomska politika je 
podobna - ustvarjanju 
potomcev v nerazvitem 
svetu 
Eden najhujših bojev za 
obstanek je — boj med 
svetimi kravami in črni-
mi ovcami \ 
Namesto napisa »Akci
ja« v trgovinah bi bolj 
veljal napis: Kupci na 
pomoč, trgovci tonemo! 
Najlažje je kovati dobi-
ček - na »mafijskem na
kovalu« 

M A R J A N BRADAČ 

Za plače bori se javna uprava, 
v bojazni živi pacientova glava. 
Denar žal ostaja v svetu vladar, 
o tem potreben nam ni komentar. 
Poglejmo resnici končno v oči, 
vedno uporabnik na koncu trpi. 
Daleč res sliši slovenski se glas, 
da v tujini prodaja se nas na oglas. 
Z Elanom oblast nas pelje na led, 
kdo res pričakoval tak bi razplet? 
A kateri gospodar prodal bi ponos, 
da sin mu ne vrže pikre pod nos? 
Kar naprej popravljali bi krivice, 
a zatiskamo si obe očesi resnice. 
Naj enkrat zadosti bo naše dobrote, 
žrtve postajajo nam vse bolj sirote. 
Poglej, le poglej si tega šmenta, 
neumnosti prihajajo iz parlamenta. 

FRANCI ČEČ' 

NAJ MUZIKANTI P O V E D O 

Šnite in tovicovca na mizo 
» č e ni šlo drugače je moral >ta prav< birt 

hlače prodat, ko mu je žena rodila, samo da 
sta bila na mizi vino in šnite. Šnite, ocvrt 
beli kruh, so bile v tistem času, ko sem začel 
raztegovati meh >ta bolš< zakuska in najbolj 
so se cvrle, ko je bilo na vasi dovolj jajc, po 
Florjanovem torej. Saj veste tisto, ko smo 
fantje na dan svetnika Sv. Florjana, zaščit
nika ognja, hodili od hiše do hiše, prosili, 
peli in igrali in zato dobili jajca. Fantje smo 
ob tem nad vrata s kredo ali pa z lesenimi 
križci, ki smo jih sami naredili izpisali G a 
šper, Miha, Boltežar. Veselica je bila nekaj 
dni kasneje in kot rečeno so bile šnite na 
mizi za sladico, pili pa smo tovkovca iz 
lesnih hrušk, saj takrat jabolčnika, kaj šele 
vina, skoraj poznali nismo,« pripoveduje 
Anton Podvratnik iz Pesjega pri Velenju, ki 
je za harmoniko poprijel pred več kot štiri
mi desetletji. 

V šoštanjskem okolišu je bilo izredno ma
lo klarinetistov, zato se je odločil, da bo sam 
zapolnil vrzel in odlično šolo je dobil pri 
domači pleh muziki, pri kateri igra še 
danes. 

»Vel iko smo včasih igrali na godovanjih, 
kjer je sicer zunaj najprej močno počil mož-
nar, kjer smo zapeli in zaigrali in ko nas je 
potem ofiranec povabil v hišo, se je pred
vsem v zimskem času razvila prava veselica. 
Tudi ohceti ni manjkalo in tista na Ptuju, ni 
dolgo tega, je bila zame nepozabna, saj sem 
nepretrgoma igral 33 ur. Metl in ples, pa igra 
s klobuki, kjer si fantje na takt harmonike 
menjajo klobuke in nespretni izpadajo, so 
bile zelo pogoste igre, ki smo se jih ob po
dobnih priložnostih igrali. Zame so bila 
med 18. in 20. najlepša leta. Takrat sem 
igral skupaj s prijateljem številne gostilni
ške veselice tudi med tednom. On se je po
tem oženil, pa ni smel več zraven, no pa tudi 
z mano se ni kaj bolje godilo. Zvest sem 
ostal godbi pa tudi folklori v Šmartnem ob 
Paki sem dolga leta igral. Jaz pravim, da 
moramo tradicijo ljudske glasbe ohraniti 
tudi kasnejšim rodovom, zato še vedno rad 
nastopam na prireditvah, kjer se srečamo 
stari ljudski godci .« 

E D I M A S N E C 

Ena iz Tonetovega rokava 
Prijatelja medicinca, prvi živinozdravnik, 

drugi splošni dohtar, sta radovedno opazo-\ 
vala človeka pred njima, ki je zelo »na kram 
ko« hodil. W 

»Ti, tale ima pa išijas,« pravi sploŠJ^ 
dohtar. \ 

»Ne bi rekel. Jaz mislim, da je človek 
>fasal< volka,« pravi živinozdravnik. 

»Si nor?« 
»Ti si nor. Staviva, da imam jaz prav.« 
»Sprejeto. Pa ga vprašajva.« 
»Gospod, ne moreva se odločiti. Jaz pr^' 

vim da imate išijas, kolega pa, da imst^ 
volka v tazadnji.« 

»Oba sta se zmotila. Pa jaz tudi. Sf^ 
mislil, da ga bom spohal, pa sem ga 
v hlače spustil!!!« 

Šalo tedna nam je poslala Nevenka Škor-
janc iz Strmce pri Laškem. Morda je odloči
len glas prispevala Marija Krajšek iz ulice 
Frankolovskih žrtev la , Celje, ki smo jo 
izžrebali med prispelimi kuponi. 

Šala teijna 
Ima odličnega 
krojača 

Francelj gre v trgovino, da 
bi si kupil novo obleko. Ko 
tako pomerja, ugotovi da mu 
ni nobena po meri. Pa si kupi 
blago in vse skupaj nese 
h krojaču. Čez teden dni, ko 
pride po obleko in jo pomeri, 
ugotovi da ravno tako visi na 
njemu kot one v trgovini. Pa 
pravi krojaču: »Suknjič ima 
en rokav krajši!« 

Pa pravi krojač: »Ah, nič ne de. Se boš pa 
malo sključeno držal, pa bo v redu!« 

»Ja, pa tudi ena hlačnica je krajša!« 
»Boš pa bolj sključeno hodil!« 
Pa gre Francelj sključen po krojačevih 

nasvetih skozi mesto, kjer ga srečata dve 
dami. Pa pravi prva: »Poglej kakšen revež, 
kakšen invalid!« 

»Ti, ampak krojača ima pa odličnega.« 

Za preživetje 
Zadnji teden pred poroko vsa zaskrbljena 

vpraša zaročenka svojega bodočega moža: 
»Koliko pa kaj ti zaslužiš?« 

»Ne skrbi. Zaslužim toliko, da bi lahko 
preživljal dve ženi.« 

»Oh, hvala dragi, potem pa lahko s seboj 
pripeljem svojo nezaposleno mamo.« 

Meče pikčasta 
Nevesta pride v trgovino kupovat obleko 

za poroko. Trgovka jo vpraša: »Kakšno si 
boste izbrali?« 

Nevesta pravi: »Kakšne najbolj kupu
jejo?« 

Trgovka odgovori: »Nedolžne si izberejo 
belo obleko, druge pa si kupijo rdečo.« 

Nevesta malo premišljuje in pravi: »Jaz 
bom pa kupila kar belo obleko z rdečimi 
pikicami.« 

Opera 
Oče in mati gresta prvič s svojim sinkom 

v opero. Sredi predstave vpraša sinko očeta: 
»Zakaj tisti stric tam spredaj grozi oni teti 
s palico?« 

Oče: »Saj ji ne grozi, ampak dirigira.« 
Sin nato: »Zakaj pa potem tista teta tako 

vrešči?« 

Otroška 
Mama, ata in Marjanca so šli v živalski 

vrt. 
»Osla bi rada jahala!« sitnari Marjanca. 

Starša molčita. 
»Osla hočem jahati!« ne da miru Mar

janca. 
Končno pravi mama: »Edmund, vzemi no 

otroka na štuporamo, da bo mir!« 

V ječi 
v ječi sta bila skupaj gobavec in norec. Ko 

gobavcu segnije prst, ga odtrga in vrže skozi 
rešetke ven. Nato mu segnije noga, jo odtrga 
in vrže skozi rešetke. Čez nekaj časa mu 
segnije še roka. Gobavec jo zopet odtrga in 
vrže ven. Norec ga nekaj časa gleda, nato pa 
pravi: »Čuj, a misliš ti pobegnit?« 

Vroča voda 
Janez je obiskal prijatelja Toneta kmalu 

za tem, ko mu je rodila žena. Slučajno je 
prišel na obisk ravno takrat, ko žena ni bila 
doma. Toneta je našel v kopalnici pri kopa
nju novorojenčka. Kopal ga je tako, da je 
otroka držal za ušesa in ga vlačil po kadi 
sem in tja. 

»Ja Tone, kaj pa počneš z otrokom? Zakaj 
ne daš roko pod dojenčka in ga tako umi
vaš? Gotovo si že videl kako to dela tvoja 
žena?« 

»Saj sem hotel, pa je prevroča voda,« je 
zategnil Tone. 

Šale so prispevali: Damjana FRECE iz Dobja 
pri Planini, Jožica RATEJ z Ponikve, Hedvika 
MUŠIČ iz Škofje vasi, Amadej JAZBEC iz 
Žalca, Anica ZVONAR iz Podplata in Stane 
ŠUMEJ iz Šentjurja. 


